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tinrniiou. 

EDWARD THE SEVENTH, by the Grace of God, of the United Kingdom of Great Britain and 
Ireland, and of the British Dominions beyond the Seas, King, Defender of the Faith, Emperor 
of India,— 

To Our Trusty and Well-beloved— 

ERNEST LESLIE MATTLxND, Esquire, Police Magistrate and Warden, Broken Hill. 

Greeting 
KNOW you, That We, reposing great trust and confidence in your ability, zeal, industry, 

discretion, and integrity, do, by these presents, authorise and appoint you, the said ERNEST LESLIE 
MAITLAND, to make a diligent and full inquiry into the cause or causes of the fatal accident which took 
place at the Broken Hill Central Mine, at Broken Hill, in Our State of New South Wales, on the 8th 
October last ; also to investigate all the circumstances in order to ascertain whether blame attaches to 
any person or persons, and, if so, to report the person or persons, to whom, in your opinion, the blame 
attaches; and further to make any suggestion with a view to the prevention of such accidents which you 
may deem advisable: And We do, by these presents, give and grant to you, full power and authority, with 
all proper or necessary assistants, at all times to enter into, or upon, the aforesaid mine, to descend all 
pits and shafts, and to enter into and to use all adits, levels, galleries, drives, and excavations, and to 
use all roads, ways, engines, ropes, machinery, gear, appliances, material, labour, and other things in or 
on the aforesaid mine, which shall be by you deemed necessary, so that in so doing no unnecessary 
interference with the working of the aforesaid mine be caused: And to call before you all such persons 
as you may judge necessary, by whom you may be better informed of the truth in the premises, and to 
require the production of all such books, papers, writings, plans, sections, and all other documents as you 
may deem expedient, and to visit and inspect the same at the offices or places where the same or any of 
of them may be deposited, and to inquire of the premises by all lawful ways and means: And Our further 
will and pleasure is that you, after due examination of the premises, do and shall within three months 
alter the date of this Our Commission, or sooner if the same can reasonably be done, certify to Us, in the 
Oflice of Our Secretary for Mines, under your hand and seal, what you shall find touching the premises: 
A rd We hereby command all Government Officers and other persons whomsoever within Our said State, 

tant to you in the execution of these presents: And We do hereby declare this Our 
't Commission for all purposes of the Act 44 \ ictoria No 1, mntituled 'An Act to 

1 	
of Evidence by Commissioners under the Great Seal." 

/ 
whereof, We have caused these Our Letters to be made Patent, and the Public Seal 

said State of New South Wales to be hereunto affixed. 

itness Our Trusty and. Well-beloved Sir Ilinnr H0LDsWORTII RAwsoN, Vice-Admiral 
in Our Royal Navy, Knight Commander of Our Most Honorable Order of the Bath, 
Our Governor of Our said State of New South Wales and its Dependencies, in 
the Commonwealth of Australia, at Sydney, in New South Wales aforesaid, this 
twelfth clay of February, in the third year of Our Reign, and in the year of Our 
Lord one thousand nine hundred and three. 

HARRY H. RAWSON, 
Governor. 

By His Excellency's Command, 

JOHN SEE. 

Entered on Record by me, in the REGISTER OP PATENTS No. 24, page 294, this sixteenth day of 
February, one thousand nine hundred and three. 

For the Colonial Secretary and Registrar of Records, 
CR1TCHETT WALKER, 

Principal Under Secretary. 
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THE ROYAL COMMISSION APPOINTED TO INQUIRE INTO THE CAUSE OF 
THE FATAL ACCIDENT AT THE MINE OF THE SULPHIDE 
CORPORATION COMPANY (LIMITED), COMMONLY KNOWN AS THE 
"CENTRAL MINE," BROKEN HILL, ON THE 8th. OCTOBER, 1902. 

REPORT. 

To His Excellency SIR FLiav HOLDSWORTH RAWSON, Vice-Admiral in 

the Royal Navy, Knight Commander of the Most Honorable Order 
of the Bath, Governor of the State of New South Wales and its 
Dependencies, in the Commonwealth of Australia. 

MAY IT PLEASE Youn EXCELLENCY,- 

On the 8th October, 1902, a "creep" or movement occurred on the 
boundaries of the Central and Broken liii South Mines, causing the death of two 
men named Thomas Campbell and Leopold Jordan, who, at the time, were attending 
to a mullock chute or pass between the 400-foot and 500-foot levels in the Central 
Mine: And by your Excellency's Commission of date the 12th February, 1903, 
your Commissioner was directed to make a full and diligent inquiry into the matters 
following, viz. :- 

The cause or causes of the fatal accident which took place in the Central 
Mine, at Broken Hill, on the 8th October, 1902; 

To inquire into all the circumstances in order to ascertain whether blame 
attached to any person; 

If blame attached, to report the person or persons who were blamable; and 
To make suggestions with a view to the prevention of such accidents. 

Your Commissioner, after the examination of fifty-eight witnesses, whose 
evidence is annexed to this Report, and having, both before and after the taldng of 
the evidence, personally inspected the locality where the two men, Thomas Campbell 
and Leopold Jordan, are supposed to have met their death, and also the various levels 
of the Central and South Mines affected by the aforesaid "creep" or movement, has 
now the honor to present his report.. 

The Commission was opened on the 10th March last, at the Town Hall, 
Broken Hill. For thepurpose of giving every publicity to the proceedings, 
advertisements were inserted in the local papers inviting all persons having any 
knowledge of the matters within the scope of the Commission to send in their names 
to the Secretary, for the purpose of being summoned as witnesses. 

On the opening of the inquiry the following gentlemen asked for permission 
to appear

. 
 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, on behalf the Department of 
Mines and Agriculture; 

Mr. W. J. Wise, Secretary to the Amalgamated Miners' Association, on behalf 
of that Association; 

Mr. A. J. Hall, Solicitor, on behalf of the Central Mine; and 
Mr. J. R. Edwards, Solicitor, on behalf of the Broken Hill South Mine. 

To this your Commissioner consented. 
In 



In pursuance of a requisition previously made, plans were produced of the 
boundary workings of both mines, which showed the effect of the "creep" on 
the various levels, and your Commissioner, with the representatives before 
mentioned, then iroceeded to thoroughly inspect the scene of the "creep." This 
arduous work occupied. two days. Witnesses were then called, and in order to 
secure continuity of evidence, your Commissioner allowed the representatives of the 
parties mentioned to call such witnesses as they desired to be heard, and in such 
order as they suggested. Your Commissioner then called such witnesses as could, 
in his opinion, give evidence material to the matter in question. In this manner 
an exhaustive inquiry was held, and your Commissioner is of opinion that all possible 
evidence of value to the inquiry was adduced. 

At the conclusion of the evidence, your Commissioner again visited the scene 
of the movement, in order to ascertain whether his impressions, created by certain 
portions of the evidence, were correct or otherwise. 

Description of the Mines. 

The Central and Broken Hill South are silver-lead mines. The lowest 
working levels are 800 feet in the main shaft; plats or chambers are put in at each 
100-foot level, and the ore raised by means of drives and crosscuts. 

The ore at the higher levels was carbonate, then friable suiphide, to perhaps 
400 feet, when the ore body gradually took a harder form, the solid suiphicle being 
as hard as road metal, although bands or seams of friable ore occur at intervals 
even at the lower levels. The lode is irregular and very extensive, being, in places 
in the Central Mine, as much as 300 feet in width. 

At the higher levels, the working system followed was that of square-set 
timbering without filling, which at that time was favoured in America, and was 
generally considered as sufficient protection in the worked-out ground. As time 
went on, however, it became evident that timber alone was altogether insufficient 
to resist the pressure of the hanging wall in this enormous lode, and the practice of 
filling the square sets with earth or mullock was commenced. But in the meantime 
the timber in the old stopes had wholly or partially collapsed, so that it was COn-
sidered impossible to further secure them, and they thus became, and still are, a 
menace to the safety of the mines and miners. 

The system of square-set timbering ivith mullock filling was still followed 
where the ore was soft, friable, or appeared unsafe, but where the ore was hard and 
solid it was worked in stopes of some 50 feet wide, the roof or "back" being kept 
in the form of an arch of from 6 feet to 8 feet above the floor supported when 
necessary by bulkhead timbering. The ore as taken out was replaced by mullock, 
the floor in this case being kept close to the back, each layer of muh1ok, by the 
falling and breaking of the ore upon it, becoming solidified to nearly the consistency 
of the original ore body. There is, however, in time a certain amount of shrinkage 
of filling, or mullock, averaging probably, under the most favourable conditions, 15 
per cent. to 20 per cent. where square-set timbering is used, and from 6 per cent. to 
10 per cent. in open stopes. The gradual shrinkage of this mullock causes what is 
known as a "settlement," and where the contiguous ground is affected, or where the 
settlement gets beyond control, it is then called a "creep." In the latter case, 
drives, gangways, and chutes are generally crushed, and cavities createcT. 

To bring the mullock to the various portions of the mine, mullock passes or 
chutes are used. These are sometimes sunk through the solid rock, or else formed 
of timber. What are known as the "main" mullock passes often run from the 
surface to the lower levels of the mine. The mullock from the passes is run into 
trucks, and is then taken by workmen, known as " inullockers," to various parts of the 
mine as required. The passes are at times " hung up" or choked, and it then 
becomes the duty of the mullockers to free them. 

The Scene of the Accident. 

The mullock pass or chute, known as "B 5," the principal chute in the 
southern portion of the Cetra1 Mine, was utilised for the purpose of conveying 
mullock from the 400-foot level. For about 40 feet it was cut through the solid 
rock until reaching what is called by the various witnesses the "Slide." From that 
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point it was constructed of solid timber, built beside a pillar of ore known as the 
"A 3" pillar. From the mouth of this chute on the 500-foot level to the South 
Mine boundary is about 250 feet. 

The chute, at times, choked or "hung up " at the " Slide," and, in order to 
free the mullock and cause it to run, it became necessary for the mullockers to 
proceed about 50 feet southerly, along a main cross-cut, then up ladders 60 feet, 
then northerly, along a gangway, some 60 feet to the "Slide." This gangway, 
originally 6 feet high, had been half filled with mullock for further security, and, 
owing doubtless to dust from the chute, it was at times necessary to lie down 
in order to set the mullock running, but it has been pointed out in evidence it only 
needed a little work to materially increase the room if more was required. 

At the time of the accident the Central Mine was only working two shifts, 
from 8 a,m. to midnight, but twenty-six men, in charge of Alfred George Crimp, a 
mullock boss, were employed from midnight to 8 am. in timbering and mullocking. 

On the morning of the Sth October, 1902, Thomas Campbell, Leopold Jordan, 
and Joseph Lyons were trucking from the "B 5" chute. Alfred Francis Cooley, 
Thomas James Frisk, and Thomas Brokenshire were working on the same level, in 
"C 3" stope, some 300 feet distant. Crimp was on the 700-foot level, and Prior 
and Slocum were timbering a pass just below the 400-foot level, and about 600 feet 
from the south boundary. 

At about 3 a.m. Lyons, on arriving at the chute, found Jordan and Campbell 
absent, and, coming to the conclusion that they had gone up to run the chute, waited 
for them. A few minutes afterwards a rush of wind and dust came down the chute 
and extinguished his light, and lie crawled out of the drive. 

Lyons' account of the affair is very incoherent, and lie evidently has suffered 
much from shock and excitement. 

Crimp, in describing the movement, said, "She (meaning the mine) seemed 
to go from top to bottom." 

Prior and Slocum had their light blown out by a strong wind, and believing 
a fall had taken place, went to see if the men were safe. Campbell and Jordan 
could not be found, and in searching it was ascertained that "B 5 " chute was still 
standing, although the timbers were moving and groaning. After a further 
unsuccessf ul search, while the timbermen were waiting on the 600-foot level, 
another heavy fall occurred, making the rescue of the unfortunate men an 
impossibility. 

Upon investigation, it was ascertained that the surface on the boundary of 
the South and Central Mines was affected, and that a large hole, chiefly inside of the 
South Mine boundary, had been caused by the sinking of the ground. 

In the Central Mine it was found that a very large area had been affected. 
On the 400-foot level large cavities were discovered, and the workings had been 
disturbed for a distance of 260 feet from the South Mine boundary. At the 500-foot 
level this movement had extended some 30 feet further north, but on the 600-foot 
level the affected ground was of less extent. On the 700-foot level no trace of any 
movement could be detected. 

In the South Mine the area affected was much smaller, the maximum being 
about 80 feet from the Central boundary; but crushed ground can be seen near 
the 800-foot level, although the area is limited to a few sets. 

The Rescue Work. 
Every effort has been made to recover the bodies of the victims of the 

accident. "B 5" chute, which had completely collapsed, was renewed for some 
60 feet, when the ground became too dangerous, and further work in this direction 
was delayed until the level above could be further secured. The Chief Inspector of 
Mines -visited the Central Mine immediately after the accident, and again during 
the progress of this inquiry, and, in reply to Question No. 4948, stated, "That 
everything possible has been done to recover the bodies." 

The Cause of the Accident. 
In order to arrive at some conclusfon as to the cause of the accident, it will 

be necessary to go back to the early days of the mines. In June, 1892, a fall took 
place on the Central and South Mines boundaries, affecting both mines from the 
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350-foot level to the surface, the cause being that the timbering in the depleted 
stopes was not sufficient alone to resist the pressure. In the year 1895 a huge slide 
came off the hanging wall at the 400-foot level in the South Mine, near the boundary. 
On the 24th May, 1901, another fall of ore from the breast, or back, occurred in 
the South Mine, also near the boundary at the 500-foot level. In June, 1902, a 
movement was discovered in the Central Mine, near what is known as the old South 
Shaft, situate about 80 feet from the boundary, and upon examination it was found 
that a cavity existed just below the 400-foot level. It commenced at the north side 
of the old South Shaft, and trended at an angle of 45 degrees in the direction of the 
south boundary. To further locate and explore this movement, a winze was sunk 
about half-way to the South boundary, and at some 44 feet a second cavity was 
discovered, which trended in a similar direction to that previously seen. The South 
Mine was visited, when it was found that there had been a further fall in the 
neighbourhood of that of the 24th May, 1901, but to what extent could not be 
ascertained. During the inquiry an endeavour was made to connect the June, 1902, 
movement in the Central Mine with the scene of the fall in the South Mine of May, 
1901, but in the opinion of your Commissioner the evidence adduced does not bear 
out this contention, but rather leads to the conclusion that the June, 1902, "creep" 
was caused by a natural shrinkage of mullock away from the old back, leaving it 
unsupported. The cavities discovered in the Central Mine were filled in and made 
as secure as circumstances would permit. Between the time the cavities were filled 
and the 8th October, 1902, four men—Simmons, Manley, Hocking, and Gainer—when 
at work in the Central Mine, in the locality of the cavities, heard the sound of falls 
towards the boundary of the South Mine, apparently coming from the direction in 
which the cavities were trending. 

The occurrences which took place on the 8th October, 1902, are described in 
various ways. Crimp, the mullock boss, a man of fourteen years' experience, states: 
"I heard a noise which seemed to me like a breakaway (by a breakaway I mean a 
fall) ; she came away in one mass and started to run." Prior, a most intelligent 
witness, says, in speaking of the movement described by Crimp, "There would not 
have been so much wind in this place if there had not been a fall." He also heard 
a fall about half an hour afterwards. At the time of the movement, Simmons, 
Weiser, Ferguson, and Harris, who were engaged on the 600-foot level in the South 
Mine—some 170 feet from the boundary—first felt a puff of wind, and shortly 
afterwards a strong rush of wind and dust, which apparently came from the north; 
they also heard a rumbling noise, but no fall. Colmer, the shift-boss, was at the 
time on the 800-foot level and felt two puffs of wind, four or five minutes apart, the 
first very light; the second was heavier, and blew the light out. He heard the 
timbers groaning, but heard no fall. On reaching the 600-foot level, twenty minutes 
afterwards, everything was quiet. Nothing appears to have been heard of any 
subsequent fall in the South Mine. 

It is, of course, utterly impossible for any person to say absolutely how the 
"creep" occurred, but, after careful consideration of all the circumstances, it appears 
to your Commissioner that most probably the cause of the movement was a 
continuation of the "creep" of June, 1902, a sudden fall from the unsupported back 
causing the first puff of wind felt in the South Mine. The effect of the fall would 
be to weaken the ground above the 400-foot level. A heavy fall occurred immediately 
above that level, crushing down stopes, gangways, and chutes, thus making room 
for the mullock which had filled the large cavities now to be seen in the vicinity of 
the 400-foot level, this fall causing the wind and dust felt by Lyons, Crimp, and the 
men in time South Mine. Some half an hour after the heavy fall described by Prior 
and Slocum came, affecting the boundaries through to the surface, and completing 
the wreck of the timbering in the neighbourhood. of the " B 5" chute and elsewhere. 

Is Blame attachable to any Person? 

The question as to whether any person or persons are in any manner blamable 
for this disaster has now to be considered. The persons who are chiefly concerned 
are the Managers of the Central and Broken Bill South Mines, and their officers, 
and the Inspectors of Mines. 

The 
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The Central and Broken Hill South Mines are worked under the direction of 
underground managers and shift-bosses. The underground managers of both mines 
are men of long mining experience, while the shift-bosses are selected on account of 
practical mining experience and an intelligent interest in their work. 

The lode in the Central Mine is one of the largest in the world, being over 
300 feet in width near the boundary of the South Mine, and, by reason of its 
inimense size, irregular form, the frequent occurrence of bodies of soft or friable ore, 
and of heavy ground, presents many mining difficulties. These are probably added 
to by the main shaft having been sunk through the lode, and the presence of the 
reduction mills and other buildings immediately over the workings. 

The mine is worked on what is know-n as the " pillar and stope" system—that 
is, it is divided into sections of 50 feet each, every alternate section being left as an 
intact pillar of ore for the present, while the other sections are stoped. This system, 
however, does not appear to have been strictly adhered to in the neighbourhood of 
the South Mine. 

In mining the working sections, the practice of square-set timbering, or open 
stopes, as previously described, is followed, and from the evidence adduced it appears 
that the management spares no expense in having the stopes mullocked as the ore is 
raised. 

In the cavities exposed since the "creep," rn.uflock is to be seen on the backs, 
proving conclusively that these stopes had originally been mullocked up to the roof, 
and in June last, when the "creep " was discovered, the matter was carefully 
investigated and everything possible done to make the ground secure to the complete 
satisfaction of the Inspector of Mines. 

The question may be suggested as to whether the gangway leading to the 
slide in the " B 5 " chute, as described by several of the witnesses, notably Lyons, 
Reid, Williams, and Hughes, was a proper place for iiien to work in, and, as it 
appears from the evidence that mirliockers in the performaice of their duty had 
frequently to visit and relieve the chute at this place, your Commissioner, although 
thoroughly assured that the state of the gangway had no bearing on the disaster, is 
decidedly of opimon that better access to the slide should have been provided, and 
in view of the " creep" in June, 1902, it would have been better and safer if an 
approach had been provided from the north side. 

In the Broken 1-Jill South Mine the suiphide ore generally is harder, and the 
payable bodies of less extent, being more in the nature of pipes of payable ore 
surrounded by ore of an inferior quality. In regard to the working of this mine, it 
was contended that the mullock filling was insufficient, and the weakness caused 
thereby was one of the primary causes of the "creep," but this has not been borne 
out in evidence. The natural trend of the ore body is towards the south, and it is 
therefore only to be expected that the pressure of the " creep " would natu?ally go 
in the same direction. It must also be borne in mind that, while the Central Mine 
is affected for 290 feet from time boundary on the 500-foot level, the movement in the 
South Mine at that level only extends 75 feet, and further, that although other 
matters regarding the working of the mine have been brought under the notice of 
the Chief Inspector of Mines, no complaint as to the insufficiency of filling has 
ever been made to him by his officers or others. 

It has also been stated that the South Mine officials have not properly 
investigated the various movements that have occurred from time to time near the 
boundary, but it might here be pointed out that such investigations were hardly 
necessary, inasmuch as these movements were falls of ore of a known extent, and 
also that neither the Central Mine officials, or the inspectors of mines, appear to 
have made any application for further examination, or to have suggested it was 
desirable. 

Two inspectors of mines are stationed at Broken Hill, and, under Act No. 75 
of 1901, they are empowered to make such inspection, examination, and inquiry as 
may be necessary to ascertain whether, in respect of any mine, the provisions of the 
Act relating to matters above or below ground are complied with—at all times by 
day or night to enter any mine and inspect the same, and examine and inquire 
respcting the state and condition of the mine or any part thereof, and all matters 
or things connected with or relating to the safety of the persons employed in or 
about the mine, or any mine contiguous tliereto—to exercise such other powers as 
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may be necessary for carrying the Act into effect, and further, if they find any mine 
or any matter in connection therewith, or with the management thereof, to be so 
dangerous or defective so as, in their opinion, to threaten or tend to injure the health 
or body of any person, such inspectors shall give notice in writing to the owner or 
manager of such mine requiring the same to be remedied within a stated period—
failing this being done the inspectors may take proceedings and a heavy penalty 
inflicted. 

Messrs. Mime and Godfrey, the local inspectors, have been most attentive in 
the performance of their duties, visiting each mine at least three times a month, and 
on special occasions much oftener. They express themselves as thoroughly satisfied 
with the general mining work, and the co-operation of the management in all 
matters sug  gested by them for the safety of the workmen. At the time of the June 
movement, special and frequent visits were made to the locality, every effort made 
to investigate the cause of the "creep," and they express the opinion that the 
utmost was done to secure the safety of the mine. The opinion of these officers as 
to the cause of the disaster, in view of their large practical experience and intimate 
knowledge of the workings of the mine, must have great weight. In the opinion 
of your Commissioner no responsibility or blame attaches to either of these officers. 

Suggest ions with a view to the prevention of such Accidents. 

In mines of the character of those at Broken Hill, which, from their vast 
extent, irregularity of contour, and hardness of the ore body, being in one place as 
hard as road metal, and of a friable nature in another, the frequent occurrence of 
veins and soapy heads making fails from ttie  back probable, unite in making them 
one of the most difficult mining propositions yet encountered. "Creeps" or move-
ments, from time to time, owing to the natural shrinkage of the mullock filling, and 
the pressure from the hanging wall, cannot be wholly prevented. The best that can 
be done is to minimise the evil as far as it is possible. The managers of these 
properties are men of large mining experience, many of them of world-wide 
reputation, and all that experience and science can teach has been brought to bear 
to ensure the best methods being adopted, with a view to economical working with 
due regard for the safety of the workmen and the mine; consequently, the system 
at present followed leaves but little room for improvement, provided all stopes are 
fully mullocked up as the ore is mined, all 01(1 depleted stopes watched, mufiock 
filling added when necessary, and constant attention given to bulks under old backs. 

The depleted stopes in the higher levels, filled with skeleton sets of timber, a 
legacy from the early days of the Barrier, are a most serious menace to f lie safety 
of the mines and the employees, and every effort should be made to locate and fill 
them. 

The bcundary question isa vexed one, and, in time opinion of your Commissioner, 
the mode of mining on the boundaries of mines such as those in Broken Hill should 
be fixed by legislation, and, in view of the danger from fire in mines where so much 
timber is used, it would be most advantageous if pillars of ore were left on both 
sides of the boundary, the size to be regulated by the width of the ore body, the 
character of the ore, and the surrounding circumstances. Such a pillar would be a 
natural protection, and likewise would serve to isolate either mine in the event of a 
fire occurring. 

Some evidence was given as to the advisability of leaving a solid arch of ore 
under the scene of the October and similar movements, so that the miners would be 
enabled to work with a solid back above them, but, in view of the diffuse opinions 
expressed, your Commissioner is unable to make any suggestions, other than it 
appears to be a subject worthy of consideration. 

Is the present system of inspection sufficient? 

Several witnesses expressed the opinion that more mining inspectors were 
required, but no reasons were given, other than it would occupy the whole of one 
officer' time to inspect the Proprietary Mine alone. But this opinion appeared to 
be given under an erroneous idea of an inspector's duties. In the opinion of your 
Commissioner the present system of inspection is amply sufficient, and an increase 

in 
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in the number of inspectors is to be deprecated as likely to reduce the status of this 
important office to that of a shift-boss in the mine, and to tend to remove the 
responsibility from the mine management to the Department of Mines. 

In conclusion your Commissioner finds- 
That the fatal accident on the Sth October, 1902, at the Central Mine, 

Broken Hill, was caused by a fall or series of falls of earth. 
That such fall, or series of falls, were a continuation of previous movements 

in 1892, in the South Broken 11111 and Central Mines, and ifi June, 1902, 
in the Central Mine. 

That the managers and officials of the Central Mine have used every 
endeavour to ensure the safety of their property. 

That no act or omission on the part of the manager or officials of the Broken 
Hill South Mine has contributed to the disaster. 

That the inspectors of mines have faithfully carried out the duties of their 
office. 

With regard t the future safety of the mines and workmen, that the 
mullocking or filling of stopes and workings should have the most careful 
attention. 

That all filled stopes should have constant attention, additional mullock 
added, and bulks wedged, when necessary. 

S. That the utmost endeavours be made to locate depleted stopes at the higher 
levels to enable the same to be filled. 

9. That pillars of oro be left on the boundaries of metalliferous mines when, in 
the opinion of the Chief Inspector of Mines, the width of the lode or 
other surrounding circumstances render such a course necessary or desirable. 

Before finally concluding this Report, your Commissioner desires to place on 
record the able manner in which Mr. Cooper has discharged his arduous duties as 
Shorthand-writer and Secretary. 

I have the honor to be, 
Your Excellency's obedient Servant, 

E. L. MAITLAND, 	. o . 
Royal Commissioner. 

Broken Hill, 16th ApriL 1903. 
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LIST OF EXHIBITS. 

I. Underground plan of Central Mine, showing 200-foot, 300-foot, 400-foot, 500-foot, 600-foot, 700-foot, 
and 800-foot levels. 

Plan of Central Mine Underground workings at 400 feet. 
,, 	,, 	500 feet. 
,, 	,, 	600 feet. 

700 feet. 
800 feet. 

Sections and Plan of Underground Workings of South Mine, near the Central Mine boundary. 
S. Plan of Underground Workings in South Mine, near the Central Mine boundary, showing Sets 

affected by Creep of October, 1902. 

Report by Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, and Appendices 
Diagram of Accidents, Death-rates, &c. 

Table of various Accidents, fatal and serious. 
Statutory Declaration by C. King. 

Plan of South Mine main levels, showing-marked red-the ground disturbed by Creep of October, 
1902, at 400-foot level. 

Plan of South Mine main levels, showing-marked red-the ground disturbed by Creep of October, 
1902, at 500-foot level. 

Plan of South Mine main levels, showing-marked red-the ground disturbed by Creep of October, 
1902, at 600-foot level. 

Plan of South Mine main levels, showing-marked red-the ground disturbed by Creep of October, 
1902, at 700-foot level;*  

Plan of South Mine main levels, showing-marked red-the ground disturbed by Creep of October, 
1902, at 800-foot level. 

Cross Sections of Central Mine, showing workings on the boundary. 
Longitudinal Section of Central Mine. 

 

,, 	,, 
Letter (Press copy) from Inspector Hebbard to the Chief Inspector of Mines, dated 24th October, 

1897. 

Letter (Press copy) from Chief Inspector of Mines to Inspector Hebbard, dated 31st August, 1897. 
Letter (Press copy) from Inspector Hebbard to Chief Inspector of Mines, dated 14th July, 1896. 
Letter (Press copy) from Inspector Hebbard to the Chief Inspector of Mines, dated 18th June, 1892. 
Rules of the Central Mine-Underground Department. 

Copy of letter from R. Ford, manager, Broken Hill South Mine, Melbourne, to Secretary, 
Sulphide Corporation, Melbourne, dated 10th May, 1903. 

Longitudinal Sections of South Mine looking north-west, showing workings for distance of 30 feet. 
Cross Sections of South Mine on boundary, and every 50 feet down to 300 feet inclusive. 

Plan of South Mine Workings up to 300 feet from the boundary, showing all mining up to the 
date of Creep. 

Plan of Cross Sections at every 50 feet, South Mine, showing all mining operations on all levels, 
and also filling. 

32k. Plan of Floor Sections, South Mine, 11th floor, 500-foot level, to 112th floor. 

32B. Plan of Floor Sections, South Mine, Sill floor, 800 feet, to 11th floor, 500-foot level. 
Evidence of Samuel Mayne, given before Royal Commission on 27th June, 1901. 
Copy letter from Manager of Block 10 Mine to Inspector Mine, 24th October, 1902. 

Copy letter from Inspector Mine to Manager Block 10 Mine, dated 24th October, 1902. 
Copy notice from Inspector Milne to Manager, Central Mine. 
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ROYAL COMMISSION APPOiNTED TO INQUiRE INTO FATAL ACCIDENT AT 
THE BROKEN HiLL CENTRAL MINE. 

MINUTES OF PROCEEDINGS AND EVIDENCE. 

TUESDAY, 10 MARCh, 1903. 

[The Commission sat at 10 am. at the Town Hall, Broken Hill.] 
- 

ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQUIRE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 
BROKEN hILL, ROYAL COMMISSIONER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Sulphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. II. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No-Liability). 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Association. 

The Secretary and Shorthand-writer, Mr. 0. Dunreath Cooper, read the terms of the Commission. 
Commissioner: The Commission just read empowers me to make full inquiry into the fatal accident 

at the Central Mine, on the 8th October last; to find if any person is blamable; and, if so, who ; and to 
endeavour to ascertain by what means similar occurrences may be prevented. Now, as to the procedure to 
be followed, the parties interested are the relatives of the deceased, the Amalgamated Miners' Association 
as representing the miners, the management of the Central and South Mines, and the Department of Mines. 
I may either call the witnesses and examine them myself, and afterwards allow the parties represented to 
question them, or allow each party to call witnesses in support of their view of the occurrence, and allow 
such witnesses to be further questioned by the other representatives. This latter course will, in my opinion, 
lead to the best results, and ensure a continuous body of evidence. I shall first call on the Amalgamated 
Miners' Association, as promnovents, to place their view of the accident before the Commission, then the 
Central Mine, who, I understand, affirm the South are to some degree responsible, then the South Mine in 
reply, and then the Department of Mines. I shall then call anyone who, in my opinion, can give material 
evidence. I think this latter course will be the better, because I am in ignorance of what evidence some 
of the witnesses are prepared to give. I shall first call on the Amalgamated Miners' Association to produce 
their witnesses, and thus put their view of the matter before the Commission, and we can proceed as I have 
indicated. 

[The Commissioner then asked if anyone appeared on behalf of the deceased. There was no response.] 
Mr. Elwarda: Perhaps 1 might suggest that it might be as well, seeing that the inquiry appears to me 

to be in the hands of the Department of Mines—the Government having been moved by the Amalgamated 
Miners' Association—that the Department of Mines should bring their evidence first. We would then 
know what evidence was being produced. We would know what they were alleging, and we would know 
what to answer. 

Commissioner: You will hear the evidence called by the Amalgamated Miners' Association on 
behalf of the miners, and you will then know what to ask. However, it is a matter for Mr. Slee, but he 
is merely calling technical evidence. 

Mr. Slee : I came here to represent the Department of Mines, and the Department of Mines is not 
a party in the case at all. I think the method you have outlined is certainly the best—that is, to leave 
the oflicers of the Department of Mines to the last. Then you, Mr. Commissioner, can call whatever 
evidence you think nec?ssary. The Department of Mines holds no side whatever in the matter, and I 
certainly think the course you have just stated is the best. 

Commissioner : Have you any objection, Mr. Hall? 
Mr. hail : None whatever, Mr. Commissioner. 
Commissioner . I will then adhere to the form I have stated. I think it would be well to have the 

plans put in at this stage. 
Edwin Kirby Beaumont called in, sworn, and examined :- 

1. Commissioner.] Q. You are a mining surveyor at the Central Mine? A. Yes. 
2.. Q. You produce certain plans? A. I produce : (I) underground plan of the Central Mine at the 300, 
400, 500, 600, 700, and 800 foot levels; (2) plan of underground workings at the 400-foot level; (3) plan 
of underground workings at the 500-foot level; (4) plan of underground workings at the 600-foot 
level; (5) plan of underground workings at the 700-foot level; (6) plan of underground workings of the g  

800-foo leve 
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Q. These plans show the position of the creep, and are correct plans of the mine 1 A. They were the 
official plans of the mine at the time of the creep, and at the present time they are correct. [Witness here 
explained to the Commission the various sections of the mine, as delineated on the plan. Plais put in, and 
marked respectively Exhibits iVos. 1 to 6,1 

[Witness left.] 

William Edward Wainwright, called in, sworn, and examined :- 
Commissioner.] Q. What is your position I A. I am surface manager of the South Mine. 
Q. Do you produce certain plans? A. I produce plans showing (1) sections and plan of underground 

workings in the South Mine near the Central boundary and (2) plan of underground workings in the 
South Mine near the Central boundary, showing the sets ad'ected by the creep of October, 1902. 

[Witness left.] 

Albert William Stohr, called in, sworn, and examined 
Commissioner.] Q. What are you 1 A. I am mining surveyor at the South Mine. 
Q. Certain plans have been produccd, which I understand have been made by you I A. Yes. 
Q. Are these correct plans of the South Mine, showing the workings at the time of the late accident of 

October last year I A. They are. [I'lans put in, and inarled Exhibits Ios. 7 and 8.1 
[Witness left.] 

The Royal Commissioner stated that he would visit the Central Mine at 12 noon, and at 9 am, on 
Wednesday he would visit the South Mine, and would commence the taking of evidence on \Yednesday, 
the 11th instant, at 230 p.m. 

[The Commission then adjourned till 230 p.m. on Wednesday, 11th March, 1903.11  

WED.STJiSDAY, 11 MARCIa", 1903. 
[The Commission set in the Towie hail, Broken I/ill, at 230 p.m.] 

- 

ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQUIRE, POLICE MAGISTRATE AND WABDEN, 
Broken Hill, Royal Commissioner. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
A griculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Sulphide Corporation (Limited), Central Mine. 
Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 

(No-Liability). 
Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared t represent 

that Association. 

Commissioner: There are several reports and some correspondence on the subject of the accident, 
which Mr. Slee will put in. The papers I refer to are those which were placed before Parliament. 

Mr. Slee: I produce a copy of my report to the Under Secretary for Mines and Agriculture, dated 
the 15th December, 1902, on the accident which occurred in the Central Mine on the 8th October, 1902, 
together with the documents referred to therein. [Report put in, marked Exhibit .No. 9.1 I also produce 
a diagram showing the death-rates from accidents in and about metalliferous mines from 1890 to 1902. 
[Diagram put in, and marked Exhibit Xo. 10.] I also produce a table showing the fatal and serious 
accidents in the metalliferous mines for New South \Vales for the last twelve years from 1891 to 1902 
inclusive. [Table put in, and marked Exhibit uio. 11.] 

Joseph Abraham Lyons called in, sNi orn, and examined :- 
Commissioner.] Q. What is your full name ? A. Joseph Abraham Lyons. 
Q. You are a miner, living in Broken Hill? A. I ama mullocker. I have been mining. I have been 

working at the Central Mine for the last six months. 
Q. In the month of October last year you were employed in the Central Mine 1 A. Yes. 
Q. How long have you been working in mines ;—what experience have you had? A. I have been 

working four years and six months in the Central Mine. 
Q. What work were you doing in the Central Mine? A. I was filling trucks, mullocking, spawling, and 

I have also been milling. 
Q. On what level were you working on the 8th day of October last? A. I was working on the 500-foot 

level. 
Q. Who were with you? A. Thomas Jordan and Leopold Campbell. 
(7. What shift were you on? A. I was on the night shift. 
(7. At about what time did this creep occur? A. At about 3 o'clock I could not say exactly but I 

think it was about 3 o'clock in the mornine. 
Q. \Vhere were you at the time the creep occurred? A. I was waiting for them to come up with their 

full trucks. 'We were trucking from the muhlock pasa I brought down my full truck, and was returning, 
and I was waiting for them to come along with their full trucks. I was waiting for about ten minutes, and 
as they did not come, I thought it was very strange that they were so long. I vent up to the mulloek 
chute, and I found one full truck and one empty truck there. They were mullocking about ten sets from 
the 500-foot level. I sang out., but they could not have heard me, as the muflock was coming down the 
pass like a hurricane, and timber. I was covered in dust, and could not see, and I caught the rails, and 

ran 
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ran along as far as I could. On the Saturday bfure this, Crimp, the mullock boss, said to me and Campbell 
and Jordan, " We want that mullock.pass run." I refused to go there on the 3rd October I refused again 
on the 4th October, and I refused on the 6th October. I would not go to work because I was frightened to 
go out to the chute. On the 6th October 1 lost a shift because I was frightened. On Tuesday night, 
the 8th October, the night of the accident, Jordan and C imphell were sitting on the tool-box, and Cooley 
was there, and he said, " You will have to go down and run the chute." I said, No ; I don't care much 
for the ground at all." I said, "That ground is bad, and the bottom has been shifting; it will stmt 
all the country up to the South boundary." He said, "\Uiat do you know about it?" I said, " I am an 
experienced miner, and I know all about it." He was only the mulloak boss, and knows nothing about 
practical mining. During the thirteen years I have been underground I have seen a lot. I said, " I have 
worked ten years underground, and I aria not going t run that chute." He said, "If you don't, you had 
better go up the shaft." I said, "No; in the morning you can report me to the Manager; then I am 
going home; but I will finish my shift." 

Q. This was on the 8th that Cooley spoke to you? A. No; it was Crimp, the mullock boss. 
Q. Then you did not go up and work the chute that night? A. No, I did not. 
Q. Did anybody go up the chute that night? A. Two men went up the chute. 
Q. You would not go up the chute, and they did go? A. Yes. 
Q. Did you see them go up? A. Yes; I was trucking from there-one full and one empty truck-and I 

heard the stuff coIning down. 
Q. At about 3 o'clock you came back, and found that they had gone up I A. Yes; I was standing 

waiting for them. 
Q. How long were you standing before the creep took place? A. It was at a quarter to 3. 
Q. How long after that was it when you heard the creep take place? A. It must have been ten minutes. 

The wind was blowing from the B 5, and when I came back the whole place was full up with di,t. 
Q. Where were you when this took place? A. I was under the chute. 
Q. Did the crush blow out your light? A. Yes, it blew out my light, and I was left in darkness. I 

left my truck under the chute, and took hold of the rails and crawled back to the north boundary. 
Q. What had become of Ciiinp at this time? A. lie was at the 700 foot level. After he spoke to inc 

he went down to the 700-foot level. Another thing I have to say: I told Davis that there was a crack in the 
A 4 stope, where they had taken the pillar away between the A 4 and A 5 stopes. lie said, "If we take 
this pillar away, the two boundaries will come together." He said, "It must not be taken away." I 
pointed out to him the crack, and 1 put a wedge in it; and when I came again in the morning it was quite 
loose. He reported it to Martin, the timber bass. I heard the late Mr. Rowe say to Martin that the 
pillar was not to come out, for if it was taken out the two walls would come together. When Mr. Rowe 
died they took the pillar away. These pillars are at the 400 foot, 500-foot, and 600-foot levels, and they 
have taken it away. 

Mr. lIaU.] Q. That is to say, it has been taken away at t,e 500-foot level, but not at all three levels? 
A. No, only at the 500-foot level. 

Consrnissioner.] Q. And, in your opinion, this part of the mine was unsafe to work in on the 2nd 
October? A. Yes; I reported it. 

Q. Who did you report it to? A. To the mullcck boss, Crimp. I will tell you this : if I report to the 
Manager or to the shift boss, I would get the sack ; any man knows that. If the men report dangerous 
ground they get the sack straight out, and a good many men with large families cannot afford to do that. 

Mr. IVise.] Q. You were working at the B 5 chute for twelve months I A. Eleven months. 
31. Q. Your duties were to empty the chute ? A. To empty the chute and go up and run it.. 
35. Q. When it was empty you had to go up to fill it? A. Yes. 
36. Q. You -had to go up how many sets? A. k bout ten sets. 
37. Q. Was it good road ? A. No. 
38. Q. Up the stope? A. All the timber was srnashcd. We had to go about twenty-five sets on hands and 
knees. 
39. Q. Was it usual for you to go to these places by yourself I A. No ; I went by myself once, but Martin 
and C imp said it was dangerous, and I was always to take a man with me. 
40. Q. Could one man have run the chute himself l A. Yes. 
41. Q. According to that, then, the other man was sent with you on acoount of it being dangerous? A. Yes, 
lie was to stay with me. 
42. Q. How had you to run that cbute I A. I had to lie on my side and force the mullock down. 
43. Q. If it had burst, then, you would have been smothered? A. Y S. 
44. Q. Whit was the drive like I A. The drive was coming down all the time, and in that drive there was 
no mullocking, and there was no foundation under the timber. It was a wide, open drive. 
45. Q. Can you tell me where this pillar was? A. In A 2. 
46. Q. At the 500-foot level? A. Yt s ; they had taken twenty-five sets away from it. 
47. Q. How far from the level? A. From the old shaft, B 5, A 1, and A 2; it was about three sets from the 
shaft. 
48. Q. That pillar you were speekng about was directly under B 5 1 A. No, just under the centre. 
49. Q. Do you remember the 25th September? A. Yes. 
50. Q. Did you and your mate go up to A 2 stope on duty? A. Yes; I went up with Fred Davis, and 
.1 said to him, "If that comes, where will we be 1" 
51. Q. Did you notice anything strange 1 A. Yes ; the cap was broken. 
52. Q. Was the ground broken? A. Yes; that is the crack I just referred to now-the one I put tho 
wedge in. 
53. Q. Did you put a wedge in that crack? A. Yes, I put a 10 in. x 2 in. Davis left me, and I put a 
10 it). x 10 in. in it. 
54. Q. Do you remember September 20th ? A. Yes. 
55. Q. Two d'tys after that, did you ahoy this cr.aek to Mr. Crimp ? A. Yes, I did, and lie said to me, 
11  That is not fit for a do,  to crawl in." 
53. Q. Did he say he reported it to the Manae? A. Yes ; lie said he could do nothing. 
57. Q. Did he report it to Mr. Hebbard or Mr. Dawe? A. lie said to the Manager, or the timber boss; 

.1 do not know which one. 
53. Q. Did he say he had reported it? A. Yes lie said he had reported it twenty times. 
59. Q. And lie asked you to go and run that chute that day? A. Ys. 	 60. 

21705 	101-C 
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Q. What did you say? A. I said, "No, I refuse to go." I asked him for a shift three days before the  
accident. I refused to go into the chute. 

Q. Did he say to you, "We will go up to-day "? A. Yes; we went up that day, and then he said it was  
not fit for a dog to crawl in. He ran the chute, and I was watching him. 

Q. When he started it, what happened? A. We were nearly smothered. 

Q. Was he very frightened ? A. Yes; he knocked the top of his head as he came down. He ran against 
a 10 x 10 when he was running on his hands and knees. 

Q. You remember the 3rd October, when Crimp spoke to you with Martin? A. Yes, 

Q. Who is Martin? A. He is the timber boss. 

Q. Did Crimp give you any orders as to what you were to do when the chute was empty? A. He said 
I was to go and find another man and run it. 

Q. That was on the 3rd October? A. I refused to go up on the Saturday, on the Saturday night, on 
the Sunday, on the Monday, and again on the Tuesday I refused to go up. That was the time of the 
accident. 

Q. What was the first day you absolutely refused to go up that mullock pass? A. On the Saturday. 

Q. That would be about the 3rd or 401 October? A. Yes, about the 3rd or 461 October. 

Q. Did you refuse to go up on the 3rd October? A. Yes. 

Q. Did he ask you why you refused to go? A. Yes; I told him because the ground was bad. 

Q. Did you give him that as a reason? A. Yes; I said it was not fit for anybody to go up. 

Q. On the 5th October he came down and gave you orders; you were then at B 5 trucking out ;-he 
told you when the chute was empty you were to go and run it? A. Yes; I said, "Go yourself; I will not 
go." He said, "Some of you will have to run it." 

Q. Did Jordan or Campbell ask your advice about that chute, whether it was dangerous or safe ;-did 
they ask you if it was safe or too dangerous to go into? A. Yes. 

Q. Did they ask you if it was dangerous? A. I told them the ground was dangerous, and they should 
not go up there. 

Q. On the morning of the accident--on the Monday morning-Crimp came down and asked you what 
was your tally 1 A. Yes; I said, "Thirty-five trucks." He said, "Are you mad 1" I said, " Well, I am 
not going up to run the chute." 

Q. You were filling the trucks at the chute, and he told you to go up and fill the chute again, and you 
refused? A. Yes. 

Q. Have you ever seen Mr. Hebbard, the General i\lanager, at that slide chute? A. I did not. 

Q. Have you ever seen him at B 5 at the level I A. I have seen him walking about the level; but 
I never saw him at the chute. 

Q. Did you sec Mr. Dawe at the slide chute? A. No. 
Q. Not for the whole twelve months ? A. No ; I never saw him at the slide chute. 

Q. Do you know Mr. Godfrey, the Mining Inspector? A. Yes. 
Q. Did you see him at the B 5 chute? A. No, not over at the slide. 
Q. Did you ever see Mr. Mime there l A. No, I never saw him there. I have seen them walking about 

the main drive. 
JIi. hail.] Q. You said you had thirteen year' experience of mining? A. I have been ten years under-

ground. 
Q. How long have you had experience as a miner ? A. Six months in the Central Mine cutting a drive 

from A 2 to A 4-last year. 
Q. That is, last year? A. Yes. I broke my leg on the 2701 August last year, and since that I had to 

go to mullocking. 
Q. On the 27th August last year you broke your leg while engaged in mining? A. Yes. 

Q. After the 27th August, when did you go back to the mine to work again? A. At the end of 
October I could not tell you the exact date. 

Q. Try and reniember ;-can you tell me when you went back to work after having broken your leg 'I 
A. No ; I cannot tell you the date. 

Q. Does it not seem strange that you cannot tell me the date when you went back to the mine; yet, at 
the same time, you can tell me the dates and specific conversations which you say took place? A. The time 
I broke my leg was so long ago. 

Q. It was on the 24th August last year that you broke your leg; now, can you tell me when you went 
back to work ? A. No ; I cannot tell exactly-in October some time. 

Q. What work had you been doing from the time you went back to work in October up to the time of 
the accident? A. Mullocking, and after that I was mining. 

Q. Do I understand that you were working at this mullock shaft for about ten or eleven monthsi 
A. Yes. 

Q. That is correct, that you were working for ten or eleven months in the vicinity of the mullock-shaft, 
close by it, barring down the chute and trucking from it? A. Yes. 

Q. For some eleven months before the accident you were working there? A. It was between eleven and 
twelve months, 

Q. Trucking from the chute and barring down in the chute? A. Yes. 
Q. During the whole of that time was Crimp the mullock boss I A. Yes. 
Q. When was it you first complained to Crimp that this mullock pass was dangerous? A. About six or 

seven months ago. I reported it hundreds of times. I repored it day by day. I said to him, " Look at 
this." I reported it to Crimp and to Martin. 

Q. You thought it was dangerous, and when he told you it was not fit for a do" to crawl in, why did 
you not report it to Crimp's superiors or to the Mining Inspectors ? A. I would not like to report to the 
General Manager. I would get the " sack " straight off ,'•and when a man has a family to keep he cannot do 
that. Many an accident has been caused, and men are afraid to speak. I am not afraid to speak. 

Q. That is your reason ? A. Yes, they are frightened of getting the "sack." 
Q. After this accident occurred, you were sitiftecl into stope C 3 ;-you declinedi to go there I A. Yes. 
Q. You went to Mr. Hebbard and ta Mr. Dawe ;-were you "sacked"? A. No. 

101. Q. You told me your reason for not reporting to the General Manager or the Mining Inspectors when 
Crimp took no notice of your reports was that you were frightened of getting the, " sack " ; yet on the only 

occasion 
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occasion when you did go to the General Manager and Mr. Diwe were you " sacked ?" A. No; they say, 
11  That man has been at the accident, and there will be some evidence to give, and we will give him some 
work to do." That is why I was not " sacked." 	 - 

Q. You say your only reason for not reporting to the General Manager was that you were afraid of 
getting the "sack" ; yet on the only occasion when you did report to him you did not get the "sack";-
is that not so? A. Yes ; they knew there would be some evidence to give, and that is why they kept me 
there, 

Q. On the morning of the accident, at about a quarter to 3, you were at the chute? A. I did not say 
anything of the kind. I said I was waiting ten minutes at the chute. 

Q. Were the two deceased running the trucks from the chute to where you were waiting for them I 
A. Yes. 

Q. Then, when you waited ten minutes, and they did not arrive, did you go to the chute with the truck, 
or by yourself? A. By myself. I left my truck on the line, and went by myself. 

Q. Did you wait at the shaft, or call out to the men ? A. When I got to the shaft I took the full truck. 
Q. Did it not strike you as strange that there should be a full truck there? A. There was one full 

and one empty. I took the full one, and I started yelling out to them. I was calling about: five minutes. 
lit. Q. You had the chute open for about five minutes, and were calling out to them ;-did you get any 
reply? A. It was ipi1jossible for them to hear me. 

Q. If it was impossible for them to hear you, why did you remain there calling out for five minutes? 
A. The earth and timbers were running through the stope like thunder. 

Q. 'What was the first indication you got that the creep had occurred? A. The timbers were cracking, 
and the rats were running in every direction. There were thousands of rats running all over the drive. 

Q. You saw thousands of rats running past you? A. Hundreds of rats. 
Q. You saw them all through the drive? A. Yes. 
Q. What time did you see the rats ? A. The shift before. At the beginning of the shift. 
Q. At the beginning of the shift. you noticed hundreds of rats about ;-they were running round in such 

numbers that anyone could notice them ? A. Yes, if they were in that direction. 
Q. What was the first indication you got of the creep occurring? A. The timbers over my head were 

smashing. 
Q. I am referring now to the actual creep which took place about 3 o'clock in the morning ;-what was 

the first indication you got that the creep had taken place? A. B 5 chute started it. 
Q. What was the indication you got? A. B 5 chute burst and that started the creep. 
Q. Did you see it bursting? A. I saw the stuff coming from the chute-the timber bursting, and the 

stuff coming down ; then my light blew out. This was while I was standing at B 5 chute. 
Q. I think you mentioned something about lightning? A. Yes. 
Q. How long did it last? A. It flashed and went away. 
Commissioner.] Q. It was just the ordinary :luration of lightning ? A. Yes ; fl.shes of lightning all 

over the drive. 
Mr. hail.] Q. Did the flashes last about three minutes? A. There were three or four, one after another, 

all through the drive. When I got, away from the danger I saw the lightning was flashing all over the 
drive. It was continuous flashes one after another. 

Q. You told me that on the morning of the accident., Crimp told you to go into the mullock shaft and 
you refused to go; he told you you would have to go.and run it ;-what time was this I A. About half-past 2. 
Between 2 and half-past 2. Very likely about lialfpast 2. 

Q. What date was it when you made this complaint to Crimp, when you said Cooley was present ;-did 
he hear you make the complaint to Crimp? A. I do not know whether he heard it or not. He was about 
three sets away. He was hanging his coat. up at the time. 

Q. I understood you all three were present when you made the complaint? A. Cooley had nothing to 
do with the B 3 chute. He was in the same drive. 

Q. On the 8th October last the two deceased, you, and Cooley were together and Crimp told you to go 
and run the chute, and you told him the ground was bad ;-is that right ? A. Yes. 

Q. When he told you to go up and run the chute, where were you ? A. We were sitting at the tool 
box, about two or three sets away-between 16 and 1$ feet away. 

Q. Did you whisper to Crimp, or did you speak in an ordinary tone of voice 1 A. I spoke as loud as I 
am speaking here to-day. He must have heard me. I was very nervous. 

Q. You did not consider 'ourself safe while you were working there? A. I never consider myself safe 
any time I go underground. I never do consider myself safe, and no man can consider himself safe under-
ground. 

Q. You mentioned A 2., where you say you put a wedge in the crack ;--how far was that from the 
chute? A. About 50 or 55 feet. 

Q. Not 75 or 80 feet? A. Well, I have not put a tape measuie over it.. 
Q. How far was the tool-box from the chute you were running? A. It was just beside it-quite close 

to it. 
Q. 'Would it be possible for anything to fall at the top without the men at the tool-box knowing 

anything about it? A. There was no tool man there in the night time. The tool men are not on the night 
shift-nd shift boss either. There was only the mullock boss, an inexperienced man. 

Q. You said this bulk had been falling for some time? A. We had to go ten sets back and run the 
slide and it was ten sets high. 

Q. The tool-men were during the day shift ;--could anything have fallen during the day time while 
they were there without their knowing it? 'A. Yes, on the day shift. 	 - 

Mr. Edwards.] Q. Where was this bulk which you say had been gising for so long? A. At B 5, ten 
sets above the mine level. 

Q. What was the bulk resting on? A. On three sets of timber. 
Q. How long had it been giving ? A. For three or four days before the creep, and I reported it. 

- 142. Q. You say you reported it? A. Yes; I reported it to Crimp and Martin. 
1-13. Q. Did you see any of the other shift bosses ? A. No, I did not see any of them. 
1-11. Q.  You have not had macli ON1IOIiollee  a.-i a nu!lr, alily 'it iuuhlockiiig ; --- you'have only had six months 
xpericncc' as a lamer ------- 

1-iS. 
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Q. At this particular pillar which you have spoken cf, when you went there twelve months ago, what 
was the withh of this pillar? A. About twelve sets. 

Q. And what was its width at the time the creep ccurred ? A. I could not say. I know for a fact 
they had been breaking it up for twenty-five sets-twenty-five sets all round it; twenty-five sets altogethcr._ 
three sets high and all round it. 

Q. That was at the 500-foot level ? A. Yes. 
Q. 1)3 you know where Kintore shaft is? A. Ys. 
Q. How far from the south boundary of the mine is it? A. Between 50 and 60 feet. 

Q. You said that Rowe, when he was underground manager, said something about that pillar not 
being interfered with ;-who was present when he said that ? A. I was,-and Martin. 

Q. Martin is working at the Central Mine now ? A. Yes. 
Q. Can you give us Rowe's words? ii. They were asking what about the pillar, and Rowe said "That 

pillar was not to be touched ; it is holding the two boundaries." 1-To said " That is the only one, and if we 
take it away the place will all come together-the South boundary and the Central boundary." 

Q. He said it would come together if the pillar was taken away? A. Yes. 
151. Q. Do you remember Low long ago that was? A. About one year and ten months ago, or two ycats 
ag). 
-155. Q. How long has Mr. Rowe been dead now ? A. About eleven or twelve months. 

Q. Well, that was said less than a year before lie died ? A. Yes. 
Q. Do you remember when the pillar was first interfered with ? A. Two or three months after Rowe 

died. 
Q. You were on the level when this creep took place? A. Yes. 
Q. Where was the first movement you noticed? A. At B 5 chute. 
Q. Was it up or down? A. On the same level with me. 

Q. Wheze did you see the first movement? A. The dirt was hitting me on the face, and I was in the 
dark. I caught hold of the two rails and crawled out. 

•Q. You did not see the stuff disappearing_you saw it coming from above? A. Yes. 
Q. For what your opinion is worth, what (10 you attribute this creep to ;-w'hat do you consider was the 

cause of it? A. in my opinion, the creep was caused by taking the pillar away and from the breaking of 
the timbers I think B 5 chute started it. 

Q. How could the chute affect it? A. The chute is on the swing, and when the stuff came down it 
shook the timbers and that started it. When you are running the chute it is shaking away from the 
timbers. This chute had no door, and as the mullock came tumbling down the chute it started the timbers. 

Q. You attribute it to the mullock coming down the chute and shaking the timber off the bulk ? 
A. Yes. 

Q. How big was the crack when you first put the wedge in it? A. I put in a 10 x 9, the bottom was 
half-an-inch wedge shape and I drove it in. It was going down all the time. 

Q. How high was it? A. About seven or eight sets high. 
Q. This crack was seven or eight sets up from the level? A. Yes. 
Q. The slide was ten sets up from the level 1 A. Yes. 
Q. Was there any mining operations going on when the breakaway occurred? A. No, but there had 

been. 
Q. They were working up to the time of the break on this pillar? A. Yes. 

Q. Had you been on the lower levels? A. Yes, on the 600-foot and 700-foot levels. 
Q. What is the cindition of the pillars there? A. They had been taking out the pillar A 4 on the 

600feet level. 	 - 

Q. At the 600-foot level A 4 had been taken away? A. It had been taken away some time ago. 
Q. During Mr. Rowe's lifetime, or after his death l A. After his death. 
Q. When were you down last-that is before the creep ? A. About seven or eight months before the 

creep. 
Q. Were you ever on the 700-foot level? A. Yes. 
Q. Is there any pillar there? A. Yes. 
Q. It is taken away altogether at the 500-foot level-twenty-five sets? A. Yes. 
Q. Did anybody ehe make any remark about this pillar being cut? A. No, not that I know of. 
Q. Where is Davis now ? A. He is working at the Central Mine now. 
Q. What is Davis doing 1 A. He is driving liorss-mulloekiug. 
Q. lie was never a miner ? A. I do not know he has Ucen about t1iii teen months in the mine. 
Q. Do you know any other man named Davis? A. No. 
Mv. .ilcln", 111mm7 Inspector.] Q. You are a member of the Amalgamated Miners' Association I 

A. Yes. 
Q. You have a complaint book in the office, have you not? A. Yes. 
Q. A bok in which you are supposed to lodge any complaints about unsafe woikings ? A. Yes. 
Q. Did you ever lodge a complaint in that book about this paiticular place? A. No. 
Q. You have a complaint book there, in which you rre supposed to enter UI)  any complaints about 

unsafe workings, yet you never lodged any complaint? A. I saw it; but I nevcr read the rules. 
Q. Did ,-on ever mention it to the Secretary? A. No. 
Q. Do you not think you should have mentioned it to the Secretaiy? A. I never thought such a thing 

was going to happen. 
Q. You say you knew the place was dangerous; you were afi-aid of the losses, fearing you would get 

the "sack "; you would not come to us, probably for the same reason; but you knew perfectly well the mine 
- boss could not " sack " your Secretary, yct you never kdgcd eny complaint with him? A. I never thought 

of that. 
Q. You never made a complaint? A. No. 
dIr. Wise.] Q. It was only from the 25th Septeml or to the Sh October that you knew that place was 

dangerous? A. Yes ; I had not time to go to the Secretaiy. 
193. Q. I do not know if you stated there were any other bosses there? A. There was only the mullock 
boss. There was no shift boss. 

- 	 196. 
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196. Q. Was every night shift the same way ? A. Yes ; since Ellis left, they have not put on a shift boss. 

197..Mr. lieU.] 	Do I und,rstand that you only consithred this unsafe from the 25th September to the 

8th October? A. Yes. 
Mr. Edwards.] Q. Did you make any complaint to anybody? A. I complained to my boss. 

199. Mr. lIeU.] Q. You never complained to Mr. Rowe or to Mr. Hibberd? A. No ; Mr. Martin is the 

timber boss. 
Mr. &ee.] Q. You say you were on night shift? A. No ; I have worked night shift, afternoon shift, 

andday shift. 

Q. \Vould it not be possible that they might be there and you not see them 1 A. I said I did not we 

them. 
Q. The Managers and the Mining lospectors might be there and you not see them ? A. That is so. 

[Witness let.] 

Ernest Aubrey RciJ, called in, sworn, and examined 

Commissioncr.] Q. You are a trucker, living in Broken Hill 1 A. Yes. 

Q. And you are working in the Central Mine? A. Yes. 

Q. How long have you been working there? A. Two years. 

Q. In October last you were employed on th 500-foot level? A. Yes. 

Q. Who were your mates? A. Lyons and Campbell. 

208 Q. And Jordan? A. At odd times he was. 

Q. You were tlucking from the chute there? A. Yes, from B 5 to B 3, at the 500-foot level. 

Q. Was there any special difficulty in connection with the chute ;__was it hung up? A. The only 

difficulty was in running the chute. When it was empty, you had to run it. 

Q. How far had you to go to start this muliock? A. We had to walk about 50 yards, and go up about 

ten or eleven ladders, and then crawl another 50 yards. 

Q. What sort of road was it? A. Going up the ladders, it was all right; it was rather dangerous 

setting to the chute from the top of the 1-addt rs. 
2l, Q. In what way? A. The ground was cracked about and hanging. 

Q. Could you wa1k frorn the top of the ladders? A. You could walk part of the way, and crawl the rest. 

Q. When you got to the chute, how would you get the stu down? A. Lie down in the chute. 

Q. 
While you were there, did you notice any movement amongst the timbers at any time ? A. No; I 

could not say I did. 

Q. When were you up at this place immediately prior to tile 8th October? A. About a fortnight 

before the creep, when I was on the last night shift. 

Q. Did you hear anyone complain that this particular p'ace was dangerous? A. Yes, to one another. 

We always complained to one another about the 1iace being unsafe. 

Q. Did you ever complain to the bosses ? A. No, I did - not personaliy. 

Q. Did you hear anyone making a complaint 1 A. No. 
Q. How far from the bottom of the chute had you to truck to the C 2 chute? A. About 150 yards. 

Q. Would a man wheeling empty his truck before coming back? A. Yes; he took it out to the winzo, 

and came back in order to fill it again. 

Q. 
Yesterday, when we were there, we noticed there had been a full truck left ;_would that be usual? 

A. Very often, at the end of a shift, a truck might le iefr, and the next man would t Ike it along. 

Q. This one was about 70 feet bick from tile chute? A. rIIlat is quite lkey. A truck might be left 

half-way, if it was change of shift time. 
22.5. Q. But this accident happened at 3 o'clock? A. It would be an unusual tiling to find a full truck on 

the line at that time. 
Q. have you been through the levels above the 600-foot? A. Yes; I have been down from the 500-foot 

level down to the 600 foot L-vel. 

Q. Did you notice anything dangerous in the ground when coming down? A. Yes, it was rather 

broken and cracked about'. The worst would be between the 400 and 500-loot. 
Q. As far is you could see, was the ground fitled ;_were there any empty places there? A. No ; I 

cannot remember. 

Q. Was it near the boundary ? A. It was right on the boundary. The ground was all cracked, and 

hanging against the South Mine. 

Q. Which was the dangerous side-the Central or the South Mine? A. I should say the South, because 

I knew the boundary well. 
Q. How far was the tip of tIle chute from the boundary? A. About 150 or 200 yards. 

Q. YeC you did not consider it too safe at the top of the slide? A. I dii not. 

Mr. JVis.] Q. How 1mg hd you been counected with the night shift? A. Every nght shift for 

Eighteen months prior to the accident. 
231. Q. Did you ever see Mr. Hebbard at tie slide chute? A. No. 

Q. Did you ever see Mr. Dawe ? A. No. 

Q. You were working three shifts there I A. Ys. 

Q. Previous to that, were yet working day and afternoon shifs? A. Yes. 

Q. Have you ever seen Mr. Mime or Mr. GoJf i ey at the chute? A. No. 

Q. Did you ever see them examine the slide chute or the stepe at all? A. No. 

Q. On the morning of the accident, who was in charge of the truckers? A. I could net ssy, because I 

was not there-not on the day the accident occnrred. 
Q. I understood you to say you verc working with Lyons and Jordan? A. No; I was not on the job 

at the time the accident happened. 
Q. On 701 March last did Mr. ilelbard send for you to viic him at his office? A. No. 

243. Mr. lieU.] Q. You have been working for some time it,  this mine ? A. Yes. 

241. Q. You never heard any of the men complain to Crimp ? A. No. 

Q. You were a mate of Lyons'? A. Yes. 
Q. Did you hear Lyons complain to Crimp ? A. I have not heard him compain to the bcsses. 
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Q Do you know if Crimp is a careful and cautious man 1 A. I cannot say lie is too cautious or careful, 
in my opinion. 

Q. Have you ever complained to him about anything in the mine? A. Yes in diIFerent parts of the 
mine. Not of this particular part of the mine. 

Q. Now, so far as this mine is concerned, it is pretty well mulloeked up? A. Yes. 
Q. So far as your experience shows you, is it more for the safety of the miners to run it open or to 

timber? A. I understand the mullock is put in to keep the ground up. 
Q. Does your experience show you that that is correct? A. Yes. 
Q. You have been down from the 500-foot to the COO-foot, and from the 400-foot to the 500-fo7 

A. Yes. 
Q. How long altogether have you been working in the Central Mine? A. Two years last February. 
Mr. Edwards.] Q. You have been working on this particular level all the time? A. No. 
Q. You were working there while Mr. Rowe was underground manager? A. Yes. 
Q. Do you know the pillar where the chute is? A. Yes. 
Q. Has any alteration taken place in that before the time of the creep, and when Mr. Rowe was Manager? 

A. No ; as far as I know, it was the same. 
Q. Was any mining donee-about it? A. It was already worked between the 400-foot and 500-foot levels. 
Q. What sort of work? A. Tonnage work. 
Q. They were stripping the pillar? A. They were in p  an open stope. 
Q. Were they stoping at the pillar? A. They were stoping between that chute and the South Mine 

boundary. 

Q. When were they doing this? A. I can hardly remember. 
Q. During the time Mr. Rowe was Manager 1 A. I cannot say that I saw that there then. 

261. (7. Since his death? A. Yes. 
(7. How long ago would you say they we-re last working it? A. About eight or nine months ago. 
Q. Have any men been working there since 1 A. No. 
(7. That is between the 400 and 500 foot levels? A. Yes. 
(7. Have you seen any working between the 500 and 600-foot levels? A. No. 
(7. There is no alteration there 1 A. No. 
Q. Did you ever go into it? A. Yes. 
(7. I suppose it might have been cut away for all you know? A. It might have been. 
(7. Did you ever see anybody working there? A. I did, between the 400 and 500-foot levels, about 

eight or nine months ago. 
Q. Not any later than that? A. No. 
Q. Who were working there, do you know ? A. No. 
(7. Who was trucking for them? A. I do not know ; I was on mullock. 
Q. Do you know how many sets they took out? A. I could not tell you. 
Q. The dangerous part of the pillar was towards the South? A. Yes, as far as my knowledge of it goes. 
Q. That is where the men were working? A. Yes. 
Q. Have you any mining experience at all 1 A. No I am not a miner. 
Ale. JVisn] Q. Was one man safficient t run that chute and slide? A. One was suuient, but it was 

not considered safe. 
Q. Who did not consider it safe 	A. I do not know. It was well known to all of us. The man was 

always told to go back and get another man. 
(7. It was customary to take two because it was dangerous? A. Yes. 
(7. How long was that practice carm-iecl on? A. Since I have been in the mine. 
Q. You had to lie on your side in the chute? A. Yes. 
Q. And if it were to bum-st you could not get away? A. You would have to be pretty lively. 
Air, flail.] Q. You said the dangerous part of the pillar was towards the south boundary? A. Yes. 
Q. Not only towards the South, but on the South boundary? A. Yes. 
Mr. Edwards.] Q. You are womking in the Central Mine? A. Yes. 

[Witness left.] 

[Time Commission adjourned till 10 -30 a.m., on Thursday, 12 Mardi, 1903.] 

Ti] URSDA Y, 12 MAIICII, 1903. 

The Comnrission sat in the Town flail, Broken lull, at 1030 a.rn.] 
rrent - 

ERNEST LESLIE MAITLND, IESQ., POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 
BROKEN hILL, BOYAL CoMxrIssIoNER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony'HaIl, S1icitor, appeared to rapresent the Sulphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. H. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken hill South Silver-mining Company 
(No Liability). 

Mr.. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeard to represent that 
Association. - 

Albert George Crimp, called in, sworn, and examined 
Commissioner.] Q. You are mullock boss in the Central Mine? A. Yes. 
Q. How long have you been in that position? A. Between six and seven years. 
Q. have you had any pre\'ious experience? J. Yes ; thirteen years in the Central Mine altogether 

from the brace to the face, also on the pints and on tiniterng. 
Q. Have you done any mining work ? A. Yes I worked in the face at various times. 
Q. Had you any experience prior to coming to Broker. Hill? A. No. 
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Q. What are your duties as mullock-boss? A. I take charge of the shift and see that all the men are 
at their stations and working in the best situations in the interest of the Company, and to my own 
satisfaction. 

Q. Have you charge of more than one level? A. I had charge of all the levels where the men were 
working. 
290. Q. That is, four levels? A. From the 500-foot to the 700-foot., and sometimes from the 00-foot to the 
800-foot levels. 

Q. About the latter end of September, what levels were you in charge of 1 A. From the 400-foot to the 
700-foot levels. 

Q. You had Joseph Lyons, Campbell, and Jordan working with you? A. Yes. 
Q. Was there anyone else on the 500-foot level? A. Five men besides myself- Jordan, Campbell, 

Lyons, Brokenshare, Prisk, I3urkett, and Stackpoo]. 
Q. Was there a man named Cooley working there ? A. Yes, Cooley was there too; that is eight. 
Q. Was Reid there? A. No; he was not on the shift with me. 
Q. I am asking you about the men on the 500-foot level at the end of September? A. Neither of them 

were there then. These men were there on the 8th October. 
Q. In September, Lyons was working there also ;_-was he not I A. Yes. 

301. Q. On the 500-foot level I A. Yes, I think so ; but I could not say for certain whether lie was or 
not. 

Q. You know this pass where the accident occurred ;-what was the name of it 1 A. B 5 winze. 

Q. Had you some trouble with it 1 A. No; I never had any trouble with the wijize. I have gone up 
and run it. 

Q. It got caught UI) sometimes? A. Yes. 
Q. Where did it get caught up? A. Between the 500-foot and 400-foot-up about 70 feet. 

Q. How did you go up to this particular place? A. By going along the main cross-cut to the south 
boundary of A 2 and A 3 stope. 

Q. Was it a good track? A. Yes. 
Q. All the way? 
Q. Was there a ladder road there? A. Yes; a ladder road all the way to the top of the stope, and 

from the chute back to the ladder it would be about twenty-four sets. 
Q. How did they get along? A. From the ladder way there is the mullock stope A 2 on the west side, 

and a pillar of ground on the eastern side. The timber of the niullock stope on the west was blocked back 
to this pillar for about sixteen sets, and they went between this pillar and the stope. 

Q. Could they walk along all the way? A. Yes. They might have to stoop occasionally; the blocking 
might be a hit low in some places. 

Q. When they got to the stope how did they set the chute going? A. They used to dip it if rcquired 
-if it would not slide. The slide led down and took across about two sets west-that is, from the winze 
at the 400-foot level. 

Q. Would the men have to lie down to start it? A. Not at all times. They could kneel. The stopé 
was half niulloeked-up, and both sides of the top of the sets were half filled tip_both sides, east and west. 

Q. Lyons was one of the mcii who were working there in September? A. Yes, I believe he was. I 
know Lyons. lie has worked with me about eight months in various parts of the mine. 

Q. Did Lyons at any time tell you that the road was dangerous t) the chute? A. Never. 
Q. Did he ever refuse to go up on account of its being dangerous? A. No; he never was supposed to 

go up on his own. 
Q. Did one or two men go up? A. The intructions to my men were that they were always to have 

another man with them-not pirticuarly in this chute, but in all such plac s. They always had to take 
another man with them. Those were my instructions. 

Q. When were you up to this particular chute ; A. I have been up at various times. 

Q. 'What was the latest time before the accident? A. I was up on the 7th. I was through there, but  
I was not called to the chute. 
323, Q. You said you have set this going on some occasions;-'when did you do so before the accident? A. If 
I have seen the downright chute empty I have gone and run it. It was down the track from the 400-foot 
level; I had to pass by it. That was the road for all the officials of the mine within twenty-four sets of the 
chute at B 5 winze. 

Q. There was a pillar close to this chute-a pillar of solid ground I A. On the north side of it, going 
to what we call B 5 stope. 	 - 

Q. What was the most recent work done about this locality. A. Nothing was done on top. The 
miners were there, but not on the night shift. 

Q. Do you know what mining was done there? A. The miners were working in A 2 stope going west'; 
this was about a week previous. 

Q. Have you ever seen any crack in the ground, in the pillar of A 2 slope? A. No more than any 
ordinary crack. 

Q. Was a crack pointed out to you in that locality by anyone? A. Never was any crack pointed out to 
me there. 

Q. I understand that, so far as your knowledge takes you, the stope was perfectly safe? A. Perfect] 
safe. 

Q. Was it safe for these men to go and set the chute running? A. They never made any complaint. 
I have heard them 'say it was hung up. She used to choke up when she filled up to the sill floor; then they 
would go and give it a start from the slide that carried it down. 

Q. Did any of the men refuse to go and set this chute running? A. No; not at any time. No man 
ever refused to run that chute while in my charge. 

Q. Where were you at the time of the accident 1 A. At the 700-foot level. 
Q. When did you come UI)  to the 500-foot level after the creep? A. Ott the night of the creep I went 

from the surface after I gave out the candles. I put the men on to their places. I put some en the pInts. 
Three or four on the 500 did not know their places. The cage was at my disposal. I took the cage and 
went to the 400, and went back to the B 5 wiuze and followed up to the 400 level; from there I went down 
through the A 2 stope to the 500 and went to the tool-box, where I saw Lyons, Jordan, and Campbell. I 

told 
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told Lyons to truck from the B 5 winze to the B 3 stopo at 600. Thisstope is about tiree sets under the 
level of the 503 level. Brokenshare I placel in B 2 cross-cut to fill niullock and truck back. Prisk and 
Cooley were on the 500-level. fur kett and Stackpool I told to go into C 1 stopa at the 500 level. Thornton 
and Stephens I placad in B 3 stope at the 600 level-about three sets from the 500 level. I instructed 
them what to do, and when I went down the stope I told them to do some temporary paddocking on the 
sides before putting the mullock in. Lyons was trucking at the time. Stephens went clown to the 600 to 
gt sonic nails to nail up the paddoulcing. I left Thornton and went clown to the 600, and I met Stephens 
coming b cck from the 600 with the nails. This was somewhere about ten minutes past 1, as near as I can 
judge. From there I went back to C 3 stope on the 600-foot level. I had three men niullocking there, 
trucking and filling stufr. 

Q. If these men have ever been working at the 500 it would be well to have their name,? A. This night 
they were at the 603. They were Cambridge, Martin, Syrnonds these three were in C 3 stope, at the 
600-foot level. From there I went to C 1 at the 600. I had two men werkLig there in C 1 stope. 

Q. Had thy been working on tle 500-foot level? A. Yes. Downs and Chilton. At D 3 I had 
Martin, George Barker, Bartleson, Heberle. On the 700-foot level I had Rowe, A. Crimp, McKeown, 
Hughes, and Castles. That was twenty-four mullochers and two timber-men-twenty-seven men all told, 
including myself. Slocum and Prior were the two timber-men. 

Q. After you gave them instructions what did you do? A. I went to see what they were doing. Two 
were in the east cross cut and two filling in the north drive at the 700 foot level, and one trucking on the 
north drive. Rowe was filling in mullock that was tipped from the north drive filling A 2 stope. I went 
round the 700 foot level and came back again, and I sat down about four sets from Rowe on a 10 x 10 
block. While I was sitting there a break away occurred. 

Q. What time was this? A. Exactly 3 o'clock. 
Q. In what way did the break-away occur ; -in the 700-foot level I A. No, somewhere back south from 

where I was sitting. I could not say avheme, from the sound. I reekonedit was between the 600 and 700 
levels. I went back and took them to the tool-box and scid to them, " You stop here till I cme back." I 
took Rowe with me and went out to the south side of the old shaft. 

Q. You had two shafts I A. Yes, the one we used-this was called the old main shaft. 
Q. That is north of the old south shaft? A. Yes. 
Q. Is there any particular name for this shaft, Mr. Ilebbard ? A. dir. Iictbard The old main sljaf. 

312. Q. What did you do then 1 A. I took Rowe with me and rang the cage to the 700 foot level, and then 
rang it to the 600, and we then went back in the cross-cut to the B 5 stope. That was as far as I could 
get. The ground was running and the tiuibers were talking. 
343. 01k. Hail.] Q. This was in the B S stope? A. Yes, in the old main shaft cross-cut. I went back to 
get the cage, and Rowe and I went to the 500 foot level. I went back in the cross-cut there as far as I 
could go. 
341. Coin nisslouer.] Q. How far was that I A. As far as I could say, to the eastern noith drive going 
south. The ground was tumbling about in the cross cut. I had no way of getting through at the time. 

Q. Did you findany of the men? A. I did not know anything of the men. I knew I had placed the 
mento work. 

Q. You did not do any more then at the 500-foot level? A. No. I went to the 400, and went through 
the cross-cut as far as where the horses were stabled. I could see the 400-foot stope was down. She was 
also cracking against the stables, but she was preby well down by this time. I tcok the cage and went to 
the surface. Rowe was with me all the time. I said, 'You go for Mr. Dawe." This was at about twenty 
minutes past 3 o'clock. I tcok the cage after Rowe went away and went down, and when I got to the 500 
I listened to hear if I could hear abything. While I was there I heard sornebcdy at the 600 ; a nd when I 
got to the 600, I found it was Slocum and Prior. I asked them what way they came, and they 'said through 
the B 3 eastern drive. I said, " Row is it up above? Have 300 seen any men in the 500 1" They said, 
"Yes, they are all right but Jordan and Campbell are missing." There were some men at the 700-foot 
eve], and I knew they were safe. I said, "I will go and g t them up from the 700 level." They said, 

" Please yourself ; you are boss." I went down to bring the men to the surface from the 700-foot level. 
Q. Did you hear a noise of any falling? A. I heard a noise which sounded to me like a break-away_ 

continual running o the dirt. 
Q. What do you mean by a break-away? A. A fall. She went away in one mass, and then staited 

to run. 	 - 
Q. You could have no id-a on what level it was on? A. I was about 120 feet from the boundamy, aid 

I should say it was between the 600 and 700. I am speaking about the first fall I l.eamd. As far as I 
could glean by the sound, it appeated t be between the 600 and 700. 

Q. Did you visit the 500-foot level stope after ths? A. Yes, I visited the 500. 
Q. After you got the men out? A. After I got the 700 foot men out and we got the Kintore shaft to 

'work. 
Q. What time wa that b A. As near as I could guess, it would be about a quarter to 4 o'Jock. Then 

Dawe and I went don-n to the 500-foot to get the men out from (I.e 500-foot level. 
Q. Did you make any search for Jordan and Campbell ? A. We wcnt round and viAted the openings 

where they were supposed to be. I never saw them after half past 12. 
Q. Did any of the mm n tell you where they were at (lie time of the creep? A. They niver told me 

where they were I had words with nobody. I saw nobody at the 500 foot level after I firt visited it until 
we went down with Mr. Dawe and the men were taken up. 

Q. Have you had any conversation with the men who were on the 500-foot level at the time? A. No. 
Q. Were any of the trucks niissing that had been in use at the time 1 A. Ycs ; they were supposed to 

have been using three trucks-Lyons one, Jordan c,nr', and Campbell one. 
Q. Did you find these trucks after? A. I could not swear if they were the trucks they were using. 
Q. Did you find a full ti uck on the 500 foot level 1 A. No there were mnipiy ti ucl.s at tLe SCO foot 

level, but whether they had been used or not I could not say. 
Mr. JV-ise.] Q. Of the names you have given in of Inca working with you, have any of them gone to 

this slide chute to run it ? A. Yes. 
Q. Had Brokenshare run i'? A, Not to my knowledge. 	 - 
Q. Prisk? A. Yes. 	- 
Q. Burkettl A. Yes. 	 363. 
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F 	3(33. Q. Stackpool 	A. Not that I am awara of. 
36 L Q. Cooley? A. Yes. 

Q. How often? A. Once as far as I know. 
Q. How long has lie been working in the mine? A. I could not say. 
Q. How long  had lie been in connection with B .5 chute? A. He was there about one shift. I would 

not swear whether it was one or two. 
Q. Did Thornton ever run it? A. No. 
Q. Stephens? A. No. 
Q. Martin? A. No. 
Q. Syinonds? A. No. 
Q. Downs? A. Yes. 
Q. Chilton? A. I would not swear whether lie ran the chute or not. 
Q. George? A. Not that I know of. 
Q. Barker? A. Not that I know of. 
Q. Brokenshare? A. No. 
Q. Heberle? A. Not that I know of. 
Q. Rowe? A. Yes. 
Q. A. Crimp? A. Yes. 
Q. McKeown? A. Yes. 
Q. Hughes? A. I could not say about hughes. 
Q. Castles? A. He has truc'aed from the chute, but I would not swear about his running the chute. 
Q. You said when they went into this slide chute the men could stand up to knock it down ;-what 

position would they be in when they were knocking it down? A. They could be in a kneeling position. 
38L Q. Would the men have to lie on their side? A. They had the full width of the set but not in height.. 
It would be his own fault if lie did not clear the chute as lie went up. It was never full, only on a dovr-
right run. When filling the chute, as she filled back she choked up at the wiuze going to the 400 level. 

Q. This is the gangway into the chute? A. Yes ; it is a riglit-of-w-ay. 
Q. What is the height of the sets? A. The height of the sets would be about 6 feet. The ground came 

down on a slant. They could walk in-I do not say upright; but they might have to stoop where the 
timbers were low to get in. 

Q. When the men went in to run the chute did they have to crawl in? A. No, he could turn round. 
Q. If half a dozen truckers came here and said there was not room to turn round, would you say they 

were telling an untruth ? A. They would not be telling the truth. 
Q. It was the night-shift on this occasion 1 A. Yes. 
Q. Were you always in charge of the night-shift? A. ,Yes. 
Q. Was there any other boss of the night-shift ? A. No ; not of this particii?ar shift. 
Q. You sent for the engine-driver ;-why I A. Dawe sent for him. I sent to Dawe's house for him. 

393, Q. Then who let you down if you had to send for the engine cli'iver? A. I went down by the old 
main shaft engine. I am talking ahout- the men getting access to the other side. I could not get back 
from the Kintore shaft to the other shaft-. 

Q. There was an engine-driver on the old main shaft? A. There always is on night-shift. 
Q. You are certain that Lyons never cahlid your attention to a crack on the pillar of ground 1 

A. Never. I went up with Lyons once to run the chute. A. piece of 10 x 4 got across the chute in the 
slide. That is the only time I was ever asked to go to the chiue by anybody. 

Q. Does the same thing occur in other stopes that a man has to get another man to go with him into 
the stope ? A. No man is allowed to work in the stopes single-handed. 

9. Does that apply to other stopes? A. Yes. 
Q. If you wanted a hammer out of a stope, would two men have to go for it? A. No; that is a 

difFerent thing. 
Q. Is it not ageneral rule all over the mine ;-if you wanted some tools out of the stope, would it be 

necessary to send in two men for them 1 A. They get their tools from the tool box. 
Q. You must have thought there was some particular danger when you sent two men in? A. The 

instructions are that no man is to work alone in the stopes. 
Q. These orders were from head-quarters, then? A. Yes. 
Q. Did they say why they were issued? A. No. 
Q. Do you remember when you last ian the chute? A. I could not say. I have oft&n run it when I 

have been going down; I have run it as I passed through any of the winzes. I have sent the mullock 
down. 

Q. Did you assist to run it on the 29th September? A. I could not say. 
Q. Do you remember yourself and Lyons being there I A. I think ooce. 
Q. Did anything happen at that time? A. No. 
Q. There was no noise of timbers talking? A. No; if I was afraid of it I would not put anybody 

there to run it. 	 - 
Q. What was the last time you saw Mr. Hebbard at the slide chute I A. Never. 
Q. And you have been working there in charge of the mullock for six or seven years and have never 

sen Mr. Hebbarci at the slide chute? A. No. 	 - 
Q. Did you ever see Mr. Dawe there? A. Never. - 
.?fr. hell.] Q. At the slide chute? A. Yes. 
Mr. IVise.] That is the slide chute where the men were supposed to be. 
Q. You know Godfrey, the Mine Inspector? A. Yes. 
Q. have you ever seen him there? A. No. 
Q. Milne? A. No. 
Q. Did you ever see them in the vicinity of the slide chute? A. I have seen them in the stoFes and 

on the sill. 
Q. In this particular stope, did you ever see them going u  this roacl--either Mr. Hebbard, Mr. Dawn, 

Mr. Godfrey, or Mr. Mime? A. No. 
Q. On the Monday previous to the accident, did you go to the truck€rs to s e what their tally was '1 

A. It is usual for me to go to the truckers to see the tally. I have to keep tally of their work at the B 5 
chute, I might have said to them, " How is your tally, bo, st" 	 419, 
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Q. Do you remember the answer you got on the Monday morning ? A. I could not say. 

Q. Do you remember them .sa in it was thirty trucks for the shift? A. No. 

Q. Do you remember saying, " Why the bloody hell clout you go and run the chute"? A. No. 
Q. Did you not say there would be an alteration before the shift was over? A. No, I did not. 

Q. Did you send Jordan and Campbell up to ruh that chute? A. No, I did not. 

Q. They went there of their own accord? A. I instructed them to go and truck from B 5 to C 3 winze 

at 600-foot; Lyons from B 5 to B 2 'to ps, about three sets below the five. I never saw Lyons, Campbell, or 
Jordan from half-past 5 on the night of the creep until I saw Lyons on the surface at 430 or 5 o'clock in 

the morning. - 
Q. Do you know the pillar of ground between A 4 and A 2 stopes? A. Yes. 

Q. \Vas that pillar of ground there previous to the accident 1 A. Do you allude to A 3, between A 4 

south and A 2 north? That is still there, as far as I know. 
Q. Was it there previous to the accident? A. Yes. 
Q. Have any mining operations been carried on on that pillar? A. They took ground out at the 

foot-wall, and I filled it up. 
Q. Could you say how many sets were tiken out? A. I could not say. 
Q. Do you think they took out more than two sets? A. I could not swear what work was clone, for I 

had nothing to do with it. Other men supervised that work. 
Q. Did they take any ground out below the 500-foot level. A. Yes; ground was taken out below the 

500 in A 3 stope. That is the stope we were mullocking up. 
Q. They did not take out the whole of the pillar? A. No. 
Q. They were not taking it out 1 A. The whole of the pillar was not shifted on either of the two 

levels. I think they at(,  standing now. 
AJi. flail.] Q. You told us the last time you saw Lyons on that shift was about half-past 12 1 A. Yes, 

when I went down. 
Q. Did you return to the 500-foot level after half-past 12 before the creep occurred? A. No The 

first time I went to ftc 500-foot level with the men, and Lyons was among them ; he was going to the 600 
as I came down. 

Q. Were you ta'king to Lyons anywhere between half-past 2 o'clock that morning and your coming to 

the surface 1 A. No I never iav the man from half-past 12 till ten minutes to 5. 
Q. Did you that morning order Lyons to run the chute? A. I never gave instructions to run the 

chute unless I was sure it was empty. 
Q. If Lyons said you ordered him to run that chute en that morning, and that lie refused to run it, 

and you told him to go up to the surface, is he telling the truth ? A. Such a statement is a deliberate lie. 
Q. Lyons says : '' Crimp said, ' You will have to go and run that chut' ; and I said, 'No, I do not care 

much for the ground at all. I said that ground i5 bad, and the bottom has been shifting, and it will start 
all the country up to the South boundary.' Crimp said, ' What do you know about it ? ' I said, ' I am an 
experienced miner, and I know all about it.' Crimp was only the mullock-boss, and knew nothing about 
it. During the thirteen years I have been underground I have seen a lot. I said, 'I have worked 
ten years underground and I am not going to run that chute.' lie said, 'If you do not, you had better go 
up the shaft.' I said, ' No, in the morning you c.m report me to the Manager ; then I am going home; but 
I will finish my shift' ";-is there one w&d of truth in that statement? A. It is a deliberate lie. 

Q. Can you tell us how long Lyons had been working at this chute ? A. As far as my time-book goes, 

he has been working with me about eight months, but not at the chute. 
Q. That is what I cia asking? A. I could not say how long at the chute altogether ; he might have 

worked about eight weeks. 
Q. If he says lie has been there for eleven months, that is incorrect? A. He has not been employed 

on niullock. That is a lie. 
Q. Question 55, Lyons was asked: " Two days after that, did you show this crack to Mr. Crimp I" his 

answer was, "Yes, I did,' and he said to roe, 'That is not fit for a clog to crawl in'";-is that correct? 

A. No ; he has never found fault with anything of tIre kind, or pointed out a crack. 

414. Q. Did you make use of that expression to Lyons? A. No, I did not. 
Q. Lyons says you reported the condition of the place to tie Manager, and he said he could do nothing; 

-is that. true ? A. It is utterly ur,true. 
Q. Lyons says you said you reported it twenty times? A. That is untrue. He has never reported 

anything to me since lie has been euiployeci by me. 
Q. Question 01, Lyons was asked: " Did he say to you, ' Ave will go up to-clay '?' and his answer was, 

"Yes, we went up that clay, and then he (Crimp) said it was net fit for a dog to crawl in. He ran the 
chute, and I was watching him " ; and in question 63 he was asked : " \hen he started the chute, what 
happened ?" aticl he answered, " We were nearly smothered" ;-is there any truth in that? A. None. 

Q. Lyons said you were very frightened, and you knocked your head against a 10 x 10 when you were 
running on your hands and knees ;-is that true ? A. No ; I never strut-k myself in that chute yet. Nothing 

of the kind ever occurred. 
Q. He says lie refused to go up that mnllock-pass on the 3rd and the 4th October ;-is that true? 

A. He never refused me at any time. 
Q. He says you asked him his reason, and be said the ground was bad? A. That is not true. 
Q. He says, on the 5th October you told him to go, and he told you to go yourself, and you replied 

" Some of you will have to run it" ;-is there any truth in that? A. No. 
Q. Question 76, Lyons was asked: "On the morning of the accident-on the Monday morning-Crimp 

came down and asked you what was your tally ?" and his answer was: ' Yes ; I said thirty-fire trucks 
he said ' Are you mad ?' I said, ' Well, I am not going up to run the chute'";-is there any truth in that 1 
A. The tally in the chute never troubled me, so long as I knew the men were doing a fair quantity of 
work. 

Q. How many men had you under you on the morning of the accident? A. Twenty-four. 
Q. Did you notice any extraordinary number of rats when you came down ? A. No. I went from the 

400 to the 500 to the tool-box, and travelled through and noticed nothing. 
Q. You would have seen them if there had been great numbers? A. Yes. There are rats about there, 

hUt nothing  sensational. 
-156, 
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PF 	 -I Sb. Q. I understand there is a bulk built up alongside this chute? A. Yes. 

Q. Lyons said there was a bulk ten sets above the line, and resting on three sets of timber? A. I do 
not know where it is, then. 

Q. Lyons says lie reported to you that this bulk Lad been giving for three or four clays before the 
creep? A. Lyons has given me no report whatever concerning anything of the kind. 

Q. The instructions about the men working alone, was it simply with regard to this slide or throughout 
the mine ? A. In any stope where there are no other parties engaged no man is allowed to be alone. No 
man is allowed to work single-handed in them. 

Q. Then it is not only with regard to this special little place i A. No. 

Q. After the creep occurred, Lyons came back to work at the mine? A. Ys, lie did. 

Q. Do you remember where you startcd him ? A. I could not say exactly from memory. He came 
back on the following night-shift to the night-shift of the creep, about the latter end of October-the 29th 
October, on Thursday night. lie was alut there several times, and I asked him if lie wanted to start as I 
was engaging men. I asked him if lie was re dy to start, and lie s iid " Not yet." He said " I feel a bit 
sore." He was up there from day to day. 

Q. You put him on when he said he was ready ? A. Y s. 
Q. Who was with him? A. I could not say on time Thursday, but on the Friday Cooley was with him. 
Q. \Vhiere did you send them to go to work i A. I told them to go to C 3 on the 500 foot level. 
Q. Did Lyons stay there or come back I A. I Nvent, to the 500-foot level to place the men. I came to 

Lyons, who was coming down, and lie was blackgiiarding and Uaspheming at inc. 
Q. What did lie say I A. He said, "Is tlis the ldoccly plice you put a bloody man to work ?" He gave 

me a blaekguarding, and said, ''You are not bloody well Ot to mind sheep." I said "I do not want to have 
any words with you." He said, " You are the fault of those bloody men Icing where they are." 

Q. Did you go to look at the place ? A. After lie ceased, I said, "Lyons, I will go and get Mr. Cox, 
the shift-boss." I went up and brought Mr. Cox. We went up and inspected it, and Mr. Cox said it was 
thoroughly safe. He explained the rnmter to Lyons. 

Q. Did you get any report from the previous shift boss I A. Yes, they reported it s i.fe. It is reported 
on every shift going off. 

Q. You did not insist upon Lyons working in C 3-lie was found another place in the mine ? A. On 
the Saturday lie asked me for his time, and I gave it to him, and lie went on the day shift. 

Q. Has any accident taken place in that C 3 stope I A. It is about the same now as it was then. 
Q. During that shift, before time creep cccurred, or time preceding shift, did you bear any craking of 

the timber in these places 1 A. No. 
Q. Did any of the men complain to you that the timber.m wem e talking there? A. No. 
Mr. Edwards.] Q. When you heard the ruth of dust, you said, " Good God, it has gone from top to 

bottom"? A. Yes. 
Q. You have been in the mine a long time? A. About thirteen years-from the surface clown. 
Q. And worked in this particular part of the mine? A. In various tarts of the mine. I hare not been 

- working there, but I have been in charge of the men working there. 

(2. You know the section, and knew it when Mr. Adams was there? A. Yes. 
Q. And when Mr. Cuirtenay was there 1 A. Y s. 
Q. You know the.pillar at A 3 ;-did you over know any inherent deft ct in it? A. No ; [ could not 

say so.- 
Q. Did you ever heir of a " rug" being discovered in it? A. No, I never did. 

(2. Running between the 500 and 700-a ''rug" that was 611cd in wi,h innilock ? A. Not in my time. 
Q. If not in that particular pillar, do you know of any " vug " being found there? A. No, I do not. 
Q. Assuming there is a " rug," could you say if the filling would prevent time pillar from crumbling 

away-an ordinary ore pillar I A. I could not. 
Q. Will it prevent it? A. It might heip to strengthen it. 
Q. You never heard of a "vug' being discovered and filled in with muhlock I A. Not in my time. 

Q. During the last thirteen years? A. I was not mining in Mr. Adams' time. 
(2. You never heard of anything of the kind 1 A. No. 
(2. You knew Mr. Rowe? A. Well. 
Q. At the time of his death, could you tell me what was the size of these pai-ticuar pillars? A. I 

conIc? not. 
Q. You were mullocking then ;_o crc you in this section? A. I cannot swear that I was. 

Q. lam speaking now of between the 400 and the 600 foot levels, A 3; you know time pillar that runs up 
and down there ;-they did run up and down there ? A. No ; I cannot say I do. 

Q. Was there any pillar there between A 3 and A 4 ; it appears to be A 3;-do you know this one? 
A. I know that pillar. 

Q. Since Mr. Rowe's cicatlm, has any party of miners been mining on that pillar ? A. I could not say. 
I fancy a party started on the south end of A 4 at the corner of the mullock chute going to the 600 level. 
That is the only party I am aware of. 
491. Q. l[ow long ago is that? A. Before the creep. 

(2. Two months or six months? A. I could not say. I think sets have been taken off that going scuth 
to A 3 and A 4 going to time 600. I would not be certain. 

Q. Between A 3 and A 4, towards the south boundary I A. Yts. 
Q. Where were these men working? A. At time west end of A 3 and A 4, the block towards the 

south. 
Q. how many 1 A. Three on day shift. 
Q. 	many shifts? A. I could not say. I have seen men working there, but I could not say how 

many. 
(2. Have you any idea of their names I A. No. 
(2. Is this the same pillar that the mullook ran to? A. No. 
(2. A difibrent one altogether? A. 'I lie nmllouk chute cheer not i-un to A 3 at all. This is one between 

A 3 and A 4. That is south. B 5, n hichi we are alluding to, is north of A 3 blocic. 
Q. Have you no idea of the names of tha men, or the number of men, or the number of sets of ground 

taken out? A. I have seen men working in that pl-aca but never turned round to count them. 
- 
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Q. How long have you seen them working there? A. DilTerent shifts. 

Q. Six months? A. I cannot make any statement about that, for I do not know. It is not my business 
at all. 

Q. Did you see any crack in that pillar that Lyons spoke of? A. It was never pointed out to me. I 
would not swear it. 

Q. Was there a crack ;-do you know it of your own observation? A. There were cracks in all the 
ground, but I never took any particular notice of that particular place. 

Q. How many cracks are there in A 3? A. There might be a crack such as you would see in any 
ordinary place. 

Q. I am talking of the pillar that this chute runs up and down ; Lyons told us there was a crack in 
which lie put a 10 x 2 and a 10 x 10 ;-if lie is to be believed, and if you were attending to your business, 
you should see it? A. There is not a crack there. The only pillar where the chute is running down is B 5 
on the north side. 

Q. You have seen men working at that? A. Yes. 
Q. The extent of the work you do not know? A. No. 
Q. On how many pillars have you seen men working since Mr. Rowe's death? A. I have seen them 

in A 3 and A 4 boundary at the corner of the mullock going to the west. That is the mullock chute where 
the men are supposed to have lest their lives. I could not give you any idea of what was worked since 
Mr. Rowe's death. 

Q. You have seen men working since? A. Yes; only on one-A 3. 
Q. Only on the 500-foot level? A. Yes. 
Q. Did you see men mining there in Mr. Rowe's time? A. Previous to his death; within about three 

or four months. 
Q. What width was the pillar then? 

[Jir. halt I might say that we will bring witnesses who can state that. They will be able to give 
all that information.] 

AIr. Edwards.] Q. Before the creep, did you notice any cracks? A. I never saw anything that was 
dangerous. 

Q. Mr. Reid gave evidence here, and in question 226 lie was asked : "Have you been through the levels 
above the 600- foot! " and he answered, "Yes I have been down from the 500-foot level to the 600-foot 
level" ; be was asked : " Did you notice anything dangerous in the ground when coming d.vn?" and lie 
replied, "Yes, it was rather broken and cracked about; the worst would be between the 400 foot and 500 
foot ";-did you notice it? A. No. 

Q. Have you been down to the boundary at the 500-foot level? A. I have been through the stope. 
Q. According to the plan there is a solid bulk standing at the 500-foot level between the South and 

Central? A. The nearest I got to it was through A 2 stope on the rope ladder. The only way to get there 
is through A 4 winze. 

Mr. Hall.] Q. Do you know anything about plans? A. No I do not understand the plans. 

[\Vitness left.] 

1?rederick Williams, called in, sworn, and examined : 

22-. Commissiowr.] Q. What is your full name? A. Frederick Williams. 
Q. What is your occupation? A. A miner. 
Q. Where are you working? A. In the Central Mine at the 500 level. 

52.5. Q. How long have you been working there? A. Over three years. 
Q. In October last, where were you working? A. I was working at the 500-foot level. 
Q. Were you mullocking or trucking ore? A. Trucking ore. 
Q. About the 8th O.tober, what shift were you on? A. I was on the afternoon shift. 
Q. Were you working anywhere near this place Jordan and Campbell were supposed to be? A. No 

I was working on the sills. 
Q. Have you ever been down the laleher-way, past the chute ? A. I have been up to the chute in 

company with Lyons. 	- 
Q. When were you up there last? A. I could not say. About two months; when I left the meUock 

and went to the ore. 
Q. Some little time before October? A. Yes. 
Q. What sort of road was it there? A. What I thought to be dangerous. 
Q. Just describe it? A. We went up about ten sets high on the ladder-way, then go along about ten 

sets, or somewhere about that, and from there we had to crawl on our hands and knees to the chute. 
Q. How far would you have to crawl? A. About teii sets or more. 
Q. Could you not walk? A. No; we lad to crawl on our hands and knees. 
Q. When you got to the chute how did you let it go? A. We had to lie on our side. 
Q. What did you do then? A. We had to run the chute into B .5 winze. 
Q. Did Lyons make any remark about i? A. Yes ; lie made a remark on several occasions that lie 

thought we would he caught in that place. 
.510. Q. Did lie only say, as far as the chute was concrned, La thought it dang rous? A. As we go alorg 
the gangway. 

Q. He thought the gangway might give way 1 A. Yes ; the ground up over it. 
Q. Did you hear or see any movement of the timbers? A. There was a cap sprung badly as we go 

along the part we had to crawl. 
Q. Did you speak to anyone about it? A. We remarked it between ourselves on several occasions. 
Q. Have you spoken to any of the other truckers about the road? A. Not any more than when Leo 

Campbell was with us. 
Q. Was any complaint made to any of the shift bosses? A. Not before me. 

540, Q. You are not working there now? A. I am trucking on the level. 
547. 
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Q. At that time you were trucking from the chute ;-did you not make any report to anyone else 
A. No. - 

Q. Lyons is an older man than you 1 A. Yes. 
Q. Did you see Crimp there at all 	A. No I never saw him at the chute. 
Q. Did Lyons ever tell you he complained to Crimp? A. No. 
Q. Was there any mining going on about the chute? A. I could not say ; I never noticed any. 
Q. That ladder where you come down is one of the principal roads from the 400 foot level to the 

500-foot level ? A. Yes. 
AIr. Wise.] Q. After you had run the chute, what position would you be in to return? A. You would 

have to come back on your side or stomach, and turn round and come out backwards. 
Q. \Vhy would you have to come out backwards? A. Because you could not turn roind. 
Q. Did you ever hear Crimp ask for the tallies at the close of the shift? A. Yes. 
Q. Was it a regular practice? A. Yes. 
Q. Did you ever hear anybody refuse to go up and run that slide chute 1 A. No. 
Q. how long were you working there? A. About two months before the accident. 
Mr. Hall.] Q. You never complained to any of the bosses? A. No. 
Q. Was that because you did not think it was bad enough to complain about? A. I thought it was 

bad, but thought it was mere nervousness on my part. 
Q. This place where you had to go ten sets on your hands and knees, that was rnullocked up, was it 

not? A. Yes ; within abeut 2 feet. 
Q. Do you think tLat mullock contributed to the accident, or do you think it added security to the 

timber? A. That would strengthen it ; yes. 
Q. So far as you know, was everything done for the safety of the men and the mine by these in charge 

A. I believe so. 
Q. You left at 12 o'clock on the night of the accident, which occurred at about 3 o'clock in the morning 1 

A. I could not say what time the accident took place. 
Q. Did you notice an extraordinary number of rats running about? A. No. 
Q. Did you hear any cracking of the timbers? A. No. 
Q. You did not hear anything ? A. I was on the north and west lice that night. 
Q. About this cap being sprung,-did you call any of the bosses' attention to it? A. No I did not. 
Q. Is it usual for the bosses to ask the tally of the shift? A. Yes. 
Mr. Edwards.] Q. how long have you been trucking in the Central Mine ? A. I have been on difltrent 

jobs; I could not say. 
Q. What work have you teen doing? A. I have been cleaning up stopes; I have been on nrullock and 

back trucking. 
Q. How long have you been working there? A. Over three years. 
Q. Then you were working there before Mr. Rowe died? A. Yes. 
Q. You remember when Mr. Rowe was taken ill? A. Yes. 
Q. Do you know of some. ore pillars between B 5 and the South boundary I A. I could not say about 

pillars. There were pillars there going south towards the boundary. There was A 3 pillar there. 
Q. That is between A 4 and A 2-this pillar that the Kintore shaft is off? A. Yes. 
Q. Kintore shaft is in A 1, and B 5 is the next one to that, and that is where this mullock pass is I A. Yes. 
Q. Since Mr. Rowe's death, have you seen any body of men working on any one of these pillars, mining? 

A. I could riot say. I was driving the horses at the 400 foot level. 
Q. You would not truck ore there? A. It would not be on that level; it would be on the 400-foot level. 
Q. Did you ever see the men working-mining-at the pillars on the 400-foot level I A. No. 
Q. Since Mr. Rowe's death 1 A. No. 
Q. Did you ever see men working between the 400 and the 500-foot levels since Mr. Rowe's death? 

A. Yes ; once going back to the south boundary. 
Q. Do you know what pillar that was? A. No; I believe it was leading towards A 5. 
Q. Apart from sinking the winze, do you know of any parties who were taking out as much as twenty-

five sets? A. No. 
Q. You never saw them there? A. No. 
Q. Between the 400 and 600-foot levels I A. There was a party, I believe, down in A 2 stops. 
Q. When was that, do you remember? A. About three months before the accdent. 
Q. Do you know who the men were 1 A. I believe one was called Emanuel, or some name Lke that 

but I could not till you the other names. 
Q. About how long were they working there l A. I could not say. 	 - 
Q. What level was that? A. Between the 400 and 500 foot lev&s. 
Q. You have no idea how long they were working there--two or three or more months, or only ore 

shift 1 A. More than one shift ; but I could not say Low long. 
Q. Working contract? A. Yes. 
Q. \Vorking three shifts ? A. Two shrifis. We were going three shifts, and the miners were working 

two. That would be about three months before the accident. 
Q. Within three months? A. Yes. 
Q. It might have ben two? A. Yes. 
Q. Or a month I A. I could not say. We shifted about about three months before the accident. 
AIr. Hall.] Q. You have been standing at the tool-box on the 500-foot level 1 A. Yes. 
Q. If anything was falling above, would a man at the tool-box be likely to hear it ? A. I could not say. 
Q. While you were three, did you hear anything breaking or falling abeut ? A. No. 
Q. What is the distanc hetiri cii the toul-bx and where you were trucking four B 5 chute 1 A. About 

three or four st.s. 
60?. AIr. Wise.] Q. While. '.'co, king at the B 5, did you ever hear tIre ground crushing, or hear it talking 1 
A. No. 

[Witne S left.] 

William 
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William Frederick Hughes, called in, sworn, and examined :- 

Commissioner.] Q. What is your full name ? A. William Frederick Hughes. 
Q. What is your occupation? A. A miner, working in the Proprietary Mine. 
Q. Have you at any time worked in the Central Mine ? A. Yes. 
Q. How long ego? Al. Five months ago. 
Q. What mining experience have you had altogether? A. I have been in the Proprietary Mine five 

months now. 
Q. But what experience have you had altogether? A. About seven years. 
Q. All at Broken Hill? A. I did some in Moonta. 
Q. How many years have you avoa-ked in the Broken Hill mines? A. Four years. 
Q. How long have you worked in the Central lIine? A. Three years the 27th o1 last September. 
Q. On what levels were you working in particul-irl A. I was on the 400 foot and 500-foct levels. 
Q. What particular work were you doing on the 500-foot level i A. Trucking. 
Q. You know the chute called B 5 chute? A. Yes. 
Q. When were you trucking there? A. About a month hefore the accident occurred. 
Q. Early in September? A. Yes. 
Q. Had you any trouble with the chute? A. Yes, we had. 
Q. She used to stop? A. Yes, she used to hang up. 
Q. How would you start it? A. Bar it down and when it would not run, go up and run it. 
Q. What sort of a track had you to it? A. A bad track. 
Q. You had a ladder-way part of the way? A. Yes. 
Q. And from the top of the ladder-way ? A. We went in pretty well on our hands and knees, and go 

in for ten or twelve sets and then another twenty sets. 
Q. That would be about thirty-two sets altogether? A. Yes. 
Q. How did you get at the chute? A. We lay down and crawled into it, and then we lay down till 

we got it to run, the best way we could. 
621. Q. Was there anything wrong with the ground there, other than this? A. Ys, terribly bad timber; 
it was all crushed and broken. 

Q. In the vicinity of the chute? A. Right over the top of where we had to lie back to start the chute. 
Q. Did you speak of this to the other truckers? A. Mr. Crimp would not allow one man to go up; be 

always sent two. 
Q. Did you speak of it to Mr. Crimp? A. I told him that the A 4 carried away previous to this. 
Q. That is above the slide chute I A. Yes, 
Q. This came away prior to the big accident? A. Yes; it is part of it. 
Q. The timbers gave way? A. Well, I could not say. I have not been underground since 
Q. What was it gave way-A 4 ? A. Yes the timher was all splintered like ma chwood. 
Q. And did you tell 1Ir. Crimp that you did not think it safe? A. I waited for him to come up from 

the old chute and brought him, and lie took some of the ground down, and I brought him in front of A 4 
and showed him the crack, and lie said nothing. 

Q. What crack? A. Under the footwall-in the wall adjoining, near the chute. 
Q. What size was it? A. I would reckon about an mcii. 

Q. Was this crack in the pillar of ore ? A. Yes, in the mullock wall. 
Q. And you say a second man was always sent with you ;-was that on aocount of tle chute being 

dangerous? A. Yes ; the men were never allowed to go in on thair own. 
Q. And was that the reason given 1 A. Yes. 
Q. Crimp was up there with you l A. He was never there all the time I was tIere ; be was nel or 

in A 4 winze when I was there. 
Q. Did you point out the crack ? A. This was on the top end of the winze itself. 
Q. Can you mention anyone who was present when you spoke to Crimp? A. Yes; the two young chaps 

who were killed-Campbell and Jordan. 	 - 
Q. Anyone else? A. No. 
Q. Did you make any complaint to anyone outside the men ? A. No; I never made any complaint 

about it. 
Q. Have you heard Lyons speak about it at all 1 A. Yes, I l:avc. 
Q. Just amongst yourselves? A. He told us never to go up on our own. We would not go up on 

our own. 
Q. Do you know anything of any work being done to A 2 pillar, between A 2 and A 4? A. There was 

a pillar taken out. Miners were working there. 
Q. When would this bet A. About seven or eight months ago. 
Q. Did they take out the whole of the pillar, or only part of it? A. I could not say ; I was off that 

level afterwards. 
Q. And so far as you can say, the -round was not safe in the vicinity of the chute? A. A long way 

from being safe. 
dfr. Wise.] Q. Would there be any possibility of larring down in the chute on your knees? A. No; 

you would have to lie down. 	 - 
650, Q. When you got away, how did you get out? A. Crawl back for about two or three sets and then 
turn round. 

Q. There was not rocm to turn round ? A. No. 
Q. Do you know of any others who refused to go up? A. Only by myself. 

Q. Did you complain to Mr. Crimp? A. He sod two were to o  up always, and l.e made anather man 
go up with you. 
65 1. Q. What time were you working there ? A. In September last. 

Q. When you were there did you hear any noises? A. Yes I heard a little en cpu I g. 
Q. What about the timbers? A. The timber n-etc cracking and ci enping. 
Q. If Crimp says there was no noise in the timbers be is not stating facts? A. No. 
Q. How often did you run that chute ? A. While I was there, I used to go up twice a d;3y ; and 

sometimes they came for me to run it. 
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Q. At the top of the ladder-way, how was it? A. Crashed down; the timber was all broken. 
Q. Do you know Godfrey and Mime I A. No, I do not know them, only by sight. I could not 

recognise them on the surface. 
Q. Do you remember seeing them there? A. Once or twice. 
Q. Not round that part of the mine I A. No, not round that part at all. 
Q. What shifts were you working? A. Three shifts. 
Q. Did you see Mr. Ilebbard or Mr. Dawe about the slide chute? A. No. 
Q. how long had Jordan and Campbell been working there before the accident took place 1 A. I could 

not say exactly. 
Q. Could you say, about? A. About twelve months. 
Q. In that particular place? A. Not in that particular ilaco.  In that particular pixce, about a month 

or six weeks. 	 - 
663. Q. They were very young chaps? A. Yes; both of them were young chaps. 

Q. Did you every hear Mr. Crimp ask what the tally was ? A. Yes, every shift. 
Q. So, if lie says lie did not? A. It is a lie. 
A[r. lie?!.] Q. When you say we spoke," who do you mean I A. Lyons and myself, Reid, Campbell, 

and Jordan. 
Q. Is that Ernest Reid? A. Yes ; they call him Jack. 
Q. You heard Reid complain to the boss? A. Yes. 
Q. If Reid says this, would it alter your opinion ; lie, was asked, did lie cver complain to the boss, 

and Reid swears he did not ;-does that alter your opinion ? A. No, it does not. 
Q. Is Reid a decent sort of a fellow ? A. Yes, as far as I know. 
Q. When was it you complained to Crimp ? A. I could not say ; it is so long ago. 
Q. You cannot rccollect 1 A. No. 
Q. \Vheie was it I A. At the other side of B 5 chute. 
Q. It was close to B 5 chute? A. Yes. 
Q. Did lie ever go and lar the chute? A. Not to my knowledge. 
Q. lie might have done so without your knowledge? A. Yes. 
Q. Lyons says lie did ;you would believe Lyons ? A. It all depends. 
Q. Are you friendly with Lyons 1 A. Yes. 
Q. Have you talked to him about the evidence I A. No. 
Q. You have not spoken to him? A. Yes. 

636. Q. But it had nothing to do with this case? A. No. 
687. Q. Your conversation did not influence you or Lyons? A. No ; not in the slightest. 
68. Q. You do not know when you complained ;_apparently no notice was taken of your complaint? 
A. No notice was taken of it. 

Q. If it was dangerous, why did you not complain to the bosses ;-did you complain? A. No, I never. 
Q. Do you not think it was very foolish, if it was so dangerous as you state, that you did not complain? 

A. We were only truckers. 
Q. But you have t!.e right of speech ii. They would, perhaps, take no notice of it if we were to tell 

our own boss. I did not think I had any right to 1 ok into it. 
Q. A month or two before the accident, did you complain to C imp ? A. About two months. 
Q. Was it clangeous two mantis before tlieacaident ? Al. The ground was all broken twelve months 

before that. 

Q. Did Lyons think it was dangerous two months before the accident? A. I could not say. 
Q. When did lie complain to you I A. Six or seven months before. 
Q. If lie told you, you believed lie was telling the truth ? A. Yes. 
Q. If Lyons says, in answer to Mr. Wise : "Q. It was only from the 25th September to the Sth October 

that you knew the pltce was dangerous 1" and Lyons ans vereci, " Yes, I had not time to go to the 
Secretary ; '-is that right ; seeing that he was on oath, is it i ighit that lie told you six or eight months 
before the accident ? A. lie might have thought it dangerous, and I might have. - 

Q. You told us lie said six months before the accident it was dangerous? A. lie said it was dangerous, 
and never for one man to go up by himself. 

Q. Is not that a general rule in the mine 1 A. There were men working in A 2 chute. 
Q. Is it not a general instruction in the mine that no man was to go to any such part of the mine 

alone? A. I have been alone. 
Q. When were you told to go alone? A. I was sent to 4 \vinze trucking on my own. 
Q. You did not want another to go and push your truck for you? A. I did not need that. 
Q. On what other occasion, besides pushing 3  our truck, were you sent by the shift-boss where no 

men were working ? A. That is the only previous occasion that I know of. 
Q. Are you a member of the Amalgamated Miners' Association? A. I am. 
Q. Did you make any corn plaint in the Amalgamated Miners' Association complaint-book? A. No. 
Q. Although you knew this was dangerous two mintlis before? A. I was not in the Association then. 
Q. When slid you join? A. About six wreks ago. 
Q. You were not a member at the time ? A. No. 
Q. You told us you heard Reid complain to the boss; Reid swears lie did not; you told us Lyons said 

it was dangerous six or eight months before, and he swears it was only from the 25th September ;-are you 
quite certain now that you did make a complaint at any time to Crimp before this accident? A. Yes. 

Q. I think you told us the timber all above where you were when you were to bar this slide chute was 
cracked and broken 1 A. Yes. 

Q. If you had to crawl in on your belly, how could you see up above your head? A. I had room to 
turn my head. 

Q. As a matter of fact, was there not 2 feet between where it was mullocked up where you had to go 
and the top of the timber ? A. I could not say what distance. I know my hands and knees were sore. 

Q. Did you call Crimp's attention to the timbers being so bad where you had to lie down ? A. I cannot 
say when it was, but I told him. 

Q. Who was present when you told him? A. I was on may own ; that was going round B 3, wheeling 
the trucks. 	 - 	 - 	- 
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Q. Do you know Fred. Williams? A. Yes. 

Q. He had the same opportunity of seeing dangers as you had-the crushed timbers? A. Yes; if he 
looked he could see it, I daresay. 

Q. Did he make any complaint to the boss? A. I could not say. 
Q. He is not included in your 'twe" 1 A. No. 

719, Q. Besides you and Lyons and Reid, who else were there? A. Campbell and Jordan-the two deceased. 
Q. Do you say you heard Lyons complain to Crimp about the ground being dangerous? A. I said I 

heard Lyons complain about the ground being dangerous I did not say to Crimp. 
Q. Where did you see the crack you spoke of? A. On the side of A 4. 
Q. Close alongside? A. Yes; right alongside where we used to go along with the trucks 
Q. Who called your attention to that? A. I was sitting down when I saw it. 
Q. What did you do? A. I went and brought Mr. Crimp. 
Q. When was that? A. I could not say when that was. 
Q. You cannot recollect at all? 	i. No. 
Q. What is the distance from A 4 to B 5? A. I could not tell you that; I never measured it 
Q. Unless you measure you have no idea of distance I A. No. 
Q. Cannot you give any idea ;-you worked there for three years? A. About 60 or 70 feet, more 

or less. 
Q. Was anyone with Crimp when you told him of the crack? A. He came up from the old chute, and 

I waited for him and brought him down to A 4 and showed it to him. 
Q. You said it was a mullock pillar ? A. Yes ; the mllock, but I could not say whether it was 

cracked in the mubock or in the ore. 
Q. Is a crack in the mulloek dangerous ? A. Yes, it is. 
Q. Did you do anything to it I A. I put a stick in it. 
Q. Did you show that stick to anybody 1 A. No; only the truckers who went past. 
Q. Did you tighten it up? A. When I came on shift again it was loose. 
Q. What sort of a stick was it ; a little Lit ;-it was not a 10 x 10 ? A. No, not exactly. 

How long did it stop there 1 A. It stayed a couple of shifts, and got knocked out; I did not see it 
again. 

Q. You did not watch it? A. No. 
Q. Why did you not watch it, seeing that you thought it so important? A. I was shiftcd from that 

place to another place. 
Q. How long was that before the acciIent 1 A. About four months, I should say. 
Q. That was befOre the creep in June ? A. I could not say. 
Q. It was about four months before the accident that you put this stick in the crack ;-was it twelve 

months? A. No, not twelve months. 
Q. You have not been in the Central Mine since the creep? A. No. 
Q. Was the crack on the level, or some distance above the floor-level ? A. On the floor-level. 

Q. What was the last time you noticed it before the accident? A. I was not trucking from 4 chute 
after. I got shif ted from that. 

Q. Somewhere about four months before the acciden '1 A. Yes; about that. 

Q. You were trucking at B 5 about a month before the accident? A. I was on the 700-foot level. 
Q. And had been there about a month before the accident ? A. No. 

Q. Where did you go? A. Castles and I were filling ore between B 3 and the 700-foot level. 

Q. Were you working on the 500-foot level right up to the time of the accidtnt? A. No. 

Q. Did you work on the 500-foot level any time aLer a month before the accident? A. Yes; on 
different occasions, now and again. 

Q. Did you ever go to bar that chute a month before the accident? A. Yt s; twice. 

Q. how long before the accident? A. About three weeks. 
Q. That would be some time about the middle of September? A. Yes. 
Mr. Edwards.] Q. Could you give us the time before the accident you worked there? A. About the 

middle of September, as far as I can recollect. 
Q. Did you notice anything in the pillars at that time ? A. Miners were working at the pillar 

between A 2 and A 4. 
Q. How long were the miners working there? A. I could not give any idea how long they were 

working there ; I was on the different levels. 
Q. What was about the time you last saw them? A. About two months before the accident. 

Q, About August? A. Yes, about. that. 
Q. Could you give any idea of the number of sets that were in that pillar? A. No; I did not take 

that much notice. 
Q. Did you notice any difference in the strength of the country during the last twelve months I 

A. The timber was all lying over from the weight coming against it. The ground kept surging over. 
Q. Side weight or top weight ? A. Top and side weight tog ther. . More top weight than anything. 

The timber was lying over and broken. 
Q. Which side were they working on 1 A. Towards the south boundary, I should call it. 
Q. The pressure was coming in against this ground they were taking out ? A. Yes. 
Q. You said something about the drive A 4 above the slide crushing down ;-how long before the 

accident was that ? A. About four months before the accident. 
Q. Was the drive falling ? A. Little pieces came cUwn. Crimp looked for a bar, but he got a drill 

and brought some down, and I brought him down and showed him the crack beside the winze. 
Q. Was it at the bottom ? A. Yes; level with the slide. 
Q. You said you noticed cracks in the foot-wall 1 A. Yes; about an inch, running up. 

769, Q. How far above the level ? A. On the 400 level. 
Q. That is the same crack I A. Yes. 
Q. How far did it extend ? A. It was coming clown with ttie foot-wall. 
Q. How far did it go? A. I could not say. I got a stick and wedged it in tight, and when I came 

on again it was loose. 
Q. You said the ceack was in the mullcck ;--do you mean the country rock or the filling? A. The 

country rook. 	 774. 
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Q. Is that in the foot-wail I A. It was on one of the walls I do not know whether it was the 
footwall. 

Q. Was it on the east side or the west side of the mine I A. The east side; the foot-wall side. 
Q. And this crack was in the country on that side I A. Yes. 
Q. Were you ever over in B 5 1 A. Yes. 
Q. Do you know the pillar there? A. Yes. 
Q. Did you see any cracks in that I A. It was all friable, and if it was cracked we took no notice 

of it. 
Q. When you said you heard the timbers talking, which do you refer to I A. At the A 5 stope. 
How long liefore the accident did you hear that I A. Months before the accident; she was creaking 

occasionally. 
Q. Were you working there when Mr. Rowe was underground-manager I A. Yes. 
Q. Did you hear him say anything about taking away these pillars ? A. No, I did not. 
Q. Do you know if any work was carried on there after his death I A. Men were working there after 

his death; but whether with his sanction or not I could not say. 
Mr. Wise.] Q. When you complained to Crimp about this dangerous part, did he reply? A. He took 

no notice. 
Q. Did he answer you? A. No. 
Air. hail.] Q. When you were there, was the Central Mine fairly well filled up with mullock I A. Yes, 

fairly well. 
Q. Do you approve of mpllocking, or do you think timber is better ;-do you think it adds to the 

security of the mine and the safety of the men I A. Yes; by mullocking, by all means. 
Q. Do you think that in this pass, where you had to go to bar down the stuff, it was calculated to add 

to the safety by having it half mullocked up;--would the fact of its being mullocked up make the timbers 
firmer I A. Yes, certainly. 

Mr. Edwards.] Q. When you tapped that mullock chute, did you notice anything peculiar about it? 
A. As soon as we started it, it came down all of a sudden. 

Q. How did it run I A. It came down all at once; the timber started trembling and cracking. 
Q. Was there a big volume of stuff coming down I A. Yes. 
Q. When running freely 1 A. Yes; a lot came down then. 
Q. Did it vibrate ? A. One used to stay, while the other went up; there was not room for two at 

once. 
Q. Did the timber shake much off the pillar I A. Yes. 
Mr. hail.] Q. Did it shake much off the timber I A. She shook a great deal. 
Q. Just as any full chute would shake I A. This one used to shake more than any other I have seen. 
Air. Mime, Aiming inspector.] Q. Did you ever ask Mr. Crimp to clean out that place to give you 

more room? A. No. 
Q. Would it not have been more convenient I A. Yes. 
Q. Did you not think it necessary I A. Yes; the more room you had, the better for yourself. 
Q. Why did you not ask him, then I A. I could not say. 
Q. Did it not strike you that it would be advisable to have more room I A. It would have been. 
Q. Yet you never asked him I A. No. 

[Witness left.] 

Alfred Francis Cooley, called in, sworn, and examined: 

Commissioner.] Q. What is your full name I A. Alfred Francis Cooley. 
Q. What is your occupation I A. I am a miner, working at the Proprietary Mine at lwescnt. 
Q. You were previously working as a trucker in the Central Mine I A. Yes. 
Q. How long had you been working there? A. About four months. 
Q. And left when? A. About a month ago. 
Q. You had only been a short time employed prior to the accident ;-liow long before the accident 

happened I A. Very nearly three months. 
Q. About the time of the accident, who was on shift with you ? A. Lyons, Brokenshare, Stackpool, 

Synionds, Prisk, and several others. 
Q. What particular work had you to do I A. Sometimes trucking and sometimes filling in sets. 
Q. Where were you trucking from I A. Generally from C 3 to B 1. 
Q. Did you ever hear any of the truckers speak about the B 5 chute ;-did you ever hear them say it 

was not safe I A. No. 
Q. have you had any conversation with Lyons about it at all I A. No. 
Q. Have you heard Lyons speak to Crimp about it? A. No. 
Q. Where were you on the night of the accident I A. Working in C 3 stope on the 500-foot level-the 

sill floor. 
Q. What were you doing when the accident occurred I A. I was filling-in the cross-cut. 
Q. What did you hear first? A. I could not hear any noise. We felt a strong wind, and my light 

was blown out. 
Q. After the light was blown out, did you hear any noise? A. Yes -cracking. 
Q. Did you hear a noise as if something was falling I A. Yes; that was after we had gone into the 

plat. 
Q. Some time after the light was blown out I A. Yes. 
Q. You went to the ladder-way I A. Yes. 
Q. Were you ever up the B 5 chute? A. Yes, I was up once ; that was two nights before the accident. 
Q. When you went up who went with you? A. Lyons. 
Q. Did you go up the ladder-way? A. Yes. 
Q. And when you reached the top of the ladder-way how did you proceed I A. We, had to crawl for 

about 50 feet. 
Q. Had you to crawl all that way? A. Kneel down. There was no room to stand up. 
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Q. When you got to the chute bow did you run it? A. Lyons went and ran the chute. ] stayed 
back about two sets with the light. 

Q. How did he get there? A. He crawled there and commenced to bar down. 
Q. What height would the roof be above the floor? A. About 4 feet 6 inches. 
Q. Right at the chute itself? A. About the same distance. 
Q. So that he could almost get along by stooping? A. He could kneej down. 
Q. Would he have to crawl on his belly at any place to get there? A. It was about the height of the 

table at the chute. I stayed about three sets back, 
Q. What width would it be? A. About the same width as the table. 
Q. By holding the light you could see Lyons? A. Yes. 
Q. What position was he in? A. Almost lying down to get at the chute. 
Q. Why did you go up with him? A. Mr. Crimp asked me to go up. He told nrc to go with Lyons, 

and I went. 
Q. Did he give you any reason? A. It was always customary for two to go up this particular place. 

I understood that no man was allowed to work by himself. 
Q. It is customary to always have two men together? A. Yes. 
Q. When you went up with Lyons, did he say anything about the chute ? A. He said it was sery 

dangerous, and that he would not be surprised if an accident happened there. 
Q. Did he say in what way it was dangerous? A. No. 
Q. Did you hear him say anything to the shift-boss about it ? A. No. 
Q. Were you there when the shift-boss told him to go and clear this pass? A. I did not hear him say 

to Lyons, but he was speaking to him and he turned round to me and said, " You go with Lyons." 
Q. How far away were you from them when they were talking? A. Four or five sets. 
Q. They might have talked and you would not know anything about it? A. Yes. 
Q. Lyons did not point out anything that he thought was dangerous? A. No. 
Q. You could not say whether he considered lying down in the chute dangerous or the ground itself? 

A. I understood him to say the ground all round was dangerous. 
Q. Have you had a conversation with Lyons at all since the accident? A. Just a few minutes, on the 

surface a day or so after the accident. 
Q. Did he say where he was when the accident occurred? A. Yes ; he said he was four or five sets 

away from the chute. He said he was going back with an empty truck and was lcnocked over by the wind. 
Q. Did you notice an unusually large number of rats about on this particular night? A. No. 
Were there a good many rats there? A. Yes; there is always a goxd niany there. 
Aft. Wise.] Q. How long were you working about this B 5 chute? A. I never woriced there. C 3 

was the only one. 
Q. How did you happen to be sent up this night? A. I was waiting for iv place and was sent theme. 
Q. Did you ever hear the timbers creaking and making a noise at B 5 chute? A. No. 
Q. When Lyons went to run the chute, did you notice how he came back,--did he turn round or crvl 

out backwards? A. I could not say. 
AIr. Hall.] Q. On the night of this accident who was your mate? A. Brokenshare. 
Q. Was there any warning of the cracking of the ground I A. No. 
Q. It was only two nights before the accident that you went with Lyons to this chute? A. Yes. 
Q. Did Lyons seem perfectly willing to go up the chute I A. Yes. 
Q. Did he have any "barney" with the mullock boss about going? A. No. 
Q. Did he tell you he refused to go, and that it was only because he thought lie would get the "sack" if 

he did not, that lie went? A. No. 
862, Q. You were close by_within about three or four sets-when the mullock boss spoke to him and 
turned to you and told you to go with him? A. Yes. 

Q. When you went on your hands and knees to the chute, did you turn round? A. We turned round 
and came back. 

Q. There was no difficulty about coming out? A. No. 
Q. Did Lyons at any time make any complaint to the boss of the dangers of this place in your presence? 

A. No. 
Q. Do you think niullockiug up this passage to the chute would add to the security of the chute, or 

make it more liable to accident? A. I think it would be much safer having it mullocked up as it was. 
Q. As far as you know, was everything clone for the safety of the men and the security of the mine by 

the bosses I A. Yes. I have been timbering since, and there was always plenty of timber. 
Q. Were you ever compelled to work in a place you did not want to work in, or wre you ever told 

that if you did not you would have to clear out of the mine? A. No. 
Q. Did you go to work with Lyons after the accident? A. About a week afterwards. 
Q. I think you went down to C 3 chute after the accident when Lyons made some coniplaint? A. About 

a week after the accident we were sent to C 3 chute, and we heard the cracking, and he said he was 
not going to work in places like that. I was guided by him and I would not go either. 

Q. What was done? A. We came down to the mullocker and he sent for the shift-boss. The two 
went up and we waited till they came down. They said it was perfectly safe. Lyons said he would sooner 
go up the shaft. 

Q. You did not go on to work there then? A. No, 
Q. You got another place on the n,ine? A. Yes. We were out a day or two, both of us. 
Q. So far as you can say, is Crimp a careful, cautious boss? A. Yes. 
Q. You are not working under him now? A. No. He told me to always be careful and fill UI)  well. 
(2.  Do you know anything about the pillars between the Kintore shaft and the boundary? A. No; I 

was never round there at all. 
Q. You were in the south-east? A. Yes. 
Q. You know nothing about the pillars there I k No. 
Q. Did you ever see cracks in that level coming off the foot-wall? A. No ; but there are always slight 

crack 
Q. Did ycu ever see men working on the pillars A 3 ? A. Not before the accident. There was a 

party working just for a shift after the accident. They were taking away some of the stuff that fell. 881, 
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881. Q. The standing pillar I mean? A. I do not know anything about it. 
S2. Q. You were always on safe ground'? A. Yes. 
883. dIr. Wise.] Q. Did Mr. Hebbard send for you on March 7th to go to his office I A. No. 
88 L Q. You are certain about that? A. Quite. 

Q. Were you in the office without being sent for 1 A. Yes. 
Q. Who was there? A. Mr. Beaumont. 
Q. Was Mr. Hall the solicitor there? A. No. 

SSS. Q. Are you certain 1 A. Yes. I have not been there for a long time. 
889. Q. You were not there just previous to the Commission sitting? A. No. 

[\Vitness left.] 

Frederick Davis, called in, sworn, and examined :- 

$90. Commissioner.] 9. What is your full name? A. Frederick Davis. 
B91. Q. What is your occupation I A. A horse-driver. 

9. Have you been mining at all 1 A. No. 
Q. You are working in the Central Mine? A. Yes. 

Q. How long have you been there? A. About thirteen months. 
Q. What level were you working on? A. I was horse-driving on the 400-foot level. 
Q. Do you know Joseph Lyons? A. Yes. 

Q. About the 25th September last, were you with him between the 400 and 500-foot levels I A. Yes, 
I was with him about that time. 

Q. Do you remember how you came to go with him 1 A. I was sent up to trucfs with liiui. I was 
trucking then. 

Q. Just an off day, or were you reguLarly at work trucking? A. Regularly at work. 

9. Did you go with him to B 5 chute at all? A. Yes. 

Q. Who sent you I A. Crimp sent me to work with him. 
Q. how did you get there? A. We walked part of the way ; then we had to crawl part of the way. 
Q. In the drive? A. Yes. 
Q. What height was it? A. Just room for to crawl in, when I was there. 
Q. On your hands and knees. A. Yes. 

906, Q. Did you go to the end with him? A. Yes. 
Q. Could you go on your hands and knees to the end? A. As he went back to the gangway it was 

higher, but at the chute it was lower. 
Q. What height was it? A. Somewhere about 2 feet 8 inches or 2 feet 10 inches. 

Q. Was it the height of the table? A. No. 
Q. When he left the chute what position was he in? A. Lying on his side. 
Q. When he came back, how did he come? A. He came out backwards for a couple of sets, and then 

turned round. 
Q. Could he have turned round before? A. No, he could not. 
Q. Did he make any remark to you about the ground? A. Yes; he said it was not safe for a dog to 

be in there, let alone a man. 
Q. Did you hear him complain to anyone about it? A. Not about that chute ; he only spoke to me. 

Q. Do you remember him pointing out a pillar to you at any time? A. Yes; it looked like a pillar. 

Q. Where was that? A. A 4. 
Q. What remark did he make about it? A. She was cracked, and he put a wedge in it the day I was 

with him. The next day it was loose ; lie said he caught hold of it. 
Q. He told you the ground was not safe? A. He said it was not too good. 

Q. What did you think about it? A. I thought the same when I looked at it. 
Q. And were you with him at any time when Crimp was there? A. Sometimes I would be there a 

couple of shifts. 
Q. Did you hear Lyons or anybody else complain to Crimp about the state of the ground? A. No. 

Q. Did you make any complaint? A. No; I only said, "It is not much of a place for anybody to go 
to." I said that to Crimp, and lie said, " Well, it has to be done." 

Q. What was your main objection to the place ;__why did you think it was unsafe? A. The ground 
did not look too good. 

Q. The ground round the chute was too low ? A. Yes. 
Q. Was it because you had to crawl so far? A. Yes ; it was all broken, from what I could see. 
Q. Were you down about the 8th October, the day of the accident? A. I was driving horses on the 

400 level the day before. 
Q. Where were you at the time of the accident? A. I was at home asleep. 
Mr. Wise.] Q. You were not working there continuous I A. No only a shift now and again. 
Q. What was the back of that drive into the chute like, where you left the ladder and had to crawl '1 

A. The timber was all broken away. 
9. Was it broken niucli I A. One cap was broken.  
Q. Only one cap? A. Only one. 
Q. Was there any loose ground there? A. Yes. 
Q. Did you ever hear the timbers talking? A. No. 
Q. Never? A. No. 
Mr. Hall.] Q. What shift were you on the day of the accident? A. Day-shift. 
Q. While you were there, did you notice any remarkable number of rats? A. No; I was driving horses 

that day. 
Q. How long before the accident was it you told Crimp that the ground did not look too good? A. It 

must have been some weeks before. 
Q. Where was it that Lyons showed you the crack in A 4 ? A. Right in front of the chute. 

039. Q. That is the one lie put the u-edge in I A. Yes. 
Q. Next day lie told you it was loose? A. Yes. 
Q. What about the second day? A. I was not there. 
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942. Q. You could not have rammed a 10 inch x 10 inch into it? A. Not the second (lay. 
913. Q. Did you ever make a complaint to anyone other than the words you mentioned to Crimp 1 A. I 
told Martin about it. I said it was cracked. 

Q. Did you mention anything else to Crimp? A. Not about that. 

Q. As far as your experience went, if you made complaint, was it., or would it be remedied, if you 
found any part dangerous? A. Yes; 1 told then about a place down on the 600 level, and they 
fixed it. 

Mr. Edwards.] Q. Where was this crack you spoke of in the pillar? A. Right in front of the chute, 
as far as I recollect. 

Q. In the ore body? A. Yes, in the ore body. 
Q. How far was it running up? A. I never took any notice. 
Q. How far above the level? A. It was up in the stope. 
Q. How many sets from the level? A. Six or seven, as far as I could make out. 
Q. Each of these sets would be 7 feet? A. Something like that. 
Q. How wide was the crack? A. I do not know; I did not look to see the length. I only looked 

where the wedge was. 
Q. Did you not look to see if it extended? A. I never took any notice. 
Q. Was it running down? A. Running across. 
Q. On the level? A. Yes. 
Q. Did it stop there? A.  It was there when I was there last. 
Q. What size was the wedge 2 A. Ten inches wide by 2 inches, as near as I can recollect. 
Q. Did he ram it home tight? A. He knocked it in with his hand. 
Q. How long were you working in that level? A. Sometimes a couple of shifts. 
Q. How many months before the accident? A. About nine weeks; the last time I was there before the 

accident. 
Q. Do you know the pillar between A 4 and A 2? A. No, I do not. 
Q. Did you see any party of miners working there? A. They were not there when I was there. I heard 

them say there was a pillar there at one time. 
Q. Who is "they"? A. Joe Lyons said so. He said there used to be miners working up there. 
Q. Did they say anything about the pillars? A. They never said anything to me about the pillars. 
Q. Were you not working in the Central at the time these men were working on the pillars at A 37 

A. No; I do not know anything about A 3-only A 4 and the crack. 

[Witness left.] 

[The Commission adjourned till Friday, 13th March, 1903.] 

FRIDAY, 13 MARCH, 1903. 

[7/ie Commission sat at 1030 a.rn. in the Town hall, Broken Hill.] 

EBNEST LESLIE MAITLAND, ESQ., POLICE MAGISTR!TE AND WAEDEN, 
BROKEN HILL, ROYAL COMMISSIONER. 

Mr. W. H. J. Sloe, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Sulpliide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. W. E. Wainwtight appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company (No Liability). 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared to 
represent that Association. 

Thomas Cad wallader Roberts, palled in, sworn, and examined:- 

Commissioner.] Q. What is your full name? A. Thomas Cadwallader Roberts. 
Q. You are a miner? A. Yes. 
Q. You are living in Broken Hill? A. Yes. 

Q. How long have you been here? A. I have been fourteen years working in Broken Hill mines. 

Q. What other experience have you had 1 A. In the Old Country. 

Q. How long? A. From twenty to twenty-five years. 

Q. Last year you were President of the Amalgamated Miners' Association? A. I was. 
Mr. Wise.] Q. You inspected both the Central and South Mines after the disaster? A. Yes. 

Q. Have you formed any conclusion as to the cause of the creep which occurred in the Central Mine 
on the 6th October last? A. From what we saw, I came to the conclusion that there must have been a 
cavity in between the boundary of the two mines. I could not say whether it was in one mine more than 
the other, but it must have been ill the vicinity of the boundary. 

Q. Do you think, if the Mines Department of New South Wales were to insist upon the workedont 
places being mullocked and packed, would such an accident occur? A. If the stopes are filled in as soon as 
worked out a creep may take place ; but if it is filled in, it will not go down so suddenly. 

Q. This was the general experience along the line of lode? A. Yes. 
(Jonznsissioner.] Q. Can you form any idea of where the cavity was ;-was it on the low level or high 

level? A. It is two years or more since I was in the mine; but looking at it from the point where we got 
at, the cavity must have been somewhere in the lower levels. 

Q. Below the 500-foot level? A. Yes; it must have been, because it is affected lower down than that. 

Q. I suppose you were on the surface? A. Yes; I went round the surface. 
Q. You saw signs of the creep on the surface? A. Yes, 
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Q. Would that not lead you to believe that the fall occurred somewhere close to the surface? A. It 
must have gone right through the stopes below-the lower ones first and the top ones afterwards. 

Q. Were you in that cavity in the Central Mine at the 400-foot level-the cavity that was being 
fillid? A. Yes. 

Q. Did you notice the back or head I A. Yes; I did notice the roof. 
Q. Have you worked in either of these mines reently? A. Two or two and a half years ago I 

worked in the Central. 
Q. Do you know of any stopes not filled? A. When I was working there the stopes were pretty well 

filled. 
Q. have you come across any depleted ground not filled? A. Not where I was working at the time. 

Q. This stuff must have gone somewhere? A. There is one stope where the men were working, but 

we could not see all the other stopes. 
Q. You are only speaking of what you saw yourself? A. Yes. 
Mr. hail.] Q. As a miner of wide experience, you are of opinion that well filling depleted stopes with 

muhlock certainly adds to the safety of the mine and the security of the miners? A. Yes. 

Q. You have work€d in the Central Mine? A. Yes. 
Q. And you have told us that the stope you were working in was well filled? A. Yes. 

Q. Did you hear any complaints from the men that the Central Mine authorities neglected to fill the 
stopes with mullock? A. No one ever complained to in(,. 

Q. Was it not well known on the field among the miners that the Central Mine was one of the best 
mines to fill the depleted stopes? A. Some men ; you go by hearsay. 

Q. From your own experience, it was well filled with niullock I A. Yes, where I was working. 

Q. In your opinion, the cavity must have been below the 500-foot level? A. The cavity was somewhere 

in the vicinity of it. 
Cornniissionr] Q. You did not say in any particular mine? A. No. 

Mr. ifall.] Q. I think you inspected the mine shortly after the accident? A. We were down on the 

15th. 
Q. Have you inspected either the Central or South Mines within the last fortnight or three weeks? 

A. We have not been there since that. 
Q. Do you not think an inspection of the South and Central Mines, showing the state of the mine at 

present, would be of great assistance to you in coming to a conclusion as to where and how the fall 
occurred? A. We could not get any further than we did before. If there was anything fresh - 
1000. Q. Would not later developments assist you to arrive at a conclusion? A. Is there anything more to 

be seen? 
1001. To Mi'. JVise.] Q. I believe there is something more to be seen? Mr. Wise : No. 

1002. Q. Mr. Rowe says you can get 250 feet further on the 400 level than when you were down, and 
also on the 600-foot level? A. I should like to see it. 
1003. Q. At the time you inspected the Central and South Mines, were you shown everything that there 
was to be seen? A. Everything possible. We were guided everywhere. 
1004. Q. At the Central Mine did you see the results of the creep lower down than the 400 foot level 1 
A. Down to the 500. In the 500 and 400 levels. 
1005. Q. In the South Mine, did you see the effects of the creep on any of the levels? A. We went right 

down as far as the 800-foot level. 
1006. Q. \Vhat level did you start at in the South Mine? A. At the 500. 
1007. Q. You went from the 500 to the 800 levels? A. We went down to the 800 level. 
1008. Q. You did not visit any of the levels above the 500 in the South Iline? A. No. 
1009. Q. Do you know, as a matter of fact, if the South Mine is closely mullocked up on the boundary? 
A. I could not say much about the stopes on the boundary. 
1010. Q. Were you not shown them, or was it impossible to see them? A. The places I saw on the day we 
visited the mine, the timbers seemed all right as far as we went. We went in the 500 level, and went in 
the drive that was going to the stope, and we could not get any further. 
1011. Q. Is that because the stope was crushed ? A. I believe where the last disaster happened-the last 
disaster in the South Mine. We went into the drive and could not get any further. There was only the 
mouth of the drive ; it was filled in with broken ground. 
1012. Q. You could not see what was the condition of the stoping on time Central boundary? A. No. 

1013. Q. Did you go to the boundary on the 600 or 700 foot levels? A. We went on the 600. \Vhile we 
were going round he told us we were about 20 feet at one point and about 30 feet at another on the 
Central boundary at the 600 level. 
1014. Q. On the 700 foot level did you get to the boundary? A. Yes; we were at the boundary. 

1015. Q. Between the levels, did you get to the boundary? A. No. 
1016. Q. Assuming that you could get 150 or 200 feet further south now, would not a further inspection 
be of assistance to you in forming an opinion as to where the fall occurred I A. The more you see the 

better information you get. 
1017. Q. You have never been refused permission to go down the Central Mine with a view to inspecting 
the scene of the accident ? A. No. 
1018. Q. Every assistance was given you when you were there? A. Yes. 
1019. Q. When you inspected the Central Mine did you examine the backs of the cavity at all, and did you 
see marks of filling on the backs? A. I did not see marks of filling on the backs. Like any other back, 
when the ground leaves it, it is there and you could not see any marks on it. 
1020. Q. If, on inspection now, you could see marks of the mullock filling on the backs of the cavity, would 
that be of assistance to you in forming an opinion ; would it not assist you to the conclusion that the 
mullock filling ran out and the backs stood firm? A. Not on that back where we saw. It might be further 

back somewhere else. 
1021. Q. Have you any knowledge of the creeps that have occurred in the South Mine near the boundary? 
A. I was not working there at the time. 
1029. Q. If within a few days of the sitting of time Commission, work had been pushed on in the Central so 
that you could see 1O or 200 feet further south than when you saw it., would not a further inspection by 
you assist you to conic to a conclusion? A. If we could see more than we saw before it would give us a 

better chance of forming an opinion. 	
1023. 
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1023. Q. Would you not like to inspect it before closing your evidence? A. Yes. 
[Commissioner, in reply to a request by Mr. Hall, said he would be glad if the vitness would make 

an inspection of both mines. It would be necessary that he be accompanied by a representative of en Ii 
mine, and would also be accompanied by Mr. Wise. It was then decided that Mr. Roberts and Mr. 
Richards should inspect the mines on Saturday, the 14th instant.] 
1024. Mr. Wise.] Q. In answer to Mr. Hall just now, you said, from your experience of the Central Mine, 
the inullocking had been complete? A. Yes; in the stope I was working in at that time, two and a half 
years ago. 
1025. Q. As far as the rest of the mine is concerned, you do not know anything about the filling of the 
stopes? A. No. 
1026. Q. This place where it is supposed to be marked, would it not be possible to stain the back by 
throwing a shovelful of mullock at it? A. I would not say anybody would do that. 
1027. Q. Do you think that it could be done ;-could you stain the back? A. You could stain it in 
different ways. You could fire a shot and stain it. I would not say anybody would do it. 
1028. Mr. ]all.] Q. Would it be possible for a man to throw it up 30 feet with a shovel I A. I do not 
think anybody would try. 
1029. Commissioner.] Q. Did you notice bow the timbers were crushed about in the lower levels ? 
A. In regard to the position of the timbers on both sides of the creep, on looking at things from the 
Central, it appears to be cowing south or southeast, and from the South Mine everything is going toward 
the Central Mine boundary. I therefore came to the conclusion that everything is between the boundary 
line. 
1030. Q. Do you think that the ordinary run of stuff would knock the timbers about as they are-just the 
ordinary run of stuff? A. No; that is above the ordinary run of dirt. 
10.31. Q. You think that was something more than the ordinary run of stuff to cause that crush? A. The 
fouadation of the country and the stopes must have given somewhere. 

[Witness left.] 

Charles Richards, called in, sworn, and examined 

1032. Commissioner.] Q. What is your full name ? A. Charles Richards. 
1033. Q. You are a miner living in Broken Hill ? A. Yes. 
1034. Q. What mining experience have you had? A. I have had about twenty-two years' experience. 
1035. Q. How many years at B token Hill? A. Seventeen years. 
1036. Q. And the remainder of the time ? A. At Moonta Mines in South Australia. 
1037; Q. You inspected the South and Central Mines on the 15th October last? A. During October. 
1038. (9. Mr. Roberts, Mr. Dale, and Mr. Wise were with you? A. Yes. 
1039. Q. \Vhich mine did you visit first? A. The Central. 
1040. (2. Had you any difflcult in getting through? A. No, none whatever. 
1041. Q. Where did you go first? A. We visited the 400-foot level first. 
1042. (9. An'l you were taken everywhere you wanted to go? A. Yes. 
1043. (9. Where did you go from the 400-foot level? A. To the 500-foot level. 
1044. Q. Did you go below the 500 foot level in the Central? A. Yes. 
1045. 9. Did you see the, ground which was knocked about? A. Yes. 
1046. 9. Did you see the cavity at the 500-foot level? A. No, not at the 500 ; it was at the 400-foot 
level. 
1047. Q. I snppose you noticed the roof of the cavity was solid ground? A. Yes. 
1048. 9. Which way did the creep seem to go? A. From the Central side it seemed to go to the south 
boundary at the 400-foot level. 
1049. Q. 1 believe on the following day you went to the South Mine? A. Yes. 
1050. 9. You hal no difficulty in getting down that mine either? A. No, not the least. 
1051. Q. What did you inspect there ? A. The first place we went to was at the 500-foot level. 
1052. Q. And from there ? A. We were taken into the drive as far as we could get. It was filled up with 
fresh broken muilock. From there we were taken to the 600-foot level. 
1053. Q. And you saw the two edges of the creep? A. We went as far as we possibly could. We came up 
to where the drive was baulked up with new timber. After that we were taken to the 700-foot level, and 
it was just the same there at the 700 level as at the 600. We were taken in as far as we could go, but it 
was all baulked up t sava the drives. From there we went to the 800, and there everything seemed to be 
in very good order. 
1054. Q. Did you go down the main shaft between the 600 and 700 foot levels? A. Yes; down the main 
shaft. 
1055. Q. You did not go down the ltsdder one? A. No down in the cage all the way. 
1056. Q. How did the cr.'ep appear to run in the South Mine? A. From the South Mine it all appears to 
have run towards the Central Mine. 
1057. Q. Showing that app irently the fault, if any, was on the boundary? A. Yes. 
1058. Q. I suppose you afterwards inspected the surface? 
1059. 9, You saw that fall from the surface? A. Yes. 
1060. Q. Did you notice how the timbers were crushed and run togethet on the lower levels ? A. As far 
as we went, we could not get in to see the worst of it. 
1061. Q. What conclusion did you come to from what you saw? A. The only conclusion I could come to 
was that there was a cavity omewltere near the boundary of the two blocks, the South and Central, and 
the timber, gave way in one of the mines and so the disaster. 
1062. Q. Have you worked in either of these mines in the old days? A. I have not worked in either of 
the mines since 1893. 
1063. Q. You know nothing of the old workings? A. In the Central. I Only worked in the South a few 
weeks. 
1064. Q. You remember the old workings.? A. Yes; but they are very much older now. 
1065. Q. What was the highest level you ever worked at in the Central Mine? A. At the 200-foot level. 

1066, 



39 
Witness-C. Richards, 13 March, 1903. 

1066. Q. Do you remember what was the size of the stope_-was it large or small '1 A. Fairly large at the 
time, but we only worked out what was the best of it. 
1067. Q. Oxidiatci ore? A. Yes ; if they came to anything that was not considered Al, the place was 
stopped. 
1068. Q. What filling was done there in the old days? A. Nothing whatever. 
1069. Q. \Vere timbers put in ? A. Yes ; square-set timbers alone. 
1070. Q. Where was this particular stope? A. I worked from close on the south boundary to the nortlern-
most part of the South Mine. 
1071. Q. Did the saDe system prevail right through ? A. Yes; it was bulked with square-set timbers. 
1072. Q. You have had a wide experience of mining ;-there was a movement, I believe, in the South or 
Central Mine on the boundary in June last? A. I do not remember hearing of it. 
1073. Q. If a movement occurred at that point, might it not loosen the timbers? A. Yes ; it would, without 
doubt. 
1074. Q. From what you saw on the surface of the South Mine, do you not think it would be a fall in one 
of the old stopes which would drive the earth right through ? A. Scarcely. If the bottom levels were 
niulloeked up, it could not reach very far down. 
1075. Q. In 1893 it was the universal practice to secure the stopes with square sets? A. In the early days. 
1076. Q. In 1893 it was considered the best method of securing the stopes ? A. Yes. 
1077. (2. On your inspection of these mines after the accident, when in the Central Mine, you said the 
timbers seemed to go t-)wards the South Mine? A. The trend of the ground was towards the south. 
1078. Q. And further down from the 400 to the 500, the trend was still towards the south ;__apparently 
the lower you got, the nearer it got to the South Mine 1 A. I could not say that. I did not know the
distance we were from the shaft on each level. 
1079. Q. For the purpose of having the fullest benefit of your experience, let me ak-if the Central Mine 
have pushed on the work to such an extent to be able to show you the creep 150 feet nearer the south 
boundary than when you saw it last, would it not assist you greatly in coining to a conclusion as to how 
the fall occurred? A. Perhaps it would ; but 1 could not say so. 
1080. Q. Would it not be beneficial that another visit should be made by you and your fellow experts? 
i. I could say it might be beneficial. 

1081. 0. Do you think any harm could be done by it 1 A. No ; 1(10 not see where there could he, any harm. 
1082. Q. At the time of the creep a great deal of the ground on each side was closed to you-you could not 
see that I A. We only got to within a certain distance. 
1083. Q. So the conclusion you came to, I take it, is that there was a cavity somewhere in the vicinity of 
the South and Central boundary that causd the creep; the timbers gave way; where do you think they 
would be most likely to give way__where the timbering was with mullock or without mullock I A. The 
timbering without mullock would be most likely to go away. 
1084. (2. Well mullocking tends to the safety of the mines? A. It is the best possibie way I know of. 
1085. Q. On the 500 level of the South Mine, do you know how close you got to the boundary ? A. I 
think 25 or 26 feet. 
1086. Q. On the 600-foot level, how close did you get ? A. We visited two points. They told us one point 
was 20 feet and the other two setS-al)O,lt 12 or 14 Oct. 
1087. (2. At the 700 level? A. I think somewlIl rc about 25 feet at the 700 level. 
1088. (2. You did not go down in the witlzc -you went down in the cage ? A. Yes, on each occasion. 
1089. (2. So, practically, on the level itself, you examined and could see the end of the ground and the, 
nature of it at the boundary? A. Yes, that is correct. 
1090. Q. I think, in answer to the Commissioner, you said the roof of the ca ity u as hard grou-nd ? A. As 
far as I could see. 
1091. Q. Would that not lead you to the conclusion that the break away did occur underneath the 400 
level, and the stuff had gone down? A. Yes. 
1092. Q. I think neither in the Central or the South Mines could you discover where the fall had run to? 
A. In neither mine could we see that. 	 - 
1093. Q. I take it, in your opinion, the fall must have occurred first belcw the 400-foot level? A. Yes, 
decidedly. 
1094. (2. Could you give an opinion at what level? A. No. 
1095. (7. Except that it occurred below the 400 level? A. Except below the 400-foot level. 
1096. jlfr. JVain.wriçjht (represeoling the S'oot/e Mine).] X. You told us that on the 400 level the general 
trend seemed to be towards the south ;-would you be surprised to learn that the creep extended furtiler 
nol- th at the 500 level than at the 400 1 A. I only go by what I saw. 
1097. Cooimissioiier.] Q. You said in both mines the trend was towards the boundary ? A. Yes ; from what 
I saw, it went towa, ds the boundary.. 
1098. l!r. Waiowriy/et.] Q. \Vlien you vjsjtec? the Central Mine, you got in some distance from tie boundary 
ou said the distance varied from 20 to 25 feet ;--would you think the cavity was over to the South or 

Central side? A. I could Ilot say where it would be. 
1099. Q. It would he .somewhej-e near the boundary, but not necessarily in the South Mine? A. I could 
not say exactly. 
1100. Cuininissionei'.] Q. Have you worked in either of the mines of late years? A. Not since the middle 
of June or July, 1893. 
1101. Q. In your visits to the two mines, how did you find the filling as far as you saw? A. They were 
fairly well hilled--botil mines. 
1102. (2. You have worked in other mines since 18937 A. Yes, in the other mines constaiitly. 
1103. (2. So if that stope was filled with square sets and niuliock, what would be the silrillkage 1 A. I have 
no idea. I know it does shrink a good deal, but I have no idea of the pi-oportion. 
1104. Q. Do you think it would be as Ismell as one-third 'I A. I do not think it would go more than 
one-third. It might be one-third. 
.1105. Mr. Hall.] (2. That would be 33 feet in 100 ? A. It would all depend upon tie deptil of filling. 
1106. Coinntissioner.] Q. It all depends upon wllc'ther it is filled from the top :-it would be loose I 
A. No. 
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1107. Q. I suppose it would be less in an open stope mining where you work on filling than in square sets 
A. No I do not think it would be much less in the open sets. 
1108. Q. There would be very little difference? A. Very little difference. 
1109. AIr. Hall.] Q. Do you think the shrinkage of mullock would be 33 feet in 100 ? A. Yes, if it was 
filled from the level or from the 500 to the 400 in the cross. It would without doubt shrink down. 
1110. Q. That is, leave a cavity of 33 feet in 1001 A. Quite likely it would. 

[\Vitness left..] 

Charles Frederick George King, called in, sworn, and examined 

1111. Commssioner.] Q. What is your full name? A. Charles Frederick George King. 
1112. Q. You are a miner, living in Broken Hill? A. Yes. 
1113. Q. What experience have you had as a miner? A. About nine or ten years. 
1114. Q. All in Broken Hill? A. No. 
1115. Q. What experience have you had in Broken Hill mines? A. Two years ago I came here. 
1116. Q. And you have had prior experience, where? A. At Captain's Flat; at Miles, near Dubbo; Cobar, 
around Orange, Lucknow, Mount David, Mitchell's Creek, and in Victoria. 
1117. Q. What mines have you been employed in in Broken Hill? A. First at Block 14 ; I was there 
seven weeks. Then I went into the big mine, and worked there three months, at Block 10 a shift. I left 
it because it was bad. I went back to the big mine. 
1118. Q. How long were you in the Central or South Mines? A. About eighteen months, on and off. I 
have never worked in the South Mine. 
1119. Q. What particular place have you been working in in the Central Mine? A. I worked on the 
700 A 4 stope for about five or six months at one time. 
1120. Q. When were you working there last ? A. I am working there at the present time. 
1121. Q. At about the time of the accident, where were you working? A. Previous to the accident I was 
between A 4 and 5 on the south boundary on the eastern lode on the foot wall side. 
1122. Q. What particular work were you doing? A. I was sinking a winze previous to the accident on the 
400-foot level. I was sinking a winze to the movement that took place some time in June. 
1123. Q. Did this movement run towards time south? A. Yes, It was necessary to sink a winze to see 
what movement took place. That is about four sets from the south boundary, as near as I can judge. The 
stope there is about three sets high and four sets wide. This was on the 400 level. The winze started in 
the centre, about four sets from the boundary. There was continual heavy falling which came from the 
South Mine between the 400 and 500 levels, as near as we could reckon. We considered it was unsafe at 
time time, and I mentioned the matter to the Inspectors one day when I met them in town. 
1124. Q. Which one? A. The twc, of them. 
1125. Q. Can you remember about the date? A. Yes, about the 13th of June or July--June, 1 think, last 
year. I asked them if they would mind coming up and trying to get in between the 400 and 500, and see 
what the movement was, and they came up and went into the South, and were there for about three or four 
hours. I met them again as I was coming on afternoon shift at the Central, and they told me they were 
not able to get down to that particular place between the 400 and 500 through the last fall that had occurred 
there in the South Mine. They visited the place where I was working while I was there. 
1126. Q. Both of them ? A. Yes, both of them. They considered it was heavy and dangerous, but that we 
might be able to work it with safety. The underground-manager put another man to watch over us while 
we sank the winze. I wanted the Inspectors to see it, because I considered if there was a movement it was 
a trap for us. 
1127. Q. You told the Inspectors so? A. Yes. They were of the same opinion. Dawe and the Inspectors 
visited the old shaft, and they came to the conclusion it would be safer to put a drive into the South Mine, 
from the Central to the South Mine. 
1128. Q. From the old shaft, or from where the winzo was? A. Right through the two boundaries. We 
had sunk the winze 20 feet at the time, and we continued to sink to about 44 feet; then we came to some 
broken ground on the eastern side of the foot-wall and some timber of some worked-out ground. 
1129. Q. Filled? A. Yes, standing well. Over that there was a cavity sme 16 feet deep. 
1130. Q. Over the timber? A. Yes, over the timber on the south end. 
1131. Q. What length or breadth would it be? A. It ran southeast up about 30 or 40 feet, as near as I 
could make out. The underground-manager and the Inspectors decided to refill it. Dawe cautioned us 
about going into it, but I lowered m3 self down after they had gone. I had a cable with an electric light on 
it. At the bottom, where the crack was running down, it went about 1 in 30. I got some fine mullock 
and rolled it down ; it never got t the bottom-I never heard it. 
1132. Q. It seemed to go for a considerable distance? A. Yes, going south. I was still filling there, and a 
trucker was sent with me. After the first four or five days we let it run down the shaft, and started filling 
till it got prope'ly chock. My mate was taken away to put some heavy timber in the stope, and I went 
down and threw this dirt back and packed her tight. We were then sent on with this drive towards the 
south to see what had happened in the movement which had taken place. 
1133. Q. How far did you take it? A. In a southeasterly direction, about 32 feet. 
1131. Q. Was the country broken ? A. Yes, especially the foot-wall of the South Mine after I got through 
the drive. While we were driving on the south east side it was very good. 
1135. Q. When you got through the solid country it was very broken ;-the country in the Central was 
good, but on the south it was broken? A. Yes. On the 13th June I was doubtful if I would get out of it, 
and I made a statutory declaration that it was unsafe, and I now produce it.. [Statutory declaration by 
Charles King, put in and marked Exhibit Xo. 12. Copy will be found at end of notes.] 
1136. Q. After you put this drive in, what did you do? A. Heberle was working with me at the time, and 
we went through here, and there were about six or eight sets in the South Mine in this particular lode. It was 
some six or seven sets high, and the timber was standing as a skeleton. Occasionally a set or two had been 
packed up with mullock. Mullock had been thrown in them. 
1137. Q. Was this timber standing solid? A. A little of it on the western corner. 
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1138. Q. What size was this cavity? A. It had been a stope, and was between six and eight sets wide and 
six sets high. 
1139. Q. Did you show this to anyone? A. Heberle saw it. 
1140. Q. Did the underground-manager or the Inspectors see it? A. I do not know. I was on afternoon 
shift. 
1141. AL. hail.] Q. This was in the South Mine? A. Yes. 
1142. Commission-er.] Q. You came in from the Central? A. Yes. I explored it a bit further, and came 
to a place where miners had been working, for there was a bit of the remains of a cage which had probably 
been worked with a winch, and had been there some time. I went on 40 feet further and came to the 
foot-wall and got into the main gangway. There had been two or three pillars of ore of a carbonate nature, 
and it was crushed. This was about 60 or 70 feet from the boundary going south-going in towards the 
south of the Central Mine boundary. 
1143. Q. You went along the drive ;-was much of this open ground? A. Yes; all open except these 
occasional small pillars, four or six sets on the western side. 
1144. Q. What height would the stope he? A. On the eastern side six or eight sets. I only had a candle. 
1145. Q. It was timbered, but not filled ? A. Not filled; standing like a skeleton. I returned to the 
foot-wall again and examined it. I found as many as three or four 10 x 10's in each line, and I could hardly 
walk through, it was so heavily timbered. We were offered a job to take out a bit of ground on the Central 
boundary ; but we refused to take it on contract. We had had enough of that. My mate and I then went 
to the 500-level, and we worked there up to the time of the accident. 
1146. Q. Were you on wages or contract? A. On wages on A 4 in the western corner. 
1147. Q. What doing-stoping? A. No; getting out some mullock that rose up underneath the ore, going 
towards the shaft in the flat. 
1148. Q. Were you working there until the time of the accident? A. Yes. 
149. Q. Did you notice anything unsafe about that sope? A. Heaving, but apprently safe. No movement 

ever took place in that part of the western side of the hanging-wall. 
1150. Q. There were no signs of movement ;-it seemed solid all round you? A. Splendid. 
1151. Q. How far from the boundary were you working ;-A 4 that would be? A. The hanging-wall side, 
200 or 300 feet, for all I know from A 4 and eastern lode. 
1152. liii. JVainwriyht.J Q. You were working 300 feet from the boundary? A. lam speaking of A 4. 
1153. Commissioner.] Q. Were you working on the boundary at 500 level i A. Yes. 
1154. Q. What was the country like? A. Good. 
1155. Q. Were the stopes well filled 1 A. Yes. So far as I could see. 
1156. Q. Did you get into the South Mine at all? A. I could not, there was no opening, or I would have 
been in to have a look. When I was told next morning about the accident, 1 said I expected that. 
1157. Q. You expected the creep ;-why did you expect it? A. Only by observations there. Men who 
know their work have an idea. I had often made the remark that it might last five years or five minutes. 
1158. Q. From what did you draw your conclusions? A. What I bad seen in the bottom of that winze. 
Had the South Mine been properly filled on that point with mullock that movement would never have 
occurred. It is only natural that the mullock will go to the weakest place. The mullock in this stope was 
sufficient to burst that timber down. 
1159. Q. Like a sensible man, you went to the Inspectors? A. Yes, I consider they are the "go-between" 
between the men and the Company if anything is wrong. 
1160. Q. They gave you every attention? A. Yes, they did. They said if every man came to them and 
informed them of anything like that they would be much obliged to them. 
1161. Q. They examined the ground and advised you as to the course to be followed? A. Yes. 
1162. Q. As a miner, you found their advice good? A. Of course it is not for me, in my humble position, 
to judge ; but I consider that there are not enough mine Inspectors for these mines, because I consider that 
in these mines no Inspector can go through and give it attention under three or four days. 
1163. Q. How often do you think the Inspectors should go through the mines? A. At least once a week, 
and it should take three or four days, in my opinion, to examiue the country and stopes. 
1164. Q. Three or four days each? A. That is to go in every stope on the level. 
1165. Q. At present we have four mines working and we have had two Inspectors ? A. You will have more 
directly. 
1166. Q. They could do all that is required, in your opinion? A. That might be; but I hardly think there 
is enough. 
1167. Q. On your own showing if they took four days in each mine the two Inspectors to the four mines 
would be quite enough? Q. You must remember they have outside shows to attend to. 
1168. Aft. Wise.] Q. Do you know B 5 chute, where Lyons was working? A. Yes. 
1169. Q. Have you ever been up the stope where they were running the chute? A. I have gone down to 
the 500. I never went into it. 
1170. Q. Do you know if there was ever a pillar below the 500-foot called A 3? A. There were some men 
working there, but I never worked there. 
1171. Q. You know this particular pillar? A. I have seen one there. 
1172. Q. Did you ever see men working thereil A. Yes. 
1173. Q. Do you know how much work was done there? A. I do not know. A party was working there. 
1174. Q. Do you know their names? A. No; I think one was called Nobby and one Blackmore, or 
something like that. I cannot remember the names of every man on the Central. 
1175. Q. Do you know anyone else besides Nobby and Blackmore? A. No, I do not. 
1176. dIr. hail.] Q. Was Heberle with you when you made this inspection into the South workings? 
A. Yes. 	 - 
1177. Q. That place you were exploring, did it show any signs of having been attended to by the South 
management. A. No. 
1178. Q. Do you think it possible for the South management to get into that place? A. I do not think so. 
They may have had some other road. 
1179. Q. You did not report it to anybody on the Central because it was against orders to go there? A. No. 
1180. Q. In your opinion, this creep was caused by the ground on the south side of the Central boundary 
not being properly filled with mullock? A. It is. 
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1181. Q. Did you visit that portion of the South ground on any later occasion? A. No. My mate was an 
older man than I, and he reckoned I was too venturesome poking about there. 
1182. Q. Up where that cavity in the South Mine was, so far as the work you were doing in the Central 
Mine was concerned, when that winze was taken down 44 feet, you tipped mullock into it until you filled 
it up? A. There was a break which went down 16 feet. 
11 83. Q. Do you consider that the steps which were taken by the Central Mine was the safest thing to be 
done for the men? A. Yes. If the South portion had bearings to carry the weight, it would have saved 
the back portion of the Central Mine. 
1184. Q. You think it was prudent and wise on the part of the Central management to have filled that up? 
A. Yes. 
1185. Q. You did the filling? A. Yes. The weight must have been some hundreds of thousands of tons. 
1186. Q. And there being no niullocked-up portion on the south side, it gave way? A. Exactly. 
1187. Q. Did any of the officials of the Central Mine compel you to work in that winze against your will? 
A. Some of the men asked for a shift and they would not give it; they were sent back at is. a day. If I 
had been financial I would not have worked there. 
1188. Q. You did not think it was a nice place to work? A. No. 
1189. Q. Was not the purpose for which this winze was being sunk to ascertain whether any cavity existed 
consequent on the creep of 4th June and to mullock up to make sure I A. Yes, that was it, as far as I 
knew. A working man is never asked his opinion or consulted. 
1190. Q. It follows as a natural corollary that the filling up of doubtfulor dangerous places by the manage-
ment is done for the security of the men and the safety of the mine I A. If the South portion had been 
done there it would have been safe. 
1191. Q. I take it it was rendered unsafe by the skeleton nature of the South mine timbers? A. Yes. 
1192. Air. Wainwright.] Q. With regard to the early days of Broken Hill, was it usual to fill in or use 
square sets. A. It is not what they used to do. 
1193. Q. He has only been here two years? I should imagine it was not because they have filled up with 
timber in other places. 
1194. Air. TJTainwright.] Q. Where you went into the South Mine, it was broken about in the South Mine 
at the 400-foot. A. On the foot-wall side, in the gangway. It had some 10 x 10's. 
1195. Q. You said the timber was standing? A. On the west corner it was; it was burred up. 
1196. Q. You said the South management could not get into that placl A. In my opinion 
1197. Q. They might have been able to get in as you did I 
1198. Air. Hall.] Q. Is it possible to get in that way now? A. I could not say. 
1199. Q. That declaration was made before you went into the South Mine exploring? A. Yes. 
1200. Air. Godfrey, Jimmy Inspector.] Q. What are the names of the men who were working on shift in 
that winze? A. Mert Daley ; but he left. 
1201. Q. Do you remember the time Mr. Milne and I came down? A. Yes. 
1202. Q. What men were there then? A. Mert Daley and Tom Goodman. I worked there until I came 
to the break. 
1203. Q. Apart from the men being forced to work there, do you yourself think it was advisable to locate 
that break and fill it up. Do not you think the work was absolutely necessary I A. -Yes, to save the mine. 

[Witness left.] 

Henry Rowe, called in, sworn, and examined :- 
1204. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Henry Rowe. 
1205. Q. You are a labourer, living in Broken Hill? A. Yes, a trucker. 
1206. Q. What mines have you been working in? A. The Central. 
1207. Q. How long have you been employed there? A. Four years and a half. 
1208. Q. In the month of October last were you employed on the 500foot level? A. No. 
1209. Q. Have you worked there? A. Yes, I have worked there. 
1210. Q. When were you working there? A. Six months prior to the accident. 
1211. Q. Do you know the chute B 5 ? A. Yes. 
1212. Q. Have you trucked from that chute? A. Yes. 
1213. Q. I believe that chute was often hung up? A. Yes, she used to hang up. 
1214. Q. How did you set it going again? A. Go up into the stope and start it with a bar. 
1215. Q. How did you get into the stope? A. Climb up about nine ladders. 
1216. Q. And from the ladder-way which way did you go? A. We went north. 
1217. Q. What sort of a track was it? A. We used to go through some sets and we had to crawl about 50 feet. 
1218. Q. A sort of a drive was it? A. A gangway. 
1219. Q. Covered overhead? A. Yes. 
1220. Q. And you could walk part of the distance and crawl on your hands and knees afterwards? A. Yes. 
1221. Q. How did you release the chute when you got to it? A. Poke it with a bar. 
1222. Q. Could you do that kneeling down? A. A little chap, but a big chap would have to stretch out in it. 
1223. Q. t\, big man would have to lie down? A. Yes, on his side. 
1224. Q. You could kneel down? A. Yes, I have done it kneeling down. 
1225. Q. What was the cause of its being filled up in that way-stuff from the chute? A. Mullock was 
tipped into it, and we had to clear it. 
1226. Q. What was the reason of its being filled up leaving so little room ;-was it just dust from the chute? 
A. No; it had been put there with the shovel. 
1227. Air. hall.] Q. It was put there purposely? A. Yes. 
1228. Commissioner.] Q. Did it appear dangerous to you in any way? A. I had not run the chute for eight 
or nine months previous to that. 
1229. Q. When you did run the chute did it appear dangerous to you? A. No; I would not have gone 
into it if I had thought it was dangerous. It appeared safe when I was there last. 
1230. Q. That was before the June creep? A. Yes. 
1231. Air. Wise.] Q. Supposing a big man went to run that chute, how would he come back? A. Turn 
round and crawl back. 
1232. Q. Could he turn round? A. There was the size of a set to turn in, 	 1233 
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1233. Q. What was the back like? A. All timbered. 
1234. Q. Was it broken or crushed? A. I did not notice that it was crushed. 
1235. Q. How long were you working in that particular place? A. Off and on, sometimes a week and 
sometimes a fortnight. 
1236. Q. For how long? A. At various times. 
1237. Q. Did you ever hear any timber creaking there? A. No, I never did. 
1238. Q. You say a man would have to lie on his side; supposing the chute burst, what sort of a show 
would he have of getting out? A. Only the same way as he got in-turn round and crawl out. 
1239. Q. When you ran the chute, how many men were there? A. Two. 
1240. Q. I suppose one man could run the chute? A. Yes; one used to run it, and the other used to go 

p for corn pany. 
1241. Q. Was it a lonely place? A. Not too lonely. 
1242. Q. What was the second man sent for? A. If anything happened. 
1243. Q. To pull him out if he got caught in it? A. I expect so if he got caught. 
1244. Q. Do you think a man could be caught in that place when he was lying on his side? A. Not unless 
the back came down. 
1245. Q. What about stuff coming down the chute? A. It was not near that. 
1246. Q. Would there be any chance of the chute bursting? A. No. 
1247. Q. Who was your boss? A. Crimp. 
1248. Q. Used you to work three shifts? A. Yes. 
1249. Q. When you were working on night-shift had you Crimp there to look after you? A. Ellis was 
there he used to be there night-shifts. 
1250. Q. What position does he occupy in the Central Mine? A. Shift boss. 
1251. Q. When you crawled in on your hands and knees to this chute, did you see any timber below you? 
A. Mullock was under us. 
1252. Q. Not timber 1 A. Timber at the side, but not underneath. 
1253. Q. What sort of timber? A. Square sets. 
1254. Q. What became of the square sets where you used crawl in? A. I have seen them when I went in 
to run the chute. 
1255. Q. Did you ever try to find timber below the mullock? A. I was always under the impression there 
was mullock down to the sill floor, nine or ten sets below. 
1256. Q. Did you see the top-, of the timbers when you left the chute ? A. Yes. 
1257. Q. This mullock did not come from the chute; it was put there before for the safety of the timbers? 
A. Yes. 
1258. Q. So that you had not much room? A. If you had taken away some mullock you would have plenty 
of room. 
1259. Q. You said the timber in the stopes was all square sets 1 A. Yes. 
1260. Q. This mullock you had to crawl over, was there any timber there at all ; I want to find out how 
far below the mullock the top of the sets of timber was? Q. I do not understand what you mean. 
1261. Q. When you had to crawl on top of the mullock? A. She was mullocked up right down to the sill floor. 
1262. Q. Where does the timber come in ? A. It was underneath. 
1263. Q. Where did that mullock come from-out of the chute? A. I did no help to put it there. 
1264. Q. Did you complain about there being no room there? A. No, I never complained. 
1265. Q. Did you ever see Mr. Hebbard at that slide chute? A. I have seen him in the stope, but not 
down the chute. 
1266. Q. Did you ever see him at the slide chute? A. No. 
1267. Q. Did you ever see Mr. Dawe there? A. Yes. 
1268. Q. How many times? A. I have seen him once or twice; I have not often been there. 
1269. Q. How long ago? if. I could not say how long. 
1270. Q. Do you know Godfrey and Milne 1 A. I have seen Mr. Godfrey at the mine. 
1271. Q. Did you ever see him at the slide chute? A. No. 
1272. Q. Where did you see Mr. Godfrey ? A. Several places in the mine. 
1273. Q. Not at this particular place? il. No. 
1274. Do you know A 3 pillar in the Central Mine 1 A. Yes. 
1275. Q. How long ago is it since you worked there? A. Six months ago. 
1276. Q. This A 3, do you remember any miners working there taking out ground? A. No, I have never 
seen any. 
1277. Q. Not above or below the 500 level? A. No. 
1278. Mr. Hall.] Q. You said this mullock you crawled over was put there for the safety of the mine 
timbers? A. Yes. 
1279. Q. You do not belong to the rabbit family, and therefore could not burrow down to see where the 
timbers were? A. No. 
1280. Q. But you could see the timbers at the side of this place you went in, and you told us the mullock 
filled up three parts of the timbers I A. That is the set we had to crawl in. 
1281. Q. You never complained of want of room? A. No. 
1282. Q. Going up this ladder-way there was timber all the way ? A. All the way. 
1283. Q. I take it that from your experience you would say that timbers in the stopes where they are 
mullocked-up would be better for the safety of the mine and security of the miners than timbers standing 
skeleton-like with no mullocking? A. Yes. 
1281. Mr. Wise.] Q. This mullock that was Ui)  3 feet from the top sets, would it have cost much to remove 
it I A. It might have been dangerous to do it. 
1285. Q. Would it make any difference if it was taken out? A. It would have given them more room to work. 
1286. Mr. hail.] Q. Did you ever hear any of the truckers or those working there ask it to be cleared out 
to give them more room ? A. I never did. 
1287. Gomnzissioncr.] Q. Were you in the mine at the time of the accident 	A. Yes. 
1288. Q. Where were you then? A. At the 700 level. 
1289. Q. 'What attracted your attention? A. I heard the rushing of dirt, and I got the duet and wind. 
1290. Q. Did you hear anything like a fall? A. It sounded to me like a chute running. 

1291. 
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1291. Q. Simply the dirt running down? A. Yes. 
1292. Q. Were you anywhere near it? A. I was nowhere near where it came. 
1293. Q. You heard no noise like a fall? A. No ; it was like a chute running. 

	

1294. Q. What part of the 700 level were you in 	A. On the south side of the Kintore shaft. 
129.5. Q. How far from the present signs of the creep ? A. Just about under it. 
1296. Q. How far were you from where the timbers were crushed ? A. I did not see any timbers crushed. 
1297. Mr. Hall.] Q. On the night of the accident did you notice an extraordinary number of rats about? 
A. No. 
1298. Q. Did not all your mates complain that they had noticed an extraordinary number of rats I A. 
No one told me they saw rats. 
1299. Mr. Wise.] Q. You were not working on the 500-foot level that night? A. No. 

[Witness left.] 

Edward Downes, called in, sworn, and examined :- 
1300. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Edward Downes. 
1301. Q. What is your occupation? A. A mullocker. 
1302. Q. What experience have you had? A. Three years in the Central Mine. 
1303. (2. In October last, what part of the mine were you in? A. C 3 at the 600 level. 
1304. (7. Were you ever at the 500 level? A. I was there about twice, in that winze. That is some 
time ago. 
..1305. Q. How long prior to October? A. Somewhere about ten montls before October. 
1306. Q. Do you know B 5 chute at the 500 level? A. Yes, on the sill floor. 
1307. Q. Have you ever been up there when thaf chute was hung up? A. Yes, twice. 
1308. Q. How did you go up? A. Climbed about eight ladders and crawled on my hands and knees about 
40 or 50 feet to the chute. 
1309. (7. It was through the gangway you had to crawl? A. Yes. 
1310. Q. Timbered all round? A. Yes. 
1311. (7. Was the timber broken in the gangway where you had to crawl? A. I did not see any. 
1312. Q. When you got to the chute, what did you do? A. One man had to lie on his side or back and 
poke it to make it come l 
1313. Q. Did it appear to you to be dangerous? A. No. 
1314. (7. If it burst it would be dangerous to the men? A. I should say so. 
1315. (7. Would you have any objection to poking it yourself 1 A. Not the slightest. 
1316. Q. How was the country filled round where you came down; was it mulloeked up? A. I think it was 
all mullocked up. 
1317. Q. As far as you saw you saw no danger? A. No. 
1318. Q. Have you ever worked on the 600 or 700 levels? A. Yes, all except the 500. I do not think I 
have been there ten shifts in three years. 
1319. Q. Do you know of any broken ground in the 600 or 700-foot levels I A. No. 
1320. JiIr. Wise.] Q. Did you notice when you where in there how your mate came away from that chute? 
A. He came back about a set and then turued round. 
1321. Q. He had to crawl ? A. Yes, about a set. 
1322. Q. How many times did you run that chute? A. I went up twice with a mate. 
1323. (7. One man could run it? A. Yes. 

	

1324. (7. Why did two go? A. Two go all places. 	 - 
1325. (7. Supposing one witness says you could knock that chute by kneeling down on your knees, would 
he be stating facts ? A. I could not say, it is so long since I was there. 
1326. (7. The particular time you were there? A. It was safe while I was there. 
1327. (7. If a witness says he could knock the chute by kneeling down? A. I think he would be stating 
a falsehood. 
1328. Q. Did you hear timbers creaking while you were there? A. No. 
1329. Q. How many shifts were you working? A. Three shifts. 
1330. Q. When it came night-shift who was in charge of the truckers? A. Crimp was our boss. 
1331. Q. Only Crimp? A. I could not say. 
1332. Q. Was anyone else besides Crimp there? A. Crimp has been in charge of the mullockers on night. 
shift for the last three years. 
1333. Q. Were there other bosses there? A. Yes. 
1334. Q. How long was he in sole charge of the men? A. I do not know. 
1335. Commissioner.] Q. You were down the mine the morning of the accident? A. Yes. 
1336. (7. Where were you? A. C 1 on the 600 level in the stope. 
1337. Q. On what side of the Kintore shaft? A. Close to Block 10 boundary. I knew nothing about the 
creep till a quarter to 4 o'clock. 
1338. Mr. hall.] Q. You do not say Crimp was in charge of the mine solely on the night of the accident? 
A. No, in charge of the mullockers. 
1339. (7. That is, the body of men to which you belong I A. Yes. 
1340.. (7. A witness here has said that a small man could bar down that chute while kneeling, but that a 
big man would have to lie down ; is there anything false about that ? A. I think that is right. 1341 . (7. That would not be a falsehood 2 A. No. 

	

1342. 	In getting to the 600 level did you pass the 500? A. I passed down the cage, that is all. 

	

1343. 	At the 600 did you notice a particularly large number of rats there? A. No. 1344. Mr. Wise.] Q. You said that this gangway to the chute was timbered all round? A. It was timbered 
both sides. That is so far as I could remember. 
1345. (7. How came you to see the timber all round? A. I went along one side myself. 1346. (7. You would not know if there was timber underneath ? A. No, I would not know, 1317. (7. There might not have been timber there at all as far as you knew ? A. No. 

[Witness left.] 

.Albert 
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Albert Crimp, junior, called in, sworn, and examined 

1348. Cornmissionsr.] Q. What is your full name? A. Albert Ci imp. 
1319. Q. What are you ? A. A mullocker at the Central Mine. 
1350. Q. In what part of the mine? A. In various levels, 400, 500, 600, 700 and 800 levels. 
1351. Q. \Vhen were you working on the 500 level ? A. The last time was about four months ago. 
1352. Q. Were you working there prior to October? A. The early part of October. 
1353. Q. At the B 5 chute? A. No. 
1354. Q. You have worked at the B5 chute? A. Yes. 
1355. Q. How long prior to the accident 1 A. About ten months before the accident. Not since ten 
months before the accident. 
1356. Q. Not since? A. No. 
1357. Q. Have you run that chute at various times when it hung up? A. I was always there when B 5 
hung up. 
1358. Q. How did you start it going again? A. By poking it with a bar. 
1359. Q. You had ten floors to go up? A. The gangway on top of A 3 block. 
1360. Q. How did you get from the gangway? A. Crawled on my hands and knees for several sets and got 
to the chute. 
1361. Q. You have worked the chute? A. Yes, I think I was the first one to ever work that chute. 
1362. Q. You could run it kneeling down 4 A. Yes. 
1363. Q. Was there anything dangerous about the working of it that you could see? A. No. If I bad 
thought so I would not have gone there. 
1364, Q. Was there any movement along the timbers? A. No. 
1365. Mr. Wise.] Q. It is about ten months ago since you worked that chute 1 A. Yes. 
1366. Q. There has been a lot of alteration in the mine since that? A. Yes. 
1367. Q. If you went back there before the accident, you would not be able to find your way about? 
A. Yes, I think I would. 
1368. Q. Just above the 500 level did you see any mining? A. I have seen one party working there. 
1369. Q. How ]on- ago? A. I cannot exactly remember how ]on" ago. 
1370. Q. Do you remember the men's names or the amount of ground they took cut? A. No. I was one 
of the last men who ever worked above 600 level 
1371. Q. How often have you been there? A. Up and down very often at different times. 
1372. Mr. Hall.] Q. As far as you can see, is the Central Mine well stoped up? 
1373. Q. What level were you on the night of the accident? A. On the 700 level. 
1374. Q. Whereabouts at the time of the accident? A. In the north drive in the 700. 
1375. Q. North of the Kintore shaft. A. Yes. 
1376. Q. In your experience of the Central mine, did you find the bosses took every precaution for the 
safety of the men I A. Yes. 
1377. Q. In your experience, did you have to complain of any danger? A. None whatever. 
1378. Q. In you opinion there was no danger? A. No, no danger whatever. 
1379. Commissioner.] Q. You were in the mine the night of the accident? A. Yes. 
1380. Q. Did anything attract your attention at the time? A. Nothing whatever. 
1381. Q. Because you were in the north part of the mine? A. In the north part of the 700-foot level. 

Witness left. 

(The Commission adjourned till Monday, 16tl March, at 1030 am.) 

MONDAY, 16 1IAIlCH, 1903. 

[The Commission sat at 1030 am., in the Town 1f011, Broken Hill.] 

vrrullt:- 
ERNEST LESLIE MArrLAND, EsQuIRE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 

BROKEN HILL, ROYAL CoiMIssIoNER. 

Mr. W. H. J. SIce, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hal], Solicitor, appeared to represent the Sniphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. W. E. Wainwright, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No-Liability). 

Mr. W. J. Vise, Secretary Barrier Branch Amalgamated Miners' Associatitn, appeared to represent that 
Association 

Murty Daley, called in, sworn, and examined 

13$. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Murty Daley. 
1383. Q. What are you? A. A miner. 
1384. Q. What mining experience have you had] A. About six years. 
1385. Q. All in Broken Hill? A. Yes. 
1386. Q. What mines principally ? A. The Central and Junction mines. 
1387. (9. Have you ever worked in the South Mine? A. No. 
1388. Q. How long have been in the Central Mine 	A. About two years, on and off. 
1389. Q. Are you working in the Central Mine now I A. No. 
1390. Q. You were working on the 400-foot level in the Central Mine last year? A. Yes. 
1391. Q. When was that about? A. Some time last year. 
1392. Q. What were you working at? A. In the winze. 
1393. Q. Who were your mates? A. Tom Goodman. 
1394. Q. And I think Charles King was working there 1 A. Yes, he was on another shift. 

1395. 
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1395. Q. Was there anything particu]ar about the work. Was it dangerous work? A. Well no, I did not 
consider it was at the time. 
1396. Q. You were not told it was dangerous? A. Well, the ground was all broken. 
1397. Q. You did not consider it dangerous? A. No. 
1398. Q. Were you there when that drive was put in to the South Mine? A. No. 
1399. Q. How long were you working in this particular place? A. About three weeks. 
1400. Q. You saw the cracks, and thought the ground was safe? A. Yes. 
1401, Q. Were the stopes mullocked? A. No. 
1402. Q. Open stopes? A. Yes, where we were working, they were timbered. 
1403. Q. Were the mining inspectors there while you were at work? A. Yes. 
1404. Q. How often? A. Once. 
1405. Q. Who was your shift boss? A. Bob Cox. 
1406. Q. How often did you see him? A. Twice a shift. 
1407. Q. Did you finish the work you were on there ? A. No; I left because I was bad. 
1408. Q. You did not leave because the place was dangerous, or anything of that sort? A. No. 
1409. AIr. Wise.] Q. Did you have anything to do with the drive into the South workings? A. No. 
1410. Q. How long were you working there altogether? A. About three weeks. 
1411. AIr. Bail.] Q. You stated to the Commissioner that the ground was open slope and timbered? 
A. Yes. 
1412. Q. Is that at the start of the sinking of the winze? A. Yes. 
1413. Q. When you were sinking the winze what'were you sinking through? A. Friable ore. 
1414. Q. An ore body? A. Yes. 
1415. Q. You had no complaint to make about this place? A. No, 
1416. Q. You made none to any of the bosses? A. No. 
1417. Q. Or to the Mining Inspectors when you saw them? A. No. 
1418. Q. As far as you knew, was everything done by the management of the Central mine for the safety 
of the mine and the security of the miners 1 A. Yes. 
1419. Q. In your opinion was this winze necessary work? A. Yes, in my opinion. 
1420. Q. It had to be done? A. Yes. 
1421. Air. Wainwrig/tt.] Q. In the course of the sinking of this winze, did you hear any falls of ground 
A. Yes, I heard some rumbling noise, but they told me it was the chute running. 
1422. Q. What were you putting the winze down for? A. To find out where the ground fell to below. 
1423. Q. You were using explosives while you were sinking? A. Yes. 
1424. Q. Do not you think the use of explosives would shift ground directly underneath? A. I could 
not say. 
142.5. Q. Do not you think it would be possible to shake some of the stone in the winze? A. No. 
1426. Q. You know the backs about which a witness made a statutory declaration? A. Yes. 
1127. Q. Did you think it was safe to work there, seeing that these cracks were there? A. Yes, I thought 
it safe enough at the time. 
1428. Q. You did not think you were in a trap? A. It is hard to say. 
1429. Q. Did you think it advisable policy to put a drive into the South Mine as a means of safety? 
A. Yes. 
1430. Q. You thought the ground to the south was safer? A. Yes, that winze was. 
1431. AIr. Hall.] Q. These noises you heard, did they proceed from underneath or from the direction of 
the South Mine? A. They sounded to me like coming from the South Mine overhead. 
1432. Q. Do you know if the drive to the south was put as a means of additional escape in the case of a 
collapse taking place in the Central Mine? A. No. 
1433. AIr. Wainwriglit.] Q. You said in answer to Mr. Ha]1 you thought this fall came from above in the 
South Mine, and you said you had been told it was the inullock chute running ;--was that chute in the 
South Mine or the Central? A. Over our heads towards the South. 
1434. Q. From whom did you hear that? A. My mate, Goodman, told me. 
1435. Q. He told you he thought it was inullock running? A. Yes, the main mullock pass in the Central. 
1435-. Air. Wise.] Q. Do you know this B 5 chute where the collapse occurred? A. I could not say 
exactly. 
1436. Q. In this place where you were sinking a winze, was an extra man placed there? A. There was a 
third man there. 
1437. Q. What was his duty? A. At the windlass. 
1438. Q. Was there a man to watch things and give warning? A. This man on top was. 
1439. Q. Was he the one who was up there to do nothing else but give warning? A. No, he was to help 
to pull dirt. 	 zn 

[Witness left.] 

John Simmons, called in, sworn, and examined: 
1440. Commissioner.] Q. \\hat  is your full name? A. John Simmons. 
1441. Q. What is your occupation? A. A miner. 
1442. Q. What mining experience have you had? A. Six years, all in Broken Hill. 
1443. Q. What mines have you been working in? A. In the Central Mine. 
1444. Q. Were you working in the Central Mine in October last? A. Yes. 
1443. Q. Prior to the accident were you working on the 500-foot level? A. On the night of the accident I 
was on the 500-foot level. 
1446. Q. How long had you been working there? A. Between six and seven weeks on the 500 level, 
and previous to that on the 400 level. 
1447. Q. What was your work? A. At the time of the fall I was winch.driving at the 500 level. 
1448. Q. Were you stoping previous to that? A. Yes, and working in the winze, at the A 4 stope at 400 
level. 

1449. 
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1449. Q. That was somewhere near the south boundary-the A 4 stope? A. Yes, within about four or five 

sets of the south boundary. 
1450. Q. Were you ever near the winze put down by King and Daleyl A. Yes, I was one of the party. 

1451. Q. Who was your mate? A. King. 
1452. Q. Were you given any special instructions about the work? A. Yes, we were given instructions by 

the respective foremen and managers to take all precautions. 
1453. Q. I understand there was some danger in your work? A. Yes, we understood there was certain 

danger. 
1454. Q. Who took you to the work and showed you where to begin? A. Mr. Dawo, the underground 

manager. 
1465. Q. Did you see the Mining Inspectors there? A. Yes. They gave us instructions tobe very careful. 

1456. Q. You knew the work you were doing was dangerous work? A. Yes, to a certain extent. We 

knew it wanted an amount of caution with it. 
1457. Q. You knew there had been a creep somewhere previously? A. Yes, a fall some time before. 

1458. Q. When the winze was finished were you at the bottom? A. Yes. 
1459. Q. How did you go down? A. Went down with the windlass and got through on the break on the 
old timbers. 
1460, Q. You broke through on the old stope? A. Yes. 
1461. Q. Was it timbered and mullocked? A. No, very little niulloc.Ic, only that which had fallen into it. 
1462. Q. Had it ever been mullocked up ? A. I could not say whether it had or not. 
1463. Q. Could not you tell by looking at the timber if it had been muhlocked up or not? A. I did not go 
very far to the north, I only went to the south. We went as far as we could go there. The places back 
were ntullocked up except the gangway. 
1464. Q. Did there appear to have been much shrinkage in the filling? A. Yes, on the south where there 
had been no work done. At the south-eastern end the ground had gone. It went away on the underlay 
south or south-east. 
1465. Q. Was there a large cavity there? A. Yes, a very large cavity, but you could not get to the bottom, 
we could only go down a certain depth. 
1466. Q. You co ' uld not see very well, you had only a candle. A. We could not see to the bottom, it was 

too far down. 
1467. Q. Were you there when that drive was put in towards the south? A. No, I was shifted to the 500 

level. 
1468. Q. Were you there when the mullock was put down the winze? A. Yes. 
1469. Q. Was it filled up? A. It was filled to the bottom of the winze when we left. 
1470. Q. 1-lave you any idea of the quantity of stuff put into it? A. No. 
1471. Q. Do you know how long they were filling it? A. No, I could not say. 
1472. Q. Did King go down that cavity as well? A. Yes. 
1473. Q. What pillar were you working at on the 500 level I A. At D 1 stope. 
1474. Q. At the northern end ? A. Yes. 
1475. Q. Were you down the mine on the night of the accident? A. No. I was on day-shift then. 

1476. Q. From the work you have seen in the Central Mine how have you found the places left after 
worked out? A. The best of the lot, although I have not had much experience of the other mines. 
1477. Q. All filled up? A. Yes, all filled. 
1478. Q. How did you find the supervision of the Central Mine. How often did you see the shift bosses 
there? A. We used to see him twice or three times. 
1479. Mr. JVis.] Q. You saw the Mining Inspectors there? A. I saw Godfrey there twice. 
1480. Q. According to your opinion the mine is well mullockeci up ? A. As well as any I have worked in. 
1481. Q. Have you had an opportunity of going round and inspecting the workings? A I have been 
pretty well through the mine. I have been working on every level, and have been pretty well all through 
the mine. 
1482. Q. Supposing you were working in one place and went away, when you came back you might find the 
place altered? A. Yes, after being away for a time. 
1483. Q. Do you know the B 5 chute? A. Yes, I know pretty well where it is. 
1484. Q. Do you know anything about it? A. No. 
1485. Q. Did you ever do any stoping at the 500 level? A. No. 
1486. Q. Mr. King, one of the witnesses, said when you broke into the South Mine there were a lot of open 
sets ;-did you go in with him? A. One could only get through at a time. I went in after he had been in. 
1487. Q. What was it like? A. The ground was all down, and the timber crushed a bit. 
1488. Q. How many sets of timber were standing open ? A. I could not say. 
1489. Q. You had an opportunity of seeing? A. I never took that much notice to be able to say how many. 
1490. Q. Did you see anything of a cage or a bucket there? A. There was a truck standing there where we 
broke through, I never went further back. 
1491. Mr. hail.] Q. I understand you broke through at the bottom of the winze? A. Yes. 
1492. Q. You were not there when the drive was put into the south with King? A. No. 
1493. Q. You are talking about something below it-42 feet below it? A. Yes. 
1494. Q. When you went to the north you came on timbers and well-mulloeked ground? A. As far as I 

know, I did not go north to see. 
1495. Q. Was the cavity in the South Mine or the Central? A. Going towards the South Mine. 
1496. Q. You could not say how far it extended? A. It was a very big cavity. 
1497. Q. Had you any reason to make any complaint to the shift bosses about any neglect? A. There was 

no neglect, as far as I know. 
1498. Q. Every caution and care was exercised by the management? A. Yes; we were told to take every 
precaution and see what was ahead of us. 
1499. Q. This sinking of the winze was necessary work? A. It was necessary to find out where the break 
was. 
1500. Q. You found the break ;-in which direction, apparently, was the break going? A. In a south- 
easterly direction. 
1501. Q. In the direction of the South Mine? A. Yes. 	 1502. 
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1502. Q. When you went down you saw a truck ;-what was it used for-mullocking? A. I could not say. 
It was pretty rusty, and had not been in use for a long time. 
1503. Q. Could you say how far from the bottom of the winze you sunk was the cavity; you went south or 
south-east ;-how far south of the winze was it? A. Close on 20 feet; she went away on the underlay. 1504. Q. An underlay towards the South? A. Yes ; towards the South. 
1505. Q. If any slip occurred, it must have followed that course and gone into the South? A. Yes; gone 
into the South. The bottom of the ground seemed to be turned into the South; it had gone down. 
1506. Q. Twenty feet would be four sets, would it not? A. Barely four sets. 1507. Q. While working in the winze did you hear any sound of falling ground? A. Yes; I heard ground falling, and had to come back into the drive. 
1508. Q. In which direction did you hear it? A. It seemed to be falling on the south-eastern side of us. 1509. Q. That would be in the South Mine, as far as you could judge? A. It is a very hard thing to tell 
where sound comes from. The sound came from a south-easterly direction. 
1510. Q. It had, apparently, come from the direction of the cavity you saw? A. Yes. 1511. Q. You have worked as a miner, and you tell me that it was the practice in the Central Mine for the 
miners to strip certain ground and for the inullockers to come after them and fill up this strip? A. That was the practice usually adopted there. 
1512. Q. In your opinion, is it the safest practice to timber and mullock after stripping the ground of ore? 
A. I think that is as safe a way as any. 
1513. Q. Were you satisfied with the supervision of the shift bosses and managers? A. Yes; we were quite 
satisfied. We always had them twice a shift there. 
1514. Q. That is as often as necessary 1 A. Yes. 
1515. A[i. Wainwriçjht.] Q. When you went down the winze you saw some timber? A. Yes; when we got to the bottom of the winze. 
1516. Q. Where did you see the truck? A. That was right underneath the winze we sank. 1517. Q. This timber you saw with no mullock was not in the South? A. This was on the north side of the Central. 
1518. Q. Could you not get to the bottom ;-how far could you go, it was going down on a nil? A. We 
went down as far as we could go. 
1519. Coimnissioner.] Q. About these falls, were they below or above you ? A. Below us. 1520. Q. They were to the south-east of you? A. Yes; according to the sound 
1521. Q. Could it be mullock running through a chute ? A. There was none running. I do not think it 
was m'sllock, it was too dead a fall; there was one sudden drop and then a stop. 
1522. Q. That was below you? A. Yes. 
1523. Jfr. Wise.] Q. In answer to Mr. Hall, you said that when a miner took out a strip of ground, and 
the inullocker came after and filled-you said it was gene rally done? A. It is generally done in the Central. 1524. Q. Always? A. Always done after the stopers. 

[Witness left.] 

Thomas James Prisk, called in, sworn, and examined 
1525. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Thomas James Frisk. 
1526. What is your occupation ? A. A mullocker. 
1527. Q. Where are you working? A. In the Central iine. 
1528. Q. How long have you been employed there ? A. Two and a half years. 
1529. Q. How long have you been at similar work? A. A little over three years--a few months. 1530. Q. Do you remember the accident in the Central Mine? A. Yes. 
1531. Q. About that time where were you working? A. On the 500-foot level. 
1532. Q. Who were your mates 1 A. Cooley and Brokensliare. 
1533. Q. You were trucking from what chute? A. I was throwing up mullock into the top set. 
1534. Q. Do you know where that mullock came from ? A. It came from B 1 winze, from the 500 to the 
600 level. 
1535. Q. Do you know the chute they call B 5? A. Yes. 
1536. Q. You know that chute was very often hung up? A. Yes, 
1537. Q. Have you ever been up to let it go? A. Yes. 
1538. Q. How did you go'? A. Without much difficulty, as a rule. 
1539. Q. You went up a ladder-way first ? A. Yes; then we went along a gangway, and then we went 
about fifteen or sixteen sets from the gangway. 
1540. Q. How did you get along? A. Crawlel along. 
1541. Q. Had you to crawl right to the chute? A. Yes. 
1542. Q. By crawling, you mean going on your hands and knees? A. Yes. 
1543. Q. How did you release the chute; A. It was easy to release it with a bar. 
1544. Q. Could you do that on your knees? A. Yes; when I was there. 
1645. Q. Was there any danger, so far as you could see? A. No. 
1546. Q. You did not think there was any? A. No; I did not. 
1547. Q. Were you in the mine on the night of the accident? A. Yes. 
1548. Q. Where were you at the time? A. I was half way between C 3 and B 3, coming down towards the water-tank. 
1549. Q. Which side of the mine I A. On the north side. 
1550. Q. What was the first thing you heard? A. A rush of wind, and I heard Lyons sing out. 
1551. Q. Did you hear any fall? A. Yes ; afterwards, but not at the time. 
1552. Q. The first you heard was a rush of wind? A. And afterwards I heard the falling of timber and mullock. 
1553. Q. You could not tell whether it was above or below you ? A. I could not swear to that. I could 
see the dust, and everything was coming from the South. 
1554. Q. What did you do? A. I went to Lyons' assistance. 
1555 Q. Where did you find him? A. Crawling out of the gangway on his hands and knees. 
1556. Q. Which gangway? A. B 3. 	 1557. 
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1557. Q. How far from B 5 would that be? A. B 3 is the g,ingway-one side is B 3 and the other side B 5, 
fifteen or twenty sets away from the chute. 
1558. Q. Could he walk? A. He was in the dark; he was afi aid to walk, I think. 
1559. Q. Did he tell where he had been at the time of the accident? A. He told me he was just going i 
to fill a truck. 
1560. Q. Did you notice a full truck about there? A. No. 
1561. Q. Have you been down there since? A. Yes. 
1562. Q. How far can you get to that B 5 chute now? A. Within about seven sets. 
1563. Q. You did not see it the night of the accident? A. No. 
1564. Q. You could not see from where you found Lyons ;-yu could not see anyhieg of the accident? 
A. No. 
1565. Q. I understand that the sound of the creep was more like a run than a fall ? A. Yes ; what I heard 
of it. 
1566. Mr. Wise.] Q. How long ago is it since you ran that chnte l A. About three months previous to the 
accident. 
1567. Q. You say you could run it on your knees? Q. Yes, when I ran it. 
1568. Q. Did you ever hear any of the truckers complain about the chute? A. Yes I have heard them 
complain amongst themselves. 
1569. Q. Could you say if it was reportd to any of the boscs or officials about the mine? A. I could not. 
1570. Q. When you went into the chute, how did you come out;-did you turn round? A. You came out 
on your hands and kn&s, and had to turn round and back out. 
1571. Q. You had to crawl out backwards? A, There was a full set three-parts mullock high. 
1572. Q. If anyone was to say you could walk to that slide in an upright position, would they be stating 
facts? A. No. 
1573. Q. Can you get to it in a crouching position ? A. In a crawling position, I could not crouch into it. 
1574. Q. How long did you work in connection with that chute? A. On and off, a year and eight 
months. 
1575. Q. Did you see either Milne or Godfrey at the chute? A. No, not at the chute. I saw them in the 
A 2 stope. 
1576. Q. You never saw them in the gangway ;-did ycu ever see Mr. Dawe or Mr. ilibberd? A. No. 
1577. Q. Do you know A 3 pillar about B 5? A. Yes. 
1578. Q. At the 500-foot level ? A. Yes. 
1579. Q. During that year and eight months, were any mining operations carried on there? A. Yes. 
1580. Q. How many sets were taken out? A. Ido not know. 
1581. Q, Do you know the miners who were working there? A. I know their faces, but I do not know 
the men. 
1582. Q. About how long were they working there to your own personal knowledge? A. Eight or nine 
months, and we mulloeked up, it was about Queen's Birthday last year, then they had left it. That was 
about six weeks after they had finished. 
1583. Q. This stope where B 5 is, did you ever hear timb rs creaking and groaning there? A. Yes. 
1584. Q. When last? A. When they started to run the wiuze it used to make it creak. 
1585. Q. Where were you? A. You could hear none of it in the stope, but down on the sill. 
1586. Mr. HalL] Q. The only talk you heard about thii gangway was among the truckers themselves? 
A. Yes. 
1587. Q. No complaint was made to the shift bosses;- you never heard any of the men complain? 
A. No. 
1588. Q. Is it not a rule of the mine, posted up where everyone can see it, that if anything was considered 
dangerous it was to be reported at once to the bosses? A. Yes. 
1589. Q. is this not a rule : "If, in the various mining operations underground, the workmen notice any 
undue pressure on the timbers, or any movement or disturbance in the ground, which might be in any way 
cnsidvred dangerous, they shall immediately convey inforruaion of such to their shift boss, who shall at 
once advise the underground manager or foreman 1" A. Yes. 
1590. Q. And is this rule not well knewn "As it is impossible, in print, to provide a rule for everything, 
employees are required, under pain of dismissal, to strictly comply with any rules or instructions which may 
be made and given verbally by the management from time to time, and are further required, personally and 
individuafly, to exercise every care to prevent accidents to themselves or to their fellow workmen?" 
A. Yes. 
1591. Q. Did you consider there was any undue risk in running that chute? A. No. 
1592. Q. The first warning you got was the rushing of wind when the accident occurred? A. Yes. 
1593. Q. Did it put your candle out? A. Yes. 
1591. Q. You religlited it? A. Yes. 
1595. Q. You said you heard muhloek running? A. Yes, I heard muhlock running. 
1596. Q, Did that fall after the rush of wind came? A. Yes. 	- 
1597. Q. Was it just like the running of mullock ? A. No, distinct fall. 
1598. Q. A continuous running sound? A. Yes. 
1599. Q. When you came to Lyons, was he moving on his hands and knees? A, Yes. 
1600. Q. Moving towards your light? A. Yes; away from the danger. 
1601. Q. He was in the clark? A. Yes. 
1602. Q. At the time, did he seem terrified? A. Yes. 
1603. Q. Very excited? A. Yes, very much. 
1604. Q. Do you know what nationality Lyons is? A. No; I do not know. 
1605. Q. lie is not a Britisher? A. I should think not, Some say he is an Italian, and others say be is 
an Assyrian. 
1606. Q. Did you have any conversation with him when he came up to you? Q. He said his mates were up 
running the chute, and I w-ant to try to go to their assistance. I and the two timber men. 
1607. Q. Which ones? A. Slocum and Prior. We rushed away to the 400-foQt leve.. We did not have 
any conversation. Cooley also event with us. 

21705 	lOt-G 	 1608. 
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1608. Q. Were there still signs of falling when you got to the 400-foot level? A. Yes. 

1609. Q. Can you recollect liov you went from the 500 to the 400-foot levels? A. Through C 3 winze. 

1610. Q. Not up any of the shafts? A. No. 
1611. Q. As far as you know, is the ground well mullocked up in the Central Mine? A. No. 
1612. Q. As to the pillar Mr. Wise was asking about ;_-you and your mates helped to mullock it up after 
the mining was done there? A. Yes. 
1613. Q. Was it mullocked up securely 1 A. Close, right to the back. 
1614. Q. You completed mullocking in May, last year? A. Yes. 
161.5. Q. Everything was left by you secure and safe? A. Yes. Mr. Rowe came at the time and saw us 

finish it. 
1616. Q. This mining was clone under the supervision of Mr. Rowe, and was completed before be died? 
A. Yes. 
1617. Q. Do you know how long the men were mining on this pillar? A. No. 

1618. Q. Do you consider there was anything dangerous about the construction of B 5 chute? A. No ; i 

was an ordinary chute, as far as I knew. 
1619. Q. Nothing to distinguish it from other chutes of a similar class? A. No. 

1620. Q. As far as you know, the timbering was well done? A. I did not see any movements there during 
the eighteen months, on and off. 	- 
1621. Q. This gangway to the chute, you say it was mullocked up three-parts of the way ;-would that not 
tend to keep the timbers more secure? A. I should say so. 
1622. Mr. JVainwright.] Q. When you heard this mullock running, how close were you under the 500 level? 

A. At B 3, when I heard the wullock running. 
1623. Q. You said, in answer to Mr. Hall, that you heard it running from the south ;-I presume you mean 
a southerly direction-not the South \line 1 A. Yes, a southerly direction. 
1624. Mv. Wise.] Q. What time were the men working at B 3 pillar? A. About nine or ten months ago, 
to my knowledge. They may have been there previous, but not to my knowledge. 
1625. Q. That work was done under the late Mr. Rowe's supervision? A. Yes, the last time I saw them 

there. 
1626. Q. When was the last time 1 A. Two shifts I was away from that level altogether. I was not there 

always. 
[Witness left.] 

William Henry Manley, called in, sworn, and examined 

1627. Conimissioner.] Q. What is your full name? A. William Henry Manley. 

1628. Q. What are you? A. A miner. 
1629. Q. Where are you working? A. In Block 10. 
1630. Q. What mining experience have you had ? A. Sixteen years. 
1631. Q. How many years on the Barrier? A. Sixteen years. 
1632. Q. The whole of your experience has been on the Barrier mines? A. Yes. 

1633. Q. Have you worked in the Central Mine? A. Yes. 
163 t. Q. Were you there about September or October last? A. Yes. 

r635. Q. In both months i A. Yes. 
1636. Q. What -work were you doing? A. Brnking ground; between the 400 and 500 levels at A 3 pillar. 

1637. Q. how long were you working there? A. About four months. 

1638. Q. Had work been going on there before you went there ? A. Yes. 
1639. Q. You were stoping away this pillar? i. It was all broken ground that we were working away. 
1640. Q. Was it, ore? A. Yes. 
1641. Q. You worked there four months? A. Yes ; in different parts of the stope, but on the same pillar. 

1642. Q. How was the ground while you were there ? A. The backs were not very good. 
1643. Q. How far were you from the south boundary at this time? A. About 150 or 200 feet from the 
South boundary. 
1641. (1. You were working with square sets? A. Yes. 
464.5. Q. And I suppose it was generally known it was not too safe? A. In some parts it was worse than 

others. The ground was always crying. 
1646. Q. And the timbers? A. No. The timbers were pretty good-in some parts. In some parts it 

was bad. 
1647. Q. Which was the worst part of the ground ? A. On the east side, and south side of the stope. 

1648. Q. You used every precaution for your own safety? A. Yes. 

1649. Q. Was there anything wanted that was not provided 1 A. No. 

1650. Q. You could get plenty of timber? Y1. Yes ; we always had plenty of timber at hand. 
1651. Q. Was the inullocking cariied right up to your work? A. Yes. 
1652. Q. You had nothing to complain of at all ? A. No. 
1653. (7. How often (lid you see the officials of the mine around ? A. The underground manager always 
came round once a shift and went through. The shift boss was always there two or three times a shift. 
1654. Q. And there was nothing left undone that you think shonid have been done for the security of the 
men or the safety of the mine ;-nothing you could suggest as a means of making things safer 1 A. There 
were places that some 10 x 10's could be put in under the caps that were broken. 
1655. Q. Was anything left undone which might have been clone, and therefoie leave the mine unsafe? 

A. Not that 1 know of. Everything was done that could be for the safety of the mine. 
1656. Q. Did you ever hear any falls of ground while you were there? A. Yes. 

1657. Q. In what direction? A. The south end of the stope. 
1658. Q. Above or below you 1 A. Below us. 
1659. Q. Heavy falls, were they? A. Just little falls. 
1660. Q. All coming from below? A. Yes. 
1661. Q. That would not be stuff going down the chute? A. We were away from the pass, south of 

the pass. 
1662. 
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1662. Q. And you say the stoped ground was properly mullockeci up after you left? A. Yes. 
1663. lfr. Wise.] Q. How long ago is it since you ceased working in A 3? A. The day before the accident. 
1664. Q. Was it completed ;-what was the reason for your drawing out? A. The fall of ground stopped us. 
1665. Q. The day before the accident? A. Yes; that was the reason why we were locked out from there. 
1666. Q. What portion of this A 3 did you work in--north or south -the last time 1 A. We were working 
at the west. 
1667. Q. Do you know anything about B 5 chute? A. Yes. 
1668. Q. Have you ever been up to what is called the slide at the 400-foot level 1 A. No ; not close in 
against the slide. 
1669. Q. Do you know what that right-of way is like? A. I have been about three sets from the slide. It 
was very heavy at that time. 
1670. Q. How long ago was that? A. I think about three or four weeks before the accident. 
1671. Q. Could you go into that chute in an upright position ? A. No. 
1672. Q. What sort of position would you have to be in? A. You would have to go on your hands and knees. 
1673. Q. This back was very heavy :-did you consider it dangerous, as a practical miner? A. Yes. 
1674. Q. You considered it absolutely dangerous? A. Yes. 
1675. Q. You do not know how long it was like this? A. I could not say. 
1676. Q. Do you know anything about the A 1 pillar? A. No; I never worked there. I know such a 
pillar as A 1, but I was never there. 
1677. Q. What about A 2 ;-was that there when you were working there? A. Yes. 
1678. Q. Do you know how much ground you took out of A 3;-how many sets? A. I could not say. 
1679. Q. Do you know the names of the miners who were working with you? A. Yes; John Hocking, 
Richard Gainer, and I. We three were working on one shift. On the other shift there were Aug. Buike 
and Joseph Blackmore. I could not say the names of the others ; there has been so many. 
1680. Q. You ued to see the Mining Inspectors pretty often ;-how many times a month? A. Whi!e I was 
working in that stope I saw theni about four times. That is four times in four months. 
1681. Mr. hail.] Q. Everything was clone by the management for the safety of the mine and the secuiity 
of the men? A. Yes. 
1682. Q. There was plenty of timber there? A. Yes. 
1683. Q. And I SUPPOSS  if you bad cause of complaint you would have made it to the bosses? A. No 
complaint. If we wanted timber we only had to say so, and the hess would order it at once. 
1684. Q. You had no cause to complain to the shift bosses about the safety of the mine? A. No. 
1685. Q. This ground in A 3 pillar, which you were working at, that was securely mullocked up, and the 
ground around it safe in every way? A. All the stuff we were taking out was broken. 
1686. Q. So you were really adding to the safety of the mine and to the safety of the men? A. Yes. 
1687. Q. In the mines of Broken Hill broken and heavy ground is not an unusual thing? A. No. 
1688. Q. A good deal of it has to be worked at times? A. Yes. 
1689. Q. I think you said to Mr. Wise that you knew this B 5 chute? A. Yes. 
1690. Q. How did you get to the chute? A. We had to crawl in on hands and krees to get to it. I was 
not close against the chute ; only within two or three sets of it. 
1691. Q. Were you working there? A. A set above where we go into the slide. 
1692. Q. You are quite certain it is B 5 you are referring to? A. Yes. 
1693. Q. You were working just a set above where you go in? A. A set to the west from where we weat 
into the gangway. 
1694. Q. How far above the 500 level was this gangway? A. I think it was ten or eleven sets from the level. 
1695. Q. When you were working one set above this gangway, what section of the mine were you working 
in ;-wliich stope? A. A 2, 1 think it was. A 3. 
1696. Q. I am asking this because I think you have mistaken the chute ;--A 3 is nearly 100 feet from 
where you stated you were working? A. From the B 5 chute 
1697. Q. Yes ;-that being so, is it not clear that you have made a mistake about the chute? A. We were 
not working close up against the chute we were back about twelve or thirteen sets, close up against where 
we went into the gangway. 
1698. Q. You were working close up against where you had to go into the gangway 1 A. Yes. 
1699. Q. Perhaps it would make it clear to you if you were to look at the plan ? A. Yes. (Looking at 
plan of the 400 foot level of Central Mine.) 
1700. Q. Were you working in A 3 pillar, or was it a mistake? A. I was working in A 2 pillar. I think I 
made a mistake in saying A 3. 
1701. Q. That being so, do you know if any work was clone in A 3 1 A. No. 
1702. Q. The work you referred to in A 3 was really done in A 2 1 A. Yes. 
1703. Q. Did anyone speak to you about this B S chute? A. No. 
1704. Q. Your work did not take you there in the ordinary course? A. No one showed it to me. 
1705. Q. Did you go in as a matter of curiosity, or to inspect the place? A. No. To inspect how far. 
How far we had to run on timbers. 
1706. Q. When you saw what you considered to be absolutely dangerous ground, did you report it to any 
person in authority ? A. Yes, to the shift boss, Cox, and to Mr. Dawe. 
1707. Q. Was anyone present when you reported it? A. Yes, my mates, Gainer and Hocking. 
1708. Q. How long ago was that? A. About three or four weeks before the accident. 
1709. Q. Do you remember where it was? A. On the south from where we were working. 
1710. Q. Do you remember what was said? A. I said, " There is a fall somewhere down below; where, we 
do not know." 
1711. Q. So what you spoke of was one of the flla in the South that you heard? A. I could not say. 
1712. (. Tell us u hat you said to the shift boss. A. I said, "There is a fall down somewhere, but we have 
not been down." 
1713. 0. Was that referring to the fails that you told its of in your evidence before-towards the South 
A. Yes. 
1714. Q. It was not in reference to the gangway you were talking to him abut ? A. No. We only heard 
one fall. 
1715. Q. You made no complaint to anyone? A. No. 	 1716. 
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1716. Q. You did not mean to infer that you made a complaint to Mr. Cox and Mr. Dawe? A. No. The 
gangway was not safe, that is what I said, but I did not report it to Mr. Cox or Mr. Dawe. 
1717. Q. Which gangway was that? A. Going into B 5 chute. 
1718. Q. Do I understand that only on one occasion you heard falling of ground to the south of you? 
A. Only one fall. 
1719. Q. When you say that the fall you heard was to the south of the pass, which one is that? A. B 5. 
1720. Q. Were you working to the south of B S or to the north ? A. To the south. 
1721. Q. Then the fall was to the south of you? A. Yes, to the south of us. 
1722.. Q. Could you judge at all where the fall was ;-how far south? A. No, it is impossible to see. 
1723. Q. You were sauth of the B 5 pass-the fall was south of you? A. Yes. 
1724. Q. I think you know one of the rules of the mine is that if any of the men discover anything 
dangerous they have to report it to the bosses? A. Yes. 
1725. Q. And so the reason of your not reporting the back of this gangway that you thought unsafe was 
because you did not consider it sufficiently unsafe to call it within that rule? A. Well, the reason I did 
not report it was on account of Lyons saying he reported it. 
1726. Q. Did Lyons tell you he had reported it? He told me the last time he was there. 
1727. Q. How long after you saw it? A. About a week or a fortnight. 
1728. Q. What could have been your reason for not reporting it during that fortnight ;-did you have other 
reasons for it? A. No. 
1729. Mr. JVainwright.] Q. To return to this A 2 and A 3 pillar-I think you were working at A 3 or 
A 2 pillar, and were working on the western side? A. Yes. 
1730. Q. Were you on the northern or southern face of the section? A. On the western and on theeastern side. 
1731. Q. On the northern or southern face? A. On the eastern face. 
1732. Q. You must have been on the north or south? A. On the south side, on the south-western corner of 
A 2 block. 
1733. Q. Then you were somewhere near the Kintore shaft I A. Yes, not far from it ; on the eastern side 
of the Kintore shaft, slightly to the south of it. 
1731. Q. You could not say whether it was A 2 or A 3? A. I think it was A 2 where we were working. 
1735. Q. How far from the boundary would you estimate it to be ;-from the southern boundary, would it 
be about 150 or 200 feet? A. About 150 or 200 feet. 
1736. Q. You heard a fall? A. Yes. 
1737. Q. Did you hear it on the eastern or western side? A. Western side. 
1738. Q. On to1) or underneath? A. Underneath, a little south. 
1739. Q. How far? A. I could not say. 
1740. Q. And could you say which portion of it had fallen? A. Yes, if I had seen it. 
1741. Q. Having heard a fall, is it a difficult matter to indicate the direction of the fall? A. Yes. No. 
1742. Ji[r. lIall.1 Q. You are quite satisfied that it was beneath you and to the south of you? A. Yes. 
1743. Commissioner.] Q. You said the roof of this gangway was unsafe? A. Yes. 
1744. A. In what way was it unsafe? A. On account of us coming in, working over it. Not exactly over it. 
We were going along that set and then it branched away to another Set to the east and going in this gangway. 
1745. Q. And you thought your work might affect the gangway? A. Yes. 
1746. Mr. Wise.] Q. When you started to stope here did you start from the 500-foot level? A. No. 
1747. Q. How far up to where you were working ;-where did you start? A. We started from ten to 
eleven sets from the 500 level. 
1748. Q. Was there timber below you all the way down? A. Yes. 
1749. Q. How far did you work up? A. Two sets high there. 
1750. Q. That would bring you near the 400 level? A. No, we had shifted from there. 
1751. Q. And you told the Commission that the nearest point you went to B 5 chute was about 50 feet, 
that was the ground you took out ;--when you left there the last time, how many feet? A. About 50 feet, 
I think, from the chute. 
1752. Q. You said you were working in A 2 ;-do you know anything about A 3 pillar previous to the 
accident? A. All broken ground there. 
1753. Q. Whether any work was ever done in that A 3 by yourself or anyone else, could you tell us? A. I 
coul I not say. 
1751. Q. You could not say for certain whether A 3 was there at all I A. Yes, it was there. 

[Witness left.] 
[The CommisAon adjourned till Tuesday, 17th March, at 10 30 a ni] 

TUESDAY, 17 MARCH, 1903. 
[The Royal Commission sat at 1030 am, in the Town Hall, Brohen Hi7.] 

3rteni: - 
ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQTJIRE, POLICE MAGISTRATE AND WARI)EN7  

BROKEN hILL, ROYAL CoMMIssIoNER. 

Mr. \V. IT. J. Sle, Chief Ispector of Mines, oppeared to represent the Department of Mines and Agriculture. 
Mr. Anthony [fall, S ,licitar, appeared to represent the Suiphide Coporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company (No 
Liability). 

M. W. J. Wis, Secretary, Barrier Braech, Amalgamated Miners' Association, appearel to reprcsent that 
Arsociatior. 

Albert William Solir, caUed in, sworn, and examined:- 
1755. Coninrissiorer.1 Q. Do you produce cert un plans ? A. I produce plans of the main levels of the South 
Mine, showing in red the ground that was disturbed by the creep of October last. Plans of the levels 400 
500, 600, 700, and 800 feet. They are respectively 425 feet, &c., but we call the levels the round fgures. 
[Plans pat in an] marke:l Exhibits Sos. 13, 14, 15, 16, and 17, respectively.] 

- 	[Witnrss left.] 	 Edwin 
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Edwin Kitby Beaumont, called in, sworn, and examined:- 

1756. Commissioner.] Q. You produce certain plans? A. I produce a pr of cross-sections in the Central 
Mine. That on the lefthand side is cross-section on the south boundary of the Central Mine. The next 
is the cross-section on the south side of A 4 stope. The next is the south side of A 3 ; that will be 50 feet 
north. The next one is through the centre of A 3 pillar. The next is the south side of A 2 stope ; and the 

next is going  northerly, south side of A 1. A 1 is the Kintore shaft block showing the shaft. The section 
on the right hand of the plan is the section through the centre of A 1. 
17.57. Q. The red on this plan shows -.1 A. Those portions affected by the creep of October last. 

[\Vitness left.] 

Charles McEwan, called in, sworn, and examined 

1758. Comut'ssioncr.] Q. What is your name in full? A. Charles McE\van. 
1759. Q. What are you? A. A trucker in the Central Mine. 
1760. Q. In September or October of last year, what levels were you working on principally I A. In 

September last I was working on the 500-foot level, trucking with Joe Lyons, 
1761. Q. What chute were you trucking from? A. B 5. 
1762. Q. Was that chute ever hung UI) while you were working it? A. Yes. 

1763. Q. More than one.? A. Yes. It used to hang a good deal. 
1761. Q. And who went up to start it? A. I have been up with Lyons to run the chute. 	- 

1765. Q. How did you get up to it 1 A. We had to go back towards the south for about 50 yards, and then 
go up ten or eleven ladders, and crawl some distance into the chute-into a gangway a set wide. 
1766. Q. Had you to crawl most of the way? A. Three paits of the way, and then lie down and poke the 

chute. 
1767. Q. Did you think it was a safe place? A. No, I did not think it was safe. 

1768. Q. What were you afraid of? A. I was afraid of where we had to crawl in. 

1769. Q. Simply because it was such a low place? A. There was no room where you had to run the chute. 
1770. Q. What did you think the danger consisted of? A. Baring the chute. 
1771. Q. You thought the chute might come down, and the stuff out of the chute smother you? A. There was 

not much chance of getting away ; we had to crawl and come out backwards one sit. 
1772. Q. Two of you went together? A. Yes, one stopped behind the other. 

1773. Q. Close behind the other ;_dicl yea ever object to go in there, or tell anybody it was dangerous? 

A. No. 
1774. Q. What sort of a toof above you? A. S1uare sets. 
1775. Q. Did it seem solid ? A. Yes, in places, and crushed in places. 
1776. Q. What part of it was crushed? A. Where we had to crawl in it seemed crushed overhead. 

1777. Q. Were the timbers crushed 1 A. No, I did not notice any crushed tinibeis 

1778. Q. Was there timber there? A. Yes, on one side, and the wall on the other. 

1779. Q. Did Lyons say anything to you about this place? I heard him complain to inc-only amongst 

ourselves. 
1780. Q. Where were you working the night of the creep? A. I was on the 700-foot level. 

1781. Q. Did you hear anything about the time of the creep? A. I heard a noise upabove. 	 - 

1782. Q. What sort of a noise? A. Just a rumbling noise. I was working in the drive. 

1783. Q. What particular section were you working in? A. In a solid mullock drive on the 700 level. 

1784. Q. North or south of the Kintore shaft? A. North. 

1785. AIr. JVise.] Q. What was the date, as near as you can remember, when you worked this B 5 chute? 

A. About three weeks before the creep took place. 
1786. Q. Do you think it would be possible for a man to walk in in an uprigit position? A. They have to 

crawl. 
1787. Q. You could not get in in a crouching posture l A. No, on your hands and knees. 

1788. Q. And a man would have to crawl out backwards? A. He would have to shuffl himself out back- 

wards, lie then had one set to turn round in. 
1789. Q. Did you understand that Lyons was to make complaint on behalf of the truckers there I A. He 

said be was to complain to the boss. 
1790. Q. Did you understand it was to be on behalf of the truckers ;-do you knnv anything about a 

crack 1 A. Lyons pointed out a crack to me I believe, but I could not say which pillar it Was in. 
1791. Q. Do you know A 3 pillar at the 500 level? A. No. 
1792. Q. What was the back of the gangway like, crack d and brok ml A. In one place all the timber was 

broken. 
1793. Q. Did you consider it was dangerous? A. I tlnught it was dangerous crawling in that place like 

that. 
1794. Q. Do you know the Mining Inspectors, Milne and Godfrey? A. Yes. 

1795. Q. Did you ew r see, one of them at the slide chute? A. No. 
1796. Q. How many times have you been there altogether? A. About five or six times running the chute. 

1797. Q. You known Mr. Crimp, the mullock boss? A. Yes. 

1798. Q. Was lie in the habit of coming along and asking the tally I A. He used to ask Lyons the tallies. 

1799. Q. 1{e used to make a regular practice of it? A. Yes, I think so. 	Lyons used to take the talli, S 

up sometimes and give them to him on top. 
1800. Q. Did you ever hear any truckers refuse to g and jun that chute I A. No. I heard Lyons refuse, 

but not to any of the besses ; to us, 
1801. Q. You never heard him to Ct-imp I A. No. 
1802. Mr. hull.] Q. You never complained to the bosses at all 1 A. No. 

1803. Q. You never ref used to go there? A. No. 
1804. Q. How  long have you bien working in I lie Centi ci Mine ? A. Alicut 1w elve moi.thjs. 
1805. Q. The only danger you thoueht thire was was in there not being sufficient room tlirre, not on 
account of any timber broken ? A. No. 
1806. Q. How long before the accident was it that Lyons said to the truckers lie would not go up the 

chute? A. I heard him complain several times before that. I could not say; I think three weeks before. 
1807. 
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1807. Q. Lyons swears that he did not consider that place dangerous until September 25th, that is barely a 
fortnight before the accident;-do you think you are making a mistake? A. No. 
1808. Q. Have you read Lyons' evidence, as published in the papers? 	A. I have read some of the 
evidence, 
1809. Q. You knew it was your duty in the Central Mine to make a complaint to the bosses if you found 
anything unsafe or dangerous? A. Yes. 
1810. Q. I take it your reason for not reporting it to the bosses was because you did not think it was 
sufficiently dangerous? A. I went by what others said, I never saw the dangers myself. Lyons said he had 
reported it. 
1811. Q. That was your reason? A. Yes. 
1812. Q. And your only reason? A. I saw the danger in running the chute, 
1813. Q. Have you had any experience in other mines? A. Yes. 
1814. Q. How long? A. About four years. 
1815. Q. You are still at the Central Mine? A. Yes. 
1816. Q. Is it not the practice at the Central that a stope is filled up immediately after being stripped? 
A. Yes. 
1817. Q. This mullocking adds to the security of the men and the safety of the mine? A. Yes. 
1818. Q. Do you not think the mullocking of this gangway would add to the security and keep the legs 
steady? A. Yes. 
1819. Q. How long before the accident was it Lyons showed you this crack? A. The first time I went up 
there; about a month before the accident. 
1820. Q. Do you know where that crack was? A. I could not say. I did not take any particular notice. 
1821. Q. In your four years' experience, do you think it is anything uncommon to see a crack in the mine? 
A. I have seen several cracks before, but not as large as this on. 
1822. Q. Not so large? A. No. 
1823. AL'. Edwards.] Q. You have had sufficient experience underground to know if a crack is a dangerous 
one? A. No. 
1824. Q. This appeared to be a serious crack? A. Yes. 
1825. Q. How far from the chute was it? A. It was about 60 feet back. 
1826. Q. Was it in the same pillar of ore that the chute was fixed to? A. No. 
1827. Q. Was it in B S ? A. No. 
1828. Q. Sixty feet away? A. Yes. 
1829. Q. In which direction? A. The crack was running east and west. 
1830. Q, Was it north or south of the B 5 chute? A. South, 
1831. Q. You have been five years mullocking? A. Five years ; four years in the Central and at other 
work. 
1832. Q. Is it ordinary country thei'e 1 A. Yes. 
1833. Q. Big lumps and fine stuff? A. Mostly fine. 
1834. Q. Could you say to what extent that mullock would settle ;-supposing you fill a stope with it, to 
what extent would it settle down? A. It does settle. 
1835. Q. It would not shrink much? A. No. 
1836. Q. Very little altogether? A. Very little. 
1837. Q. Have you paid any particular attention to hw much mullock will slit ink ? A. No; I have no 
idea. 
1838. Q. Do you know Hocking? A. Yes. 
1839. Q. Do you know Richard Gainer? A. No. 
1840. Q. Did you ever see these men working at the 500 level? A. No. 
1841. Q. Between the 500 and the 400 ? A. No, I have never been down through that one. 
1842. Q. Never? A. No. 
1843. Mr. Wise.] Q. Did you do much trucking from this B 5 ?A. No; I was not there long. 
1844. Q. How often were you there altogedier ? A. Four or flee shifts altogether. 
1845. Q. Did you ever see anything else besides mullock in that chute? A. No. 
1846. Q. Did you ever see any timber? A. No. 
1847. Q. What was the last date you worked there? A. About three weeks before the accident. 
1848. Q. Did you ever hear any timbers creaking and groaning? A. No. 

[Witness left.] 

John Hocking, called in, sworn, and examined 

1849. Commissioner.] Q. What is your full name? A. John Hocking. 
1850. Q. What are you? A. A miner. 
1851. Q. What mining experience have you had h A. About fourteen or fifteen years. 
1852. Q. All in Broken Hill? A. Yes. 
1853. Q. Have you worked in the Central Mine? A. Y s. 
1854. Q. How long have you worked there? A. Two years this last time. 
1855. Q. Have you worked in the South Mine? A. Yes; between two and three years,, I think. 
1856. Q. You were working in the Central Mine list year, about the montl.s of $o,tetjLer and October? 
A. Yes. 
1857. Q. On what levels? A. On the 500 level. 
1858. Q. What particular part of the level were you working in ;--do you know the name of the pillar? 
A. A 2. 
1859. Q. How long before the ccep ? A. I was there till the diy before the creep hi ppeced. 
1860. Q. How long had you been working there previous to the creep ? A. About four cr five months 
down in that quarter. 
1861. Q Were you stoping ore? A. SLoping from A 2 pillal. 
1862. Q. What was the nature of the ground? A. Broken ground. 
1863. Q. You were working square sets 1 A. Yes. 
1864. Q. Was there anything dangerous as far as you SSW? A. No; not that lana aware of. 

186.5. 
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1865. Q. Did you hear any sound of falling ground in any direction? A. Yes. 

1866, Q. What direction would it be in 1 A. Towards the south stope; only once. 

1867. 9. Cauld you say whether above or below you? A. I could Taot say; I think it was below us. 

1868. 9. Was it a pretty heavy fall? A. Yts, 
1869. Q..Di1 you hear any movement of the ground, or amongst the timbers? A. No. 

1870. 9. That is all the movement you heard 1 A. Yes. 
1871. 9. You were away the night of the creep 1 A. Yes ; we were on day shift. 
1879.J/r. Wise.] 9. Have you any idea how long you were working on the A 2 stope? A. Well, I told 

you altogether about five or six months. 
1873. 9. Where was it you first started to work 1 A. I started on the third floor from the 400 level below 

the 400-foot level. 
1874. Q. How many sets up did you take that stope from the third floor I A. We went right up through 

the winze to the third floor. 
1875. Q. how many sets of ground did you take out of that place? A. I do not know. 

1876. Mr. I/all'.] 9. Had you any reason to complain of working there to the shift bosses? A. No. 

1877. Q. Were you always supplied with plenty of timber and everything at hand 1 A. Yes; any timber 

at all we wanted. 
1878. Q. Was every care taken by the shift bosses and underground-manager to look after your safety? 

A. Yes. 
1879. Q. Was the ground well mullocked up after you had taken out the slopes? A. Yes, 

1880, 9. In your opinion, is that the safest and most prudent way of mining to fill UI)  with mullock and to 

timber it 1 A. Yes. 
1881. Q. Was the niulloeking kept close up? A. Yes. 

1882. 9. Can you tell us how long before the accident you heard this fall occur? A. I could not tell you. 

1883. 9. When you were in the South Mine, where were you mining? A. At the 600 level. 

1884. 9. Near the south boundary at all? A. I could not tell you. 

1885. 9. At the north end of the South Mine or the south end? 	i, I could not tell you. 

1886. 9. Do you know where in the South Mine you started at work first on the 600 level? A. We started 

closa to No. 8 shaft-that is, when I started first. 
1881. Q. You used to go down the main shaft, and did you go towards the Central or South Mine? A. 

Towards the south blocks. 
1888. Q. Were you workin,g in the northern part of the South Mine? A. I could not say in what part it 

was ; only cloe to the S shaft, and 1 worked in the 400 level. 
1889. Q. How long ag) is it that you worked there? A. About five or six years ; it might have been more 

than that. 
1830. 9. When did you leave ? A. I could not tell you ; I was bad, and ha'l to go to towtl. 

1891. Q. What work were you doing in the South Mine? A. Mining. 
1892. Q. So far as you saw in the Central Mine, every care and precaution was taken for the safety of the 

mine ? A. Yes. 
1893. Q. And you had nothing to complain of? A. No. 

1894. Mr. Edwards.] 9. Where did you start in the A 2 stope ;-was it a pillar of ore? A. No; it was a 

stope ; we were working it. 
1895. 9. Would you ciii the ground all solid 1 A. All broken ground. 

1896. 9. You know the pillars that were left sanding ? A. No; none were left where we were, not when 

we were there. 
1897. 9. What had become of the pillars? A. It was a stope. 
1898. 9. Was it not a stope that was being worked into a pillar? A. Not that I know of. 

1899. Q. Were you not brraking down ore in the pillar? 11. In A 3 stope. 

1900. Q. What is A 3 stope? A. That is another stope. 

1901. 9. Were there any pillars of ore left standing that you saw? A. Not where I was working. 

1902. 9. How far did you work in ;-ycu know A 1 ? A. Yes. 

1903. 9. A 2? A. That is a stope. 
1901. 9. A 3 ;-i.s that a stope? A. 1 have not been into it. 
1905. 9. A 2 is stopeil right away up? A. Yes. 
1906. 9. Manley was a mate of yours? A. Yes. 
1907. 9. If he called it a pillar, was he right or wrong? A. I suppose so. 

1908. 9. Is he right ? A It is A 2 stope. 
1909. 9.  That is what you know it as? A. Yes. 
1910. 9. It was stoped out 1 A. Yes. 
1911. 9. Was it all broken ground 1 A. No; it was not all broken ground. 
1912. 9. Was it heavy ground? A. Not very heavy. 
1913. ç..  Good working ground? A. Yes. 
1914. Q. Easy ground to stope? A. It was right enough. 
1915. 9. From your point of view? A. Yes. 
1916. 9. Would it hold up anything? A. It would hold up itself all right. 

1917. 9. That is all? A. That is as far as I can say. 
1918. 9. You do not know how many sets you took out? A. No. 

1919. 9. You were working five or six months stoping? A. Yes. 

1920. 9. \Veçe any men working in A 3 on the same level-a little below you or above? A. I think they 

were. 
1921. 9. Do you know who they were? A. No; I do not know their names. 

1922. 9. How long had they been working there? A. I could not say. 
1923. 9. You must be able to say how long they were working there ;-before the creep, were they working 
there a day 1 A. They were working there all the while ; I could not say how long ; they might have been 
working a month or two ; I do not know who they were. 
1924. Q. You used to ride up and down in the cage with them ? A. I might have. 

1925. Q. Why did you leave that  stope the day before the accident? A. Because it came it; that is why 

we did not work there again. 
- 	 1926. 
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196. Q. Were you working right up to the creep? A. Y S. 
1927.   Air. JViae.] Q. How many were working on each shift with you 1 A. Three men. 
1928. Q. Do you know the names of the men 1 A, Yes. 
1929. Q. Who were they? A. Manley and Cainer. 
1930. Q. How many shifts? A. Two shifts. 
1931. Q. Do you know the names of the men on the other shift? A. August Burg. 
1932. Q. Do you know the names of the other two men? A. I know one was Joe Blackwell. I do not 
know the names of the othei s. 

[Witness left.] 

August Burg, called in, sworn, and examined :- 

1933. Conimisioner.] Q. What is your full name? A. August Burg. 
1934. Q. What is your occupation? A. A miner. 
1935. Q. Where are you working? A. In the Central Mine. 
1936. Q. What has been your previous experience in mining? A. I have been at it ever since I was 
13 years old. 
1937. Q. How long in Broken hill mines? A. I had been here nine months previous to that. I have been 
here ever since ; the whole of my experience has been in Broken Hill. 
1938. Q. In the month of September lastS were you in the Central Mine? A. I could not say the month. 
1939. Q. You remember the creep? A. Yes; I was there previous to that. 
1940. Q. What level were you working in? A. At the back of the 500 level. 
1941. Q. Who were your mates? A. Joe Blackwell and Reuben Cox; they were my mates. 
1942. Q. What shift were you on? A. I was on the afternoon shift then. 
1943. Q. How long were you in this particular place prior to the creep ;-you were working below the 
400 foot level? A. Just about four months. 
1944. Q. Do you know the name of the part of the mine you were working in? A. A 2 stope. 
1943. Q. You were stoping ore? A. Y s. 
1946. Q. Was it solid ground? A. No ; we were working on ground that had shifted away from the. back. 
1947. Q. Removing loose ground? A. Yes; and timbering up. 
1948. Q. Did you hear any movement amongst the timbers or in the ground while working there? A. No, 
only once. 
1949. Q. What was it? A. Talking a bit; about a month previous to the creep. 
1950. (9. The timbers wcre talking? A. A Lit of a noise; cracking. 
1951. Q. In what direction was it? A. In the stope we were working in. 
1952. Q. But were there any sounds of falling in any direction? A. No; no falls. 
19.53. Q. How did the ground appear to you to be? A. The ground seemed safe enough. We noticed 
some weight on the timbers. 
1954. Q. This was a usual thing? A. Yes. 
1955. Q. Who were mullocking for you 1 A. I could not tell you that. 
1956. Q. The mullockers were following you ? A. They were always following up ; when a few sets were 
taken out they followed up. 
19.57. Q. You were well supplied with timber? A. Y s. 
1958. Q. You had no complaint to make about the ground or anything of the sort? A. No. 
1959, AIr. Wise.] Q. Do you know this B 5 chute where the men were supposed to be at the time of the 
creep? A. Yes I do not know it by name. 
1960. Q. Have you ever been there in the slide? A. No. 
1961. Q. You were working in A 2 stope? A. Yes. 
1962. Q. Do you know a pillar of ground called A 3 in the Central Mine? A. Yes; I know A 3. I know 
the pillar. 
1963. Q. You were woi king at A 2 1 A. It is near the drive that is coming from Kintore shaft to the old 
shaft. 
1964. Q. Were there any miners wen king towards the South? A. Yes. 
1965. Q. What level were they at? A. At the 500 level right on the sills. 
1966. Q. Can you tell me their names? A. Yes; they were Jim Hollow, George Williams, Joseph 
McCubbin, and John Nankivell ; they were on our shift. 
1967. Air. hail.] Q. You were at the mine the night of the accident? A. Yes. 
1968. Q. Did you hear the ground creaking? A. No ; it was quiet that night. 
1969. Q. Did the shift bosses visit you frequently and take every care in supervising the work? A. Yes. 
1970. Q. The underground manager, did he take every possible care as far as you saw 1 A. Yes. 
1971. Q. Did you have any complaint to make at any time to the bosses? A. No, none at all. 
1972. Q. You know the style of square set and niullocking in the Central Mine ;-do you approve of 
that plan, or do you think there are better plans for the security of the mine and the safety of the men I 
A. I do not know of anything better. 
1973. Q. In your opinion, as a practical miner, is that the best way to mullock up? A. Yes. 
1974. Q. I understand you said you did not hear any falls of ground while working there I A. Nc', not 
during my time there. 
1975. Q. You have been working in the mine since the accident? A. Yes. 
1976. Q. Could you form any opinion as to where the ground went? A. I have not been down below the 
500 ; I have not seen anything. 
1977. You know this B 5 stope? A. No; I do not know the B 5 stope. 
1978. Q. This one the chute is alongside 1 A. I know the winze, but have never been into it. 
1979. Q. Could you say if it was working twelve months before the accident? A. I could not say. 
1980. Q. Were you in the Central Mine for nine months? A. Yes; nine months from the present time. 
1981. Q. How many years' mining experience have you had 1 A. Over seven years straight off. 
1982. Mr. Edwards.] Q. You were only working three or four months before the accident I A. Yes; this 
time. 
1983. Q. You know nothing about the lower level before the accident? A. No; only working en the 600 
level. 	 1984. 
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1984. Q. Thd mullock you were using was country rock ? A. Ys ; broken on the side of the hill. 
1985. Q. Can you say to what extent mullock will shrink? A. I could not form any idea. 
1986. 9. Would it shrink as much as a third 1 A. I do not know. 
1987. Q. You broke the ore out and put (lie timber in and left the rest to the others lo do? A. Yes. 
1988. Q. Did you ever hear of any cracks in that ground on the level you were working in ? A. No. 
1989. Q. You never saw any ? A. No. 
1990. Q. Not at the 400 level? A. There was a crack on the 400 level. 
1991. Q. What part of the 400 level? A. It would be on the level. 
1992. Q. Was it in the ore pillar? A. No; back of the S stope going south, at the level near the mullock 
shaft. 
1993. Q. When did you first notice that crack? A. The first time I went on the 400 level. 
1994. Q. About three or four months before the accident? A. \Ve used to go to the 400 level, and we used 
to go to the 500 to the W.C. About two months before the accident we noticed it. 
1995. Q. What extent was the crack? A. Just merely a crack. You could define it as a crack, that is all. 
1996. Q. Did it extend any distance? A. It runs towards the South. 
1997. Q. Did it indicate anything to you as a miner? A. It indicated that the ground was cracked, and 
something must have given way to leave that crack there. 
1998. Q. On what side of the stope was this-towards the south boundary? A. Towards the south 
boundary, and it was going towards the south bundary. There is a drive that runs there, and it is 
alongside the drive. 
1999. Q. Which side? A. On the right going in. 
2000. Q. In towards the underlay? A. Yes. 
2001. Q. Did that crack open at all? A. Not when I saw it. 
2002. Q. You did not watch it carefullyl A. When I went along I had a look at it; but I did not notice 
any difference from the first time I noticed it ; it might have opened, but I did not take much notice. 
2003. Q. Do you know if any men were working below you in the same stope ? A. No, none in the same 
stope. 
2004. Q. You were working two shifts? A. Yes. 
2005. Q. And in A 3 you said a party of men worn working? A. The only men working in our end was 
Williams and party. 
2006. Q. Hollow, Williams, McGubbin, and Nankivell, where wera they? A. No; they were furtLer south. 
A 4 I should take it to be more than anything. 
2007. Q. You have never been in A 4? A. I have been as far as they were trucking. 
2008. Q. Do you know A 3 pillar? A. I do not know particularly; there was ore on the shaft side, but I 
do not know whether it was a pillar or not. 
2009. Q. It does not look like a pillar? A. I do not know. 
2010. Q. Do you know how much work they did there? A. I could not say; I had not been there long. 
2011. Q. Were you working the same shifts as your party ? A. Yes, the same shifts. 
2012. Q. These were the only men you know of working there? A. Yes, on the 500 level. 
2013. Q. During the three months you were there? A. Yes. 
2014. AIr. JVise.] Q. What was the last time you saw the crack previous to the accident? A. I could not 
say; perhaps a day or so. 
2015. Q. It might have been a month or six weeks? A. It could not have been that. I was only four 
months in the stope. 
2016. AIr. IIall.1 Q. From first to last, as far as ycu know, it was not spreading or opening? A. No; I 
never noticed it. 
2017. Q. Did you consider it dangerous enounh to report to the shift-bosses? A. No. 
2018. Q. You know the main crosscut from Kintore to the main shaft ;-was the crack on the South Mine 
side of that crosscut or the north side of the crosscut ? A. Going towards the South boundary-if that 
shaft is south of the crosscut. 
2019. Q. And about how many feet from the main crosscut to the crack where it starts? A. It must be 
south. You turn round from there and come to where the party of men broke through. 
2020. Q. You know this main crosscut from the main shaft to the Kintore shaft? A. Yes. 
2021. Q. On what side of that was the crack, on the South Mine side of that or on the other side of it I 
A. On the right-hand side going from the boundiry to the old shaft. That is South. 
2022. 9. You have no doubt about that? A. No. 
2323. Q. how many feet from the main crosscut would it be where you saw the crack 1 A. About three 
parts of the way in from the crosscut to the mullock chute. 
2024. Q. As there is some doubt as to whether you are referring to the same chute as I am-about how 
far is the chute from the main crosscut, approximately? A. About 100 feet or more. 
2025. Q. Do you know B 5; -that chute you are talking about is between the main cosacut an:? the South 
Mine? A. Yei. 
2026. Q. And three parts of the way in through that ? A. Yes. 
2027. Q. Do you know what block that mullock shaft was in 1 A. I do not know. It was further south 
than A 2 where we were. 
2028. AIr. Edwards.] Q. How far would this crack you refer to ha from the chute where the men were 
killed ;-how far would the crack in the ground ha from the chute? A. It startad three parts of the way 
in the chute going towards the South. I could not tell you the distance. 
2029. Q. Was it 50 feet away from the crosscitl A. In the samo block of ground, to my idea. 
2330. Q. This crak was in the sam pillar of ground that this chute was in 1 A. Yes. 
2031. Q. Would that ba 50 fe3t away frou the chute? A. I would not like to say. 
2332. Q. This crack was in the sane pillar of ground l A. The chute was sunk in the ground where the 
slide was. 
2033 Q. You say within 50 feet? A. I wulJ not say for certain. 

[WTitness  left.] 

21703 	104-I 	 Josephus 
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Josephus Blackmore, called in, sworn, and examined 
2034. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Josephus Blackmore. 
2035. Q. What are you? A. A miner. 
2036. Q. Living in Broken Hill? A. Yes. 
2037. Q. What mining experience have you had? A. About six years. 
2038. Q. How many years here? A. Two years and nine months here. 
2039. Q. Where previously? A. In Barraarat. 
2040. Q. Have you worked in the Central Mine? A. Yes. 
2041. Q. Where else? A. In the big mine. 
2042. Q. In the month of September last were you working in the Central Mine? A. Yes. 
2043. Q. And one of your mates was August Burg? A. Yes, 
2044. Q. What part of the mine were you working in in September? A. The south end. 
2045. Q. Do you know the name of the stope or pillar? A. A 3. 
2046. Q. You were sLoping ore? A. Yes. 
2047. Q. Did you see any movement or hear anything while you were working there? A. No, no sign 
whatever. 
2048. Q. No sound of any fall? A. No. 
2049. Q. How did the ground appear to you to be? A. Crushed ground; broken ground. 
2050. Q. Not dangerous in any way? A. It was a little heavy resting on the timbers. 
2051. Q. You heard no sound of any movement? A. No. 
2052. Q. Were there any cracks in the ground at any place? A. Well, I did see a few little cracks around 
the sides of it. 
2053. Q. Whereabouts? A. In the north end. You could almost crawl in where the broken ground was. 
2054. Q. Do you know B 5 chute, where the two young fellows were working at the time of the accident? 
A. I do not know where that chute is. 
2055. Q. Do you know where they were working at the time of the accident? A. I know pretty well 
where it is. 
2056. Q. As far as your experience teaches you, was anything done in the mine that you disapproved of? 
A. No. 
2057. Q. Had you everything you required there? A. Yes, pretty well, I think. 
2058. Q. Did you ever ask for anything you could not get? A. No. 
2059. Q. You had timber and everything? A. Yes. 
2060. Mr. Hall.] Q. You were working with Burg and Cox? A. Yes. 
2061. Q. Do you know whether you were working in A 3 or A 2? A. A 3, if I remember right. 
2062. Q. How long have you worked in the Central Mine? A. About two years now, I suppose. 
2063. Q. What level where you working on at the time of the accident? A. Between the 400 and 500 
levels. 
2064. Q. What shift were you on ? A. Afternoon shift, 
2065. Q. Were you back at all in the mine the night of the accident? A. The accident happened two or 
three hours after we left. 
2066. Q. Did you hear any winding noise or cracks that night? A. No; not a sound. 
2067. Q. When you left, did evel'y thing appear as safe as possible? A. Yes. 
2068. Q. You stated just now you had everything you required and plenty of timber; were the stopes kept 
well mullocked up ? A. Yes, pretty well mu?lociced. 
2069. Q. As far as your experience goes, do you approve of the system of mullocking as cii'ried on there? 
A. Yes. 
2070. Q. You think ii the best possible system for the safety of the men and the security of the mine? 
A. Yes. 
2071. Q. Had you any complaint to make to any of the bosses? A. No. 
2072. Q. As far as you know, there was no warning to show a fall would take place when you left your 
work at 12 o'clock that night? A. No. 
2073. Q. Had you any complaint to make as to the supervision of the shift-bosses or the management? 
A. No. 
2074. Q. As far as you could judge, were they careful and prudent men? AYes. 
2075. Q. Did you notice on that night when you came off shift an extraordinary number of rats about? 
A. No. 
2076. Q. How long had you been working in this particular place before the accident? A. Just about 
three months. 
2077. Afr. Edwards.] Q. Where were these cracks which you said you could crawl into? A. It was along- 
side where we were working. 
2078. Q. In the same ground that this mullock chute was in? A. Just about it. 
2079. Q. How far were these cracks from the mullock chute where these men were killed? A. I could not 
tell you that. 
2080. Q. Was it 50 feet? A. No. 
2081. Q. Where the cracks in the same ground as the mullock chute was in? A. Yes, I believe it was. 
2082. Q. How many cracks were there? A. I only saw one. 
2083. Q. When did you first notice it? A. When we first went into the ground; it was always the same. 
I never saw any difference in it all the time I was there. 
2084. Q. Was it friable ore? A. Some of it. 
2085. Q. Was it ground that would wind? A. I could not say. 
2086. Q. How far did this crack extend? A. I could not go in very far. 
2087. Q. What length would it be? A. Just like one big crack; I could not tell you the length of it, 
2088. Q. Was it as long as this room 1 A. It might have been. I would not swear to it. 
2089. Q. About 20 or 30 feet long? A. I suppose it would be. 
2090. Q. It was big enough for a man to crawl in? A. Yes. 
2091. Q. Had anything been done to it? A. Filled up with bits of timber and. dunnage. 
2092. Q. How high above the level did this crack appear? A. Just about three ladder-ways from below 
the 400 level where we were working. 	 2093. 
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2093. Q. Just three ladder-ways below the 400 1 A. Yes. 
2094. Mr. Hall.] Q. You say you think you know the position of this B 5 winze? A. That is the mullock 
chute. 
2095. Q. How far from the main crosscut between the two shafts-K.intore and the main shaft--is it 
A. Just on the corner. 
2096. Q. Is it to the south or north of the main crosscut? A. On the north side of it. 
2097. Q. Was there only one crack or more? A. Only one. 
2098. Q. You have had some years' experience, did you consider it dangerous? A. No. 
2099. Q. Did you report it to any of the bosses? A. \Vlieu the shift-boss came round we showed it to him. 
2100. Q. Was that before it was filled up? A. Yes. 
2101. Q. You say it never altered the whole time? A. No. 
2102. Q. It never opened or extended in any way? A. No. 
2103. Q. How long before the accident was it filled up? A. I could not say exactly how long. 
2104. Q. A inonth or two, approximately ? A. From six to eight weeks. 
2105. Q. How far was this crack from where you were working? A. Almost alongside of us. 
2106. Q. How far were you from this mullock chute where you were working? A. I could not tell exactly. 
2107. Q. How far was the crack from the winze I A. I could not tell you. 
2108. Q. Was it 20 feet or 200 feet? A. If I had been into the chute I might be able to tell you, but I 
have never been into it. 
2109. Q. You were quite satisfied with the safety of the crack after it was filled up I A. Yes. 

[Witness left.] 

Richard Gainer, called in, sworn, and examined :- 

2110. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Richard Gainer. 
2111. Q. What are you? A. A miner. 
2112. Q. What length of experience have you had 	A. Near on thirty years. 
2113. Q. How long have you been in Broken Hill? A. I have been here nineteen years. 
2114.. Q. And before that? A. At the tin-fields, Tarowingie, and shaft-sinking all over the country. 
2115. Q. You have been working in the Central Mine? A. Yes, and am still at work there. 
2116. Q. How long have you been employed there? A. About ten months altogether. 
2117. Q. About September last, where were you working? A. Up in the stope called A 2. 
2118. Q. Who weie your mates? A. William Manre.y and John Hocking. 
2119. Q. You were stoping ore? A. Yes. 
2120. Q. Was it solid ground? A. No, broken ground. 
2121. Q. Did you hear any falls or the timber speaking while you were there? A. Yes, we heard a fall 
towards the south boundary as far as we could understand. 
2122. Q. How far from the boundary were you in this stope I A. We might have been 150 or 200 feet. 
2123. Q. Could you say where the fall was, above or below? A. It must have been underneath, according 
to the sound. 
2124. Q. You heard a movement in the timbers, where would that be? A. Where we were working. 
2125. Q. You were working in loose ground 1 A. Broken ground. 
2126. Q. To what did you attribute the creaking of the timber? A. The sinking of the mullock where we 
were working. 
2127. Q. That was nothing unusual? A. Nothing unusual. 
2128. Q. You would expect that? A. You would aywhere. 
2129. Q. There never was anything to cause you to think the ground was dangerous? A. No, we never 
saw anything. We used to keep the ground secure for the safety of ourselves. 
2130. Q. You had everything you wanted in the way of timber? A. As much timber as we wanted. 
2131. Q. How often did you see the shift-bosses? A. Sometimes twice a day, and sometimes more. 
2132. Q. I suppose they examined your work? A. Yes. 
2133. Q. Have you noticed anything in the ground to cause you uneasiness in your work? A. Nothing 
more than creaking and groaning. No matter what mines you are in there is always the same thing 
underground. 
2134. Q. You have worked several places in the Central Mine? A. No, only in that stope and where I have 
worked since the creep. 
2135. Q. Have you found the mine well niullocked up? A. Very well, and satisfactory in every way. 
2136. Q. Have you worked in the South Mine? A. No. I have never worked there. 
2137. Q. Do you remember the winze being put down by King? A. No, I know nothing about the winze. 
2138. Q. Do you know where King was working? A. No, I only know about the stope where I was 
working. 
2139. Mr. JVise.] Q. How can you say that the place was well mullocked up? A. The place was well 
mullocked up. I was talking about as far as I have seen. Everywhere I have been there it is well 
mullocked up. 
2140. Q. Have you been other places in the Central Mine-in any other stopes? A. No. I have worked 
in the drive four years ago ; that is all I have worked in. 
2141. Q. If a witness came here and said the timbers were not groaning, would be be stating facts? 
A. He would not. 
2142. Q. Do you know B 5 chute? A. I do not know what they call B 5 chute. 
2143. Q. Where were you working just previous to the creep? A. We were working five sets under from 
the 400. 	 - 
2144. Q. You are certain this stope was called A 2? A. Yes; that is what I am told it was. 
2145. Q. Do you know of any A 3 in the mine? A. No ; there may be fifty for all I know. 
2146. Q. In this place where you say the timbers were talking, how long was that going on? A. Going on 
till we eased her off and took the heaviest of the ground off. 
2147. Q. About ten months? A. No; I have only been in the mine ten months. About three months. 
2148. Q. How long was it going on? A. Often times. I (lid not take much notice. I could not tell you 
how many times. 	 2149. 
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2149. Mr. hail.] Q. I understand when you cased this ground and took the weight off the top the groaning 

ceased? A. Yes. 
2150. Q. The very work you were engaged in was to ease this ground? A. Yes. 

2 15 1. Q. 
Did you complain to any of the sliif-bosses that your ground was dangerous in any way? A. No. 

2152. Q. 
And you are simply talking about what you know from others and what your experience tells 

you? A. Nothing else. 
2153. Q. 

Wero the shift-bosses looking after things in a prodent way 1 A, Yes, they were there two or 

three times a shift. 
2154. Q. Was that sufficient for the safety of the men? A. The men should not be there if they did not 

understand their wotk, for their own sake. 
2155. Q. You thought the supervision was in every way sufficient? A. Yes. 

2156. Q. 
You were satisfied with the way the stopes were stripped and timbered and muilocked up 

A. Yes. 
2157. Q. 

You consider that the safest and best method of securing the mine? A. Well, I reckon that the 

best way. 
2158. Q. 

Can you, as an experienced miner, suggest anything that might have been clone by the management 
that might have prevented that creep? A. No ; I could see nothing at all. 

2159. Q. 
In answer to the Cmmissioner, you ststed you heard on one occasion a fall towards the south 

boundary. It sounded underneath on the south side? A, Yes. 

2160. Q. Do you recollect how long before the creep occurred? A. Not above two or three days. 

2161. Q. Shortly before the creep? A. Yes. 

2162. Q. And that sound came from towards the South Mine? A. I could not tell you where, we only go 

by the sound. 
2163. Q. 

Do you know Blackmore? A. He was on the opposite shift. I know nothing about him. 

2164. Q. lie was working there 1 A. Yes. 

2165. Q. 
And you are perfectly satisfied the place you were working at with Blackmore was A 2? A. That 

is what they c tiled it, as far as I know. 
2166. Q. Do you know a crack that was filled up slightly t the north of where you were working? A. No. 

2167. Q. You say the ground was broken where you were working? A. Yes. 

2168. Q. Was it from the back ;-could that be mistaken for the crack? A. The ground was round like a 

circle, and we were to take this ground off and catch up the back. 

2169. Q. 
Did you see anything that might be called a crack between where you were working and the main 

crosscut between the Kintore shaft and the main shaft were a man might crawl in? A. Only where I was 

speaking of. Where it had gone from the back and where we were taking it off. 

2170. Q. That was where you were working? A. Yes. 

2171. Air. Edwards.] Q. How high up from where you started? A. Two sets underneath the 400. That 

is the ground we took off. 	 -. 
2172. Q. Is that the place where the crack is? A. That is where it is gone down. 

2173. Q. 
At the time you were working there did you see a crack that was filled up with old dunnage there 

A. No; I never saw any old dunnage. 
2174. Q. B!ackmore told us he saw a crack which he could almost crawl into? A. I have not seen that. 

2175. Q. About 20 feet long, going straight in? A. I do not not know anything about it. 

2176. Q. How long have you beenworking there? A. Four months. 

2177. Q. Was Blackmore? A. I do not know. We never know who may be on the next shift, there are 

so many changes. 
2178. Q. What stope were you at? A. A 2. 

2179. Q. Who told you? A. I am informed it was A 2. The timekeepers told me it was A 2. 

2180. Q. Have you been told to-day? A. No ; I liae not been toM to day. 

2181. Q. I take it you have not been talking to anyone to-day about A 2 1 A. Not that I am aware of. 

2182. Q. Will you swear that there is not a crack in this ground where you were working that a man could 
crawl into, and which had been filled up with dunnage? A. I never saw it. 

2183. Q. Did you hear any of the men talking about it? A. I did not. 

[Witness l&'t.] 

Edwin Martin, called in, sworn, and examined 

2184. Coesnzisioncr.] Q. What is your full name? A. Edwin Martin. 

2185. Q. What are you? A. Timber boss at the Central Mine at the present time. 

2186. Q. What mining experience have you had? A. About eighteen years. 

2187. Q. How long in Broken Hill? A. About fourteen years. 

2188. Q. Previously, where were you working? A. At the Wallaroo mines in South Australia. 

2189. Q. Do you supervise the whole of the timbering throughout the mine? A. Yes. 

2190. Q. You know the place they call B 5 chute? A. Yes. 
2191, Q. You know it used to be hung up? A. Yes. 
2192. Q. How was the inullock set running again? J. Tiny had to go in the South side of A 2 or the north 
side of A 3 stope on the 500 level, and go up ten floors and the eastern side of A 2 block, and go to the 
niullock chute about twenty-six sets from the south gangway to the north gangway of A 3. Go up about 
ten floors and twenty-six sets in from there to the B 5 wioze, and eight sets they had to crawl on their hands 

and knees. 
2193. Q. When they got to the winze bow did they manage it? A. One stayed back and the other poked 

the chute and set it going. 
2194. Q. Could be do that on his hands and knees? A. Yes, he could. The last time I was there I poked 

the chute myself, and you could go on your knees at that time. 
2195. Q. How long ago? A. I could not say. The sets were about half full. 
2196. Q. How much room overhead? A. The legs were about 6 feet 2 inches high, that would be about 

3 feet. 
2197. Q. Was the work safe, in your opinion? A. Yes. 

219$. 



61 
Witness--E. Martin, 17 March, 103. 

2198. Q. How was the gangway, in good order? A. The best part of the gangway was in where they had 
to crawl. 
2199. Q. Where was the worst part? A. There was a side to the stope, it was the worst side, and the) had 
to go in the eastern side to get into it. 
2200. Q. Was that not safe? A. 1 do not mean to say it was not safe, but as far as the place they had to 
crawl in it was safe. 
2201. Q. Was the timber strained or broken in any places? A. Yes ; a bit or two. They had a " torn 
or "liner " underneath it. 
2202. Q. Who went up with you when you started that chute going this time? A. I could not say ; it is 
a long time ago since I was there. Dawe and I were there two days before the accident ; we went into the 
chute together. The chute was filled from the 500 level up to where the lip of the chute was. 
2203. Q. Was there any danger as far as you could see? A. No ; there was not. 
2204. (1. Were you ever up there with Joseph Lyons? A. I do not remember. 
2205. Q. Did you ever hear Lyons tell Ctiuip, the mullock boos, that it was dangerous 1 A. No; I never 
heard him say anything at all to him. 
2206. Q. Did you ever say it was dangerous, and he was to take another man with him 1 A. No; no man 
is allowed in the stopes where miners are not working by himself. 
2207. Q. What is the name of the pillar in front of the chute? A. It would be B 5. 
2208. Q. We have it here A 4 ; where would that be? A. Back towards the South Mine. 
2209. Q. Would that not be where the men went into the gangway? A. To get into A 4 you have to go 
hick into the next gangway from that. You could not get up that way. 
2210. Q. Did anyone complain to you about a crack in this pillar before the accident? A. Yes ; in the back 
of A 4. 
2211. Q. Did you look at it? A. Yes. 
2212. Q. Do you remember who told you 1 A. No; I could not remember that. 
2213. Q. When you got there what did you find? A. I found a crack beside the mullock chute or A 4 winze 
leading from the 400 to the 500 level. 
2214. Q. And was it a large crack? A. Well, I suppose you could put a 10 x 2 into it. 
2215. Q. Have you any idea what time you saw this 1 A. Since the creep in June. 
2216. Q. IIo.w long prior to the last creep? A. Long before, erltaps three or four months. 
2217. Q. Was that the last time you saw it? A. I never went up there since. 
2218. Q. Did you report it to anyone? A. No; we all wnt round after this creep; the first place we 
discovered cracks was at the 400 level. 
2219. Q. You attribute this crack to what occurred in the June creep? A. Y S. 
2220. Q. Do you remember anyone reporting to you that some baulk was giving way ? A. Yes. 
2221. Q. Where was that? A. In A 4. 
2222. Q. Did you visit it? A. Yes. 
2223. Q. What did you find? A. The baulk was built in front of the winze or mullock chute B 5 in the 500 
level the pressure was coming against the baulk and pressing it north. 
2221. Q. What was done in connection with it? A. This is a good while before the creep. 
2225. Q. Did Lyons report it to you? A. I think it was Lyons and Crimp. 
2226. Q. Did you and Crimp go up and inspect it.? A. Yes. 
2227. Q. Did you report it to anyone else? A. Dawe saw it. 
2228. Q. Do you know if anything was done to it afterwards? A. Yes; the ground was "popped" down 
and another baulk built up in its place. 
2229. Q. Do you remember any conversation with Mr. Rowe relative to the pillar between A 4 and A 5 1 
A. No ; no pillar there. 
2230. Q. About any pillar? A. No; I do not remember anything about any pillar lxtween A 3 and A 4, 
or any pillar. 
2231. Q. Do you remember Mr. Rowe saying to you that that pillar must not be taken out, otherwise the 
two walls would go together? A. No. 
2232. Q. Do you remember Mr. Rowe ssying any pillars were not to be taken out? A. No ; I never heard 
him say so. 
2233. Q. Were you down the mine the night of the creep ? A. I was there soon after it occurred. 
2234. Q. In going through these stopes at any time between the 400 and 500 level was there anytbirg to 
lead you to think that it was dangerous? A. No. 
2235. Q. You go through there pretty constantly l A. Evory day. 
2236. Q. Have you heard the timber speaking? A. Not while going through. 
2237. Q. Did anyono report to you having heord falls of ground ? A. No. 
223. Q. You have exanoined the ground as far as you can since the accident, in the clillerent levels? A. I 
have been up ab )VC the 400 level where the gangway was. I was one of the first to start there before the 
other men would do it. We then in de a start to try and find a gangway near the south shaft. 
2239. Q. Could you form any idea as t) the cause of the accidint fiom what you have seen? A. My 
opinion is that there was not mullock enough in the South Al inc to stay against the mullock that was in the 
Central. 
2210. Q. And, therefore, the mullock from the Central went into the South Mine, is that what you mean I 
A. I do not know wlie' e the room was in the Central for it. 
2211. Q. You have not had anything to do with the mullock in the Central 1 A. I am always going round 
where the mullockers were. 
2242. Q. Did you see any shrinkage in the mullock 1 A. I could not say. 
2243. Q. You know there is a shrinkage, but you hive no idea how noucli? A. No, I have not. 
2244. Mr. lVise.] Q. You were woi king all clay shift? A. Yes. 
2245. Q. Can you form any idea when you w iot in to run the chute ;-how long ago? A. No. 
2246. Q. Supposing where the ground was very heavy in timber would there be a great alteration in a 
month when the sope was going ;-do not you think there would be a great difi'erence in two months, in 
all probability ? A. Yes. 
2247. Q. Do you remember when you went to that chute which way you came out of it? A. I turned 
round and canoe out on my hands and knees. 	 2248. 
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2248. Q. What was the idea of two men being sent there? A. One man is not allowed to go into a stope. 
If one man is going to truck in sets where there are no miners working there must always be two men there. 
2249. Q. Who complained about this baulk ;-was it Lyons? A. I think it was. 
2250. Q. To Crimp? A. No, I never heard Lyons speaking about it. Crimp spoke to we about it, I think 
it was, and he and Lyons and I went up there. 
2251. Q. Did Lyons ever make a complaint to you about this baulk? A. No. 
2252. Q. Who was it complained about this crack above the 400 level, the crack you went to inspect I A. 
No one complained to me about it. 
2253. Q. What made you go there? A. We went about on account of the creep of June last, and we went 
round to see what we could see, 
2254. Q. Do you know a A 2 stope;--is there such a stope? A. Yes. 
2255. Q. Were the miners working there just before the creep ? A. Yes. 
2236. Q. Where 	A. On the top floor, on the top side over the 400 level. 
2257. Q. Is there a stope called A 3 1 A. Yes. 
2258. Q. Were not men working there at the time of the smash? A. Yes. 
2259. Q. Where were they working? A. On the south side from the main gangway going in south from 
the main crosscut, taking off a couple of runs of timber,, two sets wide and two sets high. 
2260. Q. Is there any pillar called A 3 pillar? A. Yes. 
2261. Q. These men you mention were working a stope in A 3 ? A Yes, on the south side of A 3, in A 3 
pillar. 
2262. Q. Do you know if it is customary for the mullock boss to ask the mullockers what the tally has 
been for the shift? A. Only running from the main mullock shaft as far as I know. 
2263. Q. Was B S a main mullock shaft? A. Yes. 
2264. Q. During the time you have been timber boss you have only been to the s'ide chute once I A. I 
have been there often. 
2265. Q. I{ow many times a week did you go? A. Once a week. 
2266. Q. Did you ever see Mr. Hebbard there? A. No, I saw him in the stope. 
2267. Q. Did you ever see any of the mine inspectors there? A. No, I never saw them there. 
2268. Q. how many times have you seen Mr. Dave there? A. Twice altogether. 
2269. Mr. IIaltt.] Q. These men were working in A 3 just about the time of the accident; you said they 
were taking off two sets high and two sets wide, was that not very near 	di iding line of A 3 and A 4 
A. No. 
2270. Q. Near the gangway that goes betwern A 3 and A 4? A. It would be near the crosscut ging into 
the south drive. 
2271. Q. Near the crosscut between A 3 and A 4? A. Yes, there were four sets taken out years ago -in 
Mr. Rowe's time-and mollocked up. 
2272. Q. In going into this chute I think you would have to go on your hands and knees? A. Yes, about 
eight sets. 
2273. Q. You and Mr. Dawe were in this g.ngway about two days before the accident? A. Yes. 
2274. Q. Was there anything dangerous about the backs or timbers? A. No. 
2275. Q. Did anyone make any complaint to you about this slide? A. No. 
2276. Q. You spoke of a cap there that had a torn " or a "liner " on it or underneath it ;---was it put there 
to repair it? A. Yes. 
2277. Q. Did that make that specific cap safe ? A. Yes. 
2278. Q. On the occasion of your last visit before the accident with Mr. Dawe did you do anything oi 
cause anything to be done to any cap there ? A. That was at the time the "liner" was put in. 
2279. Q. Is it a general rule in the mine that no man is to go alone into a gangway where other men are 
not working ? A. A general rule in the mine. 
2280. Q. Not referring to this chute specifically? A. No. 
2281. Q. You have had a deal of experience, and in your opinion, as far as your experience goes, the 
principle of mullocking up after stoping, is that the best principle for the security of the miners and the 
safety of the mine'! A. So far as I know. 
2282. Q. You rio not know of any improvement? A. No. 
2283. Q. This crack that you told US you saw shortly after the June creep, about how wide would it be? 
A. It varied?, you might place a 10 x 2 in it at some places. 
2284. Q. As far as you can say was it caused by the June creep? A. Yes. 
2285. Q. Directly Crimp reported to you about the baulk in A 4 giving way you had it repaired? A. Yes. 
2286. Q. And in your opinion gave it the security required there? A. Yes. 
2287. J[r. Edwards.] Q. how long have you been in the Central Mine? A. About five years this time. 
2288. Q. I understand you are some relation of the late Mr. Rowe? A. Yes. 
2289. Q. You were timber boss under him? I. Yes. 
2290. Q. I suppose you knew the condition of the South Mine on the boundary from your experience in 
Central? A. Only from what I saw on the 600 level. 
2291. Q. Have you been down on the South boundary? A. Yes, I have been between the 600 and 700 
foot levels. 
2292. Q. I notice in the Central you work the pillar and stope plan? A. Yes, 
2293. Q. Looking at it in this plan, up to Block 10 boundary there appears to be left every now and then 
very large pillars 1 A. I do not know anything about plans. I can show you any part underground, but 
I do not understand p!ans. 

[Witness left.] 

[The Commission adjourned till Tuesday, 18th March, at 1030 am.] 
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WEDNESDAY, 18 MARCh, 1903. 
[The Royal Commission sat at 1030 am. in the Town I-Jail, Broken Hill.] 

Jrcocnt:- 
ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQ., POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 

BROKEN HILL, ROYAL CounssIoNER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hal], Solicitor, appeared to represent the Sulphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No-liability). 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Association. 

Reuben Cock, called in, sworn, and examined 

2294. Commissioner.] Q. What is your name in full 1 A. Reuben Cock. 
2295. Q. What experience have you had in mining? A. I have had about eleven years off and on. 
2296. Q. How many years have you been in Broken Hill mining? A. A little over three years. Before 
that I was in Western Australia. 
2297. Q. What mines have you worked in here? A. The Proprietary and the Central Mines. 
2298. Q. How long have you worked in the Central iine? A. About twelve months altogether. 
2299. Q. You were woiking in the Central Mine about September last? A. Yes ; between the 400 and 500 
I eve? a. 
2300. Q. Do you know the name of the pillar or stope you were working in? A. A 2 stope. Stoping 
and putting in square sets. 
2301. Q. How long were you working there prior to the creep? A. To the best of my knowledge about 
eight shifts. 
2302. Q. While working there did you hear any movemants in the timbers or hear any falls? A. No. 
2303. Q. How did the mine appear to you; did it appear safe as far as you saw? A. Yes; everything was 
all safe and snug to the best of my knowledge. 
2304. Q. I suppose you were rather surprised to find it had come together in your absence? A. Yes I 
was when I heard it next morning. 
2305. Q. Did you go back? A. We wont back next day, but there was no work doing, so I started at the 
Proprietary, and have been there ever since. 
2306. Q. Was the system of working there safe? A. Yes. 	 - 
2307. Q. Is there anything you could recommend to increase the safety? A. No. 	 S 

230$. Mr. Wise.] Q. Do you know B 5 where Lyons was working at the time of the accident 1 A. No ; I 
know nothing whatever about it. 	 S 

2309. Mr. IIai.] Q. Was the mine well mulloeked up? A. Yes. 
2310. Q. lied you always everything you requirt-d to make the working safe and secure? A. Yes. 
2311. Q. Dii the bosses an-i minsgement exercise proper caution and proper and careful supervision over 
your work? A. Yes. 

312. Q. Do you think thi4 system of filling in depleted slopes with niullock and timber as fohowed out in 
the Central Mine is the safest system for the security of the mine and the safety of the men? A. Yes, 
I do. 
2313. Q. Would you suggest any better course? A. No. 
2314. Q. What shift were you working on at the time of the accident? A. Afternoon shift. 
2315. Q. So far as your experience goes, did anything happen, or was there anything to give the most 
experienced an-i skilful miner any warning that that creep would take place? A.- No; not while I was 
there. 
2316. Q. I tlnnk you were working in this stope where the ground had shifted away from the back? 
A. Yes ; taking that out and putting timber in. 
2317. Q. As far as you saw you left everything safe in that stope when you left off that night? A. Yes. 
2318. Q. Everything appeared right? A. Yes, 
2319. Mr. Edwords.] Q. Did you hear timbers groaning? A. No. 
2320. Q. You were working with Burg? A. Yes. 
2321. Q. Do you know anything of any crack in any ground either on the 400 level or below the 400 level? 
A. No. 
2322. Q. Did none of your mates ever point out a crack to you? A. No. 
2323. Q. How long have you been working in the Central Mine? A. About eight shifts before that creep. 
I was there about twelve months altogether. 
2324. Q. Do you know where there is a vug in the 600 level? A. No; I never worked in the 600 level. 

[Witness left.] 

George Williams, called in, sworn, and examined 

2325. Comrn-issioner.1 Q. What is your full name? A. George Williams. 
2326, Q. You are a miner, living in Broken Hill? A. Yes. 
2327. Q. What experience have you had? A. Nine years. 
2328. Q. How many years in Broken Hill? A. I have been about six years now in Broken Hill I have 
been mining in South Australia and Western Australia. 
2329. Q. What mines have you worked in here? A. The Central all the time. 
2330. Q. About the months of September and October last you were working between the 400 and 500 foot 
levels? A. I was working at A 2 on the 500 level. 	 - 
2331. Q. Did you work up to the time of the creep? A. Till 12 o'clock-the afternoon shift before the 
creep, 	 - 	

1 
2332. 
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2332. Q. How long did you work in this particular place? A. Most six weeks. 
2333. Q.  What was the nature of your work A. I was taking up bottoms to put in crown sills on standing 
timber. 
2334. Q. Was it solid ground? A. Yes, shouting ground. 
2335. Q. have you any idea of how many sets you took out during that time? A. We took out about 
seven sets. 
2336. Q. You say you were working there about six weeks ;-it took you six weeks to take out seven sets? 
A. Yes. 
2337. Q. Were you on the sill floor or between the levels? A. We took out four sets on the sill floor and 
three sets higher up. 
2338. Q. Who were your mates I A. McCabbin and Hollow. 
2339. Q. Was Burg there? A. No; not in our party. 
2310. Q. How did you find the ground there? A. I found it protty safe while I was there; we heard no 
creaking or crying ; it was just as safe when I came out as when I went in. 
2311. Q. Did the ground seem to you quite safe? A. Yes; as far as my experience would lead me to 
believe. 
2312. Q. You heard no falls or the timber speaking? A. None whatever. 
2313. Q. Had you everything you wanted there? A. Everything we wanted was always to our hands. 
2344. Q. What other parts of the Central Mine did you woik in? A. On the 700 level. 
2345. Q. How was it niuhlocked 1 A. Always fu.11 up, sometimes too full for our liking. 
2346. Q. You mean it interfered with your work to a certain extent 3 A. It was filled up tight and we 
could not use the spawlers as we would like to. 
2347. Q. Have you noticed the shrinkage of mullock? A. No. 
2348. Q. You do not know how much it shrinks? A. I coulJ not say. 
2349. Q. Have you ever worked on the boundary of the South Mine in the Central? A. No, the closest I 
worked to the boundary was A 2. 
2350. Q. Were you at the boundary then ;-did you go juts the south boundary ? A. No, never. 
2351. dIr. Wise.] Q. You took out seven sets in six weeks; you will admit that was slow work? A. No, I 
do not think so with these big square sets. 
2352. Q. In ordinary circumstances you could take out more? A. It all depends upon the ground. 
2353. Q. What was the matter with the ground? A. It was all right. 
23.54. Q. Do you remember any stopes being filled in the Central Mine with " white-lead," instead of 
mullock? A. No, I do not. 
2355. Q. Do you know B 5? A. No, I do not. 
2356. AIr. hail.] Q. On the sill floor where you were taking out some sets, was the ground blasting ground? 
A. Yes, shooting ground. 
2357. Q. That means hard ground? A. Yes, 
2358. Q. At any time while you were working there had you any compiaint to make as to the danger of 
the ground.? A. None whatever. 
2359. Q. As far as your experience goes were the bosses and managers careful and prudent men'? A. Yes, 
vry,  prudent, and marie us put up timbers before we wanted to. 
2360. Q. They strove more for the safety of the men than their own popularity I A. Yes. 
2361. Q. The mullocking you say was carried close up? A. Yes. 
2362. Q. Every precaution was taken there to have the place well mullocked up I A. Ys. 
2363. Q. From your experience, in your opinion, is the plan of timbering and mullocking that is used by 
the Central Mine the safest plan for the security of the men and the safety of the mine I A. As far as I 
could see, I do not think they could do anything better than put in the square sets and fill them up. 
2364. Q. When you worked that last shift in the mine before the creep was there anything there to show a 
most skilful miner that an accident was likely to happen? A. No; no warning whatever. 
2365. Q. Do you know Joe Blackniore'? A. I do not know him. 
2366. dIr. Edwards.] Q. Were you working in A 2? A. In A 2 on the sill, one set up. In the stope. 
2367. Q. Was Burg working on the same ground as you? A. Yes, he was working up between 403 and 
500; I was working on the sill in A 2. 
2368. Q. He says he was working in A 2? A. We worked on A 2, south end of the stope on the sill. 
2369. Q. Were you using hand-chills or machines 1 A. I was using the hammer, hand labour. 
2370. Q. You do not put in such heavy charges as with the maclimes? A. It all depends upon how deep 
you bore. 
2371. Q. Did you not bore so de"p with hand labour? A. If we got a chance-if we could swing it. 
2372. Q. \Vero there any machines usdI A. No. 
2373. Q. When did they knock off using them 1 A. I could not tell you. Some machines were working, 
but not in that side. None towards the South. 
2374. Q. Have they been used within the last six years south of the Kintore shaft? A. Not to my 
know ledge. 
23 15. Q. The vibration from a machine-drilled hole is a good deal greater than that from a hand drilled hole? 
A. It all depends upon the depth and the charge you put in. 
2376. Q. Did you ever hear of any cracks in that ground'? A. No. 
2377, Q. Did you ever hear the timber talking? A. No. 
2378. Q. Everything was as safe as possibe? A. We were late that night in getting of, and I almost made 
up my mind to have a camp below-it was that safe. 
2319. Q. Did you ever work on the 600 level? A. Yes. 
2380. Q. Do you know where a vug is there? A. No, I never heard of a vug. 
2 38 1. Q. Never heard of a big vug b'ing discovered there in 1801 at the 600 level'? A. No. 
2382. Q. Did you ever work on B 4? A. No. 
2383. Q. What part of the 600 did you work on? A. In B 3. 
2384. Q. Do you know the vug that runs into the B 3 at the 600 level? A. No. 
2385. Q. Were you working there in 1897 1 A. No, I cannot say where 1 was working in 1897. 
2386. Q. What other levels have you worked at in the Central Mine? A. At the 500, 600, and 100 levels. 

2387. 
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2387. Q. In towards the south I A. No, north most of the time. At the 500 I worked in A 2. 
2388. Q. Do you know of any ore pillars left stinding towards the south 1 A. Orre between A 2 and 3 is 
standing there. 
2339. Q. Who was Manager of the mhi when you we,.-it there? A. Mr. William Rowe was unierground 
manager, and Mr. Adams, General Manager. 
2390. Q. At that time all pillars were left standing? A. Ye', there are ore pillars there now. 
2391. Q. At all levels between Kintore shaft and the south all pillars were left standing? A. Yes. 
2392. Q. Do you know of any of these pillars being mined on during the last two years? A. I do not. 
2393. Q. Can you say if all pillars were left standing as they were two years ago? A. I ha'e never been 
down past the 500 level during the past seven months. 
2391. Commissioner.] Q. Did you ever work above the 400 level? A. I did two shifts there only on a rise 
during Christmas time. 
2395. Q. Last Christmas? A. Ye. 
2396. Q. You have no knowledge of the ground above the 3007 A. No, none whatever. 
2397. Mr. Wise.] Q. Do you know of any sets tiken out other than in squire sets in the Central Mine? 
A. Not to my knowledge. 
2398. Q. Without the square sets? A. The back stopes there were filled up to the top with mullock. They 
are worked up to the sill floor and square sets put round. 

{Witness left.] 

Joseph Henry McCubbin, called in, sworn, and examined 

2309. Commissioner.] Q. What is your name in full? A. Joseph Henry McCuljbin. 
2400. Q. What are you? A. A miner. 
2401. Q. How many years have you been mining? A. Seven years. 
2402. Q. Where? A. In Western Australia. 
2403. Q. What mines have you worked in in Broken Hill? A. Block 10 and the Central. 
2404. Q. How long have you worked in the Central? A. About four years as near as I can say. 
2405. Q. You were working there, I believe, at the time of the creep? A. Yes. 
2406. Q. And for how long before the creep? A. About three years before the creep. I had be'n there 
three or four years up to the creep. 
2107. Q. What work were you doing at the time of the creep? A. Stoping on the 500 level in A 3 stope. 
2408. Q. Who were your mates? A. Nankivell, Williams, and Hollow. 
2409. Q. How long had you been in this particular place before the accident? A. About a month. 
2410. Q. What sort of ground were you taking out? A. Friable ore. It was solid. We had to shoot it. 
2111. Q. You worked on the sill floor? A. Yes. 
2412. Q. How many sets did you take out there? A. Ten sets on the sills, and we were on the next floor 
we took out eight sets there. There were about seventeen or eighteen taken out altogether on tIme two 
floors ; that was up to the time of time creep. 
2413. Q. What shift were you on? A. Afternoon shift. 
2414. Q. How did the ground appear? A. Everything was quite sound when we left the stope. 
2415. Q. Was there any movement? A. No, we never heard any movement whatever. Everything was 
quiet. 
2116. Q. Did you heai' any falls or anything of that sort? A. No. 
2417. Q. Did you notice any cracks in any of the drives where you were working? A. No, I never 
noticed any. 
2418. Q. So far as you could see, the ground was safe? A. Yes. 
2419. Q. How often were you visited by the mine officials while you were working? A. T ,vice a shift by 
the shift boss, Chas. Anderson. 
2420. Q. Was there anything you wanted which you could not get? A. No, we always had evrything we 
required. 
2421. Mr. Wise.] Q. Do you know A 2 slope? A. Yes, I know it. 
2422. Q. Do you know A 1 pillar? A. No. 
2423. Q. Do you know anything about B 5? A. No. 
2424. Mr. Edwarie.] Q. What levels have you been working on in the Central? A. On the 500 and GCO 
levelu. 
2425. Q. Between Kintore shift and the south bound dry I A. I worked at the back of Kinto:e shaft-at 
the north end of Kintore shaft. 
2426. Q. That would be going vest? A. Yes, as near a I cm sic. 
2427. Q. Do you know of any pillars left standing on the south boundary? A. No. 
2428. Q. A 3-was that origina6ya pillar? A. The pillar between A 4 and A 2-it is standing there now. 
2429. Q. Is that the pillar 3 oe were stoping in? A. We were beside the old gangway. 
2430. Q. Do you know what was done on this pillar? A. I do not know; I never worked on that side of 
the 600. 
2431. Q. You do not know the original width of the A 3 ? A. About 50 feet. 
2432. Q. How much did yoc take oil when sloping? A. About 14 feet-two sets wide. About 12 feet. 
2433. Q. Where ;-on the south side? A. Ys. 
2434. Q. That would tend to weaken the pillar to it certain extent? A. I do not think so, it was a solid 
mass of ground. 
2435. Q. Was it crumbly ? A. No, it is all sulphmide. 
2436. Q. Do you know time locality of the old vugg that was there ? A. No. 
2437. Q. Did you see any cracks being in the ore pliers? A. I never saw or heard of any on the 500 1ev]. 

[Witness left.] 

John Nankivell, called in, sworn, and examined :- 

2438. Comniissiommer.] Q. What is your full name? A. John Nankivell. 
2439. Q. What are you? A. A miner. 
2440. Q. How many years experience have you lied? A. Fully twenty years. 
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2441. Q. How long have you been working in Broken Hill? A. About thirteen or fourteen years off 
and on. 
2442. Q. Where else have you worked? A. In all the other colonies. 
2443. Q. What mines have you worked in in Broken Hill? A. The Block If, Block 10, Junction North, 
and the Central. 
2444. Q. How long have you worked in the Central? A. About seven months. 
2445. Q. What part of the mine were you working in at the time of the creep? A. At A 3, on the 500 
level. 
2446. Q. How long had you been working in A 3? A. About four or five weeks. 
2447. Q. What shift were you on? A. Afternoon shift. I knocked off at 12 o'clock the night before the 
creep. 
2448. Q. What work were you doing there? A. Stoping. 
2449. Q. What sort of ground was it, solid or loose? A. A little fiakey and hea'vy. 
2450. Q. Was it shooting ground ? A. Yes, we would have to shoot sometimes. 
2451. Q. Do you remember how many sets you took out? A. We put in a few sill sets-about six or eight- 
and altogether we put in about seventeen or eighteen tops and bottoms. Sh 'as two sets high at one 
end, and at the other end we only went one set. We were working both ends; but it all included the on 
stope. 
2452. Q. While working here, were the timbers talking, or did you notice any movement I A. None 
whatever. 
2453. Q. Did you hear-any falls of ground? A. No. 
2454. Q. There was nothing then to make you anticipate any danger? A. Nothing that we could see; the 
ground about us was timbered and mullocked up. So far as we saw, everything was perfectly safe. 
2455. Q. Do you know B 5? A. I do not know anything about that; I was never up there. 
2456. Yr. Hall.] Q. Had you everything ready at hand that you wanted there? A. Yes. 
2457. Q. You had no complaints to mske? A. No. 
2458. Q. Is this system of timbering and mullocking supposed to be the safest way of mining? A. Yes. 
2459, Q. Do you know of any better? A. No, I could not suggest anything better, as far as my experience 
goes. That is the best and safest way. 
2460. Q. Was there anything to indicate that an accident was likely to take place when you left that night? 
A. No. 
2461. Q. Everything appeared safe? A. Yes. 
2462. 31r. Edwards.] Q. Assuming this A 3 was an ore pillar, and to some extent resisted the top and side 
pressure, would the work you were doing weaken the pillar? A. Not so far as I can see. In some parts 
we had to put in bottoms. 
2463. Q. Why? A. To carry the other timber. 
2464. Q. Was it broken away 1 A. No, we had to shoot it out. 
2465. Q. Would it not weaken the pillar? A. Not so far as I could see. We did not know what was 
under it. 
2466. Q. In the centre of A 3 going easterly, is the

-
re a stope there 1 A. There is a stope, A 2. 

2467. Q. Right in the foot-well in A 3? A. It might have been there but I have never been up there. 
2468. Q. How far from where you were working on the same level? -i. We were working about 50 feet 
from A 2. 
2469. Q. Was there a stope about nine or ten sets high? A. One up above us was working; but I do not 
know how many floors up. 
2470. Q. You were working at the coiner of A 3, were you not;-did you notice the commencement of 
another stope? A. The only one I know of was the one between us I thought it was in A 2. We put 
our stope up to the end of the ground, and we were sent back to put in two sets to make it doubly secure. 
2471. Q. There was one between A 2 and you ? A. I never saw it. I know some chaps when were up there; 
I do not know their names; but I know they were working up above, for we used to hear their shots. 
2172. Q. Were these men working up there at the time of the accident? A. They were shifted about - a 
fortnight or three weeks before. 
2473. Q. You have been mining a number of years, and have used machines and hand-drills ; from your 
experience, can you knock out more dirt with machines than hand? A. Not in proportion. I think hand 
labour is before machines. 
2474. Q. You could use machines on the 500 level in A 3? A. No, because it would shake it up too much. 
It is a vastly different thing using machines and hand-drills in ground that is fiakey. 
2475. Q. Would it be dangerous to use them? A. Not if we could keep the timber up the same as with 
hand-drilling. You could judge better with hand labour. 
2476. Q. Was it necessary in this ground ? A. The timber there would be catching the rocks, not the fine 
ground. 
2177. Q. Do you know if any machine-drills were used in any part of the Central Mine south of the Kin tore 
shaft ? A. Yes, there were one or two, and when I went there they were stopped. 
241 8. Q. Did that imply that it was not safe to use them there 1 A. I do not know whether it was on 
account of the safety. 
2479. Q. You will say you can break out more ore with machines than with hand-drills? A. I could not say. 
2480. Q. These machines were knocked off in the Central shortly before the creep ;-you can give no rcason 
A. No. 
2481. Q. The reason you did not use theni was that hand-drills were safer? A. No, we were put there as 
hand-drillers. 
2482. Mr. hail.] Q. All you know of tl.e machines is that there were one or two when you went there 
first 1 A. That is all. 
2483. Q. They were not in general use all over the mine and stopped? A. No. 	- 
2484. Yr. Wise.] Q.  You said there was a party of men working above you ;-were they north, south, 
east, or west? A. As far as we could tell, we could hear the shot above us. They were not immediately 
above us. 

- 	[Witness left.] 

Edward 
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Edward Prior, called in, sworn, and examined 

2485. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Edward Prior. 

2486. Q. What are you? A. Timber man in the Central Mine. 
2487. Q. Have you had mining experience? A. I have had thirteen years' experience on the Barrier. 

2488. Q. Any mining experience before coming here? A. Only alluvial. 
2489. Q. What mines particularly have you worked in hre? A. I worked in the Central mostly since 
1895. I have worked in the big mine, Block 11, a little in Block 10, but never in the South Mine. 

2490. Q. Have you done any mining above the 300 level in the Central Mine 1 A. Yes. 

2491. Q. 
What year would that be in? A. I could not exactly state. I was putting a stope down the 

winze, 
2492. Q. You did no stoping above the 300 level 'i A. No. 

2493. Q. 
How was the mining done in those days 1 A. There was filling, but not to such an extent as at 

present. 
2494. Q. What level did you put this winze from? A. From the 200 to the 300. 

2495. Q. What amount of work had been done in the 200 at this time? A. I could not say. 

2496. Q. There was a stope where you put the winze from? A. No, not in the immediate place where we 

put it down, but there was one a little way from us. 
2497. Q. Below that did you see any stoping 1 A. We came in contact with an old stope, which we opened 
up to make a mullock pass. I have no idea what size it was. It was filled with roullock, and we had to 

go through it. 
2498. Q. You were working in the Central about the time of this creep? A. Yes; the night of the creep. 

We were working at C 3, about three sets in the 400 level. 
2499. Q. Did you hear the creep 1 A. At about 5 minutes to 3, and while at work, there was a noise of 
rushing, and then the wind came up from the stope. There was rio dnst, and we heard no fall. We knew at 
the time that something had gone wrong, and we rushed over from the winze down to the 500 level, and 
on that level the first man we met was Cooley. I asked him if anything had happened, and be said, "Only 
a strong wind ; " he did not understand it. We went a little further on the south side of B 3, and there 
we met Lyons and Frisk I believe there was another man present, but I could not say who be was. They 
then told us that their mates, Jordan and Campbell, were in the stope. We then said, " You chaps had 
better go back into the cross out, and we will see if we can eflbct an entrance to get to these men." We 
went a little further south and came opon the line running to the old shaft; that was about five or six sets 
from where Lyons was filling. The timber was then standing, though talking. We could see we had no 
chance of getting to the stope from that direction, as it was dangerous; we then made up our minds to 
return to the stope C 3 where we were working, and we went to the 400 level. Ptisk, Lyons, and Cooley 
went to the 400 level with us. They stopped at the northern end of the mine. My mate (Slocurn) and 
myself went down then to the plat-sheets; that would be the corner of B 5 stope. We thought by going 
through there that these men, Jordan and Campbell, would come up through A 2. \Vhile we were there 
the timbers were talking, and we could see the horses near the old centre shaft in the stables. Between 
us and the horses the ground was falling. When we got there it was dangerous to go to the A 2. We 
retraced our steps and went back through A 3 winze, and came again on the south end of B 3 at the 500. 

We followed the foot-wall down near the old main shaft., but the ground was working and there was a heap 
of logs in this drive, so we retraced our steps again and went down the B 3 winze to the 600 level. 
Lyons, Frisk, and Cooley went in the lead down to B 3 winze,  ; we overtook them about six sets up from 
the 600-foot level ; they were taking the wrong road, and we climbed up the steps again. When we got to 
the 600 we met some men there—Thprnton and Stackpool. We rnshed through the B 3 and got to the 
old main shaft., and after we had been there about 3 minutes, Albert Crimp, the niullock boss, came from 
the surface and told us lie had been to the surface and despatcimed Rowe for the underground manager. 
Theh we told him the men, Jordan and Campbell, were missing, and we could not effect an entrance. He 
then went down and sent the men to the surface. I came down again with the underground manager, 
and while we were at the p1st the second fall occurred. We heard that fall; it was the first fall that had 
been heard by us, but there had been the one previous, but we did not hear it. 
2500. Q. How did you know there had been a fall, you did not hear it? A. There would not have been so 

much wind in the place if there had not been. We heard the second fall. There was a lot of wind. My mate 
lay down flat and caught hold of the rails, and I went to the other side of the timber shaft and held on to 
the air columns; it would have blou n us into the shaft if we had been standing up. After we heard the  

fall there was a rumbling. 
2501. Q. What level were you on at this time? A. We were on the 600 level. 

2502. Q. Could you tell whether the fall was above or below you? A. This fall was partly on the same 

level and above—according to the fall and the stuff running away. By that time the underground 
manager, Mr. Dawe, was with us. We went back partly to 53 and found it was dangerous, and we went 
down and came up the old shaft to the surface. After that we went below again—the underground manager, 
the foreman, Martin the timber boss, Crimp the mullock boss, Slocuni, and myself, and when we got to the 

500 level we found that all B 5, where Lyons had been trucking, had come away. 
2503. Q. 

How near could you get to B 5 after the second fall? A. I could get to within four or six sets of 

it. 	We went from there right round on the west side, and came in from A 4 and tried to get into A 2 
stope, but found we were cut off. We went to the -400, and the stopes that were standing when Slocum 
and I left them were all down. 
2501.. Q. 

You tried to get to B 5 chute after the first fall? A. When we went to Lyqns I could have 
walked into B 5 chute. 
2505. Q. How close did you get to it? A. We could have walked up and touched it. 

2506. Q. Was the first or last rush of wind the greater? A. It was more to us on account of where we were. 

The fall came up from the 500. It came up, not down. 
2507. Q. 

You think the fall was below the 500 level? A. To me the first one seemed to be away in the south. 
The second fall I would take it had come from the A 2 in the 500 level above where she was stoped. All 
the stopes above it in A 1 above the 400 level. 
2508. Q. Have you done any work about this B 5 chute ;—do you know it? A. Yes, well. I have lined 

that chute. -2509. 
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2539. Q. And at the top of the slide you had to go up some sets? A. About ten sets, and walk through A 2, 
A I, and catch the winze at the corner of B 5. 
2510. Q. You went through the gangway and got to the slide? A. The gangway on the couth side of A 2 
block. 
2511. Q. Would the block be one side of the gangway ? A. Yes. 
2512. Q. When were you there las; prior to the accident I A. About a month or six weeks; we were 
making the chute in A 2. 
2513. Q. Were you at the slide that time 1 A. I have not beea at the slide for sone considerable time 
the last work we did was to put the side timber in the chute and lay a line for the truck running to fill 
the chute. 
2514. Q. Could you walk alorg to the slide? A. I could not say. 
2515. Q. You have worked all over the mine;-have you done much woik south of Kintore shaft'i 
A. Yes, all over the mine. 
2516. Q. At the 500 level? A. From the bottom to the top of the minf. 
23 17. Q. Have you heard any complaints as to any of the ground there? A. The ground is fairly good. 
2518. Q. You frequently met Lyons while ct work 1 A. Yes. 
2519. Q. Has he ever made any complaint to you about B 5? A. He never macic any complaint to me. 
2520. Q. Have you ever worked in the South Mine, or very close to it on the boundary 1 A. I have been 
in it on the boundary. 

.2321. Q. Ho .v is that mullooked up 1 A. I could not say as to the mullocking. 
2522. Q. Have you seen any open sets there? A. I could not go in very far. I did se open sets, but how 
many I could not say. That was at the 700 level. 
2523. Q. Is it your idea that there were two falls? A. I am sure of it. 
2524. Q. The first one was below the 500 level? A. The first one has taken pl ac between the 600 to ti e 
400, and has gone away into some cavity that existed somewhere along to the south. 
2525. Q. And the second one came above? A. Yes, above the 400 level. B 5 chute and three sets of 
ground in A 1 and A 2 this came away with the second fall. That is my idea. 
2326. iJir. lIeU.] Q. Did this first rush of wind, when you were in C 3, extinguish your candles? A. It 
extinguished my mate's, but mine, being up on the back out of the wind, kept burning. 
2527. Q. You know the tool-box on the 500 level? A. Yes. 
2528. Q. Is that in the main gangway? A. Yes, going to the old main shaft, the gangway between Kintore 
and the old mail! shaft. 
2529. Q. Did you find the tool-box there safe and the gangway standing? A. Yes. 
2530. Q. Is that the occasion of which you told the Commissioner you could have walked up and touched 
B5? A. Yes. 
2531. Q. So it could have been standing at that time ;-it could not have fallen at that time? A. It was 
standing at that time. 
2532. Q. How far from the tool-box was Lyons? A. About 50 feet. 
2533. Q. How did he seem 1 A. He was naturally excited. 
2534. Q. When you were standing at the tool-box, could you see some distance? A. We could see the light 
through the gangway that went south. 
2535. Q. The timbers along that gangway were all standing there I A. All standing, although talking. 
2536. Q. How far from the break would you he when you went to the plat-sheets the second time? A. About 
25 feet. 
2537. Q. Could you see it along the cross-cut there? A. The first time we could see through into the old 
shaft there was a light on the pInt. 
2538. Q. The timber was all standing then? A. Yes. 
2539. Q. You have worked in the mine some time ;-what is your idea of the accident, from the sound you 
heard and from what you saw? A. In my opinion, the first fall was caused by a cavity existing somewhere in 
the South. The second fall was caused by the mullock and timber going away southward and leaving it 
without any support, and the great fall from the 400 had brought down the 500 stopes on the 500 level. 
25 10. Q. When you met Lyons and Prisk and the third man, who was it told you Jordan and Campbell 
were up in the chute? A. I could not say whether it was Lyons or Piisk. They said they had gone to 
run the B 5 chute. 
2541. Q. Ptior to this first rush of wind, was there anything to indicate that there was likely to be a break 
in the mine? A. Nothing whatever. 
2542. Q. You are certain that when you saw Lyons that the tool-box and gangway leading to the old main 
shaft that the timbers were all stat ding there then? A. I am certain. 
2543. JIr. JVise.] Q. Where was Cooley working? A. Throwing mullock up into a centre gangway in C 3 
up on to the stage. 
2514. Q. Do you remember anything in conversation with the miners about the rats in this particular 
shift? A. My niate, wlieii he came back, remarked, as we generally do, about rats running round, but we 
would not take any notice of them being there, as we have crib there. 
2515. Q. Might lie have said he saw half a dozen? A. There would be nothing extraordinary in that; we 
often see half a dozen. 
2546. Q. Do you know the slide where Jordmi and Campbell were suppsed to le? A. Yes; but I have 
not been there since it was re-inullocked. 
2547. Q. Then I talceit it is entirely altered since you wre there last? A. It would not be a great deal 
the sets were standing and half tilled at the time. 

- 2548. Q. Do you know how many men were working in the rescue party after the collapse occurred? A. 
Twelve miners and six niullockers, to bring timber to the 500 level. 
2549. Q. On one shift? A. Four miners aLd two mullockers on one level. I know nothing about the witze 
party 
2550. Q. Do you know how many are engaged this morning on rescue work ? A. I could not say. 
2551. dIr. Ei?wards.] Q. As a timber man, you hold an important position in the mine ? A. Not an extra- 
ordinarily important position. 
2552. Q. You are next to the timber-boss? A. Under the timber bTss. 

- 2553. 
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2553. Q. He holds a better position than the shift boss? A. Yes, as regards timber work. 
2554. Q. I suppose the work of securing the Central Mine is parlly your woik? A. Yes, if ilaces  are 
(langer)us. 
2555. Q. Have you anything to do with filling up cavities? A. No, the mullockers generally do that. 
2556. Q. You attribute the creep, not to a defect in your own mine, but to some fault on the part of the 
other fellow ? A. I attribute it to a cavity somewhere in the South Mine. 
2557. Q. Could you indicate where the eavity was? A. We found a place after the June creep, and we 
timber men were put there to see it well muhocked up ; that was in the 400 level, in dc se ptoximity to the 
(11 south shaft in A 4. 	 - 
2558. Q. What extent was that crep? A. The extent I could not exactly say, as we could not get down 
to the cavity there was a cavity running down towards the South winch we could not gi t down to. 
2559. Q. Was that secured 1 A. I could not say ; but we filled her up as tight as we cculd. Since then 
the surface has been sinking at the 400 level. 
2560. Q. That cavity may not have been filled up I A. But it was filled up, as far as we could get it; we 
were 30 feet down. 
2561. Q. If you pack in mullock a certtin shrinkage will always take place, cepecially places like that? 
A. This was filled with skimps. 
2562. Q. Is there any shrinkage in skimps I A. A lithe I would not presume to say how much. 
2563. Q. Are all your stopes packed tigi.t with mullock I A. They are packed tight with mullock. 
2561. Q. If a fall took place there w uld be great momentum ; it would fall very heavy ;-in stopes 
extending back pethaps 70 fret and ten sets high and ten sets aoross, that would take a lot of mullock to fill 
that? A. Yes. 
2565. Q. You cia not know where hs cavity ended, whether in the Central or South I A. We got down 
about 20 or 30 feet, and we had a long scraper about 12 or 15 feet, and we put tht down and found no 
bottom. We threw some loose earth down and could not hear it laid at the bottom ; it was still going. 
2566. Q. So, for all you know, that cavity might have ended in the Central? A. It could not have eidid 
in the Central ground, because we could have got at it. 
2567. Q. Uow far from the boundary was this? A. About 80 feet; it wqnt down about 1 in 10, 1 should 
think. 
2568. 9. You were woi king in this place when Mr. Rowe was manager? A. Yes. 
2569. 9. lie was working the system of pillar and stope ; and originally ore pillars were left 1 etween the 
boundary and the Kintore shaft? A. There were pillars all over 50 feet. 
2570. Q. How many pillars were standing at the time of the last creep on the south of the shaft-, towards 
the boundary? A. Two pillars, 50 feet wide ; there may have been a set or two taken off A 3 pillar, the 
main gangway going. 
2571. Q. That would leave the size of A 3 just about 46 feet? A. It was taken off one side ; the middle 
would be full width. The other pillar was A 1, near the Kintore shaft. Stoping was done on the foot-wa I 
side-east side. I could not say how much was done ; we did some there ourselves. I am speaking now 
of the 500 level. 
2572. 9. Are there any cracks there 1 A. There may be cracks on the foot wall coming from the creep. 
2573. 9. Were there any cracks there before? A. No. 
2574. Q. On the 400 level, was there any milling done on these pillars on the south side of the Kintore 
shaft 1 A. The pillars are there standing now. 
2575. Q. On the 400 level, are there not two small stopes on A 3, in towards the foot.wall, right up against 
the main shaft? A. No, 1 do not know any stope worked there. 
2576. Q. Go to the 500 level agaiii on A 3, do you not know the back soie  there, right in front of the 
pillar-all crushed now I A. No, I do not. 
2577. Q. Go to the 600 level, in A 3, do you know of any soping lining done in this pillar? A. Ye-a, a 
certain amount along the foot-wall. Only one stope in that pillar. 
2578. Q. Go to the 700 level, in the same pillar? A. I do not know ; I cannot say anything about the 700 
level. 
2579. Q. Do you know of any solid pillar left on your boundary-in the Central Mine-at the 400, 500, or 
600 level ? A. On the 600 level we were close up to the boundary. I could not stvear to the 500. She 
was connected at the 600 level. I was there once. 
2580. Q. If an ore pillar were left on the Central boundary, would this creep have taken place? A. 
Probably it would not. 
2581. Q. Was it the South or the Central that went to the boundary first? A. The South, I should judge. 
2582. Q. So, if the Central people had left the pillar in the-jr boundary, it would not have come away? 
A. If the South had not come too close. 
25S3. Q. If the Central had left the ore pillar, would this creep have taken ilae?  A. It all d pends upoa tl.e 
pillar. 
2584. 9. By working through to ti e South boundary, did you take away the support you should have had I 
A. It weakened the support ; but if the stopes were well filled with mullock the support would have been 
there. 
2585. Q. Before opening into the South, did you ascertain if it was well filled with muFoek ? A. No. 
2586. Q. The rush of wind came up? A. Yes. 
2587, Q. If that fall had been into the South, wuld that not have causd the air to go in there through 
their way I A. Not necessarily. 
2588. 0. You say the fall was towards the oprn stopes in the South ;-would that not fc-rce the wind through 
their way i A. Both way.-;. It would have forced it aiong the drive that Lyons was in. 
2589. (9. The fall goes in this direction ; the air would be behind it? A. It would be Lefomo it.. 
2590. 9. Would not the falling grotmnd fill the gangways? A. But the air would go Lefome the fall. 
2391. Mr. I/al ] Q. If in your opinion, the South had mulloeked up the stopes, this weuld not have 
occurred ? A. I could not say whether it was insufficiently filled stopes or a cavity existing 1h iT. 

2592. (9. So far as your knowledge goes, the pillars have not been taken away since i\Ir. Rowe's management 
ceased 1 A. The pillars are tlmei e now, with the exception of a set or two. 
2593. 9. Do you think the taking away of that set or two contributed to the accident in the slightest 
degree I A. Not in the slightest. 	 2594. 
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2594. Commissioner.] Q. Do you know anything about the previous creeps? A. Yes, the one I was speaking 
of just now. 
2595. Q. In June last year? A. Yes. 
2596. Q. Was much ground affected by that? A. It showed a fissure running north-easterly from the south 
boundary. That aflbcted the low stopes of the foot-wall to the south shaft. 
2597. Q. Not the higher stopes? A. No ; not above the 400 level. 
2598. Q. Was the cause of that creep ascertained l A. That thera was a cavity existing somewhere. We 
were working there and we could not locate the. cavity. 
2599. Q. That was the winze sunk by King and party to try and find the cavity 1 A. Yes. 
2600. Mr. flail.] Q. Do you know of any creep that has taken place in the South near the south boundary 
while you have been working in the Central? A. Yes, the time Harry Downs was killed near the boundary. 
2601. Q. Do you know of any others that occurred in the South Mine 1 A. Yes, when Arty Ttimbath was 
killed, that was in 1895. 
2602. Q. Would not the natural effect of a creep be to leave a cavity lA. Of course, unless they could get 
to it. 
2603. Q. So the only inference is that a cavity existed ? A. Yes. 
2604. Au. Wise.] Q. Do you know anything about "vugs" in the Central Mine? A. Yes. 
2605. Q. Da you know of one at the 600 level'? A. Yes, in B 3. It was flOed up just when I went there. 
We filled it up from the 600 level. It goes below the 600 level. 
2606. Q. Where did they fill it from? A. It might have been filled from above, but I do not know. There 
is a stoe over the top and if it was not filled the timber would not be standing there. 
2607. Air. Edwards.] Q. Da you know anything about a crack in any of the pillars on the 400 level, near 
where Lyons was working? A. I do not. 
2608. Q. Do you know where Barge and Cock were working ; they were working between the 400 and 500 
levels; this crack is between the 400 and 500 levels? A. I do not remember anyone working there. I 
remember Manley working in A 2. 
2609. Q. I asked him and lie sail in the same pillar as the mullock chute was on? 	A. That would be in 
A 1, it was on the south side of B 5, if he was working there it would naturally be A 1, within 50 feet of 
it. 	I do not know anything of a crack. 
2610. Q. Do you know any crack in any standing ground in the mine? A. There are plenty of crevices. 
2611. Q. That a man could crawl into? A. I would call these I am speaking abaut " waterworn." 
261.2. Q. They (10 not strengthen the mine, do they ? A. It does not weaken it. It is not a sign of danger 
and they do not weaken the ground. There are several there, and can be seen at the present tim. 

[Witness lcft.] 

The Commission adjourned till Thursday, 19th March, at 1030 a 

THURSDAY, 19 AlA/lUll, 1903. 

[Ths Royal Commission sat at 1030 a.nz. in the Towh flail, Broken Hill.] 

rcocni :- 
ERNEST LESLIE MATTLAND, ESQLTIILE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 

BROKEN 11ILL, ROYAL CoMiIssIoNEl1. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of i\fines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Sulphic?e Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No- Liabi litv). 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Association. 

Thomas Cadwallader Roberts, called in, sworn, and re-examined 

2613. Commissioner.] Q. Since youu -gave your evidence on the 13th instant you have made another inspec-
tion of the two mines '? A. Yes. 
2614. Q. You have seen everything you required to see? A. Yes. 
2615. Q. Can you tell us the result of your observations? A. From what I have seen and in looking at the 
movements from the various points where we got to the boundarie, I am of opinion that both sides of the 
boundary has been worked by the two mines, racing to get the ore on the boundary, each trying to get it 
first. 
2616. Q. You think the cause of the weakness was on the boundary line 1 A. On the boundary line. 
2617. Q. What level do you think? A. It must have be(n down somewhere under the 500 level 
2618. Q. You have had a long mining experience and this is the, result of your knowledge, as far as you can 
pee? A. I have had fourteen years' cxpetience in Broken Hill mines, and have been working in every mine 
along the line of lode. 	 - 
2619. Mr. Wise.] Q. You stated the other day in your evidence that the Central Mine was well inullocked 
up and secure? A. In the places I worked in. 
2620. Q. Did you work in more than one stope? A. I worked in A 2 all the time, so I could not know 
anythin-g of the other p)rtions of the mine. 
2621. Q. In your opinion, do you think it is necessary to have a niner in charge of the mullockers? A. Yes, 
certainly ; because mulloekers have to go into big depleted stopes, and very often it is not safe to send 
mullockers in there unless the mullockers are sent by a practical miner. 
2622. Q. Along the line of lode, mullockers are sent into as dangerous places as miners? A. Very often 
worse. 
2623. Q. Where do you think this creep started? A. On the boundary line, it must have started from the 
bottom levels. 	 - 	 2621. 
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2624. Commissioner.] Q. A witness in giving evidence yesterday stated that they were working three sets 
in the 400 level and they felt a strong wind ; that was apparently the first fall ; they were afterwards on 
the 000 level and they heard a fall and a strong wind caine on them they were at the shaft, and had it 
not been for lying down and holding on they would have been blown into the shaft;---would that 
evidence alter your opinion as to the locality? A. No. You cannot tell much where the wind will travel 
in a fall, there are so many gangways-it may be forced through a shaft and back again up the other 
l'evels. 
2625. Q. Do you think a fall in the lower levels could cause sufficient wind to blow out candles away from 
the boundary below the 400 level ;-I want to know, from your niiniug experience, do you think it would 
be probable that the fall from the lower levels would cause sufficient wind at that distance away from the 
shaft at the 400 level'? A. I do not think it would come in if they were working in the winze, four sets 
below the 400 level. 
2626. Mr. hail.] Q. I suppose how far the rush of wind would carry would depend upon the openings from 
which it could escape I ii. If the winze is only sunk from one level, the wind could not come from the 
other level. 
2627. Q. Where was the ground disturbed deepest-in the South or in the Central Mine-so far as you 
went I A. it was both sides. 
2628. Q. As a matter of fact, was it not disturbed below the 700 level-or 725 feet-in the South Mine 
A. It was 15 feet from the boundary at - the 700 level. According to the plan, it is 25 feet in the Central. 
2629. Q. If you could see the backs of the stopes in the Central right up against the boundary, would that 
not satisfy you that the disturbance could not have gone below the 600-foot level in the Central I A. I did 
not see any backs. I have not been close to the boundary of the Central the closest place we got to the 
boundary was on the 700 level. 
2630. Q. Was there any disturbance at 700-foot level on the boundary in the Central Mine where you were 
and went close up to the boundary 1 A. That is 15 feet from the boundary. 
2631. Q. Was it not a mullocked-up stope, and not a crushed stope, that you saw in the Central I A. It 
was worked-out ground. 
2632. Q. Some of the others went up two or three sets in the Central at the 700 level 1 A. Some went up 
two or three sets. 
2633. Q. They went to see the boundary I A. I do not know. 
2634. Q. On that level of the Central, you could not get nearer the boundary than 15 feet on the western 
and 45 feet on the eastern sides, on account of crushed stopes 1 A. Twenty-five feet one side; on foot side, 
45 feet. 
2635. Q. All that ground was crushed, and you could not go into it between these two points of the 
boundary I it. No ; we could not go into it. 	 - 
2636. Q. On the 600 level in the South, how near did you get to the boundary there 1 A. Thirty-seven 
feet. 
2637. Commissioner;] Q. These measurements are only what you have been t0id 1 A. What I have been 
told, and what were put down on the piams. 
2638. Mr. Ed'ward.] Q. Not being able to get in, it is only cnecture where it did occur 1 A. We could 
not get nearer to the boundary lines than these points on the levels. 
2639. Q. You say it occurred on the boundary, and was brought about by the two parties rushing for the 
ore I A Yes. 
2610. Q. Assuming that one g.)t to the boundary before the other, do you not think, if the second party 
hid left a solid pfliar of ore there, the fall would have taken place I A. if they had to leave a pillar, that 
would be unfair to one company. 
2311. Q. I am not talking about unfairness ;-supposing one party had got to the boundary, then the 
second party when getting to the boundary had left a solid pillar, would the creep have been so likely to 
have occurred 1 A. Rigmt through, 50 feet surface to bottom, it is not so likely to occur. 
2642. Q. You have hat! experience of the pillar and stope system ;-is it not cormect that the stope should 
bo worked from pillar to pillar before the pillar is interfered with 1 A. Yes. 
2613. Q. That is the pillar and stope system properly carried out ;-while taking out the stopes, is it safe 
to interfere with the ore pillars I A. It is not right to take it out before the other pillar is worked out and 
filled up. The safest way is to take it out and fill it up with muliock before starting on the other one, 
stope and pillar about. 
2614. Q. In the meantime, you do not interfere with the pillar I A. No. 
2645. Q. Did you notice the extent of the creep in the 500 level in the Central, and which way it trended 
-going towards the north-block 10 1 A. When we came down the creep is running from one side of the 
chute to the other, from the 400 right down like southeast. I could not tell you how far north it 
cx tended. 
2646. Q. Could you say whether it went further north at the 500 than the 400 '? A. No. 
2647. Q. has it been shown to you on the plan today I A. On the 500 level, according to the plan, taking 
the boundary-line, it is 45 feet from the Central and 20 feet from the South to the boundary. It is 296 feet 
on the 500 level. 
2648. Q. You see from the plan that the creep extends considerably in a northerly direction 1 A. It 
might be. 
2649. Q. Could the extension of the creep in a noitimerly direction be attributable to the fall in a southerly 
direction I A. Yes; 30 feet would not make unucli difi'erence in a fall of ground like that, because ground 
in this level wculd be of a hard nature, and the level above mghmt be softer. 
2650. Q. You think it would run south and north I A. There may be no soft country there. I have seen 
ground like that. 
2651. Q. Did you see anything in this ground to indicate such a condition 1 A. The ground in both mines 
is of that nature-soft and hard. 
2652. Q. Were you taken to the foot-wall at the 400 level 1 A. At the 400 level we wsnt up to the back of 
the creep, when we worked right down from the crusk and came out on the drive in the 400 level. 
2653, Q. That is towards the hanging-wall I A. I could not say; we were crawling about, 
2654. Q. You saw a very big cavity at the 400 level I A. Yes. 

2655. 
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2655. Q. At what angle will mullock run 7 A. It all depends on whether it is lumpy or fine-i in 1. 
2656. Q. Can you say where all the mullock ran to 7 A. It has gone to some cavity, somewhere. 
2657. Q. Does it not point to a cavity in the Central Mine 7 A. It is on the line of boundary, but we 
cannot know where it is. 
2658. Q. From your inspection, you say there was a cavity in the lower levels, and you cannot say whether 
it was in the Central or South 7 A. From the point of view we took, the ore has been taken out accoiding 
to the plans ; and from what we saw on the line of boundary, both sides of the line, somebody has left 
something unfilled. It has taken the country widi it, and when it does go it leaves room for more to go 
after it. 
2659. Q. Assuming that the South had a big stope loaded up with mulock-say, facing the drive and 
through the breaking of a lath or paddockinggiving way,-would it cause a run 1 A. It would cause 
a run. 
2660. Q. Would it cause suflicient to make a creep, supposing the paddockirg gave way in some of these 
stopes I A. I do not think I could answer a question like that in regard to a general view of things. 
2661. Q. if the paddocking gave way in one of the stopes, would that not be sufficient to produce a creep I 
A. Yes. 
2662. Q. Assuming you are working the pillar and stope system, one on each side of the ore pillar which is 
not filled in between, and a space is left between the filling and the timber, is that not in itself an element 
of danger, if once started with a heavy stope behind it? A. There should be a pillar on the other side 
as well. 
2663. Q. Timber on both sicks of the stope, in between the filling 7 A. They fill as they work. They 
leave a ladder-way to work in. 
2664. lIfe. Hall.] Q. You saw the p'an of the Central Mine at the 700 level, showing that there was no 
crushed ground from the creep on their side ;-which level is it where the creep is shown on the plan as 
being approximately 36 feet from the boundary 7 A. At the 600 level. 
2665. Q. You did not wish me to underst and that you saw any signs of the creep at the 700 level 7 A. No. 
2666. Q. In the South, there are signs of a very big piece of ground on the 700 level I A. Forty-five feet 
on the foot side and 15 feet on the other. 
2667. Q. It was inaccessible for that distance 1 A. I could not go any further. 
2668. Q. Can you remember if, in the South Nine, you could go up from the 700 to the 600 in a ladder, or 
did you have to go by the cage 7 A. By the cage. 
21369. Q. So far as you know, it is impossible to explore the workings on the kour.dary of the Central 
Mine from the 600 to the 700 foot levels in the South Mine 7 A. That is the two points we were taken to-
from the 45 feet and 15 feet. 
2670. Q. You were told you could not go through the steps 7 A. That is it. 
2671. Q. And from the 600 to the SCO levels you also went down by the cage, and could not be taken 
through the workings in the South Mine 7 A. Yes. 
2672. Q. This cavity l\Ir. Edwards speaks of as seeing in the Central Mine on the 400 level, which way did 
it trend 7 A. We came north fiom the shaft., and then we went up about 20 feet to the top of it. We 
went round in all directions, and turned to all points of the compass. 
2673. Q. Were you informed how close to the south boundary the bottom of the ca\ity was 7 A. We only 
took the boundaries as given to us on every level we went down. 
2674. Aui: Wise.] Q. During your mining experience in Brokn Hill, have you been in any.creeps or 
collapses 7 A. I have been in a good few. 
2675. Q. Have you ever known of stopes to collapse without giving previous warnings 7 A. All I have 
seen have given warnings. 	 - 
2676. Q. Never seen one collapse without warning 1 A. No; not in square-set timbers. 
2677. Q. Do you think two Mining Inspectors are sufficient to supervise the working of the mines here I 
A. No ; I think they want more. 
2678. Q. Do you think it possible for one Mining Inspector to exercise proper supervision I A. The Lig 

mine would take one Inspector alone.  
2679. Commissioner.] Q. How often do you think a stope should be inspected 7 A. It would not huit for 
an Inspector to come through a stope once a week. 
2680. Mr. Edwards.] Q. As an experienced niii er, you have worked hand dri Is and machine-drills, and is it 
not your experience that a machine drill tak s a bigger charge than a hand-drill, and does more work
A. That is what it has to he there for. 
2681. Q. What would you say about a mine ahe:-c machines were knocked olf and hand-c'r:lls put on again 
on account of the vii ration 7 A. The ground changes sometimes. 
2682. Q. But all throu-b the mine 7 A. The ground must be not quite safe. 

[Witness left] 

Charles Richards, re called, sworn, and examined 
2683. Cornmissioixr.] Q. Since you gave your evidence here on the 13th instant Ion  lia e made a thorough 

inspection of both mines? A. Yes. 
2684. Q. You visi:ed the levels from the 400 down I A. Yes. 
2685. Q. Did you see any tlnng to cause you to alter the opinion previously expressed 7 ii. No, nothing to 
alter it. 
2686. Q. You found, I believe, the disturtance was of a large area on the 500 and 600 levels in the 
Central Mine 1 A. Yes ; we could see very litt1 e on the 700 level ; it was not showing on the 700 
level. 
2687. Q. In the South Mine was it so large? A. Not so much in the South as in the Central. It reached 
further down it WSS below the 700 level. We climbed up some eight or ten sets from the 800 level, and 
there we saw the disturbance in the South Mine. 
2688. Q. Do you know the Central Mine ;-are you well acquainted with ii? A. I have not been in eitbr 
mine since 1893, and could not speak of it. 

2689. 
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2689. Q. You saw a large cavity below the 400 levA ii the Central? A. The cavity we saw was above the 

400, at the back ; we had to climb up some 30 or 35 feet. We went clown fiom the mullock and got down 

in the 400 level, where we saw the cL\ity. 
2690. Q Do you thinle, from what you have seen of the disturbance, that all this stufl could run into the 

South? A. it would depend upon the cavity in the South to take it. 

2691. Mr. Wise.] Q. In your opinion, is it necessary to have a miner in clia"ge of muilockcrs-practical. 

miners? A. There should at least be someone who understcocl the work I do not know that it should be 

a practical miner. 
2692. Q. By a practical miner I mean a man who understands danger? A. Yes ; b c nise he would have a 
better idea where to send the men. We of Len see men underground who will go anywhere, and di not look 

to see where danger might be. 
2693. Q. From your experience along the line of locl, have mullockers to g  into dangerous places 7 A. Yes 

2694. Q. Have you ever had any experience of creeps or collapses? A. No. 

2695. Q. Do you think two Mining Inspectors can exercise a proper supervision over there mines I A. I am 
not clear as to the work they have to do. An inspector could go there every day, and yet he could not 

exercise proper supervision. 
696. Q. Do you thinlc it would be possiblo for one man to cxerci-e prcper supervisicn over the big mne I 

A. It would take him all his time. 
2697. Mr. Edwards.] Q. You have had a lot of experience of liand-drlls and machines ;-there is no douht 
about the superiority of the machines over hand-drills for quantity of work? A. It all depends upon the 
nature of the ground. Some ground you could not use machines in at all-too soft. For hard ground, 
machines are better than hand, 
2698. Q. If you saw a mine with most of the machines in the tool-house and the mm woiking hand-drills, 

what would you say ? A. I should say they were working against their own interests. 
2699. Q. Would it indicate anything regarding the nature of the ground if they worked hand drills? A. If 

it was hard ground I know machinedrills do better work. 
2700. Q. Were you shown any cracks at the 400 level while underground ? A. No. 
2701. Q. Do you know the extent of the f-all at the 100 level-what ground cme away in th Central 

Mine? A. There was about 28 or 35 feet above the 400 level ; I could not say what extent. 
2702. Q. Did they show you any place known as " vug" in the 600 level? A. Yes. 

2703. Q. Did you see a crushed stope? A. It was slightly crushei, but we could not see much about it. 

2704. Q. Did you see any crushing in the stope? A. No. 
2705. Q. Did you go along the drive in the stpel A. Yes. 
2706. Q. Did you notice that the timbers were kept up by " tongs " a few feet from the level? A. Yes, 

one with ''tongs " across. 
2707. Q. Did you notice the legs twisted and bent, and a 10 x 10 crushed half its size? A. No. 
2708. Q. Did you see evidence of a çiy heavy pressure-side-pressure and back-pressure? A. Side; I 

could not say about top-pressure. 
2709. Q. Coming from where? A. From both sides of the drire, apparently. 
2710. Q. And would be caused by the bottoms giving way-sinking? A. I could not say. 
2711. Q. Did they show you a "vug" at the 700 feet? A. No. 
2712. Q. You have been in the Central Mine? A. No ; not the last ten or eleven years. 

2713. Q. You have seen "vugs " in thess mines? A. I have, but not large ones. 
2714. Q. Do you know in what description of ground they occur? A. Sometimes fairly solid backs. 
2715. Q. Would you consider a pillar with a " vtig " 85 feet deep in it a safe pillar to stand? A. Not quite 

safe. 
2716. Q. You cannot locate the position of the boundary where the creep started, either in the South or 

Central? A. No. 
2717. Q. Assuming that the Central Mine had left an ore pillar on that boundary, would that creep have 

occurred? A. It is quite possible it could. 	 - 
2718. Q. Would it have gone into the South? A. It would all depend on whether the South stopes wre 

mullocked-up or not. 
2719. Q. Would a mullockeci-up stope hold up an oro-pillar? A. It would hold better than a stope not 

mullocked. 
2720. Q. Would an ore-pillar be some support_a 40 or 50-foot ore-piilar,-wfd it be a support to the 

boundary? A. Yes, it would. 
2721. Mr. hail.] Q. I take it that if the filling collapsed in a " vug," the stope itself, would have collapsed? 

A. Yes. 
2722. Q. Did you nodce any evidence of that stopo having collapsed above the " vug" ? A. No. 
2723. Q. I take i, what you mean about Land-drills and maclime-drills being used in a mine, that different 
ground is suitable to different methods of work ? A. Yes. 
272 t. Q. You would reduire to know what was the reason for taking machines out of the ground? A. Yes. 

2725. Q. You noticed this cavity somewhere near the 400 level in the Central Mine 1 A. Yes. 

2726. Q. Which way did it run-perpendicularly clown or in a southerly direction I A. It tended in a 

southerly direction--in the direction of the South Mine. 
2727. Q. Were you fairly near the South Mine boundary when ycu got to the bottom of the cavity? A. 

Much nearer than at the top of it. 
2728. Q. You noticed some mullock being tipped into that cavity? A. Yes. 

2729. Q. Was the rill of that mullock towards the South Mine? A. They had been mulloekiug from two 

points ; it ran towards the South I1ine in places nearest to the South. 
2730. Q. From the evidence you saw there in that cavity, must thero have been sjnoe cavty or partly-open 

stopes underneath triat level I A. Yes. 
2731. Q. And are the probabilities not in favour of the cavity liieg to the south side of the Central and 

on the south line of boundary? A. I conId not say. 

2732. Q. You say that a pillar would be some prot ction in a mine 1 A. Y s. 
2733. Q. B it you have not expressod an opiniva as to what size of a pillar would be necessary for safety-
whether 50, or 20 or 100 feet ? A. I have not. 

2170.5 	10t-K 	 2734. 
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2734. Q. A pillar, say, 50 feet in width might be stoped at for a considerable extent without impairing it 
protective powers? A. The n-tore you cut away from a pillar the easier it would give way. 
2735. Q. A pillar 30 feet wide might answer the purpose of a pillar that was 50 feet in width ? A. It 
might answer the same, 
2736. Q. I suppose a pillar 12 feet wide would be very little protection? A. Very little. 
2737. Q. One 24 feet wide might have a better effect? A. Yes. 

[Witness left.] 

William Macfarlane Dale, called in, sworn, and examined :- 
2738. Comnessioner.] Q. What is your name? A. William Macfarlane Dale. 
2739. Q. What are you? A. A miner. 
2740. Q. How many years' experience have you had, and where? A. About seventeen years in all since 
1886 partly in South Austi'alia, and about ten years in Broken Hill. 
2741. Q. What mines have you worked in here? A. In the British, Block 14, three different blocks in the 
Proprietary, Block 10, and the Central. 
2742. Q. I believe you and three others inspectei the Central and South mines shortly after the creep 
A. Yes. 
2743. Q. You also visited it on Saturday and Monday? A. I was not there on Saturday. I was one of 
the party on Monday who went through the South Mine. 	 - 
2744. Q. What opinion did ycu come to from what you saw there ? A. In the South Mine things were 
about in the same posiLion as when we visited them on the 15th October. 
2745. Q. What conclusion did you come to as to the cause of the accident? A. I consider there must have 
been some open country somewhere in some of the lower levels and caused the creep. 
2746. Q. Could you have any idea of which mine it was in-whether in the South or Central ? A. I really 
could not do that ; the creep was apparently great. We visited it seven or eight days after it occurred, 
and it was that close to the boundary that it was almost impossible to say which mine was responsible for 
the shrinkage. OF coure, we inspected the Central Mine fit 5,  and everything seemed to be making 
towards the South Mine. Of cours-, the lode naturally runs that way, but there must have been a 
shrinkage somewhere. There must have been a large cavity somewhere on the boundary to cause the 
collapse. 
2747. Q. In the South Mine, how did you find the broken ground trending ?A. You could not form an 
opinion there because you could not get in. 	We inspected the South Mine a few days after and could not 
tell. You could go so far and no further. 	In the Central eveiythiing appeared to be going towards the 
South. In the Central we could see ovhiere it was going, but in the South we could not see which way it 
was going. There must have been a big cavity somewhere in the lower levels-about the 600 or 700-at 
the boundary. 
2748. Q. Do yoa think it was a creep or a fall of 'ground'? A. I think it was a tet-rific creep, not a fall. It 
must have gone away and broke the ground from level to level as she went. 
2749. Q. Do you think a creep such as that might be sufficient to cause wind to be felt 600 feet away, and 
blow out the candles? A. I do. There must have been a terrific creep. 
2750. Q. Have you ever been in or near a creep cr neat' one immediately before one ;-does it give any 
warning? A. In some cases it dues, and'in some cases it does not. Sometimes it will gradually go away, 
and in some cases it goes away without warning very suddenly. 	 - 	- 
2751. Q. Have you ever worked in the South Mine? A. No. 
2752. Q. How long have you worked in the Central? A. I could not tell exactly. I have worked there at 
different times. The first time I worked there was a little over five year.s age. At that time I worked at 
the 400 level. 
2753. Q. How was the ground left-what mullocking was done? A. They used to fill up with mu'lock 
very well. There was a lot of open cut business going on then that used to get closed with mullock. 
2754. Q. That has been your experience, as far as you have sect,, in the Central 1 A. Yes. 
2755. Q. Have you ever worked on the south boundary 1 A. No. 
2756. Q. As far as the system of working in the Central was crnerned, was there any improvement you 
could suggest for the safety of the miners? A. I do not know anything I can suggest. It is fairly mullocked 
as a rule. On the boundary line, I do not think it is wise to go on working on the boundaries as they 
'evidently have been doing: I would suggest that a pillar be left 15 feet on the Central side and 15 feet 
on the South side. 	 - 
2757. Q. Do you think it would be wise if there was legislation to make such a thing compulsory_to leave 
a certain amount on the boundary? A. Yes. 
2758. Q. The size of the pillar would have to be governed by the nature and size of the lode? A. Yes. 
.2759. dIr. Wise.] Q. 1 suppose you know that mullockers are often sent into dangerous places ? A. Yes 
and so are millers, and they have to take the risk ; had groundyou have to go into to secure. 	- 
2760. Q. Do you think a competent miner should be in charge of the mullockers ? A. Yes. 
2761. Q. For the reason that they have to go into dangerous places? A. Mullockers do i-tot- stop long in a 
mine. The first chance they get of going mining they take it; and, therefore, there should be a competent 
miner in charge of the mullockers. 
2762. Q. Did you ever know of a creep going without giving some warning? A. Not a huge creep like 
this. I have known sn-tall bits of falls. 300 or 400 tons may conte down and give no warning. If there is 
any timber and muhlock about you will generally get warning. 
2763. Q. You said you considered that everything had been clone in the Central Mine regarding the safety 
of the mine ;-have you been all over the Central Mine? A. I have worked on the three ve1s-400, 500, and 
600 levels in the Central Mine. 
2764. Q. Do you think two mining inspectors are sufficient for Broken Hill and the outlying districts? 
A. I hardly think it is. 
2765. Q. Do you think one mining inspector could supervise the big mine alone? A. It would just about 
take him all his time. 

- 	 2766. 
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2766. Wr. Edwards.] Q. You said you noticed everything appeared to be going towards the south in the 
Central Mine i—what  levels were you on then ? A. From the 400 down to the $00. 
2707. Q. Did you notice, when you got to-the 500 level, that the creep was extending to the north-east 
instead of dipping towards the south ;—it was going north 1 Q. it was dipping easterly or north easterly 
across in the direction of about South Broken Hill. 
2768. Q. On the 400 level the creep extended from the Kintore shaft to the main cress-cut going to the 
old main shaft 1 A. Yes, away to the south of South Broken Hill. 
2769. Q, Did you notice on the 500 level whether the influence of the creep had extended more than on the 
400 level? A. No. 
2770. Q. Did you not notice it had extended on the .500 level in a north-easterly direction 7 A. No. 
2771. Q. As a miner, do you think, if the South Mine people had got to tke boundary first, and the Central 
left a pillar there this creep would have occurred? A. I could not say whether it could have been prevented 
or not. The force of the mullock in the other mine might have force d the pillar. 
2772, Q. Assuming the South had been on the boundary first, in ) cur clinion, ass it 1ccd niiingto bring 
down heavily loaded stopes on to this workedout ground without an ore pillar between I A. No, certainly 
not ; if you take the ore awas,, you should secure the ground afterwards. 
2773. Q. 1-lave you had any experience of the pillar and stope system 1 A. Yes, in the Central Nine. I 
last worked there six or seven weeks ago. 
2774. ihfr. hull.] Q. Do you think it is fair, eitlicr for the miners or the mine, for one mine to woik UI)  to 
the boundary and take out every spoonful of payable ore, and ak the other clean to leave 50 feet of their 
ore to protect their mine I A. No. 
2775. Q. Mr. Edwards asked you if you ticouglet the pillar 1,-ft. by the Central Mine would have averted the 
accident ;—it would depend upon the size of the pillar I A. Yes. 
2776. Q. Do you think a 12-foot pillar on the Central baunclary would have been sufficient to have avee tcd 
this creep I A. It might have ; I could not say for certain. 
2777. Q. If the South had, alter working up to the boundary where it joins the Central, muhlocked up tl.eir 
depleted stopes, would it not have helped a great deal to avert the accident ;—it would have been very 
beneficial, and would be much better than skeleton stopes? A. Yes ; if mullockeLl timbers they are better 
than skeletons. 

[Witness left.] 

Albert Slocurn, called in, sworn, and examined 

2778. Commissioner.] Q. What is your full name 1 A. Albert Slocum. 
2779. Q. What are you I A. A timberman in the Central Mine. 
2780. Q. How many years' experience have you had hA. About eleven years. Six ye ars in Broken Hill. 
I was working in Victoria and West Australia as a miner. 
2781. Q. What mines have you worked in in Broken hill I A. Chiefly in the Centi oh Nine. T have ne er 
worked in the South Mine. I worked in Block lb several veoks, acid the n st of the time in the Central. 
2782. Q. You icnierriber the creep of October last 1 A. 1s. 
2783. Q. \Vhere were you flee-n? A. \Ve were working in C 3 stope, between the 400 and tl.e 500 level—two 
or three sets from the 400. We 'ere timbering a reeullcok slide. TIe first thing we knew of the creep 
was the wind rushing on us, which came up the chute. It blew my light out. Prior was my mate, but 
he had his light fixed somewhere in the shade, and it did not blow out. It was a fairly strong wind. We 
heard no noise, only the rushing of the wind. We came to the conclusion there was a fall, and went down 
to the 500 level. 
2784. Q. Had you any idea where the fall was? A. We thought it was back that way, from the way the 
wind came. When we got to the 500 level we met one of the mullockera. I think it was Cooley and 
Frisk. Cooley was in the C 3 stope filling a centre gangway. When we found Cooley we went out towards 
the Kintore shaft out the main drive. We found Prisk in the main gangway that is now leaching to the 
old main shaft about the B 3 stope. Prisk and Lyons were there. Lyons said his two mates, ,Jordan and 
Campbell, were up running the B 5 chute. We avcnt in to see if we could see any signs c-f them. We 
went up towards the tool-box— towards the 135. We got as far as the tool-box, about 4 or 5 sets from the
chute. We could, not get any further ; the timber was talking a bit-, and cracking and going ore, and we 
would not venture. The mulloek was not running, but the timber was telking, and the movement was on. 
We could not see up any distance. 	 - 
2785. Q. You knew Jordan and Campbell were up ten foci-s I A. They would be up almost over our heads 
then. 
2786. Q. There would be no possibility of the men getting down that chute ;—it would be full? A. They 
would have a chance, but it would be a poor one. We found it would be impossible to get any nearer than 
the tool-house, so we went back as far as B 3 gangway leading to the old main shaft-. We went from there 
to the 400 level. Lyons, Frisk, and Cooley came up after us. When we got to the 400 level we went out 
to the nearest point we could get to wheere the B S chute was underneathe. We went out to the 1Aat-sheets 
that the trucks turn on. 
2787. Q. Where were these particular plat sheets, how far from the chute was that on the 400-foot 
level 1 A. Coming in from the north drive—the corner between the north drive and the main shaft. When 
we got there we found a general movement was on. We could not attempt to go any further. 
2788. Q. Could you have got down 1 A. There was notIcing to stop us, but the timber aced rocks were 
falling. The roach was clear, but ave did not consider it safe to go. 
2789. Q. There seemed to be a general movement going on South) of you? A. Yes, it was cracking in 
towards the south wleeee we were standing on the pInt-sheets. When we found we could not get in there, 
we went back to thee north end, and down to the 500 level again, and we went out to the old main shaft in 
the drive. We found a pile of timber thee. e, and the old main di ive was blocked, and we did not consider 
we were safe in pulling that out. 
2790. Q. Was the timber there before the creep, or was it thee result of the creep 1 - A. I think it was there 
before. It was a pile of timber stacked loose. Aftee' that we went down the B 3 stope to the 600 level. 

We 
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We went out to the old shaft, and we ha-i bcen there a few seconds when we saw the nullock boss, Otimp. 
Then he went to the 700 level and brought some men out and told us he would send back the cage. \Vhile 
waiting for the cage anothet- fall occurred, we prepared ourselveF., and I laid down on the side of the drive. 
1 could hear the rocks belting the tanks and the pipes. Then there was a big fall, apparently in the clirec- 
tion of the west part of the mine frow. where I was. I could not say whether it was higher or lower than 
where we were. There was a terrible gust of wind and dust. 
2791. Q. You only heard one fall? A. Yes, while we were at the 600 level. We felt the wind from the 
first, but did not hear it. The cage came down with Mr. Dawe in it. 
2792. Q. have you been round near B S since? A. Yes. 
2193. Q. How near could you get to the tool-box now? A. Quite close to it. I have seen the corner of the 
tool-box since the creep. 	 - 
2791. Q. I believe the mullockers generally follow you timber men ; is the ground not usually timbered 
before mullocking ;-do not the mullockers follow you and make the ground safe for the miners? A. Not 
at all times, our work is repaiting. 
2795. Q. I thought you worked in connection with the muilockers? A. If any place is broken down, we are 
sent to repair it, and we have to see that they are safe. 
2196. Q. The miner sees that everytlung is safe overhead, and the mullockers go after the miners, so there 
is no need for the mullockers to be in dangerous places at all, or do the mullockers work in the open 
ground? A. tTndet  the timber. 
2797. Q. There is no danger in filling up af er he miner; in the open-stope system, does not the mullocker 
work in under the same roof as the miner, nd therefore he would be safe? A. Yes. 
2798. Q. Have you ever worked in the south boundary? A. Yes, on the 600 level. 
2799. Q. Have you ever been through into the South Mine? A. Yes, just on the border, not far through. 
2800. Q. Did you find any open stopes there? A. Yes, there had been places there on the 600 level, a few 
sets, but I newer took particular notice how many. It was square set. 
2801. Q. Was it more than one set high? A. Yes. I could not say how much ground though. 
2802. A[r. Hall.] Q. How long ago is it since you were at the boundary of the Central? A. Within the last 
twelve months. 
2803. Q. Who were you working with there? A. Prior. 
2804. Q. Were you just repairing timbers there? A. Yes, repairing timber and altering a chute. 
2803. Q. Were these sets you told us of in the South or the Central Mine? A. They were across the boun-
dary in the South Mine. 
2806. Q. \Vas the work you were doing putting in a chute for tipping mullock into the South Mine I A. 
Yes, we were altering the front of it, and putting it in order so as to turn the corner. 
2807. Q. The Central were putting mullock into time South Mine by arrangement? A. I understood so. 
2808. Q. Do you remember a creep that occurred, and the effect of which was felt in the Central Mine, 
about June last? A. Yes. 
2809. Q. Did you and Prior fill up any cavities then in the Central Mine somewhere near the south boundary? 
A. Yes, we were filling up a cavity and looking after some mnuJloekers who were filling up a cavity vhich 
wsa below the 400 level. 
2810. Q. When you went to it first on the night of the creep was the tool-box standing? A. Yes, every-
thing standing. 
2811. Q. The gangway and tool-box at that time had not collapsed? A. No. 
2812. Q. You went from the 500 to the 400 and you went as near as you could to the dislurbed stope? 
A. Yes. 
2813. Q. Where were the plat sheets which you told us you stood at the night of the creep? A. About 
three cr four sets back. 
2814. Q. While standing there could you see along the main cross-cut to the old 400 level? A. Yes. 
2813. Q. Were the timbers standing along that main cross-cut? A. Ycs. 
2816. Q. There had been no fall then? A. No. 
2-1l7. Q. Did you see the stables. A. I could see the stables, but not the horses. 
2818. Q. I understand you went back to the 500 level the second time, did you get the mullockers to go to 
a safe place? A. We told them to. Some of them took our advice, and some never. 
2819. Q. Can you tell us approximately what length of time elapsed between the first rush of wind and the 
secoud rush of wind when you henri the fall? A. About twenty-five minutes to half all hour. 
2820. Q. Are you, as tiinber.nen, gim- n all the tiwb r you require by the managd merit ? A. Yes. 
2821. Q. There was no skim ping at all? A. No. 
2822. Q. You say the mullockers follow on after the miners ; so, if the miners make tLcmselves safe with 
tlier tinibecs, the mulloct ct-s would be safe also? A. Yes. 
2823. Mr. E (wards.] Q. After the June creep, you filled up some cavity;-what direction was that going? 
A. Southie-ards. 
2824. Q. At what incline was it running? A. I do not know. 
2823. Q. King said it was an incline of I in 30, what incline would you say it was goirg at? A. It would 
go down pretty steep. 
2826. Q. Can you say what incline it would be, have you any idea? A. I know riotling about grades. 
2327. Q. You went into the S uth Mine nod s i.w some empty sets there at the 600 level? A. Yes. 
2823. Q. The ones you found enlpfy, could you say they were not filled up by the Central ? A. I do not 
know. 
2829. Q. Was it within the last twice months that you put that chute there ? A. Somewhere near about it. 
2830. Q. Was it within the last eighteen months 1 A. I would not say. 
2331. Q. D so-i know what work the miners were doing in towards the boundary, towards the Kintore 
shaft, within the last eighteen months? A. I could not say. 
2832. Q. Ground that was intended for ore tiara, have you seen men stoping in these pillars between the 
kititore aliaft and the south boundary 3 A. No, not in the south end of the mine. I do not know of any 
blocks being stoped there. 
2833. Q. As far as you know they are standing the same as they were? A. I could not say. There has 

a big  .sctlle:ncnt since I was there. 
2834. 
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2834. Q. You are a l)CC  miner? A. I consider myself so. 
2835. Q. Supposing the South Mine had mined up to the boundary in big open stopes, rightly or wrongly, 
do you think it good mining to bring down filled-up stopes on to the open stopes without any ore pillar 
between them ;-vou would tliu have filled stopes pressing against open stopes ;_-say, for instance, the 
skeleton stopcs are there, is it right for the Central Mine to bring down their filled stopes to conic up against 
these empty stopes ;-do you consider that good mining ? A. I consider the cnpty stopes should be filled tip. 

2836. Q. Supposing they were never filled up, would it be gool mining to bring down filled stopes against 
them? A. No, it would not. 	 - 
2837. Q. Do you know who got to the. boundary first with their stopesi A. I could not say. 
2838. Q. The first time you went there, did you find the South had a big stope in front of you? A. Yes, 
they had a stope at the 600 level. 
2839. Q. Do you know if tho miners in the Oenral Mine have been using machines or hand drills? A. They 
were using both. 
2840. Q. Which did they use most of I A. I think most of the drills, handdrills. 
2811. Q. Is it no5 a fact that they have left oil. usiug tho inoc'iinos, and p  trticularly in tha south part of 
the mine ? A. I could not say. 
2842. Q. Were you in the tool store on the 500 level shot tly before the creep? A. Before the creep I went 
into the fitter's shop. 
2843. Q. Do you know if all the machines were not sfored there then ? A. I cannot say. 
2844. Mv. Wise.] Q. Do y u know B 5 chute I A. Yes ? 
2845. Q. Is it on a s;lid or a worked-out stope i A. I think it is solid ground on one side palt of the way, 
but I could not say as to the whole of the way. 
2846. Q. Is it called a main mullock shaft? A. I suppose you will consider it a main one. 
2847. Q. Where does the mullock come from? A. From the open cut. 
2848. Q. Is there any other chute to get mullock from the top? A. I could not say. There used to be two 
at one time. 
2819. Q. This B 5, do you ever remember that going up to the 400-foot level ? A. Yrs, they usd to tip 
down there. 
2850. Q. Did it ever extend from the 500 to the 400 levels? A. Yes, I think it did. 
2851. Q. Where abouts was this early 13 5, where did it strike the level from the 400 to the surface. How 
far away from the B 5 chute? A. As near as E can remember about three sets. 
2852. Q. At that time you used to truck dirt from that chute and tip it into the other ? A. I could not say. 
2853. Q. After the second fall did you and anybody go to the tool box? A. Yes; after we had gone up 
the old shaft we went down when the engine driver came, we went down with Dawe, Martin, Crimp, 
Prior, and myself. 
2854. Q. Was there any dust flying about then? A. There wao dust and it was a bit foggy, but you could 
see plain enough. 
2855. Q. Could you see B 5 then the same as it was before ? A. I would not say it was standing, because 
I could not see, not on account of the dust, for there is an electric light there. 
2856. Q. Can you tm-li me how many men were engaged in rescue work after the accident? A. No, I could 
not, there were a good few. 	 - 
2857. Q. Where any men engaged in rescue work yesterday? A. No, I do not know of any. 
2858. Q. Do you often see the Mining Inspectors underground? A. Yes, I often see thi rn underground. 
2859. Q. Do you see them once a month? A. I do not suppose it would average once a month, three or 
four times a year. We might see them within a we-k or two, and we might be in some other part of the 
mine next time. 
2860. Q. Is it customary for the mullock boss to get the tally of the number of trucks at the close of each 
shift 1 A. I could not tell you that.. 
2861. AIr. hail.] Q. You said you had an opinion of your own about what caused the settlement in October, 
would you give it to us? A. My opinion is that there was a vast cavity three or four times as big as the 
one existing at the present time in the South Mine which was the cause of the disaster. 
2862. Q. By a cavity, do TOu mean a rug or unniuliocked stopes? A. I do not know whether it was a ag 
or unmullocked stopes or both. 
2863. Q. It is in your opinion that some cavty in the South Iine was the primary cause? A. Yes. 
2864.1'r. Edwarcls.1 Q. It would be interesting to know the grounds for that opinion? A. I have grounded 
my opinion on that as we filled up the crack a Idehi existed after the June creep, and at that time I saw a 
big hole existing that I muitioiied about going down and where we put the mullock in. 
2865. Q. how fir from time boundsry 1 A. It might be about 60 or 80 feet. 
2866. Q. Couid you see whee that hole ended? A. I have pelted stones down and they roEed away into 
the distance, I have been underneatimand could find nothing of it. I think the fall of the south boundary 
has gone away and dragged the other with it. 
2837. Q. Not having been down to the bottom of the hole can you say whther it ends in the Central or the 
South ? A. I could see the Central boundary at time other level underni ath, and I am satisticd it does not 
go out there., for the stope is filled up. 
2868. Q. That starts 80 feet back, the level is only 100 feet? A. It might not have been 80 feet lack. 
2869. Mr. lieU.] Q. You saw un lerneath at time next level in time Central, and there was no opening there? 
A. No. 
2870. AIr. Wise ] Q. Do you know if just before the collapse there were any stopes LiJow the 500 levl 
unfilled ?A.No, every stope I know of was mullocked UI)  on time south end. 
2871. Q. Was there any hidhmer  1 A. 1 di not know of any stops not muliocked. 

[Witness left.] 

[Th.e C mnniission adjourned till Friday, 20th March, at 1030 am.] 

FRIDA F, 
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FRIDAY, 20 3IARCII, 1903. 

[The Royal Commission sat at 1030 am., in the Town hail, Broken Hill.] 

ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQUIRE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 
BROKEN HILL, 1oYAL CoiIIssroNER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony hail, Solicitor, appeared to represenb the Suiphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No-Liability). 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Aseociation, apeared to represent that 
Association. 

John Needhani, called in, sworn, and examined 

2872. Q. What is your name in full 1 A. John Needharn. 
2873. Q. What are you? A. A mullock boss in the Central Mine. 
2874. Q. What mining experience have you had? A. I have been connected with mines for the last eleven 
years on Broken Hill. 
2875. Q. Have you had any previous experience? A. Yes, a little in coal (nines. 
2876. Q. On the night of the 8th October last, what shift were you on? A. I was on the afternoon shift. 
2877. Q. Do you know B 5 chute? A. Yes. 
2878. Q. Did you see that chute on the night of the creep? A. Yes. 
2879, Q. At about what time? A. Between 720 and 730 pm. 
2880. Q. What work did you do in connection with it? A. I went round the chute. I ran the chute. 
2881. Q. From what level ? A. I went down from the 400 level. 
2882. Q. Was anybody with you? A. Yes, John Spennigall. 
2883. Q. What occasioned your going down to run it? A. The chute was crnpty. As a general rule when 
passing down I look in at the chute, and if it is empty I run it. 
2884. Q You went down the gangway from the 400 level. Then you went along the gangway to the 
chute. How far would that be;-what length of gangway ? A. The gangway would be about 45 or 50 feet. 
2S85. Q. How did you get there? A. In going through the gangway we had to crawl on our hands and 
knees. As a rule we used to run it lying down. If we had gone to the trouble of cleaning it out a bit, 
there would have been plenty of room to run it. 
2886. Q. After you ran the chute 1 A. I left and went up to the 400 level again. I had been from the 
400 to the 500 levels at the beginning of the shift. 
2887. Q. During your visits to the 400 and 500levels was there any talling in the timbers at all I A. No; 
none at all. 
2888. Q. There was no sign of a collapse whatever? A. No. 
2889. Q. You left before the movement took place 1 A. I went up to the surface about ten minutes to 
12 o'clock. 
2890. Q. Do you know anthing about a cavity on the boundary of the South Mine on the 400 level? A. I 
was down there. 
2891. Q. When were you down there? A. Seen after the duive was put tLrougli-tle winze. 
2892. Q. That one which King and party put through 1 A. Yt s. 
2893. Q. When was that 1 A. The first time I went down it was an open cavern, they lowered me down. 
2894. Q. How far from the bottom of the wioze was it to the mullock I A. A I could not say exactly. 
Only having a candle, I could not see to the bottom to ascertain the depth. As far as I could see, it was a 
good depth. She seemed to run in a south-easterly direction. I threw a stone down and it seemed to run 
a long way. 
289.5. Q. You could not see the bottom? A. No. 
2896. Q. Where you went down, how far was it from the boundary ? A. About 20 or 25 feet from the 
boundary, I could not say exactly. 
2897. Q. In what direction was it running at the bottom? A. It was running in a sort of south-east 
direction. 
2898. Q. What slope would this be running at? A. I could not tell, for I could not see down. 
2899. Q. What slope would be required so that mullock would run down? A. Well, from 40 to 45 degrees 
-.1 in 1-it would require about that before it would run. 
2900, Q. What depth was this winze? A. I do not know for certain; about 35 or 40 feet. 
2901. Q. Have you any idea how far bAow the \rinze you went? A. No. 
2902. Q. Was there any timber there? A. There was timber on the east side, and a track was standing 
there. 
2903. Q. The timber was not up to the roof? A. No ; in the cavity. 
2904. Q. Can you say Jlow far the timber was from the bAto:n? A. I could not say. I could not see any 
timbers in the cavity. 
2905. Q. You afterwards had these places filed up? A. Mulock was put in, but I was not superi ising it; 
the miners were doing it, as it was not safe for the mullockers. 	 - 
2906. Q. You went down a second time? A. Yes. 
2907. Q. How long afterwards? A. I think about a shift afccrs'ard'. There was no diffrence then 
between that time and when I was down before. 
2908. Q. You say this stuff was put down by the miners, as it was not safe for,  the niuliothers ? A. Yes. 
2009. Mr. Ila?i.] Q. You ran this B 5 chute scmewh're about half-past 7 the cvdliirg before the creep ? 
A. Yes. 
2910. Q. Was the chute in a safe and sound condition then? A. Yes. 

2911. 
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2911. Q. Was this chute loose, and did it shake very much as soon as you started it to run? A. No. 
2912. Q. Was it in a perfectly safe condition? A. Yes. 
2913. Q. Was this an isolated time, or did you run it frequently before the accident? A. I had run it 
very frequently. 
2911. Q. Was there the slightest risk about that chute or gangway? A. No. 
2915. Q. Did you have any hesitation yourself in running it when you did? A. No; I used to run it 
regularly myself. 
2916. Q. Were the timbers in the gang ray all secure? A. One cap was slightly crushed. 
29 17. Q. had that been attended to and secured ? A. Yes. 
2918. Q. As far as you can see, the timbers were quite safe and, secure the night of the creep occurring? 
A. Yes. 
2919. Q. In your opinion was there any danger at all of that chute collapsing while being run? A. No. 
2920. Q. It has been said that the men, when running that chute, would be in danger of being smothered if 
the chute burst ;-what have you to say to that ;-do you think there was any danger of the chute bursting 
at all? A. No ; the winze was in solid ground. 
2921. Q. Supposing, for the sake of argument, that through some unforeseen occurrence that chute had 
burst, was there any chance of the men being smothered ;--those who were running it? A. No. 
2922. Q. how was that ? A. The winze was in solid ground, and the set in which they would be lying to 
run the chute was on one side, and the winze had a square set lying fiat with the timber. 

923. Q. So that in itself would protect the men lying there, even if it did burst I A. Yes. 
921. Q. Now, either ore that shift, or any shift previously for some time, was there any cracking of timbers 

or anything to indicate the probability of a croep taking place? A. I never heai d any timbers talking. I 
used to go in A 2 tegularly. I used to go through three or four times a shift. 
295. 1Q. had you every f-lcility to notice if any cracking was occurring in the timbers, or anything of the 
ort goIng on there ? A. Yes 

2923. (. Supposing the men had thought it d tngerous to run that chute in a lying-down position, how long 
would it have taken them to have cleared standing room at the slide_approximately ? A. Five or ten 
minute 	The set was pertly fillel. Five minutes shovelling would have given them plenty of room. 
2927. Q. It would not have taken long to have cleared this whole gangway if it had been thought advisable? 
A. It was the better of being filled as it was. 
2928. Q. In your opinioa it was better as it was. Was that hatter for the safety of the men and the 
security of the mine I A. Y1 S. 
2929. Q. From what you did see from day to day about there dii this accident start in that chute or at 
that gangway ? A. No, I do not think so, there was not suffi2ienb weight overhead to start that. 
2930. Q. \Vhere do you think it came away from I A. In my opinion she came away somewhere lower 
down, because the B 5 or A I which you go through in the gangway is mullod-ked UI)  right up to the back-
to the ore. 
2931. Q. You know the old south shaft, before the June creep was there any caviiy possible? A. No. 
At the 400 there was a cavity after the June creep. 
2932. Q. The south shaft is about SO feet from the boundary ? A. Yes. 
2933. Q. You know the winze the Commissioner was asking about, with regard t the south boundary and 
south shaft where is that wiuze situated 1 A. FIorn the south shaft to the winze we sank would be about 
south-west. 
2934. Q. Is it about half way from the south shaft and south boundary? A. A little nearer the south 
boundary. 
2935. Q. That would be roughly about 40 or 50 feet from the south shaft? A. Yes. 
2936. Q. And you told us the cavity would be about at the foot of the winzp, about 40 feet from the 400 
level there? A. Yes. 
'2937. Q. I think this fact is apparent--that this c1viy was at the 400 levvl 80 feet from the South Mine 
and roughly 40 feet from the South Mine lower down, so that would be running at about an angle of 1 
in 1? A. Yes. 
2938. Q. \Yhere you saw the cavity was to the south of this winze? A. South-east of the winze. When 
we went down the winze it was to the south east of the winze. 
2939. Q. And extending in the direction of the South Mine? A. Yes. 
2940. Q. Cen you sty, approximately what breadth this cavity was from where you could see it-was it a 
narrow bole or did it extend some distance I A. I could give no idea, as we cnly lIed a candle and could not 
see far. 
2941. (). The light of the candle did not penetrate to its edges and did not show you its limits-its 
boundaries? A. No. 

-2942.. (7. I think you told US you did not have anything to do with the filling? A. No, I did not. 
2943. Q. About how far from the winze was tile etlge of this cavern or cavity-how far from the bottom of 
the winze 1 A. Almost immediately from the bottom of the winze. 
29-14. Jfr. Edwards.] (). So far as you know the size and depth of this cavity was never proved? A. Not by me. 
2945. Q. Who were the men sinking the winze who holed through into this cavity? A. I think Simmons 
-and Wise. Wise I think was on the 'a itIdlass. 
2946. Q. Was Goodman 1 A. I could not say, I know men by their faces, but not by their names. 

-2947. Q. I .supposc in the course of your operations you go on more than one level? A. All levels. 
2948. (7. Do you know if, after the discovery of the cavity in June, any mining operations were carried on 
in that part of the mine? A. There was only the chive being driven to the south boundary on that level. 
2949. Q. The ordinaTy mining operations were carried on? A. No mining operations were carried or for 
two or three blocks from the boundary until we got to the 700 level. 
2950. Q. Was there any stoping being (]one on any of the ore pillars? A. There was stoping being done 
in the stopes. 	 - 
2951. Q. Near or in the vicinity, or above or below this cavity? A. There might have been a little at A 4 
out-he 500 level, but I do not think a great deal. 	 - 
9952. Q. The cavity first appeared on the 400 level ip the old, south shaft immediately on the level? A. 
She went down from the level. 

2953. 
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2953. Q. How far below the level did she first make her appearance? A. At the south shaft she must 
have been 20 feet-if not more-i unning off south to the cavity down underneath. 
2954. Q. She flrt made her appearance 20 feet below the level of the 400 ;-where did she first appear- 
below the 400 level, at the old south shaft? A. At the south shaft, right on the level. Whether there 
was a crack at the side of the sutli shaft I do not know, but I do not think she went down much there. 
It was on the level. 
2955. Q. Did it go north? A. It went south. 
2956. Q. Dii it go in a northerly direction ? A. At the stope on that level, almost at the edge of the shaft. 
2957. Q. At the south edge? A. The north edge. 
2998. Q. Has any investigation been mode for it as far as you know I A. I ncvr saw anything on the 
north. 
2959. Q. As far as you know it stopped on the north side of the old south shaft? A. It ran in on the 
south to the crosscut that was filled with skimps. 
2960. Q. Have you any idea of the quantity of mullock put in? A. No. 
2961. Q. Did you do any inultocking on it after the October creep I A. No. 
2962. Q. Do you know if mullock was put in by some of the men? A. I had nothing to do with it. 
2963. Q. Was any stopirig done in the 500 or 600 levels east of the old s)uth shaft after June? A. No. 
2964. Mr, I Vise.] Q. Where was the mullock going that Lyons was trucking? A. I could not say. 

Commissioner.] To C 2 chute I think. 
2965. AIr. Wise.] Q. From your experience in the Central Mine, are mollockers sent to dangerous places? 
A. No, not if considered dangerous-miners are put there. 
2966. Q. You know they have to go to dangerous places? A. Not if it is considered dargrous. Never, 
unless somebody is with them-miners or somebody else. 
2961. Q. Previous to the collapse used there to be shift bosses on the night-shift underground ? A. Yes 
there was at one time, but I think some time before the creep occurred. 
2968. Q. Has anybody been appointed t take charge of this night shift lately I A. Yes. 
2969. Q. How often used you to see the slide on top of B 5? A. When we were working at the stopes we 
were trucking from the B 5. I went there nearly every day. 
2970. Q. Did you see either of the mine inspectors at the slide chute? A. I have seen them in the 
stope A 2. 
2911. Q. This B 5 chute, is it in the A 2 stope? A. No; it is in B 5 stope. 
2912. Q. Have you any idea of how many men were engaged in rescue work after the occident happened 
A. No. 
2913. Q. When did you work at the Central last? A. Last night. 
2914. Q. Were there any men engaged on rescue work last night 	A. No, not to my knowledge. 
2975. Mr. half.] Q. At the south shaft on the 400 level you could go round on the north side of the shaft 
after the creep ; it was undisturbed there ? A. Yes. 

[Witness left.] 

Robert Cox, called in, sworn, and examinod 

2976. Commissioner.] Q. What is your name? A. Robert Cox. 
2977. Q. You are one of the shift bosses in the Central Mine? A. Yes. 	 - 
2978. Q. What experience have you had in mining? A. Aboat thitty years. 
2919. Q. How long in Broken lull? A. About eight years. 
2980. Q. And previously ? A. At Cornwall, Devonshire, and Lancashire in the old country. 
2981. Q. What mines have you worked in at Broken lull 	A. The Proprietary, Junction, Cential, but 
never in the South Mine. 
2982. Q. You remember the creep of June last? A. Yes. 
2983. Q. You remember there was a cavity somewhere on the 400 level near the old south shaft I A. I do. 
2981. Q. Did you see this cavity at any time? A. Yes. 
2935. Q. How did you get down there? A. From the 400 level, the cavity was at the botton of the old 
south shaft. 
2986. Q. Did you go into it? A. Yrs, 
2987. Q. In what way I A. After some skimps had been tipped down we went down over the pile. 
2988. Q. Were they put down in the old,South shaft I A. Yes. 
2989. Q. And you were lowered down? A. No, I walked down. It was partly filled up at that time. 
2990. Q. When you got in what did you see? A. It seemed to be a big break and had gone away in a 
southerly direction. 
2991. Q. You did not get to the bottom ? A. I could not get to the bottom. 
2992. Q. Could you see the size of it? A. I could see it was about 30 feet wide. 
2993. Q. South of the shaft? A. Yes. 
2994. Q. This was filled up? A. Yes, as far as it could be, from the skimps coming down the old shaft. 
2995. Q. What was done afterwards ? A. We went further south of the sope and sank a w'iaz. 
2996. Q. That was sunk by King and party ? A. Goodman and Daley were on shift with me. I was in 
charge of it. 
2997. Q. Were you there when the winze was put through ? A. Yes. 
2993. Q. Did you go down? A. Yes, to the bottom of the winze. 
2999. Q. After it was broken through did you go through into the broken country ? A. They broke 
through into a stope. 
3000. Q. Was there any timber in the stope? A. Yes, there were some rets standing. 
3001. Q. Were there any down? A. No, none of them down ; it had been filled to within the top set. 
Where the winzs broke through it was back to the stope, and sets were standing right against the back. 
3002. Q. Were they filled? A. The bottom sets had been filled and the top left open so as to got in on top 
with the truck. 
3003. Q. I understand there was a truck there ? A. Yes 

3004. 
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3004. Q. Did you get through the cavity at all, or see an3 thing of it? A. At the south end from where the 
timbers were standing there was a cavity extending to the south. The mullockers were lunning mullock 
into the cavity not timbered beyond that. That was the eni of the ground as far as could be seen from 
there. 
3005. Q. By the end of the ground you mean ? A. As far as tie ground-thie siope-was worked south f 
the central pfllar. 
3006. Q. Where was the cavity 9 A. It went in in a south-easterly drection. Fom the end of the timber 
we went south-east. 
3007. Q. had there been any timber the-e where you saw the cavity? A. You could get dwn to where 
the mullock ran away south. 
3008. Q. It had apparently been portion of an old stope? A. It had been workel up undernealli to that 
back, and this niullock ran away down from where the timber stopped. 
3009. Q. Did that conclude the investigation-you did not go further down? A. I went down as far as I 
thought it was safe. 
3010. Q. Did you see anything further? A. The mullock was stbl running away down there, and I could 
see no end to it. I threw a stone down and could not hear it strike the bottom ; it seemed to be rolling yet.. 
3011. Q. Did it appear to you to be a big cavity? A. Yes; you could get up and down over the mullock. 
A man would be able to walk about in a stooping position ; it wes about 4 ft. 6 in. after some of the 
mullock had been put in. 
3012. Q. Do you know if it was filled up? A. We filled it as far as the mullock would run. 
3013. Q. At what slope will mullock generally run? A. I suppose it would take about 1 in 1 for that class 
of mullock-skimps and damp mullock. 
3014. Q. Could you give me an idea of the shrinkage in filling into squares et timbers ;-T suppose it would 
all depend on the pressure? A. Yes. If you had hard ground-coarse mullock out of the drive, it would 
not shrink as much as soft damp skimps. 
3015. Q. The ordinary mullock you use for filling, what would that shrink in proportion? A. I could not 
exactly say. It would shrink a bit, but I could not ray how much. 
3016 Q. As much as I in 107 A. I could not say. 
3017. Air. Hall.] Q. In the Central Mine what is the system of mullocking ;-is a set taken out and that 
mulloc-ked up? A. Two or three sets are taken out and that is pidciocked off with 10 x 2. 
3018. Q. And the miners broke down the ore on top of the mullock that had be(n flUid there? A. After 
taking out a run and then filled up, that would be the next set above the truck. 
3019. Q. They would break down on top of the mullock? A. Yes. 
3020. Q. That would tend to stamp down the mullock, harden it, and reduce the shrinkage. A. Yes. 
3021. Q. I believe you have worked on the Proprietary Mine? A. Yes; I was timber man there for five 
years. 
3022. Q. And there they take out vertically about 100 feet and fill it up with muhlock? A. Yes. 
3023. Q. Naturally in such a system as that the shrinkage would be mote than in filling on set by set? A. I 
should think it would, for in the latter case the gradual breaking of the ore would make the bottom sets solid. 
3024. Q. I understand you did not explore this cavity until a considerable amount of mullock had been put 
in? A. No. 
3025. Q. When you told us it was 4 ft.. 6 in. that was on top of the mullock you had been putting there, 
you would not give us the height before the inullock was put there, because you did not go in? A. No; I 
could not ray. 
3026. Q. Could you say from the position of the winze--approximately- how far the winze was from the 
south boundary, if it went into the South Mine or not ? A. I should certainly think it did go into the 
South 1\Iine. 
3027. Q. Could you say from the distance you could see when you went into the cavity whether it really 
extended into the South Mine? A. I should certainly think it did, because I could see 15 feet ahead. 
3028. Q. Approximately, how far south of the winze were you standing when you could see 15 feet ahead 
into the South Mine ? A. When the winze broke through we had to go a full set south-6 feet-and further 
south than that about 15 feet-about 22 fet. 
3029. Q. That would be 37 feet? A. Yes. 
3030. Q. Apart from getting into the South Mine, at the bottom of the cavity, cia you know anything about 
the drive that went into the South Mine at the 400-foot level, at this place? A. Yt S. 
3031. Q. Did you go into the South Mine from there at all 9 A. Yes. 
3032. Q. What did you find there? A. We broke into one of the sets of the South Mine. 
3033. Q. Was it mulloeked up, or were the timbers standing? A. One or two sets on the sill had been 
m ul locked. 
3034. Q. One or two sets on the sill had been niullocked, and the rest were standing open? A. Yes ; without 
being filled. 
3035. Q. Did you go any distance into the South Mine at this point? A. About 100 feet. 
3036. Q. Still the timbers were in that condition? A. There was a set here and there mullocked up. 
3037. Q. Did you go up any set at all? A. Yes ; I went up to the third floor. 
3038 Q. And you saw above you still? A. Yes; the st pe was still continuing abve me. 
3039. Q. Could you say at all how wide the stope appeared there? A. About five sets wide; I did not 
count them. 
3040. Q. Can you say how long after the drive had been put into the South Mine when you went in? 
A. The drive was broken through during the afternoon shift, and I went through on the day shift shortly 
after. 
3041. Q. That drive was not put in till after the June creep? A. No ; we finished mullocking up in the 
winze, and the men were put there to break into the South boundary. 
3012. Q. You went into the South Mine after the winze was muilocked up 9 A. Yes. 
3043. Q. I think you told us you were working on day shift the day before the accident, on the 400 level? 
A. Yts, 
3044. Q. Going through the 400 and 500 levels, was there anything at all to indicate danger or an 
impending accident in any way? A. Nothing out of the ordinary. Everything was just as under ordinary 
circumstancee. 
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3045. Q. Did you notice anything different from the ordinary for some time previous 1 A. After the creep 
in June, we had particular orders to take notice of a crack that appeared in the drive cutting into the old 
-south shaft on the 400 level. We used to iupect that every day to see if it was opening out more. There 
was nothing out of the usual course of things. 
3046. Q. Nothing to indicate an impending creep in any way? A. Nothing at all. 
3047. Q. Do you know Manley? A. Yes. 

-3048. Q. Did he report anything to you some time before the October creep? A. Yes; be was working in 
A 2 stope. At the time of my visit he said lie had heard a fall. 
3049. Q. in consequence of this did you do anything? A. I looked round the stope where they were 
working, but I could see nothing. 
3050. Q. Could you -discover anything in any of the Central workings to show there had been a fall? A. No; 

-- nothing at all. 	 - 
- 3051. Q. Do you know B5 ;-had you occasion to be past there on any occasions just before the creep 
- occurred? A. I had to pass it every day, going from the 400 to the 500 level. 
3052. Q. Was the timber talking or cracking in any way whatever? A. No. 	 - 
3053. Q. Did everything appear ship-shape and secure? A. Yes. 

- 3054. Q. Was any complaint made to you by anyone about the place? A. No ; never at any time. 
-3055. Q. Connnissionei.. j This crack you refer to, where was it? A. About 70 feet west of the old south 
shaft. 
3056. Q. That is a separate crack altogether? A. Yes. 
3057. Jlr. Edwords.] Q. This cavern in itself was not considered of great importance in the Central Mine I 

- A. We thought it was of very great importance. We filled it up -with skimp. 
- 3058. Q. And went on with your work in the ordinary course? A. Yes. 

3059. Q. And went on stoping? A. There was no stoping in that portion of the mine after the cavern, 
cavity or crack-whichever you will call it-had been filled up. 	 - 

-- 3060. Q. Wais there any stoping done south of the Kintore shaft up to June? A. Yes. 
3061, Q. On what pillars? A. On the south side of A2 on the 500 level. 
3062. Q. Was any stoping done on the 400-level? A. No. 
3063. Q. Only a drive put through the pillar going towards the south? A. Yes; after that drive had been 
put through to the south the men took out four cuts between the South and Central. 
3064. Q. Between the old south shaft and the Central? A. No ; in the A4 stope, the men put this drive 
through and holed into the South Mine. 
3065. Q. How much stoping was done in the A4 on the 400 level? A. About four sets. 
3066. Q. Two along and two above? A. Two along on the sill and two over it. 

- 3067. Q. That was the only stoping done on the 400 level south of the Kintore shaft? A. South of the old 
main shaft; 200 or 300 feet au-ny from where we are talking now about the Kintore shaft. 
3068. Q. What stoping was done, either in the stopes or ore pillars, after the June creep, south of the main 
cross-cut? A. There was this four-set piece taken out on the 400 level, that is all. 	 - 
3069. Q. Do you remember the date when you nent into the South Mine ;-could you fix it in any way? 
A. I could if I had my log-book. If I take guess work, the creep occurred in June, and we were a month 
or five weeks filling the crack, cavity, or cavern, and the men were another month putting the drive through 

- the pillar, and a fortnight or three weeks after the drive was holed through from the Central. The day 
- after I visited the South, in company with Mr. Dawe. 	 - 

3070. Q. Somewhere about the end of August ? A. Yes. 
3071. Q. You found all the South Mine pillars standing up ? A. Yes, they were. 
3072. Q. No crushing, or anything of that sort? A. Nothing out of the ordinary. 
3073. Q. Are yu certain that these sets were not filled? A. Quite certain. We went up three or four 
floors. - 	 - 
3074. Q. Were the sets adjoining the gangway filled with mullock? A. Two or three on the sill floor. We 
went -right along the gangway. Some of them were filled along the gangway. 
3075. Q. To what distance from the boundary were they filled, when you first enter the stopel A. The 
first tniLer away from the boundary from where our drive broke through would be about three sets. 	- 
3076. Q. Where you broke through, that is the gangway? A. It was not filled. 

- 3077. Q. Giving in these three sets, will you say the others were not filled right up to the top ? A. I am 
perfectly satisfied they were not. 
3078. Q. Could you see all through the solids? A. There were no solids in. 
3079. Q. Did you go up on a solid? A. I went up on the sets from the sill to the third floor. 
3080. Q. Did you go to the top of the mullock? A. There was no mullock there-three sets up there was 
no mullock at all. 
3081. Q. Do you say that positively? A. Yes. 
3082. Q. Who was with you i A. Mr. Dawe. 
3083. Q. Did you see a cage there, or provision made for a cage? A. I saw a cage on the sill floor. 
3084 Q. Did there appear to be any provision for hoisting ? A. Yes; runners were in, and every provision 
for attaching it for hoisting. 
3085. Q. Could you -see a winch? A. No; I did not see it. 

-- 3086. Q. You know the pillar and stope system-I think the practice is to leave the pillars standing until 
you get the stopes worked out at your level below? A. I do riot think we have worked them from level to 
level, but that is the system. 	 - 

- 3087. Q. In working out the ground between the pillars--when the stope is completed you do not fill all the 
sets? A. We leave a gangway each side. One full set each side. 

- 3088. Q. Since the discovery of this cavern-cavity or crack-has any work of stoping been done - on the 
500 level, between the old south shaft and the south boundary, since the June creep ? A. Nothing has been 
done there. 
3089. Q. Some has been done since 1901 ? A. There has been some done in Mr. Rowe's time, and since 
Mr. Dawe has been underground manager. 
3090. Q. Has any been done on the 600 level, between the Kintore shaft and the south boundary, since 

- 1901? A. Yes. 	 - 	 - 
3091. Q. Both on the pillars? A. Only in stopes. 	 3092. 
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3092. Q. Was the whole of the work in the Central Mine, between the South Mine and the Kintore shaft, 
to the south boundary_was it all square-set work between the 400 and 600 levels? A. Yes. 
3093. Q. No open stoping?. A. Square sets on the gangway--we usually take two square sets on each 
gangway. 	 - 
3094. Q. Lately machine-drills have been discarded in the Central Mine ;--are you using any now? A. Yes. 
3095. Q. In the south end of the mine? A. They are not required there. 
3096. Q. The vibration from a machine drilled, shot is much greater ? A. As far as I know, the vibration 
had nothing to do with the stoppage of the machines. 
3097. Q. The vibration from shots fired in machine-drilled holes is usually much greater than the shots fired 
in hand-drilled holes ;-the charge is much heavier ? A. Yes. 
3098. Q. They were knocked off and put into the tool hpuse? A. Some of them. 
3099. Q. And none of them worked at that end of the mine? A. No. 
3100. Air. Wise.] 9. From your experience, mullockers often have to go into dangerous places? A. TLey 
never have to go alone. 
3101. Q. Do you think a practical miner should be in charge of a gang of mullockers? A. They are in 
charge of practical miners. They are in charge of the shift boss. 
3102. Q. Do you know the slide above B 5 ? A. Yes. 
3103. Q. How long, before the accident were you there? A. I could not say. I do not go there unless men 
are working there. If I saw a light there I would go to see who was working there. 
3104. Q. What was the roadway like? A. It was mullocked up to that you would have to go on your hands - 
and knees. 
3105. Q. Was there any neôessity for men to lie down to poke the chute ? A. When I was there I saw 
inrallockers running the chute in a.kneeling position. 
3106. Jfr. hail.] (7. As far as you know, everything in the mine was safe and sound before the creep? 
A. Yes. 	- 

[Witness left.] 

Edward Charles Anderson, called in, sworn, and examined :- 

3107. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Edward Charles Anderson. 
3108. Q. You are one of the shift bosses in the Central Mine? A. Yes. 
3109. Q. What experience have you had 1 A. Twenty-seven years. 
3110. (7. What experience have you had in Broken I-Jill? A.  About eighteen years, on and off. 
3111. (7. And before that? A. In South Australia and Queensland. 
3112. (7. How long have you worked in the Central Mine? A. Between six and seven years. 
3113. (7. Have you ever worked in the South Mine? A. Never. 
3114. Q. You remember the June creep? A. Yes. 
3115. Q. What was the opinion formed at the time as to the cause of the June creep ;-I suppose you" 
talked the matter over with ditlerent people? A. The cause of it was, no doubt, that she went underneath 
from the south boundary. Some of the stuff must have gone away to cause it.. 
3116. Q. At what level? A. At the 400 level. 
3117. Q. You remember a cavity was left at the old South shaft ? A. Yes. 
3118. Q. Were you down that at all? A. Yes, to the wioze. 
3119. Q. And very soon after the June creep the winze was put down between the south shaft and the 
south boundary? A. Yes. 
3120. Q. And I believe the winze terminated in a cavity ? A. Yes. 
3121. Q. Were you down that cavity I A. Yes. 
3122. Q. And how did it appear to you ? A. \Vhere we bottomed on the cavity there were two reeks - 
jammed together, and the crack extended east on the foot-wall. We went through, and we came on to,  
some old timber underneath and a few sets partly filled. 
3123. Q. What was clone to them-? A. They were filled from the winze and filled tight. 
3124. Q. Do you think you filled up the whole of the cavity? A. No ; only filled up above the sets. 
3125. Q. Was it run down the chute or shovelled into the sets? A. Yes, and this slide formed into a chute 
into the cavity and run down the winze to the cavity. 
3126. Q. Would that fill it up ? A. Provided she did not get choked ; but every precaution was taken that 
she should not choke. 
3127. Q. Have you any idea how many loads of mullock were put in? A. I could not say. 
3128. Q. What direction was it from the winze? A. It was going south-east. 
3129. Q. I suppose you could form no conclusion as to the size of it? A. No ; for a time a rush of wind 
came up, so much so that you could not carry a light, and we could have no light there at all. 
3130. (7. The wind came from the south-east? A. Yes ; it caine up from the cavity. 
3131. (7. Do you remember the drive being put in towards the south? A. Yes. 
3132. Q. Were you through on to the South Mine? A. Yes. 
3133. Q. What did you see there? A. We went in, and I saw the timbers in the South square sets. There' 
was no mullock except a set here and there. We saw a cage going further south-that is as far as I went. 
3134. Q. You did not go up in the timbers at all? A. No; it was six or seven sets up in the timbers. 
3135. Q. How was it standing I A. The timbers were standing ''all ways." 
3136. Q. You were. through the stopes in the Central before the accident? A. Yes, twice a shift. 
3137. Q. Did you hear the timbers talking? A. No; only in the ordinary way. I heard no complaints 
from anybody. 
3138. Q. Nothing to lead you to suppose that an accident was likely to occur? A. No. 
3139.. Jfr. Hall.] Q. This cavity you spoke of was running south-east from the winze? A. Yes. 
3140. Q. I understand you did not deseend into that cavity ? A. No, not to any distance. 
3141. Q. You know B 5 chute? A. Yes. 
3142. Q. Did your work lead you to it prior to the accident 1 A. Yes ; pretty often very close to it.. 
3143. Q.- Did you hear any creaking or groaning of the timber ? A. No, nothing whatever. 
3144. Q. Do you know the gangway that leads to the chute in B 5 1 AYes. 
3145. Q. Did you see that before the accident in October? A. Yes. 	 3146. 
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3146. Q. How did it appear then as to safety and stability? A. It seemed all right then. 
3117. Q. When you went down that cavity-where you could not carry a naked light-from what direction 
did this wind come? A. From the south. 
3148. Q. Was it caused by the running of the cage in the South Mine? A. I could not say where it could 
be; it could be nothing else but the South cage. 	- 
3149. Q. It used to come at intervals? A. It could not come from the cage in the Central, because she was 
partly filled there. There might have been a crevice somewhere, but that is my opinion. We got the 
electric light put on there on account of not being able to carry a candle. 
3150. Q. Did it go straight down, or did it underlie? A. Yes, underlying to the south-east. 
3151. Q. Could you see whether it went in the South Mine or not? A. No. 
3152. AIr. Edwards.] Q. You cannot say that this cavity, caused by the June creep, was in the South Mine 
or the Central? A. The cavity extended south. 
3153. Q. Can you say positively whether the cavity was in the South or Central Mine? A. I could not say. 
It was extending in that direction. 
3154. Q. You have a big vug in your mine? A. Not on the 500 or 400 levels. 
3155. Q. Is it on the 600 level i A. Yes. 
3156. Q. A big one? A. Yes, a fair size. I do not know much about the 600-foot level. 
3157. Q. It is vuggy ground ;-is there one on the 700 level opened out by the drive? A. I could not 
say much about the 700 level. 
3158. Q. Could a creep of this sort be occasioned by a vug? A. I do not think so. 
3159. Q. Do you know much about vugs? A. Yes. 
3160. Q. You do not think the vugs in the Central Mine would cause this creep? A. No. 
3161. Mr. lVise.] Q. When did you last go to look at this B 5 chute? A. About a couple of days or so 
before the creep. 
3162. Q. How did you get to it? A. Crawled about six or eight sets, and then run it., partly stooping. 
3163. Q. And when you came out, how did you get out? A. Backwards. 
3161. Q. From your experience of the Central Mine, mullockers are often sent into dangerous places? A. 
No they are not. Niners are always sent with them ; the miners are there to secure the ground and see 
everything is safe. 
3165. Q. Do you think it is advisable that a practical man should be in charge? A. Yes; where danger exists. 
3166. Q. Have you ever seen either of the mine inspectors at the B 5 chute? A. No; they have been 
through the stope close to it. 
3167. Mr. hail.] Q. That cavity on the 400 level, it runs towards the south? A. Yes. 
3168. Q. In the 500 level, below that place in the Central Mine, was there any indication of the hole being 
there? A. No; she was inullocked up tight. 
3169. Q. It did not appear again at the 500 in the Central? A. No. 
3170. Gomnizsszoner.] Q. Have you ever searched for it under the 400 level? A. She was all tightly 
mullocked up. There is no way of getting underneath to see. 

[Witness left.] 

Herman Heberle, called in, sworn, and examined 
3171. Conmissioncs.] Q. What is your full name? A. Herman Heberle. 
3172. Q, You are a miner? A. Yes. 
3173. Q. What experience have you had? A. About sixteen years. 
3174. Q. What mines have you worked at in Broken Hill? A. The Proprietary, Junction, South, Central, 
and Block 10. 
3175. Q. How long have you worked in the Central Mine? A. About twelve months. 
3176. Q. You were in charge of the tool-box on the 500 level? A. Yes. 
3177. Q. Da you remember the time of the creep in October? A. I left the tool-box at 12 o'clock midnight. 
317$. Q. Prior to going away did you notice any talking in the timbers? A. None whatever. 
3179. Q. Do you know Lyons? A.Ido. 
3180. Q. Have you had any conversation with him relative to the chute? A. No; never had any 
con versatjon. 
3181. Q. Did he ever complain that the chute was not safe? A. No. 
3182. (2. Did lie ever complain about movements in the timber? A. I have never heard any complaint from 
any man who was there on that shift. 
3183. Q. You never heard any yourself? A. Nothing. 
3184. Air. flail.] Q. Was the chute in good working condition, as far as you know? A. Yes. 
3185. Q. You have had experience in a good many mines ;-is the Central Mine a well managed mine? A. 
I have never seen a better managed mine. 
3186. Q. When this chute was running you could hear it distinctly from where you were? A. Yes. 
3187. Q. Was there any extraordinary creaking white running? A. Not any more than any other chute 
that I have heard in my life. There never was it chute which run without making a rumbling noise. 
3188. Q. There was nothing extraordinary with regard to this B S chute? A. Nothing whatever. 
318. Q. What mine were you working in immediately before you came to the Central? A. In the South 
Mine. 
3190. Q. Were you there when the accident ocourred through which Bennetta and others lost their lives? 
A. Yes. 
3191. Q. You formed one of the party that took some of these men out? A. Yes. 
3192. Q. Where were they working when the accident occurred? A. Just below the 500 level. 
3193. Q. Do you know what they were doing? A. I was not there; 1 believe they were trying to open a stope 
3194. Q. Were you in the South Mine when any other creep occurred I A. No. 
3195. Mr. JVise.j Q. Have you ever seeri a creep occur that would not give warning? A. I do not know; 
I have seen levels collapse without any warning. In square sets they do not give any warning. 

Witness left.] 

Perdinand 
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Ferdinand Schutz, called in, sworn, and examined :- 

3196. Commissioner.] Q.  What is your full name? A. Ferdinand Schutz. 
3197. Q. You are a miner? A. Yes. 
3198. Q. What experience have you had 1 A. Six years ; all in Broken Hill. 
3199. Q. You were working in the Central Mine shortly after the June creep? A. Yes. 
3200. Q. You were working on the 400 level? A. Yes; stoping sulphide at the block 10 beundary. 
3201. Q. Were you afterwards doing work near the South boundary? A. Yes; on the south boundary just 
before the last creep. 
3202. Q. What stope were you working in? A. I do not know the name of it. I was on the afternoon 
shift, and knocked off at 12 midnight, before the creep. 
3203. Q. Did you see or hear any movement amongst the timber? A. No ; not a sign or anything. 
3201. Q. Did you hear the sound of any fall? A. No; nothing more than the usual little falls where rats 
might be knocking loose bits down. 
3205. Q. Do you know anything of a winze which was sunk near the South Mine boundary? A. Yes; it 
was sunk before I went to work there. 
3206. Q. Did you see anything dangerous in the ground where you were working? A. No, nothing. 
3207. Mr. Ilall.1 Q. Was there anything at all to give you any idea that a creep was imminent or the ground 
dangerous? A. No. 
3208. Q. Is the Central Mine well mullocked up close to the miners 1 A. Yes. 
3209. Q. Did you cornplan to any of the bosses of the mine at any time? A. No. 
3210. Mr. Edwards.] Q. What level were you working on? A. The 400. 
3211. Q. You do not know how far from the south boundary? A. I could not tell exactly; 20 or 25 feet. 
3212. Q. Everything was standing there solid then I A. Yes. 
3213. Q. Solid between you and the south boundary? A. Except the drive close to where we were working. 
3214. Q. How high was the slope? A. Two sets. 
3215. Coninissioner.] Q. Were you on the sill floor or above? A. On the sill floor. 

[Witness left.] 

Thomas Brokenshire, called in, sworn, and examined :- 

321. Commissioner.] Q. What is your name in full? A. Thomas Brokensliire. 
3217. Q. You are a miner-of how many years' experience? A. Over twenty years. 
3218. Q. How long have you worked in Broken 1-1 ill? A. About sixteen or seventeen years. 
3219. Q. Previously working where? A. In the Junction, South Mine, and the Central. 
3220. Q. But before coming here? A. In South Australia. 
3221. Q. How long have you worked in the Central Mine? A. Over twelve years. 
3222. Q. Do you remember the time of the June creep? A. I was there before the creep. 
3223, Q. What were you doing then? A. I was filling up with mullock a big place down the winze. 
3224. Q. The winze on the 400 level near the south boundary? A. Yes. 
3225. Q. How many shifts were you working? A. Two shifts. 
3226. Q. Did you go down this u inze at all 1 A. Yes. 
3227. Q. To the bottom? A. No. 
3228. Q. Could you give me any idea as to the size of the cavity? A. No, I could not. 
3229. Q. What direction did it seem to be going in from time bottom of the winze? A. It seemed to be 
towards the south. 
3230. Q. how long did it take you to fill it up working two shifts? A. They had been working on it before 
I was employed there. 
3231. Q. About how long before the last creep was this finished? A. About five weeks, I suppose. I then 
left that part of the mine, and I went up on top. 
3232. Q. Did anything lead you to believe anything was dangerous? A. No; if I was frightened of 
anything I should not have been there. 
3233. Q. Have you ever worked near the central boundary in the South Mine? A. Yes ; right on the 
boundary at the 400 level. 
3234. Q. Was it square set system you worked there? A. Yes. 
3235. Q. And what system of mullocking was followed? A. Tip the stuff in and let it run down. Where 
it required shovelling it would be shovelled. 
3236. Q. Was the ground mullocked up as far as you saw after the miners? A. Ye. 
3237. Q. You have seen work in the Central siace-was the same system followed in the South Mine as in 
the Central? A. When I was spealdng just now I was speaking of the Central Mine, not the South. I 
was working for the Central on the boundary. 
3258. Q. Have you ever worked on the south side between the two mines? A. I worked on the Central 
before the creep, not on the south side. 
3239. Mr. flail.] Q. While in the Central Mine, before the creep, was there anything at all to indicate 
that a fall was likely to occur 1 A. No. 
3240. Q. When you went do.vn  the winze and into the cavity some mullock had been put into the cavity? 
A. Yes. 
3241. Q. Which way did it make? A. Leading towards the South, I should say. 
3242. Q. Have you been at the 500 level in the Central immediately below where the winze was sunk on 
400 level ? A. Not iuimediatly underneath. Not lately. 
3243. Q. Were you there any time before the October creep? A. I was th?re when the sope was started 
first and came back to the 500. 
3244. Q. Was there, so far as you could see, any sign of any such cavity existing at the 500 level in the 
Central Mine? A. No. 
3245. Q. You said for your own part you did not see anything dangerous in your work or you would not 
have undertaken it? A. That is so. 

3246. 



86 
Wit nesc-T. Brokenshire, 20 March, 1903. 

3246. Mr. Edwards.] Q. When you went to the 500 level you went when the stope was first started? 
A. Yes. 
3247. Q. As to the cavity, it was all mullocked up and everything tight and safe? A. Yes, I was there at 
the last shift that filled it up. 
3248. Q. You cannot see where that went to? A. No. 

[Witness left.] 

Richard Clogg, called in, sworn, and examined 

3249. Commissioner.] Q. What is your full name i A. Richard Clogg. 
3250. Q. Your experience as a miner? A. About ten years. 
3251. Q. How many in Broken Hill ? A. All that time ;-I have done a little down below, but not niuch. 
3252. Q. You have been emnloyed in the Central Mine? A. Yes. 
3253. Q. How long? A. About eight or nine months this time. 
3251. Q. Were you working in the Central Mine about the time of the June creep? A. No. 
3255. Q. More recently? A. Yes. I was on the 500 level in the A 4 stope about the time of the October 
creep. 
3256. Q. Did you work right up to the time the movement occurred? A. Yes. I was on day shift, and 
knocked off at 4 o'clock. 
3257. Q. You were only a short distance from the South boundary? A. Yes. 
3258. Q. When you were working there did you notice anything to anticipate danger? A. Nothing at all. 
3259. Q. You heard no movement or anything amongst the timber? A. No, nothing whatever. It was as 
safe as it always wss as far as I could make out. 
3260. Q. How was the mullocking carried as far as you saw ? A. As close as they could mullock it. 
3261. Q. Did you or any of your mates complain and say it was thought dangerous? A. No. 
3262. Mr. hail.] Q. Do you know the winze near the South boundary on the 400-foot level? A. Yes. 
3263. Q. You helped to sink that winze ;-do you remember what depth it went down to? A. Somewhere 
about 45 feet, as near as I could judge. 
3264. Q. I think you bottomed on to some timber of an old stope? A. Yes. 
3265. Q. Did you get down through this timber? A. Not until we mullodked it up level. 
3266. Q. How long after you completed that winze? A. A few days. 
3267. Q. What did you find? A. We went down about 15 feet towards the South Mine and we found a 
big cavity running directly towards the South Mine. 
3268. Q. Could you see the edges or boundaiies of the cavity at all? A. No, only a big cavity there. 
3269. Q. I understand you could not see the bottom of the cavity, you could only see where it was leading 
to. Do you know if an attempt was made to mullock it up from the Central side? A. Yes. 
3270. Q. Have you worked on the 500•fcot level on the Central Mine near the South Mine boundary I 
A. Yes. 
3271. Q. Do you know of any big cavity corresponding on the 500 level with that which you saw on the 
400 level? A. None whatever. 
3272. AIr. Edwards.] Q. You could not see to the bottom of the cs'.ritv, it might have stoped ? A. I could 
not see to the bottom. 
3273. Q. At the 500 level you would be somewhei'e underneath where you were stoping? A. No. 

m 3274. Q. When the cavity was all ullockcd up it was left safe? A. As far as I know. 
3275. Q. It was mullocked right up to the top ? A. Ye. 
3276. Q. How long were you there? A. About a fortnight. 
3277. Q. Did you fill it iii that time I A. Partly. 
3278., Q, You were taken off and sent down to the 500 level? A. Yes. 
3279. Commissioner.] Q. I hehieve this winze was put down for the purpose of exploring the cavity fuund 
at the old south shaft? A. Yes. 
3280. Q. Was there anything to connect the cavity you saw at the winze with the cavity at the old south 
shaft ? A. I could not say we mullocked it up. 
3281. Q. There were timbers on one side ;-were they towards the old south shaft-those that were 
standing? A. Yes, towards the old south shaft. 
3282. Q. They first found that cavity at the bottom of the old south shaft and to further explore this 
cavity the winze was put down-but, can you say if there is anything to connect the cavity with the cavity 
at the bottom of the old south shaft? A. Not that I could see. 
3283. AIr. Hail.] Q. When you went into this cavity at the bottom of the winze it was partly filled with 
mullock, and could you say if it had the appearance of having had mullock and it had run out? A. Yes. 

[Witness left.] 

Thomas Eva Nankervis, called in, sworn, and examincd :- 

3284. Commissioner.] Q. What is your name? A. Thomas Eva Nankervis. 
3285. Q. You are a miner? A. Yes. 
3286. Q. How many years' experience have you had? A. About twenty years. 
3287.. Q. 1-Tow long have you worked in Broken Hill? A. Since about 1886. 
3288. Q. Previously, where were you working? A. At Wallaroo and Moonta mines. 
3289. Q. You have wok€d in the Central and other mines? A. Yes, neaily all of them. 
3290, Q. In the South Mine? A. Yes. 
3291. Q. How long is it since you woiked there ? A. About 1897 1 should think. 
3292. Q. Did you work in the higher levels in the South Mine? A. I had a short time about the 400 level. 
3293. Q. What system of mullocking did they carry on in those days? A. Pretty much the same as now. 
3294. Q. What particular part were you working in? A. Close to the line of the crep that killed a lot of 
men, somewhere near where the accident happened. 
3295. Q. How long have you worked in the Central Mine? A. Since last August. 
3296. Q. What particular work were you doing there? A. Stoping. 

3297. 
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3297. Q. Do you remember a winzs being put down at the boundary on the 400 level 1 A. I saw a light 
there, and they told me it was .a wiuze. 
3298. Q. You worked up to the creep? A. The day prior to the creep-on day shift. 

- 3299. Q. Did you see anything in the workings tlut would lead you to expect any danger? A. No, I never 
had any idea that such would occur. 
3300. Q. From your experience, was everything done in that mine that should be done for safety? A. Yes. 
3301. Q. Was the mull-ocking kept right up, and was there sufficient in the stopes? A. Yes. 
3302. Q. have you any improvement to suggest in the way of iiullocking ? A. I do not know of anything 
to beat the old way. That is my experience after twenty years. 
3303. Mr. IIall.1 Q. Had you any reason to make any complaint to any of the shift bosses about anything 
being dangerous 1 A. Nothing whatever. 
3304. Q. As a practical miner you are quite satisfied with the condition of the ground there and the means 
taken to secure it? A. Yes. 
3305. Mr. Edward.a] Q. Do you know how far back from the south boundary you were at the time of the 
creep? A. I was on the 400 level, just at the boundary. I was stoping. 
3306. Q. What was the size of that stope? A. Two sets wide. 
3307. Q. You were using hand-drills there? A. Yes. 
3308. Q. Machine-drills would blow the timber about ? A. I do not think it was safe for machine-drills. 
3309. Q. The vibration would cause falls of ground? A. The ground was hardly hard enough for machine-

- drills. It could be worked easier with hand.drills. 
3310. .31r. lVise.] Q. During your experience at Broken Hill, can you say if mullockers have to go into 
dangerous places? A. Not so far as 1 have seen. 
3311. Q. Have you had any experience of creeps? A. I was in the Junction North when one happened. 
3312. Q. Did it give any warning? A. No, not that I know of. I was working in the stope there, and it 
came all of a sudden. 
3313. Commissioner.] Q. What was the cause of that Junction creep? A. I could not say. I never heard. 
3314. Q. Is it usual to use rock-drills when you are working square sets? A. No, not within the timbers. 
3315. Q. If the ground is heavy, you have to keep the timbers close up ;-would it be usual to use rock-drills 
there I A. I do not think I should use them there. 
3316, Q. They might use them in open stopes 1 A. Yes. 

[Witness left.] 

[The Commission adjourned till Monday, 23rd March, 1903, at 10-30 am.] 

21/OXDA Y, 23 JLIRC1I, 1903. 

[The /i'opal Commission sat at 1030 am. in the Town hail, Broken Hill.] 

rceni - 
ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQTJIRE, POLTCIi MAGISTRATE AND WARDEN, 

BROKEN hILL, B OYAL C01-N1IssIoNER. 

Mr. W. H. J. Slee, ChiefS  Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Solphide Corporation (Limited) Central Mine. - 
Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-Mining Company 

(No Liabilttv). 

Mr. W. J. Wise, Secretary Barrier Brandi Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Association. 

Mr. James Hebbard, Manager of the Central i\iine, produced and handed in the following plans:- 
(1) Longitudinal Sections taken on lines 30 feet apart, commencing on the foot-wall, Central Mine (Exhibit 
No. 19) (2) Additional Cross Section, portion of Exhibit No. 18 ( Exhibit No. 20) ; (3) Projected 
Longitudinal Sections showing at lines A and B what was known of the creep of June up to the time of 
the October creep (Exhibit No. 21). 

Frederick Dawe, called in, sworn, and examined : 

- 3317. Commissioner.] Q. What is your name? A. Frederick Dawe. 
3318. Q. You are underground Manager of the Central Mine? A. Yes. 
3319. Q. How long have you been in that position 1 A. About twelve nionths. Previous to that I was 
night foreman for two years, and before that again I was shift buss for four years. 
3320. Q. Is that the whole of your experience in Broken Hill 1 A. I have been in Broken Hill fourteen 
years on the 21st June next. 
3321. Q. Have you been at mining all that time? A. Yes. 
3322. Q. Had you any experience before that? A. Yes, about twelve years' in South Australia, Queensland 
and in the old country. 
3323. Q. What is the first creep you remember in any mine you were engaged in? A. I was engaged with 

- the one in the Central i\Iine in 1896-that was north of the Kiutore shaft. That was before the Kintore.  
shaft was sunk. 

- 3324. Q. On the boundary? A. No, in the old workings-the first workings ever done in connection with 
the sulphide bodies--between the 400 and 500 levels. 
3325. Q. Have you any knowledge of the reason of that one? A. We could only see the hanging wall had 
given way. 

.3326. Q. Were you mullocking in those days 	A. Yes, to a certain extent-from the surface. We used to 
send it down the old shaft at that time. 
3327. Q. The pressure from the hanging wall caused the creep? A. Yes. 

- 	 3328. 
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3328. Q. What was the next creep you had experience of? A. The one in June last. 
3329. Q. Where did the first signs show ? A. On the 400-foot level. The night boss-Ellis-came up and 
reported it to me, that there was a movement soniewhere near the south shaft. I then sent word to Mr. 
Hebbard. We went down. We went from the surface to the 200-foot level, and from there to the 300-
foot level, and we went down the ladder-way, and to the 400-foot level-the bottom had gone away. We 
went back to the 300 foot level, and down to the 400-foot level by the old main shaft. We came across 
from the &d main shaft in front of the old main drive, and there found the cavity. 
3330. Q. Where did the cavity commence? A, From the bottom of the old south shaft, in a southerly 
direction. 
3331. Q. How far could you trace it? A. We started to tip niullock into it from the surface, and we filled 
it up as far as we could. 
3332. Q. What size did it appear to be? A. About 8 feet or 10 feet below the old shaft. The bottom of 
the shaft was level with the bottom of the drive. 
3333. Q. Did it appear to increase in depth as it went south ? A. It continued to run south. There was 
a drive alongside ; but it never interfered with the drive running north or south. It went south from the 
bottom of the drive. It went away on the same level. 
3334. Q. I understand you filled it up with skimps? A. We had men filling_we could not say how much 
was put into it. The men were there working several days, and down at the bottom, where it required i, 
the men shovelled it in as far as they could until I withdrew them out of it.. We filled it as tight as we 
could, but there was still a cavity at the bottom. I would not let the men go into the cavity. When we 
filled that up we went further south, somewhere about 40 or 45 feet, and sank a winze. 
3335. Q. What distance is it from the old south shaft to the south boundary? A. About 80 feet. 
3336. Q. So you went about half-way ? A. Yes, about halfway. 
3337. Q. Assuming where you ought to strike the cavity? 	A. We thought we might have struck it some- 
where about 35 or 40 feet. When we put the winze down we found the standing timber which we had left 
some years ago, and the truck was there that we last muhlocked with. 
3338. Q. Did you find the cavity? A. Yes; going to the south from the bottom of the winze. 
3339. Q. Had that any connection with the cavity at the bottom of the south shaft? A. I could not say that. 
It was running from the bottom of the winze. 
3310. Q. You went into the cavity? A. Yes. We found a big cavity; I could not say how big. I did 
not go down as far as King did. We had all electric light on about 80 feet of cable from the fop of the winze, 
where it was fastened to. We could not keep a candle alight down it on account of the draft coming through 
it, apparently caused by the working of the cage. 
3311. Q. What cage? A. I could not say, bat I do not think it possible for our cages to throw the draft in 
the way it came through. 
3342, Q. You had this electric light 40 feet from the bottom? A. Yes; 40 feet below the winze. 
3313. Q. Could you see the bottom? A. No, we could not see any bottom whatever. 
3344. Q. What were the dimensions of it;-could you see the size of it? A. You could see the top of it as 
you came out from the Lottom of the winz, but the depth no man ever knew. We filled it up-poured 
mullock into it. I could not tell you how much. We filled it till it choked itself. I have no idea of the 
number of trucks put into it.. 
3345. Q. Could you get any idea of the width? A. No; it might have been from 12 to 15 feet wide. All 
the timber was standing there, and the mullock had run out of the standing sets. 
3346. Q. Had the timbers moved in any way? A. No, not in any way at all. 
3347. Q. That was on the 400-foot level ? A. Yes. 
3348. Q. Did you make any examination uniter the 400-foot level? A. Yes ; on the 500foot level. There 
had been no indication of any cavity. You could not get back to the boundary there for over three years. 
It was bottomed out, and it had not run to the boundary. This was left in Mr. Rowe's time, and it was 
thoroughly filled up. There were no means whatever of getting underneath. It was worked out, and 
completed with mullock. 
3349. Q. You saw a good deal of this work done? A. Yes, 
3350. Q. Were there no gangways left? A. The only gang way left there was the northern gangway to the 
A 4 stope, running east and west. 
3351. Q. How far would that be to the boundary? A. About 70 or 75 feet. 
3352. Q. The whole of the gangways underneath, between the 400 and 500 levels, were filled? A. Before 
this one, all the others were filled. 
3353. Q. Did you come to any conclusion as to what caused this cavity? A. Some days after-I believe it 
was the very next day-we were examining the 400foot level. We went to Mr. Mayne. He knew nothing 
whatever about it. We invstigated at the 500 level, and when we got there we could get no further. It 
was apparently unknown to Mr. Mayne at that time. 
3354. Q. You know the accident which occurred in May previously, when the unfortunate men, Bennetta 
and party, were killed ;-was it anywhere in that locality that you tried to get up? A. The same place, 
apparently ; it had collapeed there in June. 
3355. Q. You found another collapse there in June? A. Yes. 
3356. Q. And your conclusion was that this had gone to the boundary? A. It went at the 500 level, and 
that was the cause of the cavity which we discovered at the 400 level. 
3357. Q. When did Mr. Rowe give up the management of the mine? A. About twelve months ago. 
3358. Q. Mr. Rowe was tken ill about the middle of January last year? A. He had the superintendence 
of the work after that. I used to come and go to his house, and it was his custom to instiuct me what to 
do. 	Then he went to Adelaide, and was back about a week, when he dird. 
33.59. Q. All the filling between the 400 and 503 levels was under Mr. Rowe's supervision? A. Yes; all 
of it. 
3360. Q. There have been other movements in the Central ? A. Yes; in October last. 
3361. Q. But on the other boundary? A. On the 10 boundary ; there is a slight movement there. 
3362. Q. All the movements, except the one you mention, have been on the boundary? A. Yes. 
3363. Q. In working the boundaries between two mines, as far as your experience goes, is it done by mutual 
agreement of the companies? A. I could not say; but I know there are instructions given to the slift 
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bosses that we are not to encroach any further than within 20 feet of Block 10 or the South Mines. What 
arrangements may have been made between the companies I could not say, but those were our instructions. 
3364. Q. Were they carried out? A. It was carried out in the Central Mine. That was, until they took 
away their portion, and then Mr. Rowe turned in and took out his portion. 
3365. Q. As far as you know, there is no regulation or any thing like that to say how these boundaries 
should be worked 1 A. There is nothing that I know of. 
3366. Q. Nothing to prevent the mines working up to the boundary of another mine? A. Yes, that is so. 
3367. Q. Do you not, as a practical miner, think that some legislation should be enacted to provide for such 
as this? A. It all depends upon the ciass of ground. At the 600 level, what was taken out there would 
have been of little support to the boundary. 
3368. Q. Was it friable? A. Yes, on both sides of the boundary, both Central and South. 
3369. Q. On the south boundary it would not matter so much-the other party taking up to the boundary; 
the lode goes pretty well at right angles through the boundary, and it would not weaken the lode to any 
great extent? A. If the one party has worked out when the next party comes up they would have to 
"nurse the baby," as the saying is. 
3370. Q. Not to the same extent as if the lode came through at all angle ;-there is a difference between 
your boundary and the South and Block 10 boundary ;-the boundary with Block 10 would be very much 
more difficult to manage than the South boundary I A. I do not think it it.atters much which way it runs, 
provided they work it proper on both sides. 
3371. Q. It has been stated that certain pillars were mined on the boundary ;-can you tell me what has 
been done on the boundary between the Kintore shaft and the boundary, or at A 3 pillar? A. There has 
been a little done there-very little. 
3372. Q. Can you say what had been done since your management of the mine? A. All that has been done 
on the pillars since I have been there is two sets wide and two sets high have been taken off A 3 pillar on 
the south side. That is the whole of the work. 
3373. Q. What size was it at that time 1 A. 50 feet wide. 
3374. Q. Does it run from wall to wall? A. The work was done on the eastern wall some time back. That 
was done in Mr. Rowe's time. What was standing on the sill floor there was about 40 square sets at the 
A 3 pillar at the 500 level. 
3375. Q. This one, I take it, went right from your highest level down to the 700 level? A. Yes ; that is 
the highest. 
3376. Q. Did this mining weaken the pillar at all? A. No; none whatever. 
3377. Q. Was any pillar left at A 4, or was it stoped? A. That A 4 was stopecl. 
3378. Q. Now, coming to the Otober creep -- ;-you were constantly through the ground? A. Every day. 
3379. Q. How did it seem to you? A. It seemed all right the day previous to the creep. There was notlung 
to alarm anybody or to cause me to withdraw the men. If there had been the slightest sign of danger the 
men would not have been left there. 
3380. Q. You know B 57 A. Yes; well. 
3381. Q. Have you been up to the B 5 chutnl A. Two days before the creep I was there in the slide. 
3382. Q. How did it appear? A. It seemed just as it did for years past. 
3383. Q. Was it safe for the men to work in? A. Quite safe. 
33S4. Q. And you have made a careful examination since the creep ;-where were you at the time of the 
creep? A. I was at home, and I was sent for at about half-past 3. 1 went and looked for a place I thought 
it was possible to get the men out. 
3385. Q. You could not get at BC at that time 7 A. No. 
3386. Q. You know Lyons? A. Yes. 
3387. Q. Has lie made any complaint to you at any tune? A. He never made any rmirks to me. I saw 
him every clay for a week previous. I passed through that very- level with Mr. Mime oue clay during the week, and he made no remarks to me whatever. 
3388. Q. From your experience, what conclusion do you come to as to the cause of the October creep? A. 
Well, the conclusion I have come to is that there must have been a big cavity in the South Mine, and 
probably was a cavity at the back from the old original creeps-they may have fallen away and caused it. 
There was a creep right on the boundary ten years ago or more. 
3389. Q. Supposing a cavity was there, how did it cause the creep? A. By the filling corning from the 
back, and would naturally crush all time timbers, and set everything on time move. 
3390. Q. You have heard the evidence of the timbermen, that they heard a second fall? A. Yes. From the 
first one to the second one there must have been-frorn what they told me when I reached the 600 
level--some considerable time. They said, "If you had been here two minutes sooner, you would have 
been right in the thick of it." The drive was full of dust, and they were lying stretched out on the bottom 
of the drive. I heard no fall myself. 
3391. Q. Do you think it possible for the first movement to have been caused from the south by the higher 
levels crushing through? A. There is no doubt it might. A fall from the higher backs might have caused 
the bottom to give way. A certain amount of mullock had come away. 
3392. Q. Do you know anything about the workings above the 400-foot level? A. I know nothing about 
the 400-foot level. I know every other inch of the mine. 
3393. Q. You have seen the movement on the surface ;-was that an indication that there had been a heavy 
fall near the surface? A. It is hard to locate it. From the creep which occurred some years back, it 
has been evident that there has been a cavity somewhere. 
3394. Q. Was there a cavity at the 200-foot level;-might a fall there have driven it right through? A. Yes, 
possibly. 
3395. Q. And the fact of these men hearing the fall, and the mcii getting the wind where they did, it is 
probable that there was a heavy fall from high up ? A. Yes, it so nieci to he ; hut that is no criterion ahout 
the wind. They mnight as well have felt it a nil- awIy. 
3396. Q. You know where they were when they felt tme brat wind -in C 3 atope ;-what  distamice would 
that be from the bun lary ? A. Somewhere about 400 feet or 500 feet froin the boundary. 
3397. Q. Do you think i probable that the run of ground was a little below the 500 level? A. Yes, it 
must have been. As soon as she broke through the 500 there is a direct drive right up to where the men 
were working ; that goes into the winze where they were putting in the slide. 
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3398. Q. Do you think a run of ground would do that? A. No. It must have been a fall, for a run would 
not cause that draught, and there must have been a vent between the Central and the South to cause the 
draught to come to where they were. 
3399, Q. What is your idea as to what might be done to prevent these creeps in the future 1 A. Every man 
tries to take every precaution, but mishaps will happen. You cannot better the muflocking of stopes, and 
they are thoroughly filled up stope after stope. The hanging wail is the only thing you have to contend 
against for pressure. 
3400. Q. What amount of shrinkage would there be in mullock ;-supposing the pressure is applied to 
depleted stopes, what pressure would there be, and what shrinkage 1 A. The shrinkage, I should reckon, 
would be from 10 per cent, to 15 per cent. on the average. If the mullock gets pressure, and everything is 
secure, it does not shrink any more. 
3401. Q. You have horizontal pressure 1 A. Yes, on top of it. 
3402. Q. Do you know of anything that could be done any more than is done at the present time? A. Unless 
you leave the boundaries to a certain extent, and then work them both together on one level, and take out 
the whole body of ore right U to the boundaries. 
3403. Q. Do you think that possible? A. I think it better or leave the pillar altogether. 
3404. Q. What size? A. 2 feet each side of the boundary. 
3405. Q. You would have to be guided by the size of the lode and the quality of the ground? A. The ore 
is all they look for ; if there is any intrusion they do not take it out. 
3106. AIr. flail.] Q. You think it would be possible, for the safety of the mines, for each company to leave 
a pillar on the boundary, by mutual arrangement, and work them out at the same time? A. Yes. 
3407. Q. And I take it that your opinion is that as soon as the ore is removed, it should be well mullockcd 
up by each company? A. Yes. 
3408. Q. In your opinion, it would be a great risk, involving the other company's property, to remove ore 
from the boundary, and not mullock after it? A. Yes. 
3409. Q. You said the shrinkage in a full stope would be about 10 per cent, to 15 per cent. ;-by a full 
stope, what height do you mean 1 A. That is 100 feet. 
3410. Q. In the Central Mine is it usual to wait until you have taken out 100 feet before mullocking? 
A. No ; we mullock up after every set is taken out. After every stope is taken out it is mullocked. The 
miners then work on the mullock. 
3411. Afr. Edwards.] Q. Do you say that is the practice throughout the Central Mine;-are there no big 
stopes? A. It has been the practice since ever the Central has been the Central. There is no stope more than 
7 or 8 feet high taken off a stope. After that is mullocked, we take another off the same height. 
3412. Jr1.. flail.] Q. \Vorking on top of the mullock will batter it down 	A. Yes. 
3413. Q. In the Central Mine the shrinkage would be 10 per cent. to 15 per cent. ? A. It would be less 
than that. 
3414. Q. In answer to the Commissioner, you said the first falls were evidently caused by the backs giving 
way in the old paddocking in the South Mine, and letting the mullock out ;-where from? A. From the 
500 level ; and that is what made it run. There must have been a fall of mullock in the Central Mine. 
3415. Q. Is that your explanation of the two falls? A. Yes. 
3416. Q. The first one caused the mullock to break away ; the second one went through, the mullock having 
run out? A. Yes. 
3117. Q. You heard Lyons and one or two of the other men say they had never seen you. or Mr. Milne in 
the vicinity of the chute ? A. As a matter of fact, I passed there shortly before the creep. We also went 
into the slide three or four weeks before, Mr. 1\lilne and I. 
3418. Q. After the June creep, you know of the drive that was put through at the 400 level into the 
South Mine ;-did you, after that drive was broken through, go in ? A. Yes, the next day I went in with 
Cox, the shift-boss. 
3419. Q. What did you find? A. We found a stope there. I did not go up more than one floor. I went 
right round it. I saw a cage there which had been used for muhiocking. 
3420. Q. How was the stope left after the working ;-had it been completely mullocked? A. I could not 
say. The centre and on the eastern and western walls had none. I could not see back to the sill floor. 
3421. Q. And the east and west timbers were all open? A. Yes. 
3422. Q. How was that left ;-was nothing clone to it when it was discovered by the Central? A. Thoroughly 
filled right up with ore. 
3423. Q. White lead ;-now, from your experience and knowledge, was that creep caused, or was it 
assisted in any way, by a fall occurring in a vug, in shrinkage, or anything of that? A. If a man could 
go and see that, be would have no doubt about his conclusions. If that " vug" had anything to do with it, 
how could it be standing as it is to-day? The stope would not be l€ft there on top of it. It is standing 
the same as when we put it there. 
3424. AIr. Wise.] Q. Do you know of any vug on the 400 level? A. No, not to my knowledge. 
3425. Q. Was there ever a drive put in a vug on the 700 level? A. Yes, in A 5 on the sill floor. 
3426. Q. When did you visit the slide chute last ;-how did you go into it? A. I went through the 
gangway and went down through A 2 winze from the 400 level, and went three sets into the gangway and 
and went in on my hands and knees, and then had to crawJ, for she was full up all over. 
3427. Q. Who is in charge of the Central Mine at present? A. Thomas Hebbard, while I am here. 
3428. Q. There is no difference between the two levels of the South and Central Mine? A. I do not 
think so. 
3429. Q. What difference is there between the Central and Block 10? A. I am not quite sure, but I 
believe 36 feet. 
3430. Q. Are there any big stopes taken up to the boundary on the 5 and 6 levels at Block 10? A. Yes; 
there has been a little done on the boundary. The stope which has been taken up there was about 50 feet 
wide-SO fm t wide, ten sets. 
3431. Q. It is not true that there are stopes on the 500 and 600 levels over 100 feet long on the boundary 
of Block 10 1 A. Not at the 600; there is one at the 500 level. I cannot say if the one at the 600 level 
is over 100 feet long. There are only two stopes on the 600 level on the boundary of Block 10. 
3432. Q. Is it true that Block 10 fell into the Central? A. Yes, because they mullocked right to the 
boundary. We have to "nurse the baby" there too. 
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3433. Q. Do you remember reading in the account of the Block 10 accident that that was caused by the 
stoping operations of the Central Mine? A. No. 
3434. Q. Do you remember any miners being removed from the stopes near the Block 10 boundary 1 A. I 
have removed them. 
3435. Q. By whose instructions ;--ftom the office? A. No ; my own instructions. 
3136. Q. Do you remember any movement in A 2 stope on the sill floor? A. No, only in October last. 
3437. Q. Are there very many gangways going south closely packed with 10 x 10's on end? A. Yes. 
3438. Q. What for? A. Safety, of course, like any other mine would do. 
3439. Q. Were any workmen removed from A 2 white lead stope before the accident? A. No. 
3440. Q. Why was there a board ten floors above the 500 level, marked "dangerous" I . A. In A 2 
stope '1 I never saw a board marked "dangerous." It was never there to my knowledge. 
3441. Q. The rock drills have been removed from sonic places? A. They have never been removed; they 
have been stopped. 
3442. Q. If there was any danger overhead you would not like to work under them? A. No, I certainly 
would not, and I would not allow men to work there either. 
3443. .JIr. Edwards.] Q. Vibration from machines is more than by hand? A. It all depends upon the class 
of ground. 
3444. Q. As a matter of fact, you have abandoned the drills at the south end of the mine? A. There never 
has been any there since the Central has been the Central, barring the western end. That was taken 
away. 
3445. Q. Somebody said there were nine machines in the tool-house. A. That might be; we keep machines 
n hand. 

3446. Q. I supposa this lead presents greater difficulties in working than any lead you have ever had 
experience of? A. Yes. 
3147. Q. It is recognised as being one of the largest-if not the largest lead-deposits in the world 1 A. Yes, 
it is the largest I know of. 
3418. Q. According to the best ingenuity, experience, and mining skill-as far as you can say, these creeps 
are not to be prevented ? A. Not altogether. Accidents will happen. 
3149. Q. From what you know of the South Mine the utmost care is taken for,  the protection of the mine 
and men ? A. I should say so. I was only there on the 6th June last. 
3450. Q. And you could not say it was not mullockec?? A. The centre was, but the east footwall and 
western were not when I went round. 
3451. Q. Gangway sets are always left open 1 A. On the sill floor. You must leave a gangway open. 
3452. Q. Do you remember when working on the 400 level Mr. Mayne wanted to connect with the 
Central Nine for air-two or three years ago? A. 1 could not say. 
3153. Q. In Mr. 1-lebbard's report, which you no doubt have read, he says '' The certainty that in the event 
of a further creep in the South Mir,e the boundary pillars would run into the old cavities caused their 
removal between 500-foot and 600-foot levels while it was still possible, there being no particular ohjecb 
to serve, seeing that South Mine had disregarded as agreement that was so obviously for the benefit of both 
parties." Will you point out the pillars which were removed from the boundary at any time ;-either in 
Mr. Rowe's time, Mr. Hebbard's time, or in Mr. Adams' time 1 A. [Referriny to Exhibit 4.] At the 600 
level A 5, that has been completely worked out. On the 600 to the 500 level. That was done in Mr. 
Rowe's time, and was being worked when Mr. Hebbard was appointed assistant manager. Very little 
work has done after that. Nothing has ever b2en done. to A 5 on the COO level since 24th May, two years 
ago. There was an intrusion on the level below the 500 level, that came up to the height of about ten 
floors. 
3454. Q. And next to that, A 4, was that a stope ? A. Yes. 
3455. Q. On the 600 level, that is almost stoped out to the 500 level? A. Yes, the eastern end of it. 
3456. Q. So on the 600 level you have no ground standing on the south boundary until you get to the 
eastern side of A 4 on the footwall? A. Yes. 
3457. Q. As you go further cast was there any stoping in A 3 ;-is that a pillar or stope? A. A 3 pillar. 
3458. Q. How much was cut out of that? A. There is an intrusion between that. That was worked some 
eighteen months ago. 
3459. Q. Coming on to A 2, what is that stope? A. That has not been worked for many years. 
3460. Q. Then you come to A 1 ;-the whole of that is worked out? A. A 1 is a block, not a stope. 
3161. Q. On the south side of A 17 A. You come into A 2. 
3462. Q. What has been done on the 600 level at A 1? A. Nothing has been done there-apart from the 
stope which went up through A 1 ; that was taken about seven or eight floors high. 
3463. Q. Tell me what aniount of solid ground is there standing on this 600 level as far as A 1 from the 
south boundary to A I at time footwall side? A. Part of A 3 pillar is there about five sets wide-it is 
wider at one end than the other. 
3464. Q. Is this [Exhibit 18] a cross section at the 600 level;-is that the commencement of the stope? 
A. That is the commencement of time stope, I believe. 
3465. Q. That is standing on timber? A. I think that is put there for a drive. 
3466. Q. What distance is it from A 1 to the south boundary from time north side of A 1? A. 225 feet. 
3467. Q. Some mullocking was done by the Central for the South Mine? A. Yes. 
3468. Q. Do you know on what level? A. Filling up 7 C stope from the 600 level. I could not tell you 
how much was filled in. 
3469. Q. You have been all over this affected ground two or three times ;-from your investigations can 
you put your finger on the spot where the original cavity was? A. I could not. I could not get into it. 
3470. Q. Could you say as the result of your very careful investigation--beyond all doubt-and prove it-
that it was in the boundary of the South Mine? A. It was in the South Mine below the 400 winze. I 
hcve been into it-into the South Mine at that point. 
3171. Q. How could you say it does not take a clip? A. No man ever went down to the bottom. It did 
not come out anywhere below the 400 foot level. 
3172. Q. That is mere assumption? A. No, not at all. It never came out on the 500-foot level in any 
way. You could not get in to see it because it was backed up. 
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3473. Q. Being a completed stope, and backed up, could you say this does not go behind the stope '1 A. You 
could not unless you go through the footwall. 
3474. Q. Can you from your own personal observation say that this creep of June does not end in the Central 
Mine I A. I know it never came in the Central Mine. 
3475, Q. You stated that iiiullock would shrink 10 per cent. to 15 per cent. 1 A. Yes. 
3476. Q. What was the size of the open stopes from the 400 to the 600 levels ;-what was the average 
width? A. 30 or 40 feet in the mouth, and about 8 feet only in height. 
3477. Q. The muhlock will shrink 10 per cent, to 15 per cpnt, if left standing ;-that would leave a big 
cavity between the back and the top of the mullock? A. Not if it is kept well blocked up, and looked after. 
3478. Q. When you brokc through on the winze-when was that stope put in? A. About four or five 
years ago. 
3479. Q. When was it filled? A. When it was worked out. 
3480. Q. Has it been attended to during the last four or five years? A. The shift-bosses occasionally go up 
there, and if anything is wanted the timber men would be sent UI)  there. 
3481. Q. There was an old truck left there? A. Yes, 
3482. Q. When was it last used for mullocking? A. I could not tell you. 
3483. Q. Has the shrinkage been going on for four or fIve years? A. No. 
3484. Q. Would that not leave a cavity from the vack? A. No, not if kept blocked up after the stope had 
been done. 
3185. Q. You said about ten years ago there was a fall of ground in the South Mine ;-was that on the 
boundary? A. Yes, as far as I know. 
3486. Q. Can you say that fall did not take place in the Central Mine? A. I could not swear to that, 
because the tail end is in the Central. 
3487. Q. What distance within the boundary at the 200 and 3007 A. Somewhere between 20 and 25 feet 
in one of the drives. 
3488. Q. Although you say pillars 25 feet on each side of the boundary should be left, you have stripped 
the ore right up to the boundary? A. On the 600 level, yes. 
3489. Q. Do you not think it would be safer if you had left an ore pillar there-from the 600 level right 
up? A. There is an intrusion at the 500 level, right on the boundary. 
3490. Q. The South people got into the boundary first and stoped the ore out? A. Yes. 
3491. Q. That being so, do you not think it would be the wiser plan to leave a solid pillar of ground until 
they got their part thoroughly secure? A. It was all friable ground, and by taking it out and replacing it 
with timber made it more secure. 
3492. Q. In the best filled-up sets there is always a chance of the paddocking laths breaking and the mullock 
trickle out? A. Yes. 
3493. Q. And that makes a cavity on fop? A. Yes. It will give you warning. 
3494. Q. Has it been your experience that notwithstanding the best knowledge it is impossible to trace the 
source of creeps ;-will not that apply to this particular creep? A. It might do. 
3495. Q. Could you tell me what is the cubical contents of that part of the Central Mine which has slipped 
towards the South? A. I could not say. 
3496. Q. As far as you know, is there any cavity on the south boundary, on the South Mine, that would 
absorb that quantity of ground? A. I could not say-it had gone somewhere without doubt. 
3497. Q. This might have been caused by a fall from the old crush above the 400 level? A. Yes. 
3498. Q. And that might have been in the Central Mine or the South? A. I know nothing about the 
Central Mine above the 400-foot level. 
3499. Q. Assuming it had been in the South, and men standing on the level at 600 feet, what result would 
there be-within 80 feet? A. They would shift quicker than they could run. 
3500. Q. If they were there and not hurt., would that not indicate to you that the fall did not take place 
above that level on the south side? A. She might have been blocked up before the crush came. 
3501. Q. In Mr. Hebbards report this appears 	Evidences of a very extensive surface movement in tle 
South Mine are easily traceable in the cracks that extend to a distance of 250 feet south from the Central 
boundary, and in their mullock tunnel at the same point, but about 50 feet below the surface, which has 
been considerably damaged by the movement." How far do the cracks extend on the south side? A. On 
the northern side of the old shaft-about 85 feet from the south_underground. 
3502. Q. How far do the cracks extend on the surface? A. 1 do not know. 
3503. Q. You know Mr. Slee, and you have read his report. Do you agree with this : "In my opinion, n o 
human being is capable of positively stating how and where the first movement in the last creep took place. 
Probably it originated in one of the old creeps which occurred about eleven years ago in the shallow level s 
under 400 feet in depth in the South Mine, near the boundary of the Central." Do you agree with that 
opinion? A. No, I do not. 
3504. Q. Do you know Messrs. Milne and Godfrey? A. Yes. 
3505. Q. Do you agree with this expression of opinion : " Whether the old inaccessible stopes in the 
vicinity of the creep in the South Mine of some years ago caused the collapse, or some old stopes in the 
upper levels of the Central, one cannot say for certain, but we can say for certain that this disastrous 
collapse has not been caused by any work done in either mnes during the last two years." Do you agree 
with that opinion ? A. Yes, I do. 
3506. Q. You cannot say for certain whether the cause of the creep was in the old stopes in the South Mine 
or some old stopes in the upper levels of the Central? A. I could not say. 
3507. AIr. Slee.] Q. A deal has been said about the inspectors of mines not visiting certain parts of the 
mines ;-can you say for certain you and Mr. Milne were there? A. Mr. Milne and I were at that chute 
somewhere about four weeks before the accident. 
3508. Q. Is it possible that you, Mr. Milne, Mr. Godfrey, or Mr. Wise could go through these levels and 
not be seen by these workers-those vlio were working at the particular chute? A. We might go there 
every day during a week, and not see anybody at the slide. 
3509. Q. You would not go through and stop the work? A. No. 
3510. Q. The proposition you make about 25-foot pillars bein b-ft on tl.e boundaries ;-do you not think it 
would be better if each company worked on the loundary, en the same levels, on the same system, and had 
it filled in at the same time? A. Yes. 	 3511. 
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3511. Q. The pillars left there might be rich and valuable ore, and do you not think human nature would 
have to alter before managers and shareholders will allow 25 feet of rich ore to stand on the boundary when 
they could work it out in a manner fair to all parties ? A. Yes. 
3512. Q. Do you not think that mullockers work in more dangerous places than miners, and that they 
should be in the charge of a man who knows all about mining? A. There is ud mullocker ever sent into a 
dangerous place if we know it. If there is a dangerous place they have to report it to the shift-boss or to 
the mullock-boss. There is always a man there to look after the mullockers. 
3513. Q. You say this creep really took place in the South Mine-can any human b ing really say this 
creep took place in the South Mine ;-did any creep take place on the boundary of the South and Central 
Mines together? A. I believe the one at the 200 and 300 levels did. 
3514. Q. Is it possible that the same thing might have occurred this time? A. Not after what we have 
discovered through that winze. I do not know how it could. 
3515. AIr. huh.] Q. I gather that from your long experience in mining, and from what you have seen, and 
your knowledge of the Central Mine in particular, you are of opinion that that creep came in the South 
Mine I A. Yes, by what we saw in the bottom of the winze. 
3516. Q. The system of mirilocking in the Central-is it vertical or horizontal sets? A. horizontal layers. 
3517. Q. You said that in the system of mullocking in the Central 1\iine the shrinkage would be 10 per 
cent. to 15 per cent. 1 A. Yes. 
3518. Q. is that reduced by each layer of mullock which is put in in horizontal layers ? A. Yes. 
3519. Q. Is there any truth in the suggestion that the machine drills were removed because they were 
dangerous? A. No, not at all. 
3520. Mr. Wise.] Q. Was there a drive going from the tool-box, packed with 10 x 10 on the flats? A. Yes. 
3521. AIr. Edwards.] Q. There is something about a vug on the 700 level, is that the same as on time 
600 level ;-what size is the one on the 700 level 1 A. I have never been into it. 
3522. Q. Is this country liable to vugs? A. Yes, any body of sulphide is. 
3523. Q. One of these was very large? A. Somewhere about 80 feet long and 25 feet wide-more or less. 
3521. Q. If such a thing as one of these vugs was to collapse, would that cause the creep? A. It could not 
collapse once it was filled up, unless there was another one underneath. If that vug had collapsed, the 
stope which is filled tight on top of it would not be standing there. 
3525. Q. \Tuggy ground is rather difficult to work? A. Probably. You might bore inlo one, and not 
know it, 

[Wibness left.] 

Edwin Kirby Beaumont, re-called, sworn, and examined :- 
3526. Commissioner.] Q. You prepared these plans, Exhibits Xos. 19, 20, and 217 A. Yes. 
3.527. Q. You can certify that they are true representations of the mine at the time they purport to be? 
A. Yes. 
3528. Mr. Edwards.] Q. These plans show accurately from actual surveys of the operations of the Central 
Mine affected by the creep of October last? A. Yes. 
3529. Q. Can you give us the cubic yards of ore or mullock that has been displaced by the creep ? A. Yes, 
I could by calculation. 
3530. Q. It has been suggested that this mullock has rushed into some cavity in the South Mine; I want 
to find out if there is a hole in the South Mine sufficient to absorb all that material ;-would it take you 
long  to work out the quantities 1 A. I might be able to from my own data. We show here the area 
affected by the creel). 
3531. Commissioner.] Q. You want the quantimy of the stuff which has disappeared, to see if there is room 
for it in the South Mine ;-there is a certain quantity which has disappeared, and he wants to know what 
that quantity is? A. He wants the vacant spaces stimated. 
3.532. Mr. Edwards.] Q. In the report which has been sent in, something is said about the cracks on the 
surface ;-you made a survey of the surface as well, I undertarmd I A. Yes. 
3533. Q. Can you tell me how far the cracks of the last creep extend on the Central property-- how far 
southwards? A. I could not tell you from memory. They go along the western railway, along across the 
front of the old south engine-room, and they die away before coming to the assay office. 
353t. Q. Approximately-could you tell from the plans? A. The South shaft is about 80 feet from time 
boundary-50 or 60 feet on the surface. From the South boundary to the south shaft from 50 to 60 feet. 
3535. Q. What distance is the Kimmtore shaft from the boundary I A. It comes in the middle of A 1 
pillar-about 200 feet. 
3536. Q. Are there any cracks north of the Kintore shaft, underground from this creep ? A. Not that I 
know of. 
3537. Q. The cracks only extend 50 feet from the boundary in the Central Mine ? A. I a ill not swear that. 
Judging from time position of time south shaft being 80 feet 
3538. (1. how far is the assay office? A. Anoths-r 40 or 50 feet further north. 
3-539. Q. They have extended south 250 feet? A. Yes ; I measured that myself. They are like a lot of 
concentric cracks. A great number of them have since been filled up aidi rain, &c. 
3510. Q. The furthest cfack north was SO or GO feet from the South boundary? A. Roughly. 
3511. Q. Underground, how far north did you find the furthest movement from the creep? A. At the 500 
level just a little north of B 5, the old wimze. 
3542. Q. What distance is that from the South boundary I A. Roughly, 200 feet. 
3543. Q. I suppose you made a survey for the purpose of trying to find out the cause of the creep? A. No. 
3.5 Il. Q. You made in inspection underground for that purpose as an officer of the company 1 A. I compiled 
as much information as I could to show time extent of the -crc ep. 
3545. Q. As a mining surveyor, can you definitely point to any point which was the primary cause of this 
nmovvment? A. As a mining surveyor it has been my duty to survey for the plans-_I do not think I can 
attribute the cause. 
3516. Q. Can you point to any place in time C ntral or South as being time originating cause of this creep-
from your actual observation-not a matter of theory ? A. From the 400 level it appeared en portion of 
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the footwall, and where the ground is broken away south of the South shaft, and also particularly above 
the 400 level the trend was going down on an angle of about 20 degrees pitching southward, which looks 
as if the mullock from these stopes has gone down at the incline of the same angle. There is a big cavity 
on the boundary from the winze sunk just inside A 5, the back of the stope at the same inclination, and 
seeing that there was that cavity on the boundary it is reasonable to assume that the mullock had gone in 
the same way. 
3547. Q. Culd you go down so as to be able to say whether the cause of the creep was in the South or 
Central Mine I A. I would not say what the cause was at all. 
3.548. Q. Have you a plan showing the workings above the 300 level I A. Yes ; the longitudinal sections 
show the workings up above to 200 [Exhibit No. 19] and [Exhibit No. 21]. These were compiled from an 
old plan in the othce. 
3549. Q. You have not been through the workings yourself I A. I have been up above the 300 level before 
the creep. You could not get in there now. 
3550. Q. On the 500 level the creep seems to have extended further north than on the 400-could that 
have got into the South Mine? A. It all depends upon the depth. You could not get into that portion to 
see. I have not been to the boundary, there is a pillar of ground and an intrusion. 
3551. Q. The whole of that ore pillar on the 600 level is cut away? A. Not all of it, portion of it remains 
there now. 
3552. Q. What extent is the intrusion that is standing ? A. [Refeerinrt to Exhibit No. 4.] These plans 
show it-they have been checked with the plans of the South Mine and are correct at that date. 
3553. Q. Can you tell me whether and the width of the pillar AS left standing? A. On the sill floor about 
one set then at abut 20 feet high, say 15 feet-the back of the stope would be anything; it is round. 
3554. Q. From your experience of the Central Mine, is there any side pressure in any particular direction 7 
A. From the hanging-wall. 
3555. Q. A statement was made by one of the witnesses, King ; -he made a statutory declaration and 
says : ' I do hereby declare that the place is unsafe to work as the break in country and a heavy side 
pressure is forcing the timber down towards the South Mine, and the traces of the break can be seen for 
200 feet in the west drive" ;-is there any general pressure towards the South Mine? A. It would have to 
be end presure to press it that way. It presses from the hanging-wall towards the south, the hanging-wall 
is on top. 
35.56. Q. You have a certificate as a mine manager ;-do you think that if a solid pillar of ore had been left 
on the south boundary by the Central Mine that this creep would have occurred? A. As the company's 
surveyor I do not think it is my province to criticise the mnagement of the mine-I decline to say so. 
3.5.57. Q. Have you had any managerial experience? A. I was underground-manager of the Central for 
some little time. 
3358. Q. Do you know that stope under the winze spoken of at the 400 level-the winzs that was sunk into 
the old creep of June last? A. I know the winze referred to on the 400 level. 
3559. Q. Did you ever see the stope underneath? A. I set out the winze, that is all ; I never inspected it. 
3560. Q. Do you know a cavity showing on the west side of the lode at the 400 level? A. That has nothing 
to do with the October creep. 
3561. Q. Was there not a creep there at all? A. Years ago. 
3562. Q. Where has the ground gone to which is marked on Exhibit No. 2 ;-has that gone into the South 
Mine? A. It might have. 
3563. Q. That was solid ground? A. Yes; all that is intrusion and country rock, it was never taken out. 
3564. Q. You cannot say where it has gone? A. It is a hard thing to swear to mullock. There is an 
opening at the 400 level, and it seems most feasible it has gone that way. 
3565. Q. What is the recognised system of pillar and stope working ;_you take the pillar and stope out at 
the same time, or do you take the stope and the pillars after? A. The pillars are left in to support the 
ground while stoping. That system has been worked in the Central since 1897, when Mr. Courtney came 
here. 
3.566. Q. Has a pillar been mined upon before the stope has been carried from level to level? A. A 3 is the 
only one. 
3567. Q. To what extent has A 3 been mined upon? A. Just the amount shown in Exhibit No. 3. The 
pillar has not been taken right out, there is a portion of it left ; the portion shown in blue at the 500 level 
and all the intrusion pillar-Exhibit No. 2-the pillar at the 400 level and at the 600 level the lode 
pinches in. 
3568. Q. What is the width of the work at A 3, and the breadth? A. Four sets one way and seven sets the 
other. 
3569. Q. From the 600 to the 500 is the pillar standing at A 5 ? A. The small portion shown in Exhibit  
No. 4, four sets by four-that is before the creep. I have not been there since. 
3570. Q. At the 700 level there is a vu ;-has the 700 level ever been explored for rugs? A. It is shown 
on Exhibit 19. Vugs are natural in the ground. 
3571. Q. You do not know whether it opens out down below? A. I did not care about going into it. 
3572. Q. What depths does the 600 vug go to from the level? A. Mostly below the 600 level, it turns 
westward. 
3573. Q. Were you on the mine the time it was filled up ;-wlmat was it filled with? A. With ore. That 
was 1897. 
3574, Q. I understand there is a stope standing on that vug? A. Yes. 
3575. Q. Does it show any signs of pressure or sinking ? A. No ; you could walk through the level. 
3576, Q. Cuuli you use it as a mining level? A. You could not get trucks there, but it is boomed up. 
3577. Q. You know mhe 600 foot level in the South Mine? A. Yes. 
3578. Q. If a fall had t sken place from the 400 .to the 600 on the boundary of the South Mine, do you 
think it possUle for men to be in the level on the 600 in the South Mine when time fall took place and not 
be injured ? A. Not if they were where the creep occurred they would not. 
3579. Q. If they were in the ganwav at the 600 level ? A. They would be there now. They had a 
movement in the South. They would have been injured by the rush of air. 
3580. Q. I think you know that the South Mine was at the boundary with their stopes before the Central 
got there at the 400 and .500 levels? A. Especially at the 400 ; I had been through there. 

3581. 
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3581. Q. You remember a tube or vent being put through? A. Bill Rowe's pile-that was put through in 
1898 or 1899. 
3582. Q. The south stope was completed then? A. I could not say. 
3583. ilfr. Wise.] Q. That vug that was filled up with ore-that is not the usual practice to fill rugs with 
ore 1 A. It was filling itself up while I was there. 
3581. Q. Are the same timbers there now that were there in 1897 	suppose the timber could disappear 
and another lot be erected ? A. I could not swear as to the timber. 
3585. Q. Exhibit 2 is the 400 level made up to the end of last year? A. Yes. 
3586. Q. Exhibit 4 is made up the same I A. Yes. 
3587. Q. It goes into Block 10 boundary? A. The toe of it does, about 8 feet. 
3588. Q. Would that stope on Exhibit 2 be 100 feet long on Block 10 boundary I A. About 70 feet on 
the boundary. 
3589. Q. The other one-Exhibit 3 ? A. It extends to the north side of D 2 about 100 fet. That is 
where we holed through at one time. 
3590, Q. Is it carried very high up? A. 25 or 30 feet. It batters down towards the boundary in the 
form of an arch. 
3591. Q. Do you ever remember any of the Block 10 mullock falling out of Block 10 into the Central 
workings? A. There was a slight movement on the boundary, and some of it fell our way. 
3592. Q. Are the Central levels lower than Block 10? A. Yes, about 30 feet. 
3593. JIr. hell.] Q. Mr. Edwards masked  you about the men working in the South Mine at the 600-foot 
level when the fall might occur from the 400 to the 500 level ;-would that not all depend upon the vent 
the wind had to get through the stopes? A. Yes. 
3594. Q. Have you travelled the stopes from the 600 to the 500 levels lately on the boundary 1 A. Yes. 
3595. Q. Do you know svhiether it is open or crushed? A. It is crushed now. 
3596. Q. Do you know if it was in October? A. I know below the 600, but not above the 600 level. I 
had no occasion to go there. 
3597. Mr. Edwards.] Q. Do you know anything about the rescue winze put down? A. Yes. 
3598. Q. Do you know where they discovered the plat sheets and railway iron and other things? A. In 
the winze about 30 feet down. 
3599. Q. In which direction? A. It went pretty plumb it was discovered in the winze. 
3600. Q. Were they not vertically underneath where they had been on the level? A. Yes. 
3601. Q. Do you think from your experience that if there was a trend in any direction would they have 
gone with the niullock ? A. They would have gone with the mullock. 
3602. Commissioner.] Q. If they were found dii-ectly underneath where they were on the level, had they 
gone to the north or south? A. That would be north. The rescue winze is two sets north. 
3603. Q. That had moved two sets north from where it was originally 1 A. That is so. 
3604. Q. You sid something about the pillar on the boundary ;-do ycii not think it would be advantageous 
to have some distinct understanding as to the work done on the boundary of any mine ;-should it not be 
worked in conjunction with the neighbouring mine -what does your experience teach you 1 A. I like to 
see a pillar left. It often prevents disputes about the boundary. 
3605. Q. In Victoria they have some such system 1 A. Yes ; in the mines in Victoria they leave 2 feet of 
no man's ground on the boundary, but it used to make disputes. 
3606. Mr. Siee.] Q. As a surveyor, have you not noticed that very often small pillars are more dangerous 
than no pillar at all ;-do you not think the timber and filling is better than a pillar which is probably 
crumbling away I A. It is certainly better then a small pillar. 
3607. Q. And you must alter human nature before you can get managers and shareholders to cement to 
leave ore pillars on the boundary 1 A. That is a question of arrangement. I certainly think that friable 
pillars should be removed and timbered up. 
3008. Q. And these pillars they talk so much about have (lone more harm than good ;-do you really think 
thee small pillars support the ground? A. A small one will not, but a big one will. Fifty fret is a good 
pillar, like that in the Central. 

[Witness left.] 

[The Commission adjourned till 1030 am, on Tuesday, 24th March, 1903.] 

WESDAY, 24 MARCh, 1903. 

[The Commission sat at 1030 am. in the Town hail, Broken lull.] 
rccnt -- 

ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQUIRE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 
BROKEN HILL, ROYAL COMMISSIONER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Suiphide Corporation (Limited) Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No Liability). 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Associaticn. 

James Hebbard, called in, sworn, and examined 

3609. Commissioner.] Q. What is your full name? A. James Hebbard. 
36 10. Q. You are the manager of the Central Mine? A. Yes. 
3611. Q. And have been so for how long I A. Since September last year. 
3612. Q. Previous to that you were Mining Inspector? A. Yes, up to the end of 1900. I had been Mining 
Inspector for nine years. 

3613 
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3613. Q. And previous to that you had considerable miliing experience? A. About twelve or thirteen years 
previous to that. 
3614. Q. What was the first year you were Mining Inspector in Broken Hill? A. I was appointed in 
December, 1891. 

3615. Q. And during your time here you have seen a number of these creeps? A. Yes. - 
3616. Q. Can you state them briefly? A. The thsb creep I was associated with was on the Central—South 
boundary, that was in 1892. 

3617. Q. No lives were lost in that one 1 A. No. I was through the ground a day or so before the occurrence. 
3618. Q. Do you know the reason assigned for that one? A. A heavy pressure of the back came from the 
surface. I do not know if I can give you the various creeps in their order of date, but I will go as near to 
it as I can. The movement in Block 12 of the Proprietary Mine was the next. 
3619. Q. Was the ciuse of that one ascertained? A. I think a general pressure of the hanging-wall, the 
hanging-wall being (I Lt. The creep on Block 11 was the next one. That was caused by pressure of the 
overhanging-wall. The next one, I believe, was the creep in the South Mine above the 400-foot level. The 
cause of that, I think, was the weight of theoverhanging wall and pressure coming from a different direction 
in that case. In the case of the Proprietary Mine, it was one direct pressure of the hanging-wa?], but in 
this case it was the pressure of the overhanging country owing to the contour of the lode. After that there 
was the moving of the rock that was overlying the kaolin body in Block 10. That was a very gradual 
shrinkage. Lien, I think, the next one was the movement of the footwall portion of the lode in the 600 
stopes in the South Mine. Then there was the creep in the Junction Mine which occurred on Good Friday 
—I could not tell you theyear, and I do not know if I am giving them in their chionological order. 
3620. Q. Was that creep caused through want of timber? A. No. The mine was heavily timbered, so 
much so that it was hard to get through the timbers. I do not know if any of these creeps was the want 
of timber. Then there was the movement of the hanging- wall side of the lode in Block 14, and, I think, in 
point of quantity of earth leaving that was the biggest. The surface cracks in that instance showed for 
300 feet and the movement was 300 feet in depth. That was a very gentle movement, and did not do much 
damage to the mine or its workings. I think these are all the creeps I can remember occurring while I 
was Inspector. The British creep occurred while I was at Lew-is Ponds. I was incidentally connected 
with a further movement on the South Mine—that one which was the cause of the loss of Bennetta and 
party. 1 went into the South Mine to render assistance if I could. 
3621. Q. That was hardly in the nature of a creep? A. No ; more in the nature of a fall, a continuation of 
the previous one. 
3622. Q. Was the previous one on the same level 1 A. That was one from the 400 level. I had forgotten 
the movement of the hanging-wall side above the 400 level in the Central Mine that occurred in 1896. 
3623. Q. Nearly all these have been gradual settlements from the hanging-wall side? A. In some instances 
sudden falls without warning, or wi'h very little warning. 
3624. Q. After this creep in October you sent a report to the Chirf Inspector of Mines? A. Yes; at his 
request-. 
3625. Q. That report is contained in Appendix "C," Exhibit No. 9 ;—is there anything you wish to add to 
the report? A. it is correct so far as the facts have been ascertained. I have not looked through it, but 
as Mr. Edwards mentioned something the other day__in the light of the knowledge we have gained since 
of what the movement was like, I think that might have been modified. I refer now to the paragraph 
commening: "1 am rather inclined to think that the movement had its commencement in a fall from the 
old cavity near the surface," that is the third paragraph on page 3 of Appendix "C," Exhibit No. 9. In 
regard to that it seems to me that now it is just as likely that the movement had its commencement 
underneath somewhere as from the surface. 
3626. Q. About what level do you think? A. That would be very hard to state. 
3627. Q. Would it be below the 500 level? A. Certainly below 400, and perhaps below the 500 level. 
It was certainly below the 400-foot level. At the time this was written we knew scarcely anything of the 
underground movements, and the opinion then was based on what we saw on the surface for we had not 
been able to explore as you have done. 
3628. Q. Will you give us your opinion now with the new light thrown on the matter as to how it occurred? 
A. I think the movement occurred through the breaking of our boundary timbers in some way. Knowing 
what might be called the succession of creeps at various depths from the 400 level up and from the 500 level 
up to be somewhere pretty cose to the boundary of the South Mine, I conclude that a fall has occurred 
there which had broken the timbers and allowed the mullock to run out. I think the first break occurred 
in the South Mine somewhere in connection with the old creeps on the boundary. 
36.39. Q. We have heard abut the June movement—there was a cavity found in the old South shaft, 
and afterwards in the winze ;—would it be anywhere in that locality 1 A. As far as I can see, we think we 
definitely traced that movement from the bottom of the South shaft to the back of the stope where Bennetta, 
Edwards, and the rest of them lost their lives. 
3630. Q. Can you form any idea of how far from your boundary the men were working—that is, to that 
particular place ?A. The place where the men were working—julging roughly—would be about 60 feet 
from the boundary, and from that point to the boundary the ground was stoped. 
3631. Q. Was there soping between the boundary and this particular place? A. As far as I recollect, 
when we went into the South Mine on the occasion of that accident, I think I have a pretty distinct 
recollection of its being pointed out to me by Mr. Mayne. 
3632. Q. You say there was some work done in the South Mine between that cavity and the Central 
boundary 1 A. I under,tood a stope had been working north from where these men had been working. I 
was only in there for a little while, and I went primarily for the purpose of i'endering assistance. 
3633. Q. I think you mentioned one word in your report which you wished to draw attention to 1 A. Yes. 
If you will look at line 2 of paragraph 4, Exhibit No. 9, the word "our" should read "one"; and I would 
like it to be read in that way. The typewriter has evidently misread my notes. 
3634. Q. By your report there was, apparently, a verbal arrangement between Mr. Courtney and the South 
Company's Consulting Manager about leaving some ground standing on the boundary ? A. Yes. 
3635. Q. Did that come before you in your capacity as mining inspector? A. Yes; Mr. Courtney referred 
it to me on one occasion. 
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3636. Q. Did you, as a Mining Inspector, think that a pillar or strip of ground should be left? A. I think 
such an arrangement would be desirable. I might state that the arrangement was made beforehand. When 
the knowledge of it came to me the arrangement was supposed to be in force, as a letter discloses the fact that, 
notwithstanding the arrangement that had been made, the South Mine was working out to the boundary. 
3637. Q. Did you have any personal interviews with Mr. Courtney or the South people about it? A. I 
could hardly remember. I could only refer to the letter. 
3638. Q. Perhaps you will produce the letter ? A. I produce here a press copy of a letter from myself to 
the Chief Inspector of Mines, dated 24th August, 1897.-[Put in and marked Ex/iilnt To. 22.] Letter 
(press copy) from myself to the Chief Inspector of Mines, dated 14th July, 1896._[Put in and marked 
Exhibit No. 24.] Press copy from myself to the Chief Inspector of Mines, dated 18th June, 1902.--]Put in 
and marked Exhibit Eo. 25.] And a copy of a letter from the Chief Inspector of Mines to myself, dated 
31st August, 1897.-[Put in and marked Exhibit No. 23.] 
3639. Q. You say in your report that, shortly after becoming connected with the Central Mine, you 
suggested the advisability of filling on the boundary ;-what particular part of the South workings are you 
referring to? A. That was from the 700-foot level, up. 
3640. Q. \Vhy was that suggestion made I A. The South Mine had a large open stope_I cannot say from 
memory how long or how broad-but connected in one part, or very nearly connected at the 600-foot level. 
There was no filling, or little or no filling, beyond what might have been rejected from the ore. I knew 
from my visits through the South Mine that the hanging-wall was very rotten, and that the ore itself was 
not much good ; and, owing to flaws, if the stope had been filled up it would prevent the hanging-wall from 
coming away to a certain extent, and enable both mines to work with a measure of safety which would not 
be were the stope left open. 
3611. Q. Was that ever accepted? A. Yes; finally accepted. 
3642. Q. Was it filled on the boundary? A. There were 178 sets filled, but not on the boundary. Most of 
these arrangements-the prelim in aries-were arranged by letter through our General Manager and the 
Managing Director of the South Mine. The details were mostly left in the hands of Mr. Mayne. The first 
proposition was to fill up five sets right up from the 700 level to the top of the stope leaving one set south 
open across the lode next to the boundary line which we were to use for the convenience of taking off stopes 
and being responsible for the filling-up. What was finally done was to cut a strip down three sets wide, 
and there were 178 seto filled when Mr. Mayne sent in word to stop putting in any more mullock. 
3643. Q. Was it square-set ground? A. All square sets. 
3644. Q. You estimated it would take 8,000 yards to fill it? A. That was to fill the strip thatwe proposed to fill. 
3645. Q. This would be above the 700 level? A. Between the 700 and the 600. It is the stopes on the 
700 level. 
3646. Q. I take it that would hardly have any connection with the present creep? A. I think from going 
into the South Mine that portion of the 600 level has broken through to the 700 level. I think there were 
plans of the movement showing that. The amount of movement that the South plans show is greater at the 
700 level than on the 600 level. 
3647. Q. According to the joint estimate, it would take nearly another 7,000 yards to fill it ? A. Yes; the 
strip that was proposed to be filled-nothing like nearly the whole stope. The South Mine were then 
completing arrangements for mullocking their own way. This strip across the stope was in order to impose 
a tight weight against the hanging-wall. It was five sets wide across to the hanging-wall. 
3648. Q. Could you say if that has been filled since, or any part of it? A. I think some mullock has been 
put in since the date of that arrangement. I have never been in the stope. 
3649. Q. In the next paragraph you say you had these boundary pillars removed between the 500 and 600 
levels I A. Yes. 
3650. Q. Why was that done if its presence there was any protection i A. The A 5 pillar between the 500 
and 600, a good portion of it, had been removed when I became connected with the Central Mine, at the 
beginning of 1891, and all the ore that I saw in the remaining portion of that stope was of a very friable 
nature. As a matter of fact, I know it was removed for the express purpose of replacing it with something 
of a more stable nature than the friable ore that was there. 
3651. Q. As far as your experience goes, is the working of the boundaries of the mines in this district 
satisfactory I A. Well, it is not. I think some definite arrangement should be arrived at. 
3652. Q. Can you suggest anything? A. Some arrangement that would be abided by, either to leave the 
boundary pillars, or to work from the boundary instead of towards it. I think either way would be 
satisfactory. 
3653. Q. It depends upon the nature of the ground, too? A. It would depend wholly upon the nature of 
the ground. 
3654. Q. There has been a good deal said about the mullockers going into dangerous places-as to their 
work in dangerous places ;--will you tell mae what is your system in the Central Mine regarding the 
mullockers? A. The mullockers go into the stope after the miners have taken out the ore and the timber 
has been secured. 
3655. Q. But in the case of filling up underneath a creep, or anything of that sort? A. We have never had 
to do that. 
3656. Q. Take, for instance, the filling of this cavity at the bottom of the winze. Had mullockers to go 
there? A. I do not think mullockers had to go there at all. They were trucking mullock to the top of the 
winze. The miners who sank the winze did the work in it. 
3657. Q. In your mine are mullockers allowed to go anywhere in dangerous ground ? A. No man is allowed 
to go in a dangerous place except for securing it. 
3658. AIr. Hall.] Q. I think between the 600 and 500 levels in the South Mine there have been several 
creeps or falls within the last four or five years? A. There was a movement off the footwall of the tenth 
floor in the 600 stopes. A movement took to the 400 level, and the subsequent movement was the fall 
that caused the death of Bennetta, and there was the fall that we came to the knowledge of on 5th June last. 
3659. Q. When you went into the South Mine what was the effect of the last movement ;-did it bring 
down the backs further on I A. Yes ; the place of entrance to the stope when we examined it on the 5th 
June was apparently closed quite up from the fall from the back. 
3660. Q. In your opinion, and from what you saw of the South Mine, were these connected? A. I do not 
know the exact survey of the mine, but the further fall was connected. For instance, there would not be 
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very much distance of solid ground. The footwall stope on the 400 level, to my recollection, was worked up 
to the old bottoms of the 300 level. That would connect that stope almost up to the original creep of 1892. 
There was a horse of country between that stope and the stope that collapsed at the time of the big disaster 
in 1895. Then, not knowing the height to which the fall had extended above the back of the 500, I could 
not say how much ground there was between that and the 1895 creep. The heavy fall would quite likely 
connect the whole of that. Then you would have a connection right through to the surface. 
3661. Q. The fall of May, 1901, carried off the backs of all higher than the previous slide there? A. Yes. 
3662. Q. And the fall which occurred in June last year apparently brought the backs above the 500 level 
—to what height you could not say? A. No. 
3663. I think you heard Prior and Slocum, the two timbermen, describing what they heard and what 
happened the night of the creep ;—they said that from the first rush of wind to when they heard the second 
fall was half an hour? A. Yes. 
3664. Q. Is that statement a fact that corresponds with your theory of the fall as given this morning? 
A. Yes, it corresponds very well. If a movement on the boundary caused our mullock to run, it would very 
probably remove the support that was under the ground at A 1 and the edge of B 5. If that happened, 
the fall would be vertical and would spead its influence in every direction with the impact of the fall. 
3665. Q. Do I take it that your opinion is that the second fall was caused through the mullock running out 
and allowing the unsupported backs—or supported only by a pillar at the 400 in addition to the 500 1 
A. The gangway leading to B 5 chute was in such a position that it left an arch of ground from three 
to four sets thick between that gangway and the 400-level and above the 400 level; on that there was a full 
stope of the height of about 40 feet. So that there would be that mass of ore and mullock to fall. 
3666. Q. In your opinion, was it such a fall as you have described, approximately, that position that made 
the second fall that was heard by Prior and Slocum 1 A. I think so, judging from the fact that in the first 
run that they heard—and reported by Lyons and the rest of them—both the 500 main cross-cuts and the 
400 main cross-cuts were standing, although they were evidencing pressure. The fall which collapsed this 
must have been subsequent to the running of the mullock. 
3667. Q. And would be caused by mullock running out? A. Yes. 
3668. Q. A deal of stress has been laid on the fact that at the 500 feet level evidence of the creep extended 
further north than at the 400 level ;—is there anything in your mind extraordinary in that—seeing that 
does it still confirm your opinion? A. It tends to confirm it because the shape of the stope that existed at 
the 400 and 500 levels in B 5 practically conforms to what we know of the creep. I will show it on 
Exhibit 19—longitudinal section at "D." That is practically the shape of the stope as it existed at the 
creep. Both Mr. Dawe and myself got in here and climbed up through there. There was the open stope 
except where choked by running mullock. That enabled us to go up a good distance to the back of the 
stops, and as far as we could see this ground marked blue had not moved at all. What we see at the edge 
of the north break in B 5 confirms the opinion that the fall had been southward. This was a tangled mass 
of timbers, mullock, and filling. The ground still conformed to what we knew the shape of the stope to be. 
3669. Q. Will you show on the plan, approximately, where the second fall occurred from the 400 to the 500 
level? A. Exhibit 19, section at " D." The B 5 chute was on the southern side of B 5 section, and so had 
been sunk there about 30 feet of solid ore to the point where it entered the stope in A 1. This stope had 
been worked in connection with the old White-lead Workings as they were called. Presuming that the 
mullock supporting that piece of ground at the back of A 1 had run out the fall taking place would then 
be on the back of the stope about 30 feet in height, and over the workings to a height of 40 feet immediately 
above it. The fall would thus be vertical. 
3670. Q. You know what is known as the rescue winze ; some plat-sheets and some lines were found there;—
would the knowledge of that strengthen the opinion you have given us as to how the fall occurred? A. Yes; 
it does. 
3671. Q. And the fact of their being found two sets further north than when they were on on the surface 
bear out your opinion? A. Au investigation of the extreme limits of the creep in B 5 on the 500 level 
proves conclusively that there had been open sets there as the result of the creep in the south. If the 
movement was south, as we presume the open sets would be left on the extreme northern edge of the creep. 
We proved that by climbing up behind it. A forward fall there would be just as liable to carry northwards 
as it would southwards. 
3672, Q. That is how you account for the plat-sheets being there? A. Yes. 
3673. Q. Look at Exhibit No. 21: does that red mark show the direction of the cavity that was filled up 
as far as possibly could be filled by the Central 1 A. Yes As Mr. Dawe told you yesterday, we investigated 
the report of that movement of June 4th—Dawe, my brother, and myself. Our first exploration was at 
the farthest point of the 200 level as far southward as we could go. Next, the 300 level as far as we could 
go; and we went down in a sort of diagonal crosscut, and we got to the boundary line. We attempted to climb 
down a ladder-way to the shaft from the 300 to the 400 level, and there we discovered a cavity by my brother 
nearly dropping into it. We returned to the old main shaft, and came back to the South shaft. There was 
an opening immediately beneath the shaft of 8 or 9 feet in depth.- The timbers of the gangway both north 
and south on the main levels were standing intact. The cavity looking southward had a pitch to the south. 
3674. Q. Then I think that cavity was filled up, as has been described by Mr. Dawe ;—then you caused 
that winze to be sunk? A. Yes; when we had found the cavity and the trend of it, I concluded from what 
I know of the position of the south stope at that point that there had been, possibly, a furhter fall from 
the back of that stope, and the next day we inspected it with Mr. Mayne, and we found the entrance of 
that particular stope had again been closed. I think that we connected this with the movement that we 
found down here without any shadow of a doubt, and the winze was subsequently sunk to investigate and 
fill it up if possible. 
3675. Q. You made some calculation as to what depth at which you would strike it? A. We concluded 
after this, and what we know of the South Mine, we concluded we would get the cavity at about 40 feet. 
We got it at 44 feet. 
3676. Q. Did Mr. Mayne accompany you? A. No.,; he was very busy at the time we made the inspection. 
3677. Q. From what you know, has this "vug" we hear so much about at the 600 level had anything to do 
with this creep? A. Not the slightest; and I might say we went into it on the way over to B 5, and it is 
standing there now. You can go down into tht "vug" and see light through it, and talk through as plain 
as possible. 	 3678. 
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3678. Q. You have heard Mr. Edwards questioning the witnesses about the crack or cavity you discovered 
in June, and he asked them if the cavity had not doubled back into the Central Mine—whether it did not 
go underfoot—alter its natural trend and go into the Central Mine again? A. I do not see the possibility 
of that. It appears from King's evidence—he was not in the South Mine ; but he must have been mighty 
close to it, from. the length of cable he used, and the distance he went he must have been mighty close to 
the South Mine boundary. 
3679. Q. From what you have heard of the evidence on oath, and from what you know, there is little doubt 
in your mind as to where the crack went to I A. I had no doubt on that point. It went into the South 
Nine. 
3680. Q. Do you know if any steps were taken in the South Mine to discover where it went to, or did they 
take any steps to fill it up if it appeared in the South? A. Not to my knowledge. 
3681. Q. I think the plan [Exhibit 21] will show the amount of stuff that was removed from the pillars—it 
is shown in green 1 A. Yes; as far as I understand the request for the information. 
3682. Q. That has been done during your time? A. Yes. 
3683. Q. Has the removal of that portion of the stuff in the pillars in the slightest degree contributed to 
this creep? A. I do not think so for a moment. 
3684. Q. In your opinion, would the removal of that friable pillar at the 600 and 500 level of the boundary 
and replacing it with timber well filled with mullock add to the security of that portion of the mine? A. I 
do think it added to it. When I saw the stope first, on becoming connected with the Central Mine, it was 
of a very friable nature. It was worked out on driving laths. 
3685. Q. We have heard opinions about the shrinkage in mullock ;—what is the system of filling mullock 
in the Central Mine? A. It is put in horizontal layers. 
3686. Q. That is not the system that obtains all over Broken Hill ;—other mines have other methods 
A. It cannot obtain in places where the whole stope is worked out before the filling is put in. It can only 
obtain where it is filled up immediately after the stope has been stripped. We strip a set and fill it up. 
The filling in of square-set stopes is carried out by filling to a height of a foot above the run of the timber 
to allow for compression. 
3687. Q. As each set is filled the miners work on it and break down on that mullock? A. Yes; all the ore 
is broken down on to it. 
3688. Q. That compresses the niullock, and under that system there would not be the shrinkage that would 
be in the system of filling after the whole mass was taken out? A. No; because the shrinkage goes on 
gradually, and each layer is further compressed by the breaking of the ore on top of it. It takes about five 
or six years to beat out a stope from top to bottom, so there would be no shrinkage in at least 75 per cent. 
of the total mullock height which had been shrinking for so many years. 
3689. Q. So the shrinkage would be small, indeed? A. It is taken up with each successive layer. 
3690. Q. On the question of putting mullock into the South Mine at the 700 to the 600 level, I take it 
you consider that was absolutely essential? A. Yes. 
3691. Q. Were you in any way making a profit out of the South Mine? A. We were doing it for the South 
Mine at our own absolute cost. 
3692. Q. The notification came from the South Mine that they did not want any more mullock put in? 
A. Yes. I think Mr. Mayne reckoned that, instead of mullock costing is., he could put it in for about Gd. 
3693, Q. That filling was broken oil when, practically, one-seventh part of it had been done? A. Yes. 
3694. Q. These are the rules belonging to the Central Mine? A. Yes. (Copy of Rules and Regulatians of 
the Suiphide Cor))oration (Limited), put in and marked Exhibit JVo. 26.) 
3695. Q. In those rules it is stipulated that workmen are to make report should any dangerous places be 
observed ;—prior to this creep, was any report received by you as to any portion of the mine--B 5 or any 
portion—being unsafe? A. No. 
3696. Q. I think you have a special footnote to the rules, stating that as it is impossible to frame rules to 
cover everything, it is specially desired that workmen shall at once report anything that is considered 
dangerous or unsafe I A. Yes. Those are embodied in the new draft of the new calico rules being put up 
under the new Mining Regulations. 
3697. Q. There has been a goon deal of questioning about the use of machines in the Central Mine and 
their discontinuance ;—is there any truth in the suggestion that these were discontinued on account of the 
mine being in a shaky condition? A. Not the slightest. 
3698. Q. I think, during the first six months of last year, you had a statement prepared showing the 
relative amount of stuff mined per man by machines and by hand; and you gave a copy of that statement to 
Mr. Wainwright of the South Mine for his information? A. Yes. 
3699. Q. According to your statement, the tonnage worked by hand was in excess of that worked by 
machines per man? A. A slightly higher tonnage per man per shift with hand work than the machines—
that was for the period of six months. After that we discontinued using the machines. Wherever we 
could find men willing to take on hand labour rather than machines, we gradually dropped the machines 
out until in October we had four instead of twelve. 
3700, Q. Were these four working between Kintore shaft and the south boundary? A. One was working 
on the 800 level at that time. They were only retained where the speedy accomplishment of the work 
became a factor. 
3701. Q. Have you measured the distance from the boundary line between the South and Central of the 
cracks that were visible and arising from the creep ;—on tIme surface? A. Yes; they show on our surface 
plans. 
3702. Q. Can you tell us how far north on the surface they existed from the boundary line, and how far 
f roin the South Mine? A. The furthest point at which cracks were traceable northwards from the boundary 
line on the Central was between the South engine house and the shaft itself. That would be about 70 or 
80 feet. Beyond that they were not distinguishable. 
3703. Q. And south of the boundary on the South Mine? A. They could be traced for 320 feet; all very 
distinct cracks. Tht showed movement for 250 feet from the line. 
3704. Q. In your report to the Chief Inspector of Mines you say :-" To my knowledge, nothingin the way 
of investigation of the extent or position of the series of creeps in the South Mine has ever been undertaken, 
there being so little ground or ore between them that a heavy fall in either of them would break the 
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separating ground and make them one,as has evidently happened, seeing that in the South Mine a movement 
can be traced from surface down to 700-foot level ";-do you still say that? A. Yes; I do not know of 
anything having been done, ever. 
3705. Q. A letter has been read this morning from yourself to Mr. Slee of the 14th July, 1898 [Exhibit No. 
24]; in that letter you state that the management had kept the mullock filling as close up as possible, and 
everything had been done that could be done ; that was written long before you ever contemplated holding 
any position in the Central Mine? A. Yes ; long before. 
3706. Q. And that referred to work in the Central Mine as far back as 1898 1 A. That was during the 
time of Mr. Randolph Adams' management, I think. 
3707. Q. You expressed the opinion there that, in your opinion, the mullock and timbering is the safest and 
best way for the security of the mine? A. Yes. 
3708. Q. Have you since then seen any reason to change that opinion? A. I have been strongly confirmed 
in that opinion since the open-cut system started in the Proprietary Mine. During my term in the Proprietary 
Mine as shift boss the work was being done by men who were accustomed to filling, and all the stopes in 
the early days were filled from the surface. When the open-cuts came to be operated, these were the only 
suitable parts of the mine-the parts of the mine which had been worked on the filling system which the 
Yankees knocked out. 
3709. aIr. Wise.] Q. It has been said by a previous witness that square-set mullocking is the best system 
of securing a mine ;-is that your opinion? A. Not necessarily; according to the nature of the ground. 
3710. Q. You stated that all places are carefully examined ;-by whom? A. By miners; by competent 
miners. 
3711. Q. Ever by the shift bosses? A. Always; that is part of their duties. Every shift, as they pass 
through the stopes. 
3712. Q. You said no man is allowed to go in except to secure it ;-are truckers never sent into places to 
secure it? A. Not that I know of. 
3713. Q. Are they sent in to pack mullock? A. Not in a dangerous place. 
3714. Q. You said miners had to go in to secure dangerous ground;-have the mullockers to go there after ? 
A. The miners have been there and secured it before the mullockers go in. 
3715. Q. You think practical miners should be in charge of mullockers to look after them ;-practical 
miners should be in charge? A. Those are the men who are in charge of them-the mullock boss. 
3716. Q. Is Crimp a practical miner? A. He has had a good many years' experience working in all sorts of 
places. 
3717. Q. Do you know if be ever worked as a miner? A. He has been underground for a number of years. 
3718. Q. On Exhibit 2 some work is shown on the 400 level ;-what style of timbering is that? A. That is 
entirely square-set timbering. 
3719. Q. Was it done under your supervision? A. Some of it since I have been in the mine, for a height of 
two sets. 
3720. Q. Can you give me the size oZ the stope along Block 10 boundary? A. Fifty to 60 feet. I should 
like to explain that the work done here has been done for the express purpose of investigating old stopes of 
eleven or twelve years ago. That has been done since I have been associated with the mine. 
3721. Q. Exhibit No. 4 ;-what is that? A. That is an encroachment into Block 10, broken out by the 
Central. 
3722. Q. Do you know that when these stopes were taken out by the Central Mine, was the ground in the 
10 stoped out? A. On every point where the Central has touched they found Block 10 stope right at the 
boundary. 
3723. Q. I believe you are the registered manager of the Central Mine under the Mines Inspection Act, and 
under the provisions of the Act you exercise personal daily supervision ? A. Yes ; myself or those whom I 
might appoint, I think the Act rcads. 
3724. Q. Who was in charge on the night that the men went below? A. I was. 
3725. Q. Were you at the mine? A. No; I was at home. I was manager of the mine on that night. 
Crimp was in charge of the men down below. 
3726. Q. Do you think you exercised proper supervision in placing Crimp in charge of twenty-seven men 
without a shift boss? A. Yes, I do. 
3727. Q. On this particular night there was no shift boss? A. No, no shift boss. There has not been a 
shift boss underground at night since the two shifts came into vogue. Ever since we started working two 
shifts there has been no shift boss. 
3728. Q. Do the mullockers go underground without the mullock boss? A. The shift boss is in charge of 
the mine; be is in charge of the mullockers. 
3729. Q. Did you ever visit B 5 slide? A. I have been there; I have been through that stope, and through 
it as Inspector after it was filled. I do not think I have been at the slide since I have been manager of the 
mine. 
3730. Q. Did you have any idea that they had to crawl in? A. Yes; I crawled in myself after the stope 
was filled. 
3731. Q. Did you think it right to ask men to work there? A. Yes I did, when five minutes' work would 
have cleared enough room to have stood up in it. 
3732. Q. How is it that the bosses have not seen to this? A. No necessity ; it could, apparently, be run 
well enough. 
3733. Q. How much lower are the Central levels than Block 10? A. About 39 feet. 
3734. Q. Have you ever been bad friends with the managers of the adjoining mines about the boundaries? 
A. I might have had a little argument about it. 
3735. Q. You say you have taken the boundary of Block 10, 100 feet and 30 feet high;-in going right up 
to the boundary, do you not think you are endangering the workings of the next mine? A. We did not 
know their stope was there. 
3736. Q. Have you not stated that you found they were there before you? A. Where we opened on to 
Block 10 was 10 feet below the level, and we found the stop there. I do not think it would endanger it. 
Block 10 is too well filled to be endangered in any way. 
3737. Q. Were the miners ever called out of the stopes at Bkck 10? A. Yes; when the iovement occurred 
in Block 10. 	 3738. 
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3738. Q. You remember the last Block 10 creep on the Central boundary 	A. You cannot call that a creep; 
it was a slide movement. 
3739. Q. At the time Block 10 moved it was stated in the local Press that it was caused by the Central I 
A. I never noticed that. 
3740. Q. What is the number of the white-lead stope? A. I do not think it ever had a number. It was 
worked out and finished before this block system came into vogue, 
3741. Q. Prior, in giving evidence, stated that lie and his mate were working three floors below the 400 
level at some timbering in the winze ; the first thing they knew of the movement was wind coming up C 2 
that would be about 600 feet from the boundary? A. Yes. 
3742. Q. Would a movement such as you describe affect the pass at that distance? A. I think so; it all 
depends on whether there is a vent. 
3743. Q. But in view of the fact that you appear to think the movement was towards the South, would it 
be apt to cause the wind at that height? A. It depends entirely upon the gangways. 
3744. Q. The evidence, is that the whole of the country between the 400 and 500 was mullocked up? A. 
The 500 gangway on the main level going south was open right to the boundary. 
3745. Q. And you think it quite possible it will fall in with your theory ? A. Yes; it would travel the 
whole length of the gangway. 
3740. Q. On the second occasion they heard a distinct fall—probably half an hour afterwards ;—if the fall 
came from above, would it be likely that it would have formed that cavity? A. The cavity we saw was the 
original back of the stope; as far as we know, there was little or no movement from the back of our original 
stopes. 
3747. Q. It has been explored above the 400 level? A. It would be of very little or no value there, the 
movement is noticeable to a very slight extent at the 300 level, back in the region of the footwall, but not 
in the direction of the cavity we pass down near. I might explain here that there is one portion of the 
cavity we passed over that has been filled with mullock for 30 feet since the creep. 
3748. Q. That was done for the purpose of rescue work 1 A. That was to enable us to go on with the rescue 
winze, and to secure the Kintore shaft pillar. 
3749. Q. Has it been proved that the movement on the surface has been connected with the creep ? A. The 
underground portion of the movement was known at 3 o'clock in the morning, and almost the first I heard 
of it was the opening of the surface. It could not be explored, for they are evidently simultaneous. 
3750. Q. Would you tell us what has been done in the matter of endeavouring to recover the bodies of the 
unfortunate men? A. Preliminary work was done on both the 500 and 400 levels to attempt to get at the 
position of the bodies. The general opinion appeared to be that at the time of the collapse these men could 
not have removed from the vicinity of B 5. We then concluded that the quickest and safest way on that 
supposition was to renew B S winze from the 400-foot level, and before that was done we filled up the cavity 
that we got below and above the 400-foot level and sank time winze through the mullock again. That work 
was continued until the renewed winze had reached a depth of about 65 feet. Then there appeared to be 
a slight shrinkage of the mullock which left the bottom of the winze slightly. We determined that before 
going any further we should fill up the whole remaining cavty in A I stope. That work is in progress now. 
3751. Q. What depth used the slide to be from the 400 level? A. The original position of the slide was 
about 30 feet below the 400-foot level ; the position of that slide was about the position of the back of the 
A 1 original stope. 
3752. Q. I think you said that part of B 5 was through the solid ore ;—has. that gone too? A. That has 
gone except the portion close to B 5 block. In reopening the winze we found it entirely surrounded by 
solid ore. After getting down some 9 or 10 feet we had the solid ore on one side; the rest was mullock 
and filling we had put in after the creep. Then the solid ore continued downward at the north side of the 
rescue winze, about 50 feet. 
3753. Q. Previous to the creep, did this pillar go right through to the 500 level? A. No; that was a stope. 
All the pillar portion of it was filled stope. 
3754. Q. Then you actually got below the original position of the slide? A. Yes. Just about the time we 
were compelled to stop, there seemed to be indications that we were getting the timbers that formerly 
belonged to the slide, but there was no certainty about it. 
3755. Q. This gangway was how long? A. About 50 feet, as it went diagonally to the stope. They might 
have been anywhere; they might have been on the 500 level. 
3756. Q. The work of rescue was dangerous work 1 A. It was not particularly safe, certainly; the 
surroundings were as good as Nye could make them. 
3757. Q. I suppose the work was properly supervised? A. Thoroughly; we had the best men in the mine 
on it. Mr. Slee, the Chief Inspector of Mines, personally asked the men their opinion, and they expressed 
their desire to go on and take the risks. I desired to be freed from any responsibility in sending the men 
there to such work. 
3758. Q. Has everything been done that could be done up to the present for the recovery of the bodies? 
A. I think so. 
3759. Q. I think, from the evidence, it appeared that apparently part of the movement was to the north 
from the winze ? A. I think not ; only the influences of a vertical fall spreading itself in the worked stopes. 
3760. Q. It is hard to say on which side of the old shaft the bodies might be at the present time? A. If 
they were at the point of the commencement of the movement of the mullock, the probability is that the 
bodies will be found a point further south than the winze. They might have been making their escape. We 
assume that they might have been away from the immediate vicinity of B 5, and the possibility is that they 
might have got to A 2, and with that object in view we sunk a special winze in the A 2 at 400 down to the 
A 2 at the 500 for the express purpose of investigating. We found that the portion of the back of A 2 was 
intact. That was where the mullocking was going on. That back is intact to day. 
3761. Q. I suppose the Mining Inspectors have been there? A. Yes ; been there very constantly during all 
our rescue work. 
3762. Mr. Edwards.] Q. In reference to the statemnt in your report, refemring to the verbal agreement 
between the parties relative to the boundaries, do you think there is any correspondence on the subject? 
A. I am not sure if there was between the local offices, but between Mr. Joe Butterwortb, who was then 
Secretary, and the Secretary of the South Mine. It was an arrangement between the Secretary of each 
company that Mr. Greenaway and Mr. Courtenay should confer on the matter. 	 3763. 
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3763. Q. Have you the letters bearing on that 	A. Yes; we have some letters about that. 
3764. Q. Can you give me the dates 1 A. One of the 10th May, 1897, is a letter signed by Mr. R. Ford. 
3765. Q. I understand that the ore on the boundary is very friable, and that you think stopes properly 
filled would be a better protection? A. On the 500 level there is a pillar, and on the 400 level there is a 
pillar; at the time of the October creep were intact as far as we knew. It was intrusive rock and had not 
been removed. It shows on Exhibit 3. 
3766. Q. And from the 500 to the 600 levels? A. From the 500 it was portion of the intrusion splitting 
the middle of the ore body and leaving ore on either side of it. 
3767. Q. So the ore was taken out on both sides? A. Of the intrusion, and right up to the intrusion. I 
think it comes a little below the 500-foot level. 
3768. Q. The ore is very valuable? A. No more than the average. It was not hard rodenite but good 
suiphide. 
3769. Q. In your report you say, "The certainty that in the event of a further creep in the South Mine the 
boundary pillars would run into the old cavities caused their removal between the 500 and 600 levels." 
Did you anticipate a further creep ? A. You must remember that the removal of the pillars was long before 
I started at the mine. I had nothing to do with the commencement of it. 
3770. Q. You carried out the remainder of the removal? A. Mr. Rowe had full charge of the mine. 
3771. Q. Mr. Rowe was responsible for the removal of the pillars? A. Yes; you can say that. 
3772. Q. You go on to say, "There being no particular object to serve, seeing that the South Mine had 
disregarded an agreement that was so obviously for the benefit of both parties." You mean from that that 
the South Mine had out away their side of the party wall, then you took yours down? A. I mean by that 
that if a further creep occurred it would pay the Central better to have mullock and timber running 'away 
than ore. 
3773. Q. You had in your mind that the South Mine had broken their agreement? A. This was in course 
of removal when I went to the mine. 
3774. Q. Because the South Mine took away their ore pillars the Central Mine thought they were justified 
in taking theirs away too? A. No, I do not look at it in that way. 
3775. Q. How do you mean it then? A. As it has been explained over and over again, the pillar of ore 
remaining was of such a rotten character it was deemed advAable to remove it and put in timber. This 
report was written in about half an hour-I am rather surprised that it is as clear as it is. 
3776. Q. Then you want to alter that report and say the reason was that it was so rotten that it would not 
support the ground? A. No. 
3717. 9. Do you wish it to remain as it it? A. Yes. 
3778. Q. Is it a fact that this pillar was so rotten that it would not give any support? A. At the time I 
saw it I do not think there was much support in it, and mullock would be better. 
3779. Q. We asked for the plans showing the work done on the pillars in your time, right from the 800 
level up? A. The 700 or 800 is not being worked on the pillar and block system-it is being worked in 
conformity with the ideas of the chief mining expert in New South '\Vales-and that is to work from the 
boundary backwards. A 4 and A 5 on the 700 and 800 levels are being worked from the stopes of the 
South mine back to the Kintore shaft. We are working backwards and leaving the boundary behind us. 
3780. Q. What extent is worked in your mine on the 700 level back from the stopes of the South Mine? 
A. About 15 feet. Four or five floors. 
3781. Q. So you do not believe in leaving pillars on the boundary? A. Yes; I absolutely believe in it so 
long as the party on the other side keep to their agreement. 
3782. Q. If one works to the boundary you think the other is entitled to? A. Yes, absolutely. 
3783. Q. Supposing the South work to the boundary and you work to the boundary, what will keep the 
ground up? A. Our timber and mullock filling. 
3784. Q. Supposing one party fills and the other party does not fill the stopes? A. It would be a menace 
to the safety of the mine, and they should be compelled to fill it. 
3785. Q. What is the width and height of A 4 and A 57 A. About 75 feet up, about five or six floors. At 
the 800 it is only up to the third floor. 
3786. Q. In working the system of pillar and stope, the system is to work the stope from level to level 
before taking the pillars out? A. Not necessarily. 
3787. Q. Do you work the pillar and stope at the same time? A. If it suits we do. 
3788, Q. You have been working the pillar and stope at the same time in places? A. Not anywhere except 
as a means of connecting stopes. 
3789. Q. From the north side of A 3 to the boundary of the South the ore was worked on the pillar and 
stope system? A. The footwall stopes on the 600 level go to the boundary. 
3790. Q. So the ground on the north side of A 3 to the south boundary have been worked in pillar and stope 
since 1897 ? A. Yes. 
3791. Q. Has no work been done on the pillars? A. Yes; A 4 was beaten out previously, then A5 was 
completed and A 3 was tackled. 
3792. Q. Were they not working at the same time? A. Not to my knowledge. 
3793. Q. So on the 500 level was the pillar and stope system adopted? A. Throughout the mine. The 
same system adopted in 1897 is being followed throughout the mine. 
3794. Q. At the 700 and 800 levels there is no pillar left on the boundary I A. No. 
3795. Q. Do you not think you should modify your report to some extent-anyone would come to the 
conclusion that you were working the mine throughout on the pillar and stope, and you have cut away the 
stope on the boundary I A. Working the pillar and stope system does not imply that you are to leave a 
pillar on the boundary. We have still a big pillar on the 700 level-instead of making it 50 feet wide we 
make 75 feet wide. 
3796. 9. When you come to the 600 and 500 levels, the pillars have been removed 1 A. Yes, certainly. 
3797. 9. S. there is no pillar on the boundary from the 500 to the 803 feet levels? A. No. 
3798. Q. Do you not think leaving a pillar on the boundary would have strengthened the mine? A. I think 
a pillar left on the boundary by mutual arrangement of both parties is a good thing. 
3799. Q. Who got to the boundary first 1 A. The South Mine. 
3800. Q. How long before you at the various levels? A. I could not tell. I know the 600-level stopes of 
the South Mine were a good height before the Central got there. 	 3801. 
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3801. Q. Do you not think if the Central had left a .50-foot pillar that it would have prevented this creep? 
A. Yes ; it would have been a great assistance. 
3802. Q. Do you think, as a practical miner, if the Central had left a pillar of 40 feet on the boundary, this 
would have been prevented-between the 400 and 800-foot levels? A. At the time of the October disaster, 
between the 400 and 500 levels the Central Mine boundary was standing. 
3803. Q. Supposing they had left it from the 400 to the 700, would that have prevented this creep ;-say a 
pillar 40 feet wide? A. It would not have occurred if the South Mine had been filled up. 
3804. Q. Will you tell me the width of the pillar above the 500 level A 5? A. As disclosed on Exhibit No. 
3 from the footwall line to the conjecture hanging-wall on the boundary is 106 feet in width and at its 
longest point from the boundary is 70 feet, that is, across the lode. 
3805. Q. Is the width only 12 feet? A. Yes; but there is a horse of country in between. 
3806. 9. So that above the 500 level there is 60 feet in height, and only 12 feet wide? A. That is so. 

3807. 9. And I take it from the 800 for 360 feet from the 800 there is only a pillar 12 feet wide in one 
place ? A. If you go a little further west you will find one 75 feet wide. 
3808. 9. Can you give me any idea of the cjuantity of ground that you say ran away from the Central 
towards the south of the cavity that is exposed? A. I could not say; there is a big cavity. 

3809. Q. How many cubic yards have you put in? A. About 10,000 or 11,000 yards, possibly, by this time. 

3810. Q. The creep on the 400-foot level has run away 190 feet ;-what height do you say it has gone? 
A. About 40 feet above the 400-foot level. 
3811. Q. Taking into consideration that the plat sheets were found 32 feet below the level, and at the 500 
level the creep had extended a distance of 290 feet from the boundary, can you form any idea from that I 
A. 1 feel pretty certain that all the effect you can see on the 500 level was produced by a fall of ore or 
mullock filling immediately at the bottom of the 400 level above it. Thirty feet of ore and 40 feet of 
filling. 
3812. Q. You say in your report that it was from the old cavity near the surface, and now you say it is 
from the fall from the lower levels? A. I said that anything might be modified. I think it is as likely to 
come from one place as from another-the original movement. 
3813. Q. You have read 1\ir. Slee's report and those of the mining inspectors ; do you agree with those 
do you agree with those reports? A. I say I quite agree that no human being can positively say where the 
creep originated, but I have a reasonable conjecture in my own mind. All the facts point one way. 
3814. Q. Do you agree with Messrs. Milne and Godfrey when they say, " Whether the old inaccessible 
stopes in the vicinity of the creep in the South Mine of some years ago caused the collapse, or some old 
stopes in the upper levels of the Central, one cannot say for certain" ? A. I should like to know what 

particular places and creeps they mean. 
3815. Q. 1 presume they mean the stopes above the 400 level ;_you will notice they refer to the cavities 
above the 400 level? A. Neither of these gentlemen had any opportunity of knowing anything about 
cavities above the 400 level. 
3816. Q. Do you disagree with their opinion? A. I do not agree entirely with that, because their experience 
and knowledge of these mines only goes back a certain distance. I agree that it has not been caused by 
anything done during the last two years 
3817. Q. What you do not agree with is in reference to the Central Mine i A. I know the old creep on the 
South Mine boundary, and I know the influences in the South Mine are much larger than in the Central, 
and that the movements disclosed by the recent creep are much larger in the South than in the Central. 
3818. Q. Is it possible to say the present movement has not arisen directly or indirectly from the old creep? 
A. You must-take into consideration the other creeps on the South Mine. 
3819. 9. You know the stones on the South Mine are square sets-the old ones on the boundary? A. Yes. 

3820. 9. Filled with mullock, are they not better than open stopes? A. It all depends on the class of 

ground. 
3821. Q. Do you not think it would give stability to the place? A. If you fill them in horizontal sections, 
then the settlement is gradual. If you fill it entirely after you have battened it up, it will carry it down 
and leave a big space in the back. There would be a certain side pressure from both walls, and the mullock 
would have a tendency to break from the back. Unless the shrinkage were constantly taken up, there 
would ultimately be a big space. 
3822. Q. I suppose it is in your experience as a mine manager and inspector, you have open sections of a 
where you cannot at the moment get mullock in;-you have to wait until you can get it? A. As far as 
we are concerned, it does not go on until we are prepared to go through. 
3823. Q. I suppose a rush of ground from the 300 to the 400foot levels with such a volume of ground as 
you lost from the Central would carry all enormous pressure with it? A. I do not think the first movement 
was in the nature of a fall at all. The conditions are such that I do not think it was a fall at all. 
3824. Q. Can you at the present moment put your finger on the place, and say, "This is the place where 
the creep was caused "1 A. No, certainly not ; but I can be reasonably sure. 
3825. Q. That June creep that ran from the old main shaft towards the south ;-that was secured up to 
your satisfaction before work was proceeded with? A. As much as we could secure it. 
2826. Mr. Wise.] 9. Have the Mining Inspectors ever ordered the miners to withdraw from opposite 
Campbell's shaft? A. They never ordered such a thing ; it was a request, and it was complied with. 
3827. Q. Block 10 is all square set ;-do you know if they had to spike their sets when they struck your 
boundary? A. I think something of the kind did occur; they had a few dog spikes in the timbers. They 
could have blocked them if they had used long enough blocks. 
3828. Mr. Jkeii.] Q. Mr. Edwards asked you if you could point to the spot where the creep started ;-does 
it alter your expressed opinion that the creep started in the South Mine. A. No. 
3829. Q. 1 understand from your answers that you do not wish to alter your report, but do not agree with 
the interpretation Mr. Edwards wishes to put on it? A. No. 
3830. 9. You have been asked about the South Mine being mulloeked ;-do you remember anything at all 
about the South Mine removing mullock from some of their stopes and other portions of the mine? A. I 
know the time they were working the quarry surrounding Piper's old, and Mr. Mayne told me be was 
taking out more mullock than he was putting in. 
3831. Commissioner.] Q. What was that for? A. Piper's old shaft is some distance from the boundary. 

3832. 
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3832. Mr. Hall.] Q. I think you know of your own knowledge that correspondence has passed between the 
Melbourne office of the South Mine and the secretary of the Central Mine with regard to leaving the 
boundary between the two mines? A. Yes. There is a copy of a letter from Mr. R. Ford, manager of the 
Broken Hill South Silver-mining Company, Melbourne, to the secretary of the Central Company, dated 
10th May, 1897. That is the only one I have. [Copy of letter put in and marked Exhibit No. 27.1 

[Witness left.] 

[The Commission adjourned till Wednesday, 25th March, at 1030 am. 

JVEDNESDAY, 25 JIARC1L 1903. 
[The Royal Commission sat at 1030 am., in the Town Hall, Broken Hill.] 

- 
IERNEST LESLIE MAITLAND, ESQUIRE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 

BROKEN HILL, ROYAL COMMTSSIONER. 

Mr. W. H. J. 51cc, Chief Inspector or Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Sulphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards. Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No-Liability). 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Association. 

Albert\Yilliam, Stohr, re-called sworn, nd examined 
3833. Commissioner.] Q. You have some plans to produce? A. I produce (1.) Plan of longitudinal cross 
sections looking north-west A, B, C, D, E, and F. These lines correspond with the similar plan of the 
Central Mine. (2.) Cross sections of the South Mine on the boundary. [Plans put in and marked 
respectively exhibits JVos. 28 and 29.1 
3834. Mr. Edwards.] Q. You are surveyor to the South Mine --how many years have you been there and 
held that position? A. Since 1897. 
3835. Q. You remember the creep in June, last year? A. I do not know much about the June creep in 
the Central. 
3836. Q. That movement took place in the South Mine in June? A. Some years ago I had typhoid fever, 
and my memory is not so good. I can only go by what is on the plans. 
3837. Q. In this phen you say "Reference to creep shown yellow, 1895 creep shown in black, 1900 creep 
show in violet, and 1902 shown in green "1 A. Yes. 
3838. Q. Are they correctly coloured? A. Yes, they are. 
3839. Q. You have been through both the Central and the South Mines since the October creep? A. Yes. 
3840. Q. From your observation can you say whether there is any cavity in the South Mine that could 
absorb anything like the quantity of mullock and ground that has come away in the Central Mine? 
A. Not a quarter of it-I should not even think that much. 
3841. Q. We have it in evidence that from 10,000 to 11,000 yards of mullock have already been put in by 
the Central Mine in addition to the cavity you saw there. Is there any indication of a cavity having 
existed on the boundary of the South Mine to absorb that quantity of material? A. None at all that I 
know of. 
3842. Q. Do you know a stope on the 400 level? A. Yes. 
3843. Q. Do you know if that was mullocked? A. Yes, as well as could be. 
3844. Q. Up to what floor? A. Up to the fifth floor, there were six floors, it was mullocked up to the fifth 
floor. 
3845. Q. Can you explain why the top set was not mullocked? A. I did not go up in these places. When 
I did go there, I could see that it was mullocked up five floors. 
3846. Q. Is there any indication of there having been any cavity or fall on the boundary of the South and 
Central Mines sufficient to take the amount which has fallen out of the Central Mine? A. Not at all. 
3847. Q. That is from the 400 down to the 800 1 A. Yes. 
3848. Q. Do you know the 600-foot level? A. Yes 
3849. Q. Do you know Simmons and 'Weiser, who were trucking at the time of the October creep? 
A. Yes. 
3850. Q. Do you know where they were trucking from I A. From the main mullock chute on the 600 
level, the one that goes from the surface. 
3851. Q. Is that connected with an open drive to the boundary of the Central? A. Yes, you could go 
round their way. 
3852. Q. Do you know the angle caused by the main gangway and cross-cut. You know the junction of 
the two? A. Yes. 
3853. Q. If men had been standing at the angle of the main drive with the cross-cut and a fall had taken 
place above the 600-foot level, what effect would that have had on them 1 A. If it did not come down to 
the 600 they might not know there was a fall at all, but it would displace the air a little. 
3854. Q. But if the 500 and 600 levels had crushed in right down to the 600 level? A. I believe it would 
have pretty nearly killed them. 
3855. Q. What effect did the creep of October have upon the stope on the 600-foot level? A. It all got 
crushed in as shown on the plan. Thirty or 40 feet from the boundary the timbers are crushed. 
3856. Q. Have you been through that part of the mine since? A. I have been up on the 600 level, 25 feet 
from the boundary. 
3857. Q. On top of that there is a winze? A. The winze was sunk through the ground and the stope put 
over it. 
3858. Q. How far -from the boundary of the Central? A;Twenty-five feet. 	 3859. 
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3859. Q. When were you at the mullock pass last? A. I was within 30 feet of the boundary three 
weeks ago. 
3860. (7. Was the stope standing? A. To the westward it was standing, but to the right it was broken, 
you could crawl through. 
3861. Q. Did that appear to be the result of a fall from the back or above ; or the result of pressure 
coming in from the Central Mine? A. I could not say how it happened. It might have been one or the 
other. 
3862. (7. Assuming that the large quantity of ground which you have seen came out of the Central-would 
that have broken it in ? A. Yes. 
3863. Q. With reference to the markings in green on the plans, are they from your surveys, or are they 
taken from the plans? A. My own surveys at the top levels, below no one has been able to get there as 
far as I know in my time. On the 500 level it is from my survey-down to the fourth floor below the 
500 level is my own survey, and the others are taken from the plans in the office. 
3864. M'. hall.] Q. When were the surveys made by you? A. I suppose a couple of years ago. 
3865. Q. Could you get in there at the June creep? A. Yes, you could get in where these places are 
marked green. You could get in after the May creep of two years ago. The creep shown in black was 
before my time. 
3866. Q. The mine has official records of each which are presumed to be correct? A. They are from the 
official records of the mine and partly from my own surveys. 
3867. Q. Do you know yourself what the conditions of the South Mine is on the boundary at the surface, 
and to the 300 level 1 A. I do not know. 
3868. Q. From the 400 level to the 300 level do you know what the condition is? A. You could get up to 
the 377, but you could not get anywhere near the boundary at any level above the 400 feet. 
3869. Q. Refer to Exhibit No. 7, in this plan all this ground up to 379 feet level is not marked or coloured? 
A. It is coloured green. 
3870. Q. Are you in a position to say what the condition of the South Mine is in the blank spaces shown 
on the plan? A. No, I am not. 
3871. Q. Is that on account of the crushing in of the ground I A. At the 400 level there used to be a way 
up, but I never went up. I never had occasion to. 
3872. Q. What is the condition from the 400 to the 500 levels I A. I think it is solid ground. 
3873. (7. how much solid ground is there to the westward between the big stope ;-does that not connect 
up a few floors from the level ;-are you prepared to say it does not? A. No. 
3874. Q. Referring to exhibit No. 7-betweeu the 500 and 600 levels on the boundary, could you since the 
October creep xp1ore that ground at all? A. No, not up to the boundary. 
3875. Q. Could you have done so before the October creep l A. Not very near the boundary. 
3876. (7. So far as you are personally concerned, you do not know what was the condition of the mine near 
the boundary between the 500 and 600 foot levels at the time of the October creep? A. Since I could get 
to the boundary, the sets were standing all right, and a lot of mullock between-about 40 or 50 feet-what 
the state of the stope was right against the boundary I could not say. 
3877. (7. Did you know what the condition was between the 600 and 700 levels at the time of the October 
creep? A. Pretty well all mullocked up_-that is recent work. 
3878. (7. When was it mullocked? A. The Central put in a lot of filling for us. 
3879. (7. Did the South afterwards put in as much as the Central had put in there? A. I could not say, I 
know they put in a lot. I when through the sets a good time before the accident. 
3880. Q. In answer to Mr. Edwards you said you did not think there was any cavity in the South Mine to 
absorb the amount of stuff which is apparently gone from the Central. In order to say that you must be 
able to say what amount of stuff came from the Central. Have you any idea? A. Only from appearance. 
When I went clown I saw there was not room for the enormous amount of stuff. 
3881. Q. Have you any idea of the cubic contents of the stopes in the South Mine near the boundary 1 
A. I could not tell you that.. 
3882. Q. Have you any idea of the cubic contents of the material which has left the Central I A. No. 
3883. (7. Then, not knowing whether of these two points, is there any weight at all in your reply to 
Mr. Edwards that not a quarter of the material that left the Central could have been absorbed in the South? 
A. I still say so. 
3884. Q. Are you prepared to deny that the mullock has run out from the Central into the South at all? 
A. I would not deny it. 
3885. Q. How soon after the October creep did you go into the different levels below the 400 for the 
purpose of making plans 1 A. It might have been two months, or three months, or more. About three or 
four months. 
3886. Q. Have you heard of any movements in the South Mine that would correspond with the movements 
at these levels during these months I A. No. 
3887. Q. On the boundary of the South Mine, has there not been a complete shrinkage in the mullock 
in the stopes right down from the 100 to the 800 level_-near the boundary? A. There has been a collapse 
of timber; but whether of mullock I could not say. 
3888. Q. As a surveyor, can you say if there is any shrinkage in mullock filling when filled in vertically 
A. Yes: it shrinks about 15 per cent, or somewhere about that.. 
3889. (7. You have had no practical experience in mining? A. No. 
3890. Q. Have you noticed any very big stopes in the South Mine being worlced with no mullock in them? 
A. Yes. 
3891. Do you not know of your own knowledge that in the South Mine they nearly complete the stope 
before mnuliocking? A. With the exception of the ones on the Central boundary-since the Central knocked 
off filling the stope at the 800 they got a mullock pass put err. 
3892. Q. Do you not know that evea as late as last year there was a slrortage in the supply of mullock in 
the South ii\line ;-do you know -whether there was sufficient mullock available to fill the depleted stopes I 
A. We could always do with more mullock, I expect.. 
3893. Q. You said there was no fail or cavity on the South on the boundary from the 400 to the 800 foot 
levels-no cavity that you know of ;-do you know of any? A. The only place there was to fill was part 
at the back of the 500 level as shown on the plans. 

21705 	101-0 	 3894. 
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3894. Q. Do you know where Simmons and \Veiser were working A. Yes. 
3895. Q. Is there any direct connection there that would allow the wind to get there except through the 
full mullock pass ? A. No. 
3896. Q. In answer to Mr. Edwards, you said since the October creep you had got within 30 feet of the 
boundary, and to the east a few sets were down ;-how far to the east did that extend I A. The footwall 
was only about 5 feet away. 
3897. Q. And the mere fact that the winze was not affected has no bearing on the crep I A. No; it is 
right away from the workings. It is not far from the 400 stope. 
3898. Commissioner.] Q. You prepared that plan of the ground above the 400 level from information 
received from the officials? A. Yes, as regards the colouring. 

[\Vitness left.] 

John William Mayne, called in, sworn, and examined :- 
3899. Commissioner.] Q. What is your full name? A. John William Mayne. 
3900. Q. What are you? A. An engine-driver. 
3901. Q. Working in the South Mine? A. Yes. 
3902. Q. Have you had any mining experience? A. No. 
3903. Q. Not as a miner? A. No. 
3904. ui. Edwards.] Q. You know the 400 level of the South Mine? A. Yes. 
3905. Q. You remember being employed some four years ago on a winch ;-what were you doing? A. Pulling 
mullock with the winch from the 400 sill floor to the 4th set. 
3906. Q. How long were you working there? A. About three months. 
3907. Q. Do you know who was distributing the mullock? A. Dick Bone. 
3908. Q. That was on the 400 level in the South Mine? A. Yes. 
3909. Q. How close to rue South boundary were you? A. I could not say. 
3910. Q. Do you know the name or number of the stope I A. No. 
3911. Q. Who put you there? A. Sam Mayne. 
3912. JJr. Hall.] Q. When were you working there? A. I cannot recollect the exact date or year but 
I reckon about three years ago. 
3913. Q. Have you any larticular reason for remembering the fact that you were working there? A. No. 
3914. Q. Who told you they were pulling from the sill floor to the 4th set? A. No one. 
3915. Q. You were engaged at the winch ;-you did not leave the winch to see where they were putting 
the mullock? A. No. 
3916. Q. You do not know how near you were to the boundary ;-how did you know it was the 4th set I 
A. They took the mullock from the landing stage. 

[Witness left.] 

Richard Bone, called in, sworn, and examined 
3917. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Richard Bone. 
3918. Q. You are a mullocker employed in the South Mine? A. Yes. 
3919. Q. How long have you been so employed? A. Something over seven years. 
3920. Q. Have you had any previous mining experience? A. I worked in Block 14 and the Central mines 
3921. Q. How long ha'e you been in the mines altogether? A. Something over eight years. 
3922. M. Edwards.] Q. Do you know the 400 level near the Central boundary of the South Mine? A. I do 
3923. Q. Were you working there, mullocking, with J. W. Maynei A. Yes. 
3924. Q. About how long ago? A. It may be three years or more. 
3925. Q. How long were you working on the level? A. From two to three months. 
3926. Q. What were you doing? A. I was landing mullock and filling up on the 5th floor. 
3927. Q. Mayne was driving a winch on the same floor? A. Yes. 
3928. Q. how was it hoisted? A. In trucks in the cage. 
3929. Q. How high was the cage? A. Somewhere about 5 feet. 
3930. Q. How many sets high was the stope? A. About five. 
3931. Q. That stope was filled up by you? A. Part of it. 
3932. Q. How much of it did you fill ? A. From the sill up to the 5th floor. 
3933. Q. Had any mullock been put into any of the sets before you went there? A. A little. 
3934. Q. And you completed the mullocking? A. While I was there. 
3935. Q. When you left it can you say whether the stope was fully mullocked up? A. I would not like to 
say it was fully mullocked up. As well as I could fill it. 
3936. Q. If they were filled as well as you could fill them, how can you not say that they were not fully 
mullocked 1 A. We had to throw it up one set. 
3937. Q. With the exception of that one set, were the other sets filled? A. Most of the sets I filled I filled 
as close and tight as I was able. 
3938. AIr. Hall.] Q. Was there anything special about the mullocking of this part of the mine that you 
should particularly remember it? A. No. 
3939. Q. How long had you worked there? A. Some three or four months. 
3940. Q. How many sets did you fill I A. I could not tell you exactly. 
3941. Q. Was the sill floor mullocked ? A. I believe it was. 
3942. Q. As to the remaining floors? A. I cannot say about the top. When I say the top one I mean the 
one below the top. 
3943. Q. Were they all mullocked up, or was there a pillar of mullock in the centre? A. There was a 
gangway on each side. 
3944. Q. Were the sets filled 1 A. Not to my knowledge. 
3945. Q. How long is it since you saw that place last? A. I have not been there since the last day I worked 
there. 

3946. Q. If witnesses say that, with the exception of the sill floor, there was only a pillar of mullock put 
in there, would that be correct or incorrect 7 A. Incorrect, 	 3947. 
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3947. Q. If it is sworn that, when the place was visited last year, there was only on the sill floor a few sets 
filled with mullock, would that be untrue? A. Certainly, it would be untrue. 
3948. Mr. Wise.] Q. Can you tell me how often you have seen Mr. Iiilne and Mr. Cocifrey in the South 
Mine I A. I have seen them every time I have been on day shift, every week-I do not mean to say I have 
seen them every week. 
3949. Q. When you were at the mullocking, did you ever see them at the sLopes I A. I cannot say that I 
did. 
3950. Q. Will you swear they were never there I A. No. 
3951. Mr. .zliiine.] Q. Do you know if the inspectors were here when you were spreading that mullock 1 
A. I do not know. I doubt if they were. 

[Witnese left.] 

William Henry Simmons, called in, sworn, and examined 

3952. Commissioner.] Q. What is your full name I A. Willia-ril Henry Simmons. 
3953. Q. What is your occupation 1 A. A trucker. 
3954. Q. What mining expel-ic-flea have you had 1 A. About three years. 
3955. Q. How long have you been in the South Mine 	A. All that time. 
3956. Mv. Eduards.] Q. Do you remember the 8th October, the night of the creep in the Central Mine 'I 
A. Yes. I was trucking mullock on the 600 level. Trucking mullock from the main shaft to the No. 1 
stope about 20 feet from the Central boundary at the 700 level. 
3957. Q. Does that stope open into the Central Mine? A. There was a gangway there into tin' Central at 
the 600. 
3958. Q. At the time of the creep how far would you be from the boundary? A. About 100 fe-t. I was 
on the main drive going to the shaft between the mullock pass and the drive where we went into the tip 
on the central boundary. 
3959. Q. Were you near the junction-they cross each other? A. Yes ; four of us were working there, two 
empty trucks going out and we meet two full onds ; there is just sufficient room to turn and pass each other. 
I was standing at the turn at the time. 
3960. Q. That was about 100 feet from the boundary. What did you notice ? A. A little wind and dust 
as well. 
3961. Q. Did that wind blow your candle out? A. No; it was hanging on the laths behind the legs at that 
time. Then we got more wind and dust and our candles were blown out. That wind was much stronger 
than the first. 
3962. Q. Did you hear a fall? A. I heard a rumbling. 
3963. Q. In which direction? A. It sounded towards the Central Mine. It appeared to be at a distance 
from us. We could only hear the rumble, not a distinct fall. 
3964. Q. If a fall had taken place on the boundary within 100 feet of you or the upper levels would you 
have felt anything? A. I would have felt a strong breeze. 
3965. Mv. hail.] Q. You have had no experience of a heavy fall? A. No. 
3966. Q. You say the first you noticed was a little wind and dust, but did not put your candle out 'I 
A. Yes. 
3967. Q. Did the first puff and the strong wind conic- from the same direction I A. Yes. 
3968. Q. At that time, in October, there was no connection into the Central Mine? A. Yes, there was a 
gangway leading into the Central. 
3969. Q. At that time-on the boundary could you get up through the stope from the 600 to the 5007 
A. Near the boundary we were always on the sill floor there. 
3970. Q. Was anyone shifted in the South Mine, or any instructions given to them to be careful at 2 o'clock 
that morning ? A. No, I never heard anything of it. 
3971. Q. Did you hear anything about 2 o'clock in the morning I A. We heard nothing until we felt the 
breeze and heard the noise. 
3972. Q. How long did it last? A. I could hardly say. About a few minutes. 
3977. Q. Where was it this wind came from-which direction, through the gangway or the cross-cut? 
A. Both. We got wind down the pass and coming through the other cross-cut as well. The cross-cut from 
the mullock pass and from the drive leading into the Central boundary. 
3974. Q. It would be coming two ways? A. Yes. 
3975. Q. Somewhere from the west and somewhere from the north I A. It seemed to come down the pass 
and from the other direction. We always get the breeze through that mullock pass ; every time we empty 
the pass we get the breeze and a little dust as well. 
3976. Mr Edwards.] Q. When you got the first puff of wind the pass was empty I A. Yes, we usually get 
it when it is empty. 	 - 
3977. Q. You did not feel any effects of the creep? A. No. 
3978. Q. Where did you have "crib " that night I A. Somewhere on the 600 level. I would not be sure. 
3979. Q. There was no indication of any creep or the timbers talking? A. No, everything was quiet and 
solid. 
3980. Q. Your mates, Weiser and Ferguson, what were they doing? A. They were filling their trucks at 
the time. 

[Witness left.] 

William Henry Weiser, called in, sworn, and examined 

3981. Commissioner.] Q. What is your full name ? A. William Henry Weiser.  
3982. Q. What is your occupation 1 A. A mullocker. 
3983. Q. Where have you been working recently? A. At the South Mine. 
3984. Q. How long have you been employed there? A. About three or four years. 
3985. Q. Have you mined anywhere previously? A. No. 
3986. Q. You remember the 8th October last I A. Yes. 
3987. Q. Where were you that night? A. On night shift in the 600-foot level. I was trucking from the 
millock pass, tipping down the winze by the Central boundary. 	

3988 
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3988. Q. Can you remember anything happening? A. At about 3 o'clock, or a little before or after, we 
were trucking from the "Chinaman" down the winze. Four of us were trucking and running in pairs to 
the plat-sheet on the main line where you turn to go down the cross-cut to the Central boundary--about 
100 feet from the boundary. While two of the truckers filled, the other two went out and tipped the 
mullock and came back and met at the plat-shects, and waited for the others to go past on the turn. 
Simmons and I were with the last two trucks. When we came back the two mates had gone to get a 
drink, and while they were away I also went to get a drink, and a rush of wind came while I was there. 
Four or five minutes after that we went back to the winze. 
3989. Q. Which way did you go? A. Along the drive. 
3990. Q. From which direction? A. I could not tell you exactly which direction the wind came from ; it 
came back from the north end from the Central boundary along the drive. 
3994. Wlnch way from the plat-_north or south ? A. From the north side. 
3992. Q. Was it a strong wind? A. No, not the first gust. 
3993. Q. You felt another gust ? A. About three or four minutes later a strong gust came with a lot of dust. 
3994. Q. Did they both come from the same direction? A. Yes. 
3995. Q. Was there anything to alarm you ? A. It gave us a start, and we thought there was something 
wrong. 
3996. Q. What time was there between the two gnsts? A. Three or four minutes at the most, The second 
wind was a long way stronger than the first one. Both brought dust, but not so much the first oneas the 
second. 
3997. Q. What did you do after the second gust? A. I went back to look where my mates were. They 
came out before me. They were not in the stope when I went back. I came out and went towards the 
west stope and met Colmer, and we went back to the "Chinaman " so as to get our coats and " Crib," and 
take them back to our mates. We were covered with dust, so we had a wash and went down to the 700 
level after " crib." 
3998. Q. Did you go to the "Chinaman" the second time 1 A. N o, we did not go to the "Chinaman"; 
only a couple of sets away. 
3999. Q. Were there any signs of a disturbance? A. We did not go to the boundary, and we did not hear 
anything. 
4000. Q. Did you hear the timbers talking that night? A. No, not at all. 
4001. Q. Nothing utiusual? A. No. 
4002, Afr. Edwards.] Q. How far was this winze from the Central boundary? A. About three or four sets. 
4003. Q. Have you been in to the end? A. Yes, into the Central. 
4004. Q. Everything was standing firm and secure at the winze ? A. Yes. 
4005. Q. Have you ever been near any fall of ground? A. I have never had any experience of a fall. 
4006. Q. Did the first puff of wind put the lights out? A. It put my light out, and the platman's, but the 
second one put all the lights out. 
4007. Q. You are in the habit of working with candles near the shafts when the cage is running ;-has it 
had any influence on the candles? A. If you were standing close to the shaft-about 3 feet away from it 
-it would, perhaps, put the candle out, but back in the drive it would not have any effect on the candles 
4008. Q. You remained on the same level, and you had "crib" on that level? A. Yes. 
4009.Q. How long did you remain there before you went to the 700-foot level? A. About an hour. 
4010. Q. Did you hear any falling of ground? A. No. 
4011. Q. What noise did you hear? A. Only the rushing of the wind. 
4012. JIr. 1-fall.] Q. Where was the water where you had to go for a drink? A. To the plat of the main shaft. 
4013. Q. You went some 400 odd feet to get a drink ;-that is, you were 400 odd feet from the boundary 
of the Central mine? A. I could not say what distance it was. I went along the main drive. 
4014. Q. Were you at the main shaft when the first wind came? A. Yes, 
4015. Q. And it put your light out at the main shaft? A. Yes. 
4016. Q. So you were some 400 feet further away than your mates, yet it put your light out and not 
theirs? A. Yes. They had theirs stuck close behind the logs. The platinan was nearer to the shaft than 
I was. 
4017. Q. When did you meet the shift boss, Colmer? A. That was ten minutes after the second fall. 
4018. Q. Where were you when the second fall occurred? A. Still on the plat-sheets. 
4019. Q. You told Mr. Edwards that the wind came from the Central boundary? A. It came along that 
drive from the Central boundary. 
4020. Q. Does that drive go straight from where your mates were working to where you were standing? 
A. No, not straight. 
4021. Q. Do you know that it makes two turns at almost right angles? A. It goes round gradually. 
4022. Q. Are you prepared to say that the wind did not come down into that drive from the upper levels 
of the South Mine? A. No, I would not say that it did not come down from the 500 and 600 levels. 
4023. Q. How long after the first puff of wind was it that you met your mates I A. Not more than ten 
minutes. 
4024. Q. Did your mates accompany you back towards the "Chinaman " with the shift boss? A. Yes. 
4025. Q. So then you would not be within 100 feet of the Central boundary? A. That is so. 
4026. Q. And you did not, after feeling that first puff of wind, explore the timbers or the ground on this 
level close to the Central boundary? A. No. 
4027. Q. When did you first explore these timbers in towards the Central boundary-since the creep 
A. I have been down the cross-cut to the baulk but not further, nearly half-way to the boundary. We could 
not see any crushed timber there; everything was standing all right. 
4028. Q. You did not continue the work at the winze; could you not get there;-the baulk was put there? 
A. I could not say why. 
4029. Q. Do you not know that since the October creep that ground for about 40 feet from the Central 
boundary is crushed and could not be got at? A. I do not know. 
4030. Q. You heard no rumbling sound or crushing of timbers? A. No. 

[Witness left.] 

Joseph 
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Joseph Ferguson called in, sworn and examined 

4031. Commissioner.] Q. What is your name in full ? A. Joseph Ferguson. 
4032. (2. What are you I A. A mullocker. 
4033. (2. Where are you working 1 A. In the South Mine. 
4034. (2. How long have you been employed there? A. About seven months. 
4035. (2. Have you had any previous ruining experience 1 A. No. 
4036. (2. On the night of October last you were working on the night shift ;-do you remember anything 
occurring that night 1 A. Yes, a fall. 
4037. (2.  Where were you working? A. At the 600 level, at the mullock winze about 30 feet from the 
boundary. I was in the " Chinaman," right underneath the winze we were trucking from the pass to 
the wiuze. 
4038. Q. How far was the pass from the boundary ? A. Thirty feet. 
4039. (2. How far would you have to go to get to the Central boundary? A. About 150 feet. 
4040. (2. You felt some wind that night? A. Yes about 3 o clock. There was a puff of wind-a short 
puff through the p- ; the pass was just about empty that was nothing unusual. After that a stronger 
puff of wind came. The second lot came down the pass. I walked out to the end of the drive, and I met 
it. 	I was going towards the shaft. It came out along the drive and back. 
4011. (2. Vhicli direction do you think it caine from-north or south ? A. From a northerly direction. 
4012. (2. The second wind was sufficient to frighten you ? A. Yes. I went back to the " Chinaman," and 
came out again. There was dust, and I came out to the end of the drive and stayed until the wind went 
down. I heard a rumbling noise back towards the Central boundary; it seemed to be above our heads. I 
heard nothing of any fall. 
4013. Jfr Edwards.] Q. How soon before the lights were blown out were you at the winze on the Central 
boundary 1 A. A quarter of an hour. 
4044. (2. Was everything solid and quiet? A. Yes. 
4045. (2. Did you go as far as the plat-sheets after the first puff of wind? A. We did not go as far as that. 
4016. Q. Where was Harris? A. He was on top of the "Chinaman." 
4047. Q. You stayed on the level to have "crib"? J. Yes. 
4048. Q. Did that rumbling appear to be close over head or a long way off ? A. A long way off. 
4049. Jlr. hall.] Q. The first puff of wind came down the mullock pass, and it leads right up above your 
heads to the above level? A. Yes. 
4050. Q. Where were you when the second puff came? A. We were standing at the time right underneath 
the mullock pass. 
4051. Q. Which way did it come, from the mullock pass or from the idat-sheets? A. From the mullock 
pass. 
4052. (2. The second puff came down the pass, too? A. Yes : the whole of it never came down. 
4053. (2. You say some of it did not come down the pass;-do you mean that some of it came from the 
direction of the plat-sheets? A. Yes. 
4054. Q. Do you know if there is a connection at ahout.the point where these phat-sheets pass the level of 
the stopes ? A. I could not say. 
4055. (2. You had "crib" on the level? A. Yes ; by the shaft, about 500 feet in from the boundary. 
4056. (2. The rumbling noise seemed above your head, and not towards the Central boundary ;-you could 
not say whether it was 60 feet or 160 feet but it was some distance above your heads? A. Yes. 

[Witness left.] 

George Henry Harris, called in, sworn, and exaniined 

4057. Cont missioner.] Q. What is your occupation? A. A trucker. 
40.58. Q. Working where? A. In the South Mine. 
4059. (2. How long have you been employed there? A. About ten months. 
4060. 0. have you been working elsewhere at the same occupation? A. Yes ; in other mines for about nine 
years. 
4061. (2. You remember the night of 8th October last? A. Yes, 
4062. (2. What level were you on? A. I was on the 600 level, trucking from the " Chinaman" into the 
winze near the Central boundary. 
4063. Q. How far was the winze from the Central boundary? A. About 20 feet. 
4064. Q. How far was the " Chinaman" from the winze? A. About 150 feet. 
4065. Q.That would bring it about 170 feet from the boundary of the Central Mine? A. Yes. 
4066. (2. It was not a straight gangway between the two? A. No; we had to go round a corner. 
4067. (2. Did anything occur on this morning? A. Yes ; at about 3 o'clock in the morning. 
4068. (2. How did you know the time? A. By time time we went to "crib" it was somewhere about that. 
I noticed a slight puff of wind come down the pass ; I was at the mouth of the pass. 
4069. Q. Was that anything unusual ? A. No ; we often have that when barring down the chute. Thou 
a second rush of wind came from the north-the Central way-from the direction of the winze where we 
were tipping. The second was a lot stronger than the first, and we had our lights blown out. There was 
plenty of dust. 
4070. (2. When the second puff of wind came, who was with you? A. Ferguson. 
4071. (2. I suppose the second was enough to alarm you-you concluded that something was wrong ;-did 
you hear any noise? A. I heard a slight noise in the distance, coming from the direction in which we were 
tipping. 
4072. Q. Could you say whether it was the same level below or above you ? A. It was not on the same 
level, it must have been somewhere above. A rumbling sort of noise. 
4073. Q. What did you attribute it to? A. I thought it was a fall somewhere. We waited for some time 
and then went to the plat. 
4074. Q. Where were your mates then 1 A. Ferguson went out with me, Wreiser  was at time shaft, and 
Simmons was near me when it started, but I never saw him after till lie came to the pint. When we got 
to time shaft we met the shift boss, and reported it to him. He knew before. 

4075. 
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4075. Q. Did you go back to work that night? A. Not at the same place. We did not go back to look; 
we were quite satisfied. 
4076, Q. Have you been back since 1 A. Yes; about a fortnight after. 
4077. Q. Could you get back to the pass? A. No; not to where we were tipping. 
4078. ui. Edwards] Q. The noise you heard, would that give you any idea of the distance it was away? 
A. It seemed far away. 
4079. Q. You were in at the winze shortly before, was everything solid there? A. Yes; I was there about 
seven or eight minutes before. 
4080. Hr. Hall.] Q. You did not notice any dust ;-Simmons says there was a little wind and dust? A. I 
did not see any dust. He was not in with me. 
4081. Q. Where was Simmons, in the same level and stope? A. Yes. 
4082. Q. Where were you standing when the second puff of wind came? A. At the "Ohinaman," as soon 
as the second one came I went away. 
4083. Q. From where yoa were standing, if the wind came from the north, it would have to pass through 
some hundreds of feet before it came from the Central? A. I do not know the distance. 
4084. Q. There is solid ground to the north of that pass 1 A. It is solid ground behind the " Chinarnan." 
4085. Mr. Edwards.] Q, You waited for Colmer, and he sent you to the 700-foot level? A. Yes. 
4086. Q. You are accustomed to work about shafts where the cages are running up and down ;-what 
influence would the wind caused by the cages have on the candles? A. It does not have any effect. 
4087. Q. How close would you require to be to shaft before the wind from the cage would affect it? A. 
About 3 or 4 feet. 

['Witness left.] 

Thomas John Colmer, called in, sworn, and examined :- 
4088. Commissioner.] Q. What is your name? A. Thomas John Colmer. 
4089. Q. You are shift boss on the South Mine? A. Yes. 
4090. Q. What is your mining experience? A. About forty-two years since I started working underground. 
4091. Q. What experience have you had on Broken Full mines? A. About twelve or thirteen years. 
4092. Q. How long have you been working in the South Mine? A. About seven years. I have been shift 
boss for five years. 
4093. Mr. Edwards.] Q. You were working in the Central Mine in 1892 1 A. Yes. 
4094. Q. At what level were you working? A. Between the 300 and 350. 
4095. Q. Do you remember a collapse that took place in the Central 1 A. Yes. 
4096. Q. How many floors below the 300 were you? A. Four. We were securing a stope. 
4097. Q. Had the stope been showing signs of weakness? A. Yes; the men had been turned out of it 
because it was talking so bad. We were sent in on Monday afternoon to try and fix the stope up. 
4098. Q. When did the fall take place? A. Some time just before "crib" on Monday. 
4099. Q. Could you say whether the first fall occurred in the Central or South Mine? A. The first part 
came away in the Central. When we saw her coming away on the south end of the stope we went to the 
350 to get out of the stope. She was up to the 200, and finally came through at the surface. The stope 
was about 80 feet, and between 30 and 40 feet wide. 
4100. Q. What height from the level? A. It is 50 feet froin the 350 to the 300, and then she went out to 
the 200, and finally went through to the surface about eighteen months or two years afterwards. 'She finally 
worked her way through to the surface. 
4101. Q. That stope collapsed, and that ultimately worked away and left the hole you see at the present 
time? A. Yes. 
4102. Q. You went in from the Central to the South Mine? A. Yes; we went in through there on the 
Saturday previous to the collapse. 
4103. Q. Which mine was talking most? A. She was talking most in the Central, by far. 
4104. Q. I suppose you could see whether the movement originated in the Central or the South? A. No, 
you could not see that. 
4105. Q. The next movement was at the 400 level in the South Mine in 1895 ;-what was the movement 
owing to? A. We could not say exactly. That was the slide off the handing wall. 
4106. Q. There was a stope at the 400 level ;-that stope was filled with mullock? A. It was filled up a 
good bit. 
4107. Q. Then this clip came off the hanging-wall, and the effect of the fall was to crush the stope? 
A. Yes. 
4108. Q. And some men were killed in the level? A. Yes, the rush of the wind killed them. 
4109. Q. What distance were they from the fall? A. From where they came down to the level it would be 
about 50 feet. 
4110. Q. Do you know how far along the level they were found? A. I cannot say exactly, but I should say 
about 280 feet. 
4111. Q. You know the foot-wall stope at the 400-foot level that runs into the boundary of the Central? 
A. Yes, the east stope ; there is solid ground standing there. 
4112. Q. Do you know if that stope was ever mullocked up? A. Yes, we mullocked up three floors of it 
above the sill. She was angled and bevelled from top to bottom, and where we saw pressure we put in 
baulks. 
4113. Q. Can you tell us why the mullock was not carried up to the top set? A. We had a cage there and 
we could not run it any higher-the mullock was landed as high as we could raiSe it with the cage. 
4114. Q. The gangway was left open, and were the other sets mullocked? A. Yes. 
4115. Q. How long ago was that mullocking finished? A. I could not say. Some years ago. 
4116. Q. On the 500 level of the South Mine there is a stope there in which an accident took place in 1901; 
-did you know that stope prior to the accident of 1901 ? A. Yes. 
4117. Q. How high was it mullocked up? A. Ten floors solid. 
4118. Q. Was there a cavity there somewhere? A. That was towards the Central, and a cavity to the south 
end of the stope where the men were killed. That came off the hanging-wall. 
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4119. Q. After the accident, in what condition was that stope left? A. I think it was two sets from the end 
of our stope, otherwise she was timbered to the back. 
4120. Q. They were working from the hanging-wall to the footwaill A. Yes; they were working under 
the hanging wall side. 
4121. Q. Could you tell us how far this stope was from the Central boundary on the 500-foot level? 
A. There was solid ground left there, but I could not tell the exact distance. 

[The Commission adjourned till Thursday, 26th March, 1903, at 1030 am.] 

TI] URS'DA U, 26 IJIAI?CIJ, 1903. 

[The Roycti Commission sat at 1030 am. in time Town halt, Broken Hill.] 
- 

ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQUIRE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 
BROKEN hILL ROYAL COMMISSIONER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Suiphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No-Liability.) 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Association. 

James Hebbard being recalled, and re-sworn 

4122. Commissioner.] Q. I understand you wish to make some explanation with regard to your answer to 
Question No. 38147 

The question was read as follows 
Q. What you do not agree with is in reference to the Central Mine? A. I know the old creep on 

the South Mine boundary, and I know the influences in the South Mine are very much larger than 
in the Central, and that time movements disclosed by the recent creep are much larger in the South 
than in the Central." 

A. At the time that question was asked I understood we were talking about the movement on the surface, 
and I certainly meant it to be understood that the influences of the creep on the Central Nine were bigger 
on the surface of the South than the Central. 
4123. Mr. Edwcmrcls.] Q. It had no reference to underground? A. No, I was referring to the surface. 

Thomas John Colmer, examination continued 

4124. Mr Edwards.] Q. In speaking of the 500 level, you said yesterday that part of that stope was 
mullocked tight up for ten floors at one part, and full twelve floors at another part? A. On the east side she 
was full twelve sets. 
4125. Q. Do you know if the stope on the 600 level at the Central boundary was open and in full working 
order up to the time of the October creep? A. No, she was not. We stopped working in that stope after 
the men were killed in May, 1901. 
4126. Q. Do you know if there was an opening into the Central working? A. Yes. 
4127. Q.- Do you know the height of their stope? A. I could not tell yciu. They worked right through up 
to our boundary. I have been in through from the 600 level. 
4128. Q. There was a gangway right from one stope to the other—an open gangway? A. Yes; because 
they trucked the mullock into the 700 stope. 
4129. Q. Do you remember the night of the creep—October 8th? A. Yes. 
4130. Q. Four men were trucking on that level, trucking the mullock to the winze going to the 700 level? 
A. Yes. 
4131. Q. What distance is that winze from the Central boundary? A. From 20 to 30 feet. 
4132. Q. Up to the time of the October creep was that stope standing solid ? A. We had no trouble with it 
until the Central party started to take away the pillar on the boundary where they broke through. 
4133. Q. How long before the creep did they break through? A. I do not know exactly; some months 
before. 
4134. Q. Since they broke through has that stope been talking? A. Not that I know of. 
4135. Q. Right up to the time of the October creep it was standing solid? A. When they broke through 
and got a set or two out we had to build timbers on our side to take the weight. 
4136. Q. On that night Simmons, Weiser, Ferguson, and Harris were trucking, and you went up on to the 
level shortly after the creep and sent them to the 700 level? A. Yes. 
4137. Q. Between that winze and the 700 level what was standing ;—was there any open ground? A. It 
was timbered up. 
4138. Q. From the 600 to the 700 there was the winze through which you threw the mullock—between the 
South and the Central? A. The Central were working their part out. 
4139. Q. These truckers were throwing the mullock down the winze ;—will you tell us the nature of the 
ground? A. Ours was UI)  to the Central boundary two floors high, and she went away where we had the 
winze through_all solid ground about 18 or 20 feet from the bottom to the level. 
4140. Q. At the time of the creep where were, you ? A. At the 800 level. 
4141. Q. 'What effect did it have down there;—what did you experience? A. Two rushes of wind. 
4142. Q. With what interval of time between the two ? A. Four or five minutes. 
4143. Q. Was the first rush heavy or light? A. Light ; the second one was heavy. 
4144. Q. From what direction did the wind come? A. From the Central—north. 
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4145. Q. Did it have any effect on the lights? A. The second one left us in the dark ; the first one did not. 
4146. Q. Up to that time you heard no creaking or talking in the South Mine? A. No. I had been 
through the 600, the 700, and the $00 levels. 	

ZD 

4147. Q. No warning was given? A. No, none whatever. 
4148. Q. Where were you on the $00 level when the rush of wind came? A. I was in the stope. It was 
eight minutes to 3 o'clock. I went out to the plat from the stope, coming south, and leaving the Central, 
and just as I got in the stope the first rush of wind. I got out and went to the double road, and just as I 
got there I heard the second rush. I whipped back to the plat again. 
4149. Q. How far would you be from the Central boundary when the second rush of wind occurred? A. 
Between 300 and 400 feet that would be around the drive. 
4150. Q. From where you were, do you think that if a heavy fall had taken place between the 400 and the 
700 levels that you would have heard it? A. I would be sure to hear it from where I was. 
4151. Q. You heard no rumbling noise? A. None at all. 
4152. Q. No noise of fall of ground or creaking of timbers? A. Not until after the second rush of wind. 
4153. Q, What did you hear after? A, I heard nothing at the 800 level any more than ordinary weight 
coming on the timbers and the timbers creaking. That was away north from where I was. Nothing of a 
rush. 
4151. Q. I suppose you have had experience of falls where the stopes break away the paddoeking laths 
they will break under pressure, and the mullock will run out ? A. Yes. 
4155. Q. Did you ever know any stope to empty itself by the breaking of the paddocking laths? A. No. 
4156. Q. What follows as a rule? A. When it runs from one stope to the other it will form a base and go 
up on a base just as you see a mullock-tip, and it will choke itself. 
4151. Q. After leaving the 800 level, you went up to the 600 where these men were working you sent 
theni to the 700 level? A. When I found things all right at the 800 level, knowing I had four men at the 
600 level, I went up to see if they were all right.. I sent them to the 730 level, and I went in around the 
drive as far as where the baulk is standing, and then I came back and saw the drive was all right there. 
4158. Q. How far is the baulk from the Central boundary;-how far did you go? A. I was within 40 or 
50 feet of the Central boundary. 
4159. Q. How long was it after the creep that you left the 800 level? A. About twenty minutes. 
4160. Q. And when you got to the men on the 600 level, what time would that be after the creep I A. 
About half an hour. 
4161. Q. You have been along the drive since where the baulk is? A. Yes, several times. 
4162. Q. Did you find that any special crushing of timbers had taken place 1 A. It is standing now just 
the same as it was that night. 
4163. Q. Have you been up as far as the winze since? A. No. 
4164. Q. Do you know if you could get in? A. The could crawl in under the baulk. 
4165. Q. You know the whole of the workings of the South Mine on the Central boundary-from what 
level to what level-at the present time? A. From the 400 down to the 800. I know pretty well what 
she is from the 300 down, but more particularly from the 400 down. 
4166. Q. Do you know of any cavity in the South Mine that would take anything  like 10,000 or 11,000 
yards of mullock ? A. No, not a quarter of it I know of only two cavities that would take any dirt at all, 
and that would be on the north ; that is on top of the 600 stope, but no pressure could force mullock there. 
4167. Q. Have you been into the stope since the creep 1 A. Yes. 
4168. Q. Is there any difference in the cavity now? A. You could not get into the top part; you could 
get into the 12th floor, but not on the Central boundary. 
4169. Q. I am talking about the south end? A. I have not been in there. I do not know what condition 
it is in. 
4170. Q. Assuming the whole of it was open, would it take 10,000 or 11,000 cubic yards? A. No, I do 
not think it would, hecause our timber is in, and she would choke herself. 
4171. Q. How far is your main shaft from the Central boundary? A. About 400 to 430 feet in a straight 
line across the country. 
4172. Q. It has been sworn here that at a distance of about 450 feet in from the shaft the lights were blown 
out by the cage ascending and descending in the shaft? A. The cage running would not affect the lights 
10 feet from the shaft, even on the plat. 
4173. Q. In your experience, what distance would the lights be influenced by the draught from the cage? 
A. Our p]atnien stick their lights in the divisional piles, and that is not more than 3 feet from the shaft, 
and they are not affected. 
4174. Q. Do you remember any filling having been done by the Central Mine into your stopcs in 1901 1 
A. Yes, from the 600 to the 700 feet levels. 
4175. Q. Do you know how many sets they filled? A. No. 
4176. Q. After they knocked off work, what did the South do? A. We filled her up until the 10th floor 
was reached, and then she was all angled and bevelled-that is, from the 700 to the 600. A piece of 
ground was left between the bottom of our level that extended from the stope about 18 or 20 feet. 
4177. Q. That is the solid piece of ground you told us about? A. Yes. 
4178. Q. From the 700 to the 800, is it all solid ground? A. No, not on the Central side. On our side 
there is a block of ground, barring a piece of ground four sets long and two sets wide. You can go all 
round the stope, barring this crush that is down in the middle. 
4179. Q. Do you know any cavities on the boundary at all that would take the mullock which has left the 
Central ? A. No ; only at the 500 there was a bit of a cavity along where the men were killed. 
4180. Q. If a fall had taken place at the 500 level, would you have heard it at the 800 level? A. No, not 
at the 800 level; not from the 500 to where I was. If it occurred in the 600, I would have heard it., but 
not from the 500. 
4181. M. 1-fall.] Q. The first creep which you told us of which took place on the boundary of the Central 
and the South was the Central coming away on the south end of the stope; that is the creep of 1891 
A. Yes. In the Central creep it was conlitig away from the south end of the stope. 
4182. Q. The south end is closed on the boundary of the South and Central 1 A. There was a communica-
tion through. 
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4183. Q. The two minea were working on the level practically up to the boundary ? A. Yes. 
4184. Q. It was impossible to say whether that movement was in the South or Central 1 A. No; it was 
not possible, because we were trying to take up the broken timbers. 
4185. Q. Were they not in the South Mine doing the same thing? A. There were no men working in the 
South. 
4186. That communicated with the h1e that is still left between the South and Central Mines on the 
surface ;-that hole was the result of the creep that took place at that time 1 A. Yes. 
4187. Q. About three parts of that sinking on the surface is on the south side of the boundary? A. I am 
not positive. 
4188. Q. You knew the ground well where this creep in 1895 occurred-where this fall occurred by which 
eight men were killed at the 400 level ;-that was a big slide off the hanging-wall? A. At the 400 level 
the men were killed. 
4189. Q. Did that fall cause one of the cavities which you mentioned to Mr. Edwards just now 1 A. No. 
4190. Q. Was that fall there ever filed up in any way after the disaster? A. No. 
4191. Q. Has any work been done there since? ii. No, not any more than leaving it secure. 
4192. Q. Has it been possible to go in since the disaster? A. No one goes there at all. We could have 
gone up the north end of it. 
4193. Q. So far as you know, were any measurements taken of the cavity? A. I do not know anything 
about it. 
4194. Q. That stope where the men were killed is distinct from the stope on that level that runs right to 
the boundary-the stope where the fall occurred ;-that is not connected with the stope that runs into 
the Central boundary? A. No. 
4195. Q. How much ground is there in between the two? A. I do not know. There could not be much. 
4196. Q. When were you last in the stope before the October creep? A. Perhaps four months; it might 
be a little more. 
4197. Q. And the new stope at the same level that goas to the boundary ;-when were you in that stope 
before the creep? A. Just about the same time. 
4198. Q. Would it be possible if a heavy fall were to take place back of these old sLopes, and the old stope 
on the 400 level, and break through the intervening ground into the new stopes? A. I do not think it is 
possible. 
4199. Q. If a fall occurred near the surface, would it not ha possible to break through into the old stope at 
the 400 level and through the intervening piece of ground? A. No, I do not think so. 
4200. Q. At the 500 level I think you told us there was about 30 feet of ground on that level-solid 
ground-between the stope and the Central boundary? A. Between 20 and 30 f et. 
4201. Q. Two or three sets below the 500 level, does that south stope go right up to the Central boundary? 
A. Not up to the Central boundary that I am aware of. 
4202. Q. Is the 13th floor within one set of the Central boundary? A. Not that I am aware of. 
4203. Q. Do you deny that is so? A. I am not certain of it. 
4204. Commi.s'soner.] Q. Do you know of your own knowledge? A. I do not know the distance between 
them. 
4205. Mr. Hall.] Q. On the 600 level, is the stope right, up against the boundary I A. Yes; we are sup-
posed to be on the boundary. 
4206. Q. And the 2nd floor above, is it? A. It is supposed to be. 
4207. Q. At the 3rd floor, are the workings carried to approximately one set from the boundary? A. Our 
stope was cut up to the tenth, and so was theirs. 
4203. Q. When you got to the tenth floor, was there a solid? A. Yes; where the men were killed, about 
the 24th May. 
4209. Q. That was about 1897, a slip off the foot-wall at the 101.11 floor? A. Not that I am aware of. 
4210. Q. Was there not a slip off the footwall which caused the men to be working there-the men who 
were killed 1 A. We had a bit of mullock slip off the footwall ; it slipped down, and a bit cf friable ore 
came down with it-nothing to harm anything. 
4211. Q. Would not that indicate to you that the ground was dangerous? A. No, not a bit of it. 
4212. Q. How long had the men been working there trying to secure it? A. They might have been six 
months or a little over. 
4213. Q. Did not the further fall that occurred in May, 1001,bring the backs down through the 500 level I
A. No ; because the stope was timbered up. 
4214. Q. What had happened in that 600 stupe to cause the work that these men were doing at the time 
of the fall of 19017 A. Portion of the hanging-wall side came away. 
4215. Q. Is it not a fact that there had been a fall at about the 10th floor in the 600 level, and that the 
men had been at work about two years trying to take up the backs? A. Not for two years. 
4216. Q. What was the effect on the mine above the 600 level ;-it broke down the. sLope? A. It brought 
down a set or two at the top, but not the stope. 
4217. Q. Did that slip off the hanging-wall cause a cavity I A. Yes, for a time, until we picked her up. 
4218. Q. Had that been picked up at the time of the accident in 1901 ? A. I believe so. The stope wss not 
picked up altogether; if it had it would not have killed the men. 
4219. Q. It has not been touched since? A. No. 
4220. Q. Have you had trouble since they started to take away the timber in the Central? A. No. We 
had trouble on the boundary when they started to cut through the pillar, but our stope came away on the 
underlay. When they cut through, the pressure came on our timbers; and when they came to tip the muhlock 
we had to build up to keep it off. No ground came in there before. 
4221. Q. Do you know whether that ever did take place before the Central pillar was started at all-the 
place where you put the baulk up;-when did they start to work on the 600 level? A. I do not know 
when they started to work there. We had no trouble with our stope until they came there. 
4222. Q. Can you say when the south stope on the boundary was beaten out? A. I do not know the date, 
or anything near it. 'We were working on tp of that stope on the 600 level when the accident took place 
on the north end. Our stope was timbered to the bak. We had not worked to the boundary then. We 
were working towards the boundary. 
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4223. Q. After you heard the second rush of wind you heard the talking of timbers I A, Yes; I heard it 
at the 800. 
4224. Q. Were the timbers creaking up above I A. Above the 800 level-in the stope towards the 700 level. 
4225. Q. Flow long did it continue? A. I did not wait to hear. 
4226. Q. Did you heat' it when you were on the 600 level ? A. No; I heard nothing of creaking at the 
600 ; it had ceased. That was twenty minutes after the rush of wind. 
4227. Q. Was anyone with you when you went to within 40 or 50 feet of the Central boundary at the 600 
level? A. No. 
1228. Q. Bow much would the stope contain between the 500 and 600 levels ;-would it contain 10,000 
or 11,000 cubic yards ? A. I could not say. 
4229. Q. Then, what do you mean by saying that if it was open it would not take 11,000 yards IA. Because 
it was timbered up. 
4230. Q. Do you know if the whole of the mullocking was completed by the South after the Central knocked 
off 3-was that all filled up ? A. As far as practicable. What was not filled was timbered and angled ni-id 
bevelled. 
4231. Q. Have you any idea of how much mullock will skrink in 100 feet? A. I have no idea. Some will 
ski-ink more than others. 
4232. ilIr. Wise.] Q. Have you had experience of creeps or collapses? A. Yes ; one in Block 11. 
4233. Q. Did you ever know of a stope worked on the square-set system giving way without any previous 
warning? A. No. 
4234. Mi'. Edwards.] Q. Do you remember when the men were killed through the wind caused by the fall 
at the 400 level-that was in 1895? A. Yes, I remember it. 
4235. Q. One of these truckers was standing in the main drive about 150 feet from the Central boundary at 
the 600 level at the time of the last crush ; if a fall had taken place from the 400 level to the 500 level, 
or from the 500 level to the 600 level, bringing down old stopes and broken ground, what efYect would the 
rush of air have on him 7 A. It would blow him away, and he would not be alive to tell the tale. 
4236. Q. Would a fall produce a big rush of air in that gang way ? A. Yes. 
4237. Cornutissioner.] Q. You have had experience of creeps? Q. Yes, 
4238. Q. Can you say what part of a mine they generally occur in 3-are they more likely to occur in 
footwalls, hanging walls, or on the boundaries? A. It all depends. Sometimes a slip away on the footwall 
will bring down the backs. It all depends on how you are working. We had a big fall in Block 11 that 
came on the middle, owing to bad ground and a general pressure on the timbers straight down. 
4239. Q. Do you not think there should be some special method of mining on the boundaries ? A. If a 
pillar is left on the boundary by two mines, that would have a considerable tendency to keep the ground 
together betwen the two mines. If the ground were heavy it would steady it. 
4210. A. A pillar of friable ore left on the boundary-of what value would that be? A. Twenty-five feet 
of it would be better than all timber. 
4241. Q. But the pillar could not be left on the boundary for ever? A. Well, you could fill up your mine 
to it and take it out after. 
4242.Mr. Edwards.] Q. Would a pillar of 25 or 30 feet keep up more than a mullocked-up stoçe? 
A. Yes ; because it would be in its native state. If it was left in its native state it would be better than 
timbering. 

[Witness left.] 

Richard Beimetts, called in, sworn, anti examined 
4243. Couimissioner.1 Q. What is your name I A. Richard Bennetts. 
4244. Q. You are shift boss in the South Mine 1 A. Yes. 
4245. Q. What mining experience have you had? A. Over thirty years. 
4246. Q. How long in Broken Hill? A. Sixteen years, and before that I was at the Wallaroo Mines. 
4247. Q. How long have you been in the South Nine? A. Seven or eight years, and II have been shift 
boss for about five years. 
4248. Q. What other mines before the South? A. Block 11, Block 12, Block 13, and Block 14, and the 
British Mine. 
4249. Q. Were you ever in the Central Mine 1 A. No. 
4250. ]lfr. Edwards.] Q. Do you know the stope on the 400 level on the Central boundary in the South 
Mine? A. Yes. 
4251. Q. Was there some mullocking done there by Mayne and Bone about three or four years ago? 
A. Yes. 
42-52. Q. When it was completed, how was it left? A. All filled as well as could be for about four floors. 
4253. Q. What was done with the floors above that-every set was mullocked with the exception of the 
top set? A. As far as I know. 
4254. Q. What was done with regard to the top one? A. It was all angled and baulked. 
42.55. Q. Could anything more have been done to make that stope more secure? A. I do not think there 
could. 	 - 
42.56. Q. That is the stope that runs through to the Central boundary? A. Yes. 
4257. Q. Do you know anything about the old stope about the back of that? A. No; I know nothing of it. 
4258. Q. You know the stope from the 600 to the 500 aehere Bennett-s and Edwards were killed in 1901 
A. Yes. 
4250. Q. How was that stope left ;-how many floors were there in it? A. It was filled up ten floors on 
the hanging-wall sidc, then twelve floors on the footwall side, and mul locked as well as could be. 
4260. Q. \Vas it mullecked-up in the ordinary way, and quite sufficieno to go on working again ? A. Yes. 
4201. Q. Was there any ee.vity left in that stope 	A. A little. 
4262. Q. On what side? A. On the footwall side, towards the south side of the stope. 
4263. Q. Between that cavity ansi the Central, is this timbered ground mullocked-up 1 A. As hi3h as the 
twelve floors; the rest timbered pretty well right, up to the Central boundary. 
4264. Q. Was it timbered in the ordinary way, or were special timbers put in? A. Nothing particular 
about it. 	 4265. 
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4265. Q. When were you through that stope last? A. I could not say; it is a long time ago. No men have 
been working there. 
4266. Q. Do you know the stope from the 700 level to the 600 level where the Central people put some 
mullock; the mullocking by the Central was started in May, 1901 ;-was anything done by the South 
Mine to finish the mullocking of that stope? A. We sank another little winze and filled her up. 

4267. Q. I believe the mullock pass from the surface was then completed, and you filled her up with mullock 
that you sent down from your own mine? A. Yes. 
4268. Q. Going back to the oOO level, do you know what solid ground there is between the crushed-in stope 
and the Central boundary I A. No ; I think it is pretty well on the boundary. 
4269. Q. Do you think there is as much as 70 feet between 1 A. I do not know. 

4270. Q. From the 800 to the 700, what stope is there there 1 A. There is a stope on the north end, and 
within two sets of the 700 on the north end. 
4271. Q. How high is it mullocked up? A. To the 10th floor; square sets. 
4272. Q. At the time of the creep in October, where-were you.? A. I was at home that night. 

4273. Q. Have you been through the different levels since the creep? A. I have been through the stope 
since on the 800. You could get in as far as the tenth floor, and up two sets more behind the mullock. 
There are some crushed timbers there, about four sets long and two sets wide, close to the Central boundary. 
The set was a set or two from the boundary, and you could go round the back of it. 
4274. Q. That is from the 800 to the 700 ; now from the 700 to the 600 ;-did you go through the stope 
after the creep? A. No. 
4275. Q. From the 600 to the 500--when were you there last? A. I was up there last Saturday. 

4276. Q. What did you see when you were there? A. I went up to near the 500 level. The stope was 
crushed down, but the back was solid ground. 
4277. Q. How far back was the crushed timber? A. We could not see the timber. The ground crushed 

the timber down. 
4278. Q. Could you say what was the nearest point to the boundary you reached 1 A. I should say about 

40 or 50 feet. 
4279. Q. Did you notice any timber going up 1 A. The baulk was there that was in position. 

4280. Q. How far would that be from the boundary? A. On the south end of the stope; about 70 feet from 

the boundary. 
4281. Q. Do you know of any cavity existing between the South and Central boundary before the creep of 

October last? A. No. 
4282. Q. Do you know, on the 600 level, when the Central worked up to the boundary there, did you fee 
any effect on your timLers when they came up to your boundary ? A. No, not much. 

4283. Q. After the Central cut away the pillai, did you notice anything? A. No. 

4284. Q. Who was in charge of that ground-Colmer or you ? A. Coiwer was. 
4285. j1[. hall.] Q. You are a shift boss, and hold the same rank in the mine as Colmer ;-he is not 
over you in any way 1 A. No. 
4286. Q. At the stope on the 400, did that stope work right out to the old opening at the 350 ? A. Yes. 

4287. Q. How long was that stope on the 400 worked out before it was completely mullocked by Mayne 
and the others? A. It was not worked out ; we were working and niullocking at the same time. 
428$. Q. There is another stops, known as the old stope, on the 400 level ;-when was that stope done 'I 

A. I do not know ; it was before my time. 
4289. Q. From the 600 up to the 500, was that mullocked up as soon as it was stripped? Yes, working at 
it all the time. It was being mullocked while being worked. 
4290. Q. Do you know anything of a slip on the footwall of that stope between the 500 and 600 levels and 
crushed the timbers about ten floors up? A. No, 
4291. Q. Do you know what work the men were engaged in doing at the time of the accident in 1901 
A. They were sLoping, 
4292. Q. Do you know what work was being done on the south end? A. They were putting in stringers 

and tryina to pick up time back. 
4293. Q. When did that fall occur from that back-the original fall? A. There was a fall there. I know 
it was not much. We had these men there to secure it and take it up. I am not aware that it did much 
harm. 
4294. Q. Did not a movement occur about the 10th floor in that stope? A. Yes; about the 13th or 14th 

floor. 
4295. Q. Did not that crush the stopes from the 10th floor'? A. No ; it did very little harm. 

4296. Q. Did it not leave the back open and unsupported ?A. Yes. 
4297. Q. Have you any idea of the shrinkage of muhlock? A. No. 
4298. Q. From the 600 to the 500 level, has any work been done on the Central boundary since the accident 
of 1901? A. No. 
4299. Q. From the 700 to the 600, you could get in there before the creep of October? A. Yes. 

4300. Q. How far could you get in from the boundary ;_was it not filled up in 19017 A. Yes. 

4301. Q. Could you get in to the Central boundary through the sLopes? A. You could not get through to 

the Central. 
4302. Q. You had not been there for some time before October ;-how long before the creep? A. About.a 

week. 
[Witness left.] 

William Burnett Driscoll, called in, sworn, and examined 

4303. Commissioner.] Q. What is your full name? i. William Burnett Driscoll. 
4304. (9. You are a shift boss in the South Mine? A. Yes. 
4305. 9. How long have you been in that position? A. About two years. 
4306. What mining experience have you had? A. Over twenty years ; about thirteen or fourteen years 
on Broken Hill. 
4307. Q. How long have you been in the South Mine altogether? A. Over four years this last time ; but 
I was there before. 	 4308. 
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4308. Q. Have you worked in any other inincs in Beoken Hill 1 A. I worked in the Central for about a 

week. 
4309. 11r. Fclwards.1 Q. Do you know the stope on the 400 level, in on the Central boundary-the east 
sope? A. Yes. 
4310. Q. That is where Mayne and Bone were mullocking 9 A. Yes, with a winch. 
4311. Q. Do you know if that was mullocked up by them about three or four years ago? A. Yes. 

4312. Q. To what height was it mullocked ? A. About four or five floors. 
4313. (2. How high is the stope there? A. About five floors. 
4314. Q. And it was mullocked up to the top 1 A. Yes. 
4315. Q. What was done with the top set and the back? A. Timbered, and baulks put up between the 
back, and the timbers and angles and bevells put in 
4316. Q. And it was left as securely as it could be? A. Yes. 
4317. Q. On the 400 level there is an old stope on top of that? A. Yes; where the men were killed in 
1895. 
4318. Q. Have you recently been over the back of that stope? A. No. 
4319. Q. Do you know what ground there is between that stope on the 400 level and the Central boundary? 
A. No. 
4320. Q. It is the old stope where the men were killed in 18957 A. I could not give you any information 
about that stope. I know it is there, but I do not know whether it is connected with the Central boundary 
or not. 
4321. Q. On going to the next level from the 400 to the 500-that is where the accident took place in 
1901-on the 500 level? A. That is what we called the 600 stope. 
4322. Q. Have you been there recently ? A. Yes, last Saturday. 
4323. Q. Which way did you get in? A. At the south end. 
4324. Q. How did you go to the stope, and what did you find there? A. We went up about four floors. 
4325. Commissioner.] Q. Who went with you? A. Mr. Wainwright, Stohr, Bennetts, and myself. 
4326. Mr. Edwards.] Q. What did you see there? A. We went up about four floors, and then we went 
along the rill of the mullock. 
4327. Commissioner.] Q. How far from the Central boundary would that be i-how many sets? A. I could 
not give any id a. 
4328. Mr. Edwards.] Q. Referring to Exhibit No. 15 : there is, the plat and it runs round to the mullock 
pass ;-where did you go? A. We started from the 600 and went up four ladders and went straight 
across to the footwall in a northerly direction about 20 feet. Then we went straight up the nil of the 
mullock. The stope is mullocked up there. 
4329. Q. When you got over the rill of the mullock, where did you go? A. Towards the Central, about 16 
or 18 feet on the 10th floor, after going over the nil of the mullock. The ground was lying on the 10th 
floor. We crept along on the dirt, and we went along it between 20 and 30 feet. 
4330. Q. Do you know the winze there? A. Yes. 
4331. Q. How far south of the winze were you? A. Where the winze is going from the 700 to the 800. 
One winze is going from the 400 into that stope. 
4332. Q. Have you any idea within what distance you would be of the Central boundary at the 10th floor? 
A. About 50 or 60 feet. 
4333. Q. When crawling along over the rocks and dirt, what height was there between you and the back? 
A. In some places 2 feet, in some piacee 5 feet, and in some places $ or 10 feet. It was ore there. 
4334. Q. You say the ground on the top of the tenth floor was ore ? A. It was sulphide. 
433.5. Q. Was there any mullock on top I A. No. 
4336. (2. From the appearance, could you say whether the timber underneath where you were walking was 
standing in position or broken out? A. All the timber that we could see was standing perpendicular. 
4337. Q. When you got up to within 50 or 60 feet of the Central boundary, what did you see there? A. A 
terrible lot of broken ground laying clown on the timber ; but the back was perfectly solid. The further 
you went to the Central the closer she got to the back. 
4838. Q. Do you know the stope from the 700 to the 600 which was being mullocked by the Central? 
A. Yes. 
4839. Q. They left ofi mullocking it on the 5th May, 1901 ; do you know if more any mullock was put in 
by the South Mine. A. Yes. We were mullocking that place up at the sime of the creep. 
4340. Q. Where were you at the time of the October creep? A. I was at home. 
4311. Q. Do you know of any cavity on the boundary of the South and Central Mines that would account 
for that creep in the Central? A. No. 
4342. Q. Up to that time, was the whole of the ground in the South standing solid and secure? A. As far 
as I know, everything was quiet in the South i\iine. 
43 13. Q. Do you know of any opening, or result of faulty mining of any description, that would cause such a 
tremendous fall to create havoc in the Central Mine to the extent of 290 feet? A. No, I do not. 
4344. Q. It is said that some time in June last a crack appeared in the Central Mine, and that at a distance 
of 35 feet inside the Central, in a winze there, that the miners' lights were put out-presumably by the 
draught caused in the South shaft by the working of the cage at a distance of 450 feet ; do you think the 
draught caused by the c3ge in the shaft would blow a light out at even 50 yards? A. I never heard of 
such a thing ; it is unreasonable. 
4315. Q. Within what distance of the shaft is the draught caused by the cage felt ? A. You might feel it 
some distance, but not sufficient to blow out the candles at even 6 or 7 feet.. 
4346. Q. You know nothing about the workings above the 400 or 500 levels? A. No. 
434. Mr. Ilsil.] Q. You do not know the condition of the ground above the 350 level? A. No. 
4348. Q. You do not know the old stope at the 400 level ;---are there two at the 400 level-one the east, and 
one west 1 A. Yes ; that is prior to my going into the South Mine. 
4349. Q. The stope above the 600 level to the 500 level, is that crushed in? A. No. 
4350. Q. Look at Exhibit No. 14, which says "crushed in" ;-is that correct, or is it not crushed in ? A. I 
should not call it crushed in. I would call it a fall from the sill to the 500 or thereabouts. 
43,51. Q. Could you see the timbers last Saturday 1 A, Yes. 

4352. 
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4352. Q. Bonnetts was with you last Saturday, anl had the same opportunities as you of seeing timbers;- 
if lie says be did not see any timbers, would lie be speaking the truth ? A. If he says he did not see any 
timbers, I would say lie was incorrect. 
4353. Q. Do you remember where you went in at the 600 level on Saturday. A. Yes ; about 20 feet from 
the edge of the cross cut going into the inullock pass. You would call it the mullock tunnel. 
4354. Q. How far from the boundary of the Central Mine were you when you went in? Q. About 60 feet. 
4355. Q. how far did you travel in 1 A. I think about 20 feet ; it is only a rough guess. 
4356. Q. have you ever been to the Central boondary? A. No; I have been to the end of the ground that 
was worked ; and I was always given to unckrstand that we were about two sets away. 
4357. Q. If it was about 150 feet from the Central Mine boundary, and you went in about 20 feet, that 
would leave you 130 feet from the boundary 1 4. It would, if the figures are correct. 
4358. Q. Apart from the track you have already described, did you go in through the stope towards the 
Central at any other place? A. No. 
4359. Q. Do you know of your own knowledge how this ore got there? A. It got there by a fall. 
4360. Q. When did it take place? A. I could not say. 
4361. Q. You knew the ground about there previcus to the fall? A. Yes. 
4362. Q. Did a previous tall take place in that locality about eighteen months before? A. Yes. 
4363. Q. What was the nature of that fall? A. Some ground came awoy from the back-a good Lit. It 
crushed down sever.l floors, down towards the 600 level. 
4364. Q. And since that fall men have been engaged in trying to pick up the backs? A. Yes. 
4365. Q. And did not succeed in doing it when the second fall occurred in 19017 A. That is so. 
4366. Q. Was any work done thertafter May, 1901 1 A. No. 
4367. Q. And a cavity was left there after that accident? A. Yes. 
4368. Q. Did it break from the 500 into the 600 level? A. No. 
4369. Q. Prior to October last, and up to the 8th October, were you in charge of the mine-of the locality 
near the Central boundary ? A. We had a free hand all over the mine, and had charge of the whole of the 
mine. 
4370. Q. Was any work being done close to the boundary in October last, or before the creep? A. I could 
not say. Bennetts could tell you more about that than I. lie was in charge at the 800; but, leaving out 
the 800 level, there was no work being done on the south side of the Central boundary. 
4371. Q. At the 700 and 600 stope they were mullocking right up to the time of the accident ;-had it been 
completely mnllocked then 1 A. All the stopes in the Central end were mullocked UI). 
4372. Have the South been mullocking up continuously after the Central left off? A. Yes. 
4373. Q. Were these stopes from the 800 to the 700, and from the 700 to the 600, empty a considerable 
time before the mullock was put into them ;-was the mullocking st trted while stoping was going on? 
A. Yes. 

[Witness left.] 

The Commision adjourned till Friday, 27th March, 1903, at 1030 a.m 

FRIDAY, 27 MARCIJ 1903. 

[TIte Royal Commission sat at 1030 am., in the Town hail, Broken JIifl] 

ERNEST LESLIE MATTLANI), ESQUIRE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 
BROKEN HILL lOYAL CoDiIssIoNER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agricultut e. 

Mr. Anthony hail, Solicitor, appeared to represent the Sulphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company, 
(No-Liability.) 

Mr. W. J. W'is', Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Mipers' Association, appeared to represent that 
Association. 

Albert William StAir, recalhd, reswo:n, and fut tlier examined :- 

4374. Commissionr: Q. You iroclnce some further plans ;-will you kindly describe them? A. I have here the 
following ilans of the Soutlì Mine :_(l) Longitudinal sections,shiowing all mining and filling operations for 300 
fet from the boundary of the Central Mine on all level-, up to the date of the creep. [I'ianpnt in, and niari-ed 
Exhibit No. 30.] (2) Cross sections at ev, ry 50 feet, showing all niitiing operations on all levels and also the 
filling. [L'lon put in and marked Exhibit Xo. 31.] (3) These two plans, A and B, show the floor plans, 
indicating where the sections were taken from on the pans already put in, on all the floors. That one, 
marked "A," is on the 11th floor of the 501 foot level up to the 12th floor. That one, marked "B," is from 
the 800 level sill floor up to the 10th floor of the 500-foot level, both inclusive, showing the stoping on 
the different floors. [Plan put in, and marked Exhibit Xo. 32a and 32b. These plans are brought right 
up to the date of the October creep. 

[Witness ]oft.] 

samuel Mayne, called in, sworn, and examined 
4375. Commissioner.] Q. What is your full name? A. Samuel Mayne. 
4376. Q. You are undergiounci manager of the South Mine? A. I am. 
4377. Q. How long have you held that position? A. Between five and six years. 
4378. A. Did you hold any position in the mine prior to that? A. I was foreman and hift boss. 
4379. Q. \Vhat is the term ofycur service altogethter 1 A. About nipe or tn years. 

4380. 
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4380. Q. And you have had some previous mining experience before going there? A. Yes; at the Proprie-
tary Mine. I was there something like five years-for two years foreman and twelve months shift-boss. That 
was my first appointment in Broken Hill. Before that I was in South Australia and Victoria. Altogether, 
I have had about close on twenty-seven years' experience. 
4381. JIm. Edwards.] Q. I understand you worked your way up from a lad of 11 years of age to your 
present position ? A. Yes. 
4382. Q. Practically, the whole of your lifetime has been spent in mining? A. Yes. 
4383. Q. Were you in the South Mine at the time of the original creep on the boundary of the South and 
Central Mines in 1892? A. I was. 
4384. -Q. And had been in the South Mine for how long previous to that? A. About twelve months. 
4385. Q. Do you remember what day of the week that movement took place? A. It was a Monday. 
4386. (2. Can you say how soon before that you were in the mine--in that stope 1 A. I was there at 
11 o'clock on Monday. I was in both the Central and South Mine stopes; I was through them. 
4387. Q. What size stope was there on the South boundary ? A. It runs from the boundary, close to the 
old South shaft, about 80 or 90 feet. About 80 feet long, and between 40 and 50 feet wide, running up 
within about three floors of the 300 from the 350. 
4388. Q. On the Monday that this movement tcok place, can you say at this ditance of time where the 
greater pressure appeared to be ? A. I was in the office when the night shift boss cme up.He said to 
to Mr. Lewis, ' There is a movement in the Central boundary." The timbermen had been working all night 
at the timbering, and he said, You had better go and see it." I went down and saw the men were busy 
putting in angles against the Central boundary in the South Mine. I went in and told them to take all the 
tools out of the stope. 
4389. Q. Your men were trying to strengthen the timber on the south side of the boundary ? A. The 
Central men were putting in angles and sets. 
4390. Q. oth were trying to hold up their ground? A. Yes; putting in additional timnhdr. 
4391. Q. The men were taken out of both stopes ? A. In the Central the men were also busy, and the 
South men were taking out all the tools and trucks, the rails, and all appliances. When they saw the timber 
was leaving they had to clear out ; they had hardly time to get out when it collapsed in face, Colmer left 
his watch there. 
4392 Q. Both stopes on the boundary at the 350 collapsed 1 A. Yes, and she went as far as the 200. 
4393. Q. Has it been possible for ehher of the mines to pick up the ground on the boundary since? A. I 
do not think either party tried. 
4394. Q. You have heard the evidence given by the various witnesses as to the condition of the 400, 500, 
600, 700, and 800-foot levels ; you have heard the evidence given by Colmner, Bennetts, Driscoll, and you 
heard the evidence of the men that were on the level at the 600 at the time of the creep 3  you have also 
heard the evidence of the truckers of what they felt on the 400 level ;--can you say in the main, that the 
whole of the evidence is true? 1. Yes. 
4395. Q. You have seen the plans that the Central have put in showing the depleted stopes or ground 
worked in the Central Mine? A. Yes. 
4396. Q. You have heard the evidence given by the witnesses for the Central ;-now, applying your practical 
knowledge as a miner, can you say where that void or the contents of it has gone to? A. There was not 
room enough in the South Mine to contain one-quarter of it. 
4397. Q. You have heard time evidence given of the whole of the fall trending in a north-easterly direction? 
A. The first place we went to was on the 400 level, and went up a ladderway and stood on time timber that 
was across from the hanging wall to the footral1 side. We looked on the northern side down and saw a 
large hole, and after viewing that with the lights we turned round and went north two or three sets, and 
there was a pillar right between the two big falls. There wasa big cavity, into which I was told some 
12,000 yards had been put. From that we went to the 500, and I was given to understand that the creep 
extended 30 feet further at the 500 than it did at the 400. If that cavity at the northern end had run 
into the South Mine I would like to know what we were standing on when we were on that bridge. It 
could not have gone under it, and I am sure it could not go over it.. 

Commissioner I think he has made a mistake in that. The evidence is that it was running in a 
southerly direction. 
4398. 1fs. Edwards.] Q. From your experience, at what angle will mullock ruà? Q. It might run at 45 
degrees, but I doubt if it would where thereis timber. It would choke itself long before that. 
4399. Where a fall takes place there must be some cavity below for the stuff to fall into? A. Yes. 
4400. Q. You have heard it said that all these stopes in the Central Mine were well mullocked up 
Mr. Hebbard's report says "You will therefore see that with the piPer and stope system in vogue, and time 
close system of mullock filling adopted, a creep of the extensive nature of the one under notice was practi-
cally impossible, and that every provision that human foresight could suggest was adopted with a view to 
the safe administration of the mine" i_I  assume that, before any large quantity of stuff could fall away, 
there must be some cavity for that stuff to fall into 1 A. Yes. 
4401, Q. You will see this plan of the Central Mine at the 400 level [Exhibit ito 2]; do you see the 
red hatching there-that I take it, is the ground crushed down from time evidence, can you tell me 
where that ground has gone ;-from your investigation of the mine, has it gone towards the South 1 A. It 
has gone towards the South. 
4402. Q. Can you account for this : that, assuming all the stopes in the Central Mine had been mullooked 
tight up to such an extent that every Irovision  that human foresight could suggest-closely filled with 
mullock-can you account for the plat sheets and railway iron that fell from time 400 level being 32 feet 
underneath and 12 or 14 feet in a north easterly direction from where they were on the level? A. No. 
4403. Q. Could that cavity be accounted for ; would that back fall in would that have given it a trend 
in the opposite direction ;-it must have been open to the north east before it could have fallen north-east I 
A. Yes. 
4404. Q. So that, in order that these p1st sheets should fall in this direction, there would have to be a 
cavity in that direction, and that is in an opposite direction to where the South is ? ci. Yes. 
4405. Q. Then, again, in order that this creep here should extend 40 or 50 feet on the 500-foot level 'in a 
north-easterly direction, there must have been a fall in the north-easterly direction 1 A. Yes. 
4406. Q. That is in an opposite direction to your mine? A. Yes. 	 . 	- 	4407. 
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4407. Q. When you come to Exhibit 1, and get on to the A 2 and A 3 on the 600 level in the Central 
Mine, you find that the extent of the crushed ground does not go any further than 50 feet in the Central 
boundary? A. Yes. 
4408. Q. Assuming this is all crushed ground, there must have been some cavity for it to fall into ? A. Yes. 
4409. Q. You see this is 50 feet wide ; is it posib1e that Mr. Hebbard's statement is true-that if they 
were all closely mullocked up to let down the ground that was crushed there from the 400 to the 
500, and from the 500 to the 600 ;-what do you say to well-filled stopes that will let down the 
ground like this? 	A. They were not closely filled. 
4410. Q. Did you hear Mr. Hebbard say that the pillar at the 600 level-that they had started to stope 
away from the boundary-that they had increased the stope to 75 feet 1 A. Yes. 
4411. Q. I think you have been lately through the stope in your ground at the 600 level? A. Yes. 
4412. Q. When were you there last? A. This morning. 
4113. Q. How far from the shaft is it ;-will you describe it? A. It is about 400 feet from the shaft, in 
towards the Central boundary from the main shaft ;ahout 150 feet in from the Central boundary. We 
went up the steps until we came to the 10th floor. 
4114. Q. How far in a direct line from where you left on the level 1 A. About 50 feet in towards the 
Central boundary. When we got to the 10th floor it is broken ground-ore lying there; it had come from 
the back on to the timber. We went about 20 feet further and crawled in to the 12th or 13th 
floor. The back was standing as solid as a pile. All that iscrushed down ; it is sulphicle-no mullock at 
all-within 60 or 70 feet from the Central boundary. 
4115. Q. I{ow was the back as you got in towards the Central? A. Coming down on to the ore, about 
3 feet standing firm without any break in it whatever. 
4416. Q. From your,experience, do you think that any cavity at the 600 level originally existing had 
anything to do with the creep in the Central Mine in October 1 A. No. 
4417. Q. You know the whole of the boundary from the 400 level down to the 800 ;-do yol know 
of any cavity on your side of the boundary that would cause this ruin to the Central Mine 1 A. No, I 
do not. 
4418. Q. You have sent in a report to the Chief Inspector of Mines ;-you sent in this report after making 
careful investigation, and you still say that the statements in this report are in accordance with facts 1 
A. Yes. 
4419. Q. Do you wish to alter or amend your repo! t in any way '1 A. No. 
4420. 9. At the 425 you say no new settlement was visible on this level ;-was there any visible 
settlement at the 400 level-any pressure coming in? A. Yes. I did not see that at the time. 
4421; Q. Then you want to modify your report to say there was no indication at the 500, but at the 
425-feet there was ;-what was it 1 A. Two sets from the cage-35 feet from the boundary. Since this, the 
drive has been breaking down gradually. 
4422. Q. What fact did that movement appear to you to arise from--from a fall, or pressure from the other 
si'e ? A. I think a fall and pressure. 
4423. Q. Do you know what condition the bottoms at the 3.50 level were left in at the time of the 
1892 crush 1 A. I could not say. 
4424. 9. Were they solid and sound 1 A. I could not say. 
4425. 9. From your experience, to what causes do you attribute this movement? A. Having been in both 
mines, and having taken particular notice of the fall and the way it has extended in both mines, and seeing 
that it extended further at the 500 than at the 400 in the Central, I come to the conclusion that 
it was a more heavy fall above the 400 conjointly with crushing the timbers and filling up the gangway, 
and that is wliei e the niullock went to. 
4426. Q. That would account for the northerly trend of some of this crush ? A. Yes. 
4127. 9. And that would account for the timbers on your boundary being affected as they are I A. This 
fall had crushed the timbers down, and they gradually broke, and that is why there was no more (lust than 
there was. If it had gone at the bottom first, and top afterwards, the men would never have got out. 
4428. 9. So you think it occurred above the 400 level first? A. Yes. 
4129. 9. You know it is more noticeable in the Central than in the South I A. Yes ; it shows that. 
4430. 9. Do you know of any precaution or care that could have been taken by your company that was 
not taken to prevent any injury to the Central Company ? A. We have always taken the greatest care of 
the boundary for our own sake and for theirs too. I have never had any complaint. 
4431. Q. You were underground manager at the time Mr. Greenway was consulting engineer for the South 
Mine? A . Yes. 
4.132 Q. Do you know of any agreement being entered into between the two companies with reference to 
the boundary I A. I do not know. 
4433. Q. Did you ever have any instructions from Mr. Greenway not to go to the boundary? A. If we Lad 
we should have had to wait for four or five years for the Central to get to the boundary. 
4434. 9. You had no instructions to keep away from the Central boundary? A. No. 
4435. 9. Mr. Ilebbard, in his report, says : "To further show that there was some considerable anxiety on 
the part of this mine's officials as to the state of the South Mine's boundary workings, I may say that 
shortly after becoming connected with this corporation T suggested the advisability of offering to fill up a 
section of the South Mine workings on our boundary, which oibr was accepted, after a little pressure had 
been brought to bear, and the work commenced. The section proposed to be filled would have taken about 
8,000 cubic yards to fill it., but 'we were ordeied to stop when about 1,200 yards had been put in" ;_was 
there any pressure brought to bear on you I A. No. 
4136. Q. Was there any pressure brought to lear by the Inspectors of Mines to compel you to mullock-up 
your sets? A. No. 
4437. Q. I suppose that section was filled up by the Central to 178 sets, and, I believe, after that your 
own naullock pass was completed to that level or the level above, and you commenced to put the inullock 
in 1 A. The Central put in seventy-eight sets more than agreed upon. I think there offer was 1CO sets at 
£1 a set, and we allowed them to till seventy-eight sets more than that. Mr. Howard and Mr. Courtney 
arranged the matter. 
4438. Q. And after that that stope was filled up with your own mullock? A. Yes. 

4439. 
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4439. Q. Mr. Hebbarci, in his report, says " I have no desire to throw personal blame on the officers of 
the South Mine, because I know that in the matter of the notorious incompleteness of tha filling of the mine 
they are more or less the victims of circumstances ; but I do maintain that the facts of the case show that 
the recent creep is the direct result of the o]d creeps in the South 1\liiie which have never been investigated 
or filled, and that the management of this mine is in no way responsible for it" ;-is that true I A. No 
Mr. Hebbard has not been through the mine these twelve months. It is not true. 
4440. Q. Is this statement true : "The facts of the case being as I have stated, we have on one side of the 
boundary a series of very incompletely filled stopes which have suffered movement at four distinct periods, 
without counting the original creep at surface (the lack of filling is proclaimed by the official reports, and 
is well known to your officers), and on the other side a series of stopes protected by solid pillars and 
completely filled with mullock";-is your boundary so rotten and his so perfect? A. No. I think the South 
was as safe as the Central was. 
4441. Q. If the Central side had been protected by solid pillars completely filled with mullock, would that 
creep have happened I A. No, it could not. 
4442. Q. Then again, Mr. liebbard says : " Observation during the whole time since the creep occurred 
shows that the v, hole of the movement is in a slanting direction to the South " ;- hat do you say to that? 
A. It did not appear so to me when I saw the Central Mine. 
4443. Q. is that true? A. No, it is not a fact. 
4444. Q. Is not the greater portion to the north ? A. Yc s, as far as I am a judge. 
4145. Q. Then take this clause : "My theory, which you will observe is based on facts as enumerated, is 
that the present creep was caused by a fall in some of the old creeps in the South Mine. The cavity in our 
mine could not have been caused by any other means than by the running of the mullock into some open 
space, and it is not accounted for by the possibility of any shrinkage in our own workings"; what do you say 
to that-as a practical man, what do you say to a statement of that sort? A. It is not true. 
4446. Q. Is there any ground for a theory of that sort? A. I do not think so. 
4447. Q. Again, he says: "On boundaries of sections, stopes, and South Mine, paddocking laths were 
invariably used to prevent the mullock filling from breaking away ";-you have seen paddocking laths break 
away and the contents of some sets run out? A. Yes. 
4448. Q. Do you think, if the paddocking laths broke, would a large quantity run from the stope before she 
choked? A. Not a great lot, unless there was a large open space below it. 
4449. Q. At the incline of at least 45 degrees? A. Yes. 
4450. Q. In reference to the footwall stopes, what is the ordinary shrinkage in rnullock, even if put in 
horizontally ? A. I think it is a hard job to tell; but I should think about 10 per cent. 
4451. Q. Information was supplied to the local Inspectors of Mines of the amount of mullocking done for the
year ending 31st December, 1902, and I believe th amount was 28,723 cubic yards of mullock put into the 
mine ;-that information was given, and you believe it to be true? A. Yes. 
4452. Q. In your report you say : "S25foot level.-Within three and a half floors of the i 25-foot level an 
area, approximately 20 fteL by 15 feet at about 25 feet from the Central boundary, shows the effects of 
heavy superincumbent weight, several sets of timber having bcea crushed. No disturbance is visible below 
this point" ;-do you adhere to that still 1 A. Yes. 
4453. Q. And you say that extends now to the 4th and 5th ;-you go now to the 600, and any movement 
that took place must have been above the 400 level? A. Yes. 
4454. Q. You have read the report of Mr. Slee, the Chicf Inspector of Mines? A. I read it once. 
4455. Q. Do you agree with it? A. Yes. 
4456. Q. You have read the report of Messrs. Milr:e and Godfrey, the Inspectors of Mir.es ;-do you agree 
with their report? A. I do. 
4457. Q. Do you think they are borne out by investigation continued up to the present time? A. Yes. 
4458, Q. And nothing discovered since Nowenrbr last would in any way alter your opinion, with the 
exception of the statement as to the 400 level ? A. That is so. 
4459. Q. You have heard the statement made by the witnesses that a large " vug" existed in their mine, 
one at the 600 and one at the 700 level-a big cra'k or crevice ;-do you think that these "rugs" are a 
source of danger to the working of a mine? A. Yes; unless you timber them and fill them up. It is no 
rise putting loose stuff into them. 
4460. Q. Did you see the one at the 600 level in the Central Mine? A. Ycs ; it was 80 feet long, 30 feet 
wide, and 30 feet high. 
4161. Q. Was the bottom of it explored? A. If it is a continuation of the cne they found on the 700 foot 
level I do not think they ever found the bottom of it. 
4462. Q. Unless they could get to the bottom of it, what means would they have of filling it ;-has that 
been done? A. I think it was filled with sulphide ; I saw some rocks in it that I would not like to try and 
lift up. 
4463. A. Do you know where they came from? A. No. 
4464. Q. Lumps of suiphide ore? A. Yes; they must have got there from the back. They were never put 
tip there by human strength. 
4465. Q. Do you think the presence of the "vugs"in the Central Mine and the cutting away of the 
ore pillars would strengthen or weaken the mine? A. Weaken it, certainly. 
4466. Q. You have heard the evidence of the witnesses here who stated that in some cases the ore pillar 
and stope were worked on at the same time ;-is that the ordinary way of working the pillar and stope? 
A. I should not work it that way ; others aught have a different way. 
4467. Q. Working the pillar and stope at the same time-does that agree with this statement : That the 
stopes were protected by a series of pillars ";--if the pillar and stope were worked at the same time, would 
the pillar be any protection to the stope? A. No ; it is a drag on the stope. 
4468. Q. We have a statement from Mr. Ile.bbnrd that en the SCO level the pillar was left 12 feet 
wide running across the lode against your boundary-friable ore ;-would that be any protection I A. It 
was not friable ore; it stood there four or fire yars without any protection. Is has been worked out 
since. 
4169. Q. So there is no pillar on the boundary from the SCO to the ECU bOry the 500 level? A. It has 
been worked out since. 

4470. 
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4470. Q. In reply to Question No. 3772, Mr. }lebbard says 'As it has been explained over and over 
again, the pillar of ore remaining was of such a rotten character it was deemed advisable to remove it and 
put in timber." Then read his replies to Questions Nos. 3769, 3774, and 3775. As a practical man, Mr. 
Mayne, can you put anything underground as good as nature had there originally? A. Not as good as that 
pillar was by a considerable lot. That pillar had to be blasted out, and when doing so the blasting tore c-if 
a large piece of ground on the western side, and I had to send my timber-men in to secure the ground. That 
is on the 600-foot level. 
4471. Q. Does that ore alter in character? A. It gets softer as it gets towards the 500-fLot level. 
4472. Q. Is it sufficiently strong to support weight? A. If left intAct ftom the 600 level up but they took 
away the foot of it. 
4473. Q. If it had been intact at the 600-foot level I A. It would have been there now. 
4474. Q. If they had not cut it away at the 600-foot level would there be sufficient at the 500-foot level to 
support the weight? A. I do not know that they had a pillar at the 500 level. 
4475. Q. Assuming that they had a pillar? A. Yes. 
4476. Q. Was it better than any mullock or timber that could be put in 1 A. Yes. 
4477. Q. Do you think the reason was that it was good saleable ore? A. I think they wanted the ore at 
the time. 
4478. Q. You have heard Mr. Hebbard say that the reason they knocked off machine-drills was not on 
account of blowing the mine about, but that hand labour did better work I A. That might be in some 
ground. It is not my experience in my lower levels. 
4479. Q. You have the same run of country ? A. I do not know ; I have not been through the Central 
much. My experience is that machines are cheapest. I have increased mine 10 per cent, in the last twelve 
months; I have put on ten extra ones. We had nine before; we have twentythree now. 
4480. Q. There is a wide lode in their mine, and elsA in yours? A. We work ours 35 feet wide at the 
600-foot level at the boundary. 
4481. Q. Are there any peculiar difficulties in this lode to make it difficult to cope with to prevent slips or 
falls from the footwahls ? A. Yes. 
4482. Q. And it is a fact that owing to the difficult character of the ore body-hard sulphide, soapy head, 
jointy ground, &c.-that great difficulty is met with in dealing with it? A. It causes small falls at times, 
and brings down others. 
4483. Q. Do you know of any precaution you could have taken, and did not take, wherely this might have 
been avoided? A. I do not know of any. 
4484. Commissioner.] Q. Could you give me an idea of the amount of mullock which should be put in a 
mine in proportion to that taken out? A. I could not give you that, for there is a lot of mullock put in 
that we do not keep an account of. 
4485. Q. In your returns to th inspectors you give a certain amount of ore filling ;-does that mean filling 
put into the mine? A. As I explained, we have not been using this on the whole of the mine. From the 
southern end we were working some open stopes where we were breaking most of the ore. This has not 
been distributed throughout the whole of the mine ; almost as much is going in the north end as is 
coming out. 
4486. Q. This represents the filling put in from the surface? A. Yes; we had the mullock out of the 
drives and cross-cuts, but we do not measure that. 	 - 
4487. Q. In the matter of mining on the boundary, is there anything you can recommend? A. Provided 
they both get there together-one should leave a pillar. It is hardly fair that one should have to wait until 
the other party gets there. If we had not worked out that ore between six and seven years ago, our mine 
would have had to go idle, because our ore was worked out, and we considered we had only six weeks' work 
until I prospected and struck another bit on the 600 foot level further south. 
4488. Q. I think you know that in the Proprietary and Block 10 there is an understanding to allow a 
pillar to remain ? A. I do not know of it. I know they did it in their other blocks. I tldnk it is a 
difficult question to settle. 
4189. Q. Do you think it should be that the mine who gets to the boundary flrt should take out the other 
owner's ore body and arrange it that way? A. One might be particularly rich and good in ore-body, and 
the other one might not know anything of what is on the boundary, and would in all probability have to 
close down. 	 - 
4490. Q. There is nothing you can suggest as to working on the boundai'y? A. I would suggest that they 
start on the boundary and work away. It is not altogether advisable to leave pillars, because one little 
mine may have the best of the ore there, and if they had to wait until the other mine works theirs out it 
would be unfair. 
4491. Q. You mentioned something about the machine-drills; you have increased the number of your. 
machines ;--do you use them where there is square set filling? A. No, not in the furthest end ; we get in 
with hand-drills. 
4492. Q. In heavy ground is it not safer to keep square set timber overhead ? A. Yes; it is safer in loose 
ground I should not use machines in broken ground. You could use them in heavy ground. 
4493. Q. Would not extra force from the machine-blasting interfere with the timbering? A. They put in 
some big charges in hand-drilled holes. It is not necessary to put in a heavier charge in machine-drilled 
holes than in hand-drilled ones. 
4494. Q. In filling up in the backs, would it not be advisable to have a wioze there through the hack to add 
the filling, if necessary ? A. We do not throw it up, with the exception of at the 400 level, where we had 
no communication, and we had to put a cage there to lift it. 
4495. Q. In the case of the Central where the winze was put down, should there be any necessity to put 
down such a winze? A. Yes, and more than one. 
4496. Q. To keep the supply of mullock up? A. Yes, and for air. 
4497. Q. You have heard the evidence given right through about the creep, and the four witnesses who were 
in the 600 level, that there was at first a slight wind with a certain amount of dust ;-woulcl that not 
indicate a fall or run of ground 1 A. That is my theory. 
4498. Q. If it was a heavy fall the wind would, consequently, be increased? A, It would not affect them 
at the 600 foot level. 
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4 09. Q. You know that the second lot of wind was the heavier, would that not indicate that there were 
two falls or runs? A. I think the first was heavy, and after the fall got on top of the stopes the heavy 
pressure made the timbers creak-our timber-man said he heard the timbers creaking, and then the fall 
occurred. I think there was a very heavy fall on the 100-foot level that crushed the timber down till they 
could stand no more, and burst. 
4530. Q. The evidence is that the heaviet fall occurred half an hour after the first; and other evidence is 
that the wind from the second was greater than the first-that they heard no fall the first time, but the 
second time a distinct fall? A. By the other falling above the 400. 
4501. Q. Other evidence is that the draught came from the 500-foot level? A. That might be rushing down 
the winze and spreading itself. 
4502. Q. You say you climbed up the stope twenty-five floors from the sill on to the back? A. On the 
crushed ground. 	 - 
4503. Q. Was that square set timber there? A. Yes. 
4504. Q. Could you see the timber underneath I A. Yes. 
4505. Q. How was it standing? A. Some crippled, and some standing perfectly straight. 
4506. Q. Was there any muhlock winze there? A. That stope was filled from the sill floor up to the tenth 
from wall to wall. 
4507. Q. There was no winze into that, no means of getting into it? A. It is a ticklish place to crawl up. 
4508. Q. Do you not think it would be advisable to have a winze there? A. We had one before the creep 
coming there. That is why we tried to crawl up the other way, but it was broken. 

[The Commission adjourned till Monday, 30th March, 1903, at 1030 am.] 

MOiYDAY, 30 dIARCH, 1903. 

[The Royal Commission sat at 1030 a.rn. in the Town Hall, Broken Hill.] 

3 rzzitt : - 
ERNEST LESLIE MAITLAND, EsQRIitE, POLICE MAGISTRATE AND WARDEN, 

BROKEN HILL, ROYAL Col\IMISsI0NER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Sulphido Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. R. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver-mining Company 
(No-Liability.) 

Mr. W. J. Wise, Secretary Barrier Branch Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Association. 

Samuel Mayne, re-sworn, and examination continued :- 

4509. Commissioner.] Q. in answer to Question No. 4488, you said "I know they did it in their other blocks." 
I understand you wish to amend that answer? A. Yes, I do not know of any pillar and stope system in the 
Proprietary Mine. 
4510. Q. Do you know if there is any pillar between Block 10 and Blcck 11? A. No, I do not know. I 
was never in the mine. 
4511. Q. In view of this extensive creep in the Central Mine, do not you think it would be advisable to 
leave a solid floor underneath_say at the 800 level to protect the miners working underneath ? A. It is 
impossible to leave it at the 800-foot level, it may b left provided they go to 900 feet. 
4512. Q. Do not you think such a thing desirable ? A. Yes, I should Fay so ; unless as I said there might 
be a poor little mine who got no ore at all until they came to the 800-foot level. 
4513. Q. I mean for the protection of the men working lower down ? A. I suggest that boils start from the 
boundary. 
4514. Q. Do not you think it would be advisable to leave a floor right across the mine to prevent the creep 
coming down any further-right from side to sidp, say 50 feet dc ep? A. No, I do not think so. It may 
be advisable; but that is a matter of opinion. But I do not think yod could leave a floor-not for any 
considerable time. 
4515. Q. You see how difficult this country is-and do you not think it dangerous for the men working 
below-do you not think it might do sthll further down ? A. Possibly, but not probably. 
4516. Mr. Hall.] Q. You remember the creep that took place in 1892, that you gave evidence of? A. Yes. 
4517. Q. The report of Mr. }-Iebbard on that creep, of the date of 18th June, 1892, was put in as an exhibit 
in this case: he was then inspector of Mines ;-have you seen that report I A. No. [The Secretary read 
Exhibit No. 25.1 
4518. Q. Do you agree with that report, or do you differ from it ; there it says the creep took place on 
Wednesday ? A. I do not know that I agree with it, and I do not know that I disagree with it. We all 
considered at that time that the square set timbers were safe with angles and bevels. At that time there 
was no filling, and it was no doubt that the hanging-wall side caused the collapse at that time. 
4519. Q. Take the second paragraph of the report, is that correct? A. Yes, that is about correct. 
4520. Q. Take the next paragraph, is that practically correct? A. I should say it was the timbers lower 
down, if any were rotten at all. I do not think any at all were rotten. 
4521. Q. What do you nsean by lower down? A. Below the 200 and about the 300 level. 
4522. Q. Turning to your answer to Question No. 4386, it reads: "Q. Can you say how soon before that 
you were in the mine-ia that stope"? And your answer is : "I was there at 11 o'clock on Nonday ; I 
was in both the Central and South Mine stopes I was through them." Do I understand that was the last 
time you were there before the fall occurred in 1892? A. I was there at 11 o'clock, before the creep 
occurred. I could not say definitely the day, it is so far back. 
4523. Q. Is it correct where you say "It was a Monday" I A. I could not be sure. It must have been a 
Wednesday that I was there. 	 - 

- 	 4524. 



123 
Witness-S. Mayne, 30 March, 1903. 

4524. Q. Did not the South Mine withdraw its men from its stopes on its side two days before the fal 
occurred 	A. No, they did not ; they had just as much chance of getting out as the Central men had. 
4525. Q. Were the South men working right up to the time of the creep 1 A. Right up to the time of the 

creep. 
4526. Q. The question was asked of Colmer, Question No. 4097 : "Had the stope been showing signs of 
weakness 1" "A. Yes, the men had been turned out of it, because it was talking so bad. We were sent in 
on a Monday afternoon to try and fix the stope up." Can you tell me if that is correct? A. That was the 
Central side he was talking about. He was a timber-man on the Central side then. 
4527. Q. Do you remember Mr. liebbard going through the stopes later than you? A. No, I did not see 
him in that stope, though I may have. 
4528. Q. You are quite certain that it was the clay of the creep that you went there? A. Yes, quite certain. 
I was there at 11 o'clock the clay of the creep. 
4529. Q. You have made a mistake in the day of the week,-is it not quite possible that you have made a 
mistake in having visited the stope? A. No, I am certain of the time. 
4530. Q. Were any men in the Central timbering up after the men in the South were taken ofF the work? 
A. No, they were continuing timbering on the boundary when some of the South men took out the niatorials. 
4531. Q. Were the Central men timbering when the South men were taking out the trucks, &c. I A. They 
were both timbering against the boundary, and some of the truckers were shifting the tools on both sides. 
4532. Q. So far as the South is concerned, you have never attempted to pick up the ground? A. No, nor 
the Central either. 
4533. Q. Were not the timbers at the bottom in the 350 level in bad condition before this creep that took 
place in 1901? A. No. 
4534. Q. You remember giving evidence before Mr. Commissioner Wade, in June, 1901, after the creep 
occurred? A. Yes. 
4535. Q. Look at Question 38 in that report ; what slope would that refer to? A. Between the 600 and 
500 levels. The timber was not bad, time fall broke it down. 

[The evidence taken before the Royal Connnission held at Broken hill on f271h June, 1901, Questions 
1 to 3175 inclusive, and Questions 1782 to 1826 inclusive, put in and marked Exhibit No. 33.1 
4536. Q. I think a fall had occurred in that same stope about two years before that? A. Yes. 
4537. Q. Is there any reference on any of the plans put in as Exhibits to the effect of that fall in 1899? 

A. It was not necessary, because we put timbers in. 
4538. Q. Did not that fall leave an opening of a very considerable size? A. No, it was not big, it was only 
a quantity of ore that was there. 
4539. Q. Was not the opening about 50 feet long, 30 feet wide, and somewhere about 5 or 6 feet high? 
A. That is after the ore was taken out. We could walk along the back and touch it with a 3 foot drill 
anywhere, and touch it in some places silting down. 
4540. Q. Was not the size 50 feet long, 30 feet wide, and somewhere about 6 feet high? A. It ,night have 
been that. 
4541. Q. And do you call a cavity of about 10,000 cubic yards nothing? A. Not when it is taken away and 
timber placed in at the back. 
4542. Q. As a matter of fact, nothing was clone to that fall until some four months after it occurred? 
A. I think, some two or three months. The reason we did not do anything there was because the timbers 
were creaking, and we thought we would leave it until it settled down, as is done in many other cases. 
4543. Q. Was that time only fall that occurred in that part of the mine? A. No, we had a little fall later 
on-in 1892, I think. 
4544. Q. Was there not a fall before the 24th May.;-that is the only fall between 1889 and the 24th May, 
19017 A. Yes. 
4545. Has anything been done to that stope since May, 1901 1 A. It did not need anything, because the 
timber was standing intact, and the ground perfectly safe. 
4546. Q. Nothing was done, I understand? A. At the time of the accident we put timber along the edge. 
4547. Q. Nothing was done to recover the bodies? A. No. 
4548. Commissioner.] Q. You are referring to May, 1901 1 A. Yes. 
4549. AIr. Hall.] Q. I think no timbering or anything was done since that fall that occurred two years 
before May, 1901 1 A. Yes, it was closely timbered from wall to wall, except a small portion. 
4550. Q. I am referring to the fall that occurred in 1899-my question was, has anything been done to that 
stope since the fall of 1899, in the way of timbering, since the fall of 1899-has anything been done in the 
way of timbering or mullocking? A. We took away all the stuff and closely timbered it, except a small 
portion on the southern and where the- men were killed. 
4551. Q. Well then, your answer to Question 178 will not be correct, because you say you timbered it 
closely ;-this was your answer: "178. Q. Since that fall about a couple of years ago, has not that 
particular spot where the accident happened stood ever since without timber" ? " Yes." A. Perhaps you 
do not understand me. I said the stope was closely timbered from wall to wall with the exception of a 
small stope where the men met time accident, that is where we were working to. 
4552. Q. These stopes where the accident occurred, both in 1899 and 1901, was the stope which you went 
endeavouring to explore last Friday morning? A. Yes. 
4553. Q. I think you told us that that main cross-cut that you started to go up from the backs of these 
stopes was about 170 feet from the Central boundary? A. Somewhere about that. 
4554. Q. You told us you went up ten sets in height? A. Diagonally. 
4555. Q. And that took you in some 50 feet nearer the Central boundary? A. Somewhere about that I 
think. 
4556. Q. From there you went in about 20 feet further towards the Central Mine? A. Yes; and then 
went two or three floors above that; 20 or 30 feet towards the .Central boundary. 
4557. That would leave you 90 or 100 feet from the Central boundary I i-i. 70 or 80 feet. Not more than 
80 feet from the Central boundary, because as we went up we had to go back step by step. 
4558. Q. Have you been clown between the 500 level, down to the 600 level and down from thero through 
the stopes at any point nearer the Central boundary than 80 feet since October last year? A. I have not 
been down there at all. 
4550. Q. Is it possible to get down through these stopes 7 A. No. 	 4560. 
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4560. Q. You really do not know what the place is like, what the ground is like on the boundary between 
the 500 and the 700 levels? A. No, [do not know, it is only surmise. 
4561. Q. Is your answer to Question 4417 quite correct when you say you know the whole of the boundary 
from the 400 level down to the 800 level? A. I did before the crush. 
4562. Q. But you do not now ? A. I doubt whether the other mine knows now either. 
4563. You do not know anything about longitudinal cross sections and cross sectional plans of the working 
of the mine? A. No. I do not. 
4564. Q. At the time of the accident in May, 1901, below the 500 level you were working a stope very near 
the Central boundary? A. Something like 15 or 20 feet, we were above the 500 level. 
4565. Q. Below the SOD level did not the stope go much closer to the boundary? A. It does at the thirteenth 
floor, where the intrusion comes in and throws it back. 
4566. Q. Were you not working near the Central boundary at the time? A. Not nearer than 30 feet. 
4567. Q. Were not the Central working their stope near to the South boundary as well? A. I could not 
tell you. I believe they were, on account of Mr. Rowe stopping the firing there on the friable ore. 
4568. Q. You were firing too? A. We had need to in ours. 
4569. Q. Before October last year how often had you been through the Central Mine? A. I do not think I 
was ever through it., only once with Mr. Hebbarcl and Mr. Wainwrigbt. We went down to see the shaft. 
I remember going through the stope somewhere between the South boundary and the Central. That is 
where they were taking the timber out and making an open stope. 
4570. Q. Since the accident in October, how often have you been through the Central 1 A. Twice. 
4571. Q. These are the two occasions when the inspection was made for the purpose of this inquiry I 
A. Yes. 
4572. Q. Have you ever worked the South Mine on the pillar and stope? A. No. 
4573. Q. Have you ever had experience of working mines on the pillar and stope system? A. Not on the 
Barrier. I have seen it in copper mines where they have small lodes-about twenty years ago. 
4574. Q. A small copper lode is different from a vast sulphide lode? A. Yes. 
4575. Q. You really cannot give evidence of the working of the pillar and stope principle with any authority 
-you have never had any experience of it yourself? A. No; but I have an idea. If I had one on the 
boundary I would not take it away. 
4576. Q. You do not approve of taking away the pillar on the boundary? A. Not if the other isgone. Not 
unless I was going to finish up with the mine. 
4577. Q. In answer to Question 4466 you said : "I should not work it that way. Others might have a 
different way"? A. I am still of the same Opinion. 
4578. Q. Would it not depend entirely on the circumstances of each mine and the quality of each pillar and 
stope as to what you would do? A. I do not say what anyone should do. 
4579. Q. Is it not impossible to give an answer to anything like that in a general way? A. I do not know 
that it is impossible. 

4580. Q. The next Question, No. 4467, "Q. Working the pillar and stope at the same time, does that agree 
with this statement : 'that the slopes were protected by a series of pillars ' ;-if the pillar and stope were 
worked at the same time would the pillar be any protection to the stope? A. No; it is a drag on the 
stope."-Would that not depend entirely on how much work was done on the pillar and stope? A. If a 
considerable amount was done it would not be much protection. 
4581. Q. And by the same parity of reasoning, if a little were done it would be a great protection? A. I 
could not say. 

4582. Q. You were asked, Question No. 4432, Q. Do you know of any agreement being entered into 
between the two companies with reference to the boundary"? And your answer was "J do not know." As 
underground-manager you would surely be informed of such an important arrangement as to the under-
ground workings? A. I would be informed if it was made. 
4583. Q. It would strike you as extraordinary its not being mentioned? A. They might have talked it over, 
but I do not know what was done. 

4584. Q. Mr. Greenway never informed you of any agreement to that effect; or did you receive any 
correspondence, directly or indirectly, to the effect that an agreement was come to, or did you become aware 
officially of any arrangement entered into with your mine and the Central as to a boundary arrangement? 
A. I cbd not. 

4585. Q. You simply caried out the plan of working the mine without any interruption from Mr. Greenway 
or any other person 1 A. Yes. The Central never said anything. They came through pretty often and 
never said anything about it. 
4586. Q. Do you know if any pressure was brought to bear? A. No. 
4587. Q. In the light that nothing was said to you about the question of leaving a pillar on the boundary, 
do you know if press:ire was brought to bear on the directors, or any others, or Mr. Greenway about 
inullocking between the 600 and 700 foot levels? A. I am sure there was not. 
4588. Q. Were you not unwilling to have the mullock put in 1 A. No ; we were very satisfied. We kniw 
our own pass would be holed from the surface, and we would be able to get better and cheaper. 
4589. Q. Then you were unwilling peronally that the Central should put in any mullock? A. I thought 
I could do it inuch cheaper. Our stopes were perfectly safe at the time. I was neither one way or time other. 
4590. Q. Were you present when Mr. Courtney and Mr. Howard arranged for 100 sets? A. I was in the 
office when Mr. Howard and Mr. Courtney made the arrangement to fill 100 sets at £1 per set. 
4591. Q. Would the filling of 100 sets only have the slightest good effect towards making that stope good ;-would it not only be a drop in the bucket? A. It was not much. 
4592. Q. Only approximately about one eighth of what mullock should be put in? A. A little more. 
4593. Q. Would it not be only about one hundredth paut ;-were thre not thousands of sets in that stope? 
A. That is two yrars ago. I never measured it, and never counted it. 
4594. Q. Filling up 100 sets in a stope of that dimension would be very little indeed 1 A. It would not be 
mu oh. 

4595. Q. We have been informed how much mulloek was put in by the South Mine during time twelve 
months ending 31st December, 1902 ;-.were similar statistics given to the Minin,c; Inspectors for the year 
19017 A. I have nothing to do with that. 
496, Q. Were the returns only made for 1902? A. I do not know. 	 4597. 
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4597. Q. Have you any idea of the amount of mullock put in during 1901, or for the year 19001 A. I do 
not know at all. 
4598. Q. Turning to Mr. Hebbard's report of the creep of 1902, this paragraph appears, "Subsequently, 
when mullock-fihling of depleted stopes became the vogue, the South Mine opened a quarry some distance 
to the southward of the creep, the broken mullock being sent down through an old shaft-which had been 
converted into a mullock-pass-to one of the levels. In this connection it is admitted that more mullock 
was taken from the pass than was put in at the surface, thereby enlarging the cavity, but to what extent 
I am not prepared to say, as I do not know definitely how much the mullock taken out of pass was in 
excess of what was put in at surface, but that the existing cavity was enlarged is indubitable ";-is that 
correct, Mr. Mayne? A. There was no cavity there. 
4599. Q. Is it not a fact that more mullock was taken out than was put in at the sudace? A. There might 
have been. 
4600, Q. Have you not admitted it to Mr. Hebbard? A. Yes, I might have. There was still one of our 
own stopes some 200 feet from the boundary. That pass went on the underlay south. 
4601. Q. With regard to the mullock required to fill up the depleted stopes, is it not a fact that it takes 
8 cubic yards to mullock up fully one set 1 A. Yes, about 8. 
4602. Q. As to the mullock put in and the question of shrinkage, does it not vary considerably whether it 
is put in vertically or horizontally, taking the same class of mullock in each case ? A. I could not say 
definitely. It is hard to tell but I should think it should. 
4603. Q. Referring to Ic'ibits Nos. 23 and 94, are you familiar with the plans of the sill-floors I A. Yes. 
4604. Q. You see the parts marked cccl on the Central Mine plans? A. Yes. 
4605. Q. I suppose you know that the parts marked red show the total area affected by the creep of 
October, 19027 A. Yes. 
4606. Q. You told Mr. Edwards there was not room for the quarter of that ground to go into the South 
Mine; -r ask you is it necessary for the whole of the contents to slip into the vacancy before the crush 
could occur ;-would not portion of the mullock running out on the boundary cause the crush? A. No ; it 
would not. 
4607. Q. It would take the whole of it to rush out before any crush cculd occur? A. It would take the 
whole of it. 
4608. Q. You think the whole lot of the filling would have to run out before the crush could occur? A. I 
think a crush about the 400-foot level caused the drives to collapse. 
4609. Q. Can you say where the first fall occurred? A. I said vertically from the upper levels. 
4610. Q. You mean conjointly in the two mines? A. Yes, certainly. 
4611. Q. The gangways that were fll'ed up, according to your theory, were they in both mines too? A. We 
only had the one gangway to fill up, that was at the 600-foot level, and in the 400 sill. 
4612. Q. There have been a number of creeps or falls in the South Mine extending from 1892 to the 
October creep? A. Yes. 
4613. Q. Have not some of these creep left cavities in the South Mine? A. Some of them have. 
4614. Q. The extent and nature of which have not been investigated I A. Some of them have. 
4615. Q. In addition to the creep of 1892, which you have already said was not investigated, and which 
involved from the 350-foot level to the surface, was the fall or creep of 1805 fully investigated? A. That 
was not investigated. You could not get at it unless you sank a winze 400 feet from the surface. 
4516. Q. It was impossible to guess the extent of the cavity left there? A. It was no good guessing. 
4617. Q. Was there not a creep or fall between 1892 and 18951 A. No ; I do not know of any. 
4618. Q. May there have been creeps or falls between the years 1895 and 1899 and you have forgotten 
them ? A. I do not know ; there might have been one of a few tons. 
4619. Q. Did not the movement of the footval1 occur about 1897 or 1898 in the stopes about the 600-foot 
level? A. There might have been a bit of the footwall slip off; but I cannot remember anything else. 
4620. Q. Might that have left a cavity I A. No ; I do not think so. It did not. 
4621. Q. Then this cavity from this slip of 1899-that left a cavity? A. That is a fall off the back when 
the timbers were broken. 
4622. Q. Then a smaller fall about the beginning of iDOl-a cab that slipped? A. I do not call that a fall; 
there might have been one or two trucks of stuff; but if no one gets killed they do not call it a fall. 
4623. Q. Is the north end of the fall of 1895 80 feet from the boundary? A. Yes, about 80 feet from the 
boundary. That is the closest to the Central boundary. 
462 t. Q. The fall of May, 1901, carried broken ground still further up towards the 350-foot level 7 A. Th"re 
was no level above that. 
4625. Q. It does carry it nearer in height to that level? A. Yes. 
4626. Q. Referring again to Mr. Hubbard's Report (Exhibit No. 9) this piragraph occurs "To my 
knowledge nothing in the way of investigation of the extent or position of the series of creeps in the South 
Mine has ever been undertaken, there being so little ground or ore between them that a heavy fall in either 
of them would break the separating ground and make them one, as has evidently happened, seeing that in 
the South Mine a movement can b traced from surface down to 700-foot level " ;-is that correct? A. I 
think it is incorrect to a large extent, because we have inspected the workings, except the 400 where it was 
impossible to get at it. 
4627. Q. Is that the creep of 1895 1 A. Yes, on the western side. 
4628. Q. Has the fall of May, 1901, ben investigated and secured? A. Yes, at the time with the exception 
of the further end. A small corner, about 60 feet away. 
4629. Q. After June of last year when that stope collapsed, was there any investigation made by the South 
Mine, or any filling done to the so,)(,, oranything done to secure it-when Mr. Hebbard and you found it 
had collapsed? A. No. 
4630. Q. Evidence was gi on that the mullok tunnel was a bit affected ; it is in solid ground, is it not? 
A. Yes. 
4631. Q. You did not expect that to show much signs ? A. No, 
4632. Q. During the half-yer ending 30th June, coul 1 you put in as much mullock in the South Mine as 
you would like to have for its security ? A. No, not quite_I mean both ends of the mine. 
4633. Q. The directocs stted that more mullock would have been used during that period if it had been 
available? A. Yes. 	 4634. 
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4634. Q. And that for some time past it had been the cry of the management that they had not sufficient 
mullock? A. Some places we might have worked, but could not work them. We had several places idle. 
4635. Mr, Wise.] Q. Do you know of any stopes in the Central Mine below the 400 and 500 levels? A. I 
have seen them as I went there. 
4636. Q. Was it an open cut close to the boundary ;-have they an open stope any where near their boundary? 
A. I do not remember. 
4637. Q. The place where the men had to take out their tools at the 300 ;-did ltli miners leave that place 
just at the same time? A. Yes, a watch was left in both mines. 
4638. Q. Who was the mining inspector then? A. Mr. Hebbard, I think. 
4639. Q. Was anything done to secure that place in either mine? A. I do not think so. 
4640. Q. This stope where the men were killed in 1931, was there anything done in that stope after the 
bodies were recovered ? A. No. 
4641. Q. What was the size of the stope? A. About 50 feet long north and south, about 24 or 25 feet wide, 
timbered up with square sets. 
4642. Q. Why was it not filled up with mullock 1 A. We wanted to fill the lower levels first. I used to 
travel through it pretty often. I wanted to fill the lower levels first. 
4643. Q. Do you not remember saying at the inquest that it was dangerous and treacherous ground at the 
stope ? A. I might have. 
4644. Q. I suppose the inspectors had a look at it after the bodies were recovered ;-did they suggest 
anything for you to do? A. They did not think it necessary, we had to put the mullock in the lower levels first. 
4645. Q. Have the local inspectors ever ordered you to secure the boundary? A. No, they never had any 
need to. If I saw anything not safe or they did, they always pointed it out to me-I always make such a 
thing secure as soon as it is pointed out to me. 
4646. Q. You were satisfied the boundaries were safe? A. I always did. 
4647. Q. Do you know if the South Company received any complaint from the Central Company? A. No, 

I do not. 
4648. Q. Do you know of any open stopes in the South Mine, close to the boundary? A. Not within 150 
feet-that is where we are working the machines. 
4649. Mr. Edwards.] Q. To go back to the report of Mr. Hebbard's, he says, "To my knovi ledge, nothing 
in the way of investigation of the extent or position of the series of creeps in the South Mine has ever been 
undertaken." Do you know what he means by that? A. It is incorrect. 
4650. Q. He says that there has been creep after creep in the South Mine that only small portions of ore 
remain in between ;-is that a reasonable statement to make? A. No, not a fair statement to make, a 
ridiculous statement. 
4651. Q. Up to the end of 1900 you were working in the South Mine, subject to the inspection of Mr. 
Hebbard? A. Yes. 
4652. Q. Did he ever complain to you about the unakilful management of the mine? A. No, he used to 
give me credit for the way I worked it. 
4653. Q. Knowing the condition of both mines, did be ever warn you of the danger of injuring the Central, 
or say you should fill UI)  the small cavities left by the 1895 accident? A. No. 
4654. Q. Would it be possible for either mine to take up the crushed ground above the 350-foot level 
A. They could not take it up-they way have sunk a mullock pass clown through. 
4655. Q. Would that not require joint action 1 A. Yes. 
4656. Q. Was that ever suggested by any mining inspector i A. I d not know, I was not in the mine then. 

4657. Q. Since you became manager, has it over been suggested? A. No. 
4658. Q. One mine could not put it clown by itself? A. It would not be fair. 
4659. Q. With reference to the mullock pass which runs to the old stope, about 200 feet from the boundary, 
could it be in any way the cause of the creep? A. There is a portion of hard ground between that and the creep. 
4660. Q. That is 200 feet away? A. Yes. 
4661. Q. When you said the fall above the 400-foot level would crush the gangways, you did not refer only 
to the ganglvays in the South Mine-you meant in the Central as well 1 A. Yes. 
4662. Q. And if they were filled, they would create the void above? A. Yes, it would take some thousands 
of yards to fill up these places. 
4663. Q. Is there any possibility of the ground between the 500 and 100 levels crushing down? A. I believe 

it is standing on top of the 500 level now. 
4664. Q. Is there any indication as far as you can see, that a cavity was left after the 1895 fall, at the 350 
level? A. No. It is too far away from it. - 
4665. Q. What solid ground is there? A. The higher you get up the wider it gets. 
4666. Commissioner.] Q. In your mine do any men work by themselves? A. No. 
4667. Q. What is the system 1 A. There are always two together, unlems they are trucking ore from the 
ore shutes, or anything like that. In mullocking, we always run two together, and we put a miner to tap 
the chute for them to fill the trucks. 
4668. Q. How often do the mining inspectors inspect these mines, how often in the month? A. They 

average twice a month, and sometimes more.. 
4669. Q. Do you think it is sufficient, as far as you can judge? A. Yes, I should say so, if they cannot see 
in once a fortnight what is necessary, they ought to. 
4670. Q. Do you think it is quite often enough ? A. Yes, it is quite often enough for me-that day is 
waste time for me as I generally go round with them, and then I have to give the men instructions after. 
4671. Mr. hail.] Q. About this stope where the accident of 1901 occurred on the 14th floor, is that stops 
not 75 feet by 40 feet? A. I think on the 13th floor there was an intrusion, and by the time the intrusion 
was considered it would be about the l5th floor and 20 feet off the 500 level. 
4672. Mr. Wise.] Q. You were night foreman some time ago, do rou remember who was the mning inspector 
then 1 A. I do not think there was any inspector at the time I was thcro. 
4673. Q. Was not the late Mr. Ilewe there? A. I was at the South at that time. 
4674. Q. Do you have to show the mining inspectors around? A. They come round themsrlves. 

4675. Mr. Edwao.ds.] Q. You have no objection to the appointment of more mining inspectors 1 A. No. 

[Witness left.] 

James 
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James He1obard, recalled, sworn, and further examined 

467 6. Conwiisioacs-.] Q. I would like to know whether, in view of the large extent of the recent movement 
it will not be acivisable to leave a floor between that creep and future workings ? A. Do you mean that we 
should miss one level. 
4677. Q. Portion of a level, so that the men working underneath will have the protection of that oor I 
A. In the light of the last movement I might point out that above this B 5 and gangway a portion fully 30 
feet in thickness left as a supporting arch collapsed after the mullock had run from it. 
4678. Q. You think then it would not be any great support? A. It would depend upon the shape of the 
arch. Some portions of our lode is 100 feet wide-it would not be much use leaving a supporting arch 
there with the chance of merely supporting it unless you left 50 or 60 feet and arch the bottom. 
4679. Q. At the boundary the lode is not so wide? A. At time 500 level it is nearly 300 feet wide, the 
widest in Broken lull. 
4680. Q. It is a matter that could only be judged by the size and character of the lode? A. That is all. 
4681. Q. That would have to be considered? A. Yes. 

[Witness left.] 

David Milne, called in, sworn, and examined :- 
4682. Uonimissioncr.] Q. What is your name? A. David Milne. 
4683. Q. You are an inspector of mines for this district? A. Yes. 
4684. Q. What mining experience have you had? A. About twenty-five years altogether. 
4685. Q. How long in Broken Hill? A. About four years altogether. In 1890 and then again in 1899, 
and three years this time. 
4686. Q. Of course I need not ask you if you have been through those mines? A. Yes, pretty frequently. 
4687. Q. You gave evidence before the Comnniissicn held by Mr. Wade? A. Yes. 
4688. Q. That was on the fall that took place in the South Mine? A. Yes, on the 24th May, 1901. 
4680. Q. In June there was some movement? A. Yes, Mr. Godfrey was working that end of the mines, 
and we heard from King that there was a movement in the south end of the Central Mine. We visited this 
place and found they were sinking a winze to locate the cavity at the bottom of the old south shafL There 
were some cracks on the cross-cut and on the side of the stope at the 400 level close to the winze. They 
reckoned they would have to cut the winze about 40 feet to get to the cavity so as to be able to fill it up. 
After sinking the winze I saw it two or three times, and after that the winze tapped the cavity, but I did 
not see the bottom. 
4690. Q. Were you at the bottom of the South shaft ? A. Yes. 
4691. Q. In which direction was it trending ? A. It had a trend south and east. According to the pitch, 
we thought it would just about tap it at 40 feet, it tapped it at 44 feet. After that June creep we went 
through the South Mine as well and saw that a portion of the 500 level had come down, the old stope had 
carried away where it had in 1901 and was filled up. I wanted to go into that stope but Mr. Mayne told 
me there was no chance of getting in there. That was at the back of the 500 or 600 where the fall was in 
1901. I knew there were two roads, one from the 500 level and one from the 600, we found it was filled 
up with loose ore, and Mr. Mayne said there was no way of getting in through the 600 level. It was all 
gone. 
4692. Q. Did this opening trend towards the scene of this accident I A. Yes I had an idea that pitch would 
bring it somewhere close to that. 
4693. Q. King made some complaint to you about the ground not being safe? A. Yes be did not think 
it was safe to work in. We examined it and found that King and his mates had marks at the 400-foot 
level, but there was no sign of movement. I told them to keep a good watch on the marks, and if they 
saw the slightest movement, to get away from it. - On another occasion they told me there was no sign of 
movement, and the work was gone on with. We suggested a communication should be put into the South 
Mine so as to have another esca}e, if necessary. 
4694. Q. Were you through the opening? A. No. 	 - 
4695. Q. I suppose there was a certain amount of danger? A. After the movement you could not tell. 
The only way was to watch the marks and see if any further movement should take place. 
4696. Q. There was no talking to guid

\
e you? A. No. 

4697. (.9. In October you had some intimation that a movement had taken place ? A. Yes. On the morning 
of the 8th October they sent for me. I saw it was from the 400 level. I could not tell how it was going. 
It all appeared to be going south-easterly, and I have made a further investigation, and think I am pretty 
clear it has gone south-easterly. I examined the top and made inquiries, and found that the fall had been 
from the south shaft about 210 feet down. There had also been a break at the 500-foot level and portion 
of the 600 foot level-most of it ti-ending towards the south-east-to the south boundary. 
4698. Q. Could you find it extending to what depth in the Central Mine? A. I think about 600 feet was 
the lowest in the Central and in the South Mine, right through to the 800-foot level. 
4699. Q. And in the South Mine, how did the creep appear there? A. It appeared to be towards the 
boundary in both mines. 
4700. Q. You could not do anything? A. No, not at the first time. 
4701. Q. You were told two men were supposed to be still in the mine? A. Yes. There was no hole of 
getting over to where they were. We went to the 400 level, and found a big cavity there. 
4702. Q. That cavity was above the 400-foot level? A. Yes, in the Central. That was the first point we 
could start on to see if we could pick up the ground before any attempt could be made towards recovery. 
4703. Q. You consulted with Mr. Hehhard as to what should be done? A. Yes. 
4704. Q. And what was decidd in the way of making an attempt to recover the men? A. It was decided 
to bridge over this cavity above the 400-foot level and make it safe, and to mullock it up afterwards. 
4705. Q.  What was the back of the cavity I A. All solid ground-ore. 
4706. Q. Did the creep extend after you saw it the first time? A. No. I heard of some fall that took 
place some little time after, but it did not appear to be of any extent. 
4707. Q. What was done immediately towards recovering the bodies? A. After that cavity was bridged 
over we put in the filling and a winze was started, and that was sunk down 60 odd feet. 	 - 	- 
4708. Q. That would be past where the slide of B 5 chute was originally? A. Yes. 	 4709. 
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4709. Q. And at that distance, did you Ond any timber that would lead you to believe that you were near 
the chute? A. The day before they knocked off there was some timber near the bottom that was on the 
south-cast corner of the winze. 
4710. Q. It appears from the evidence there was solid ground next the winze, against the gangway I 
A. In sinking the winze some distance it was in broken ore. I was told that was ore that had been left 
there, a roof of ore, and so that had all been carried away bodily. 
4711. Q. When was this rescue work knocked off? A. I could not tell you from memory—some time ago 
now. It has not been knocked off only until further support for the safety of the men who may work in 
it later on can be arranged. It is not discontinued. 
4712. Q. Was everything done to recover the bodies, as far as could be done, in your opinion I A. Yes. 
4713, Q. You have since this creep been over the ground several times to discover what you could I 
A. Yes. 
4714, Q. And have you found anything that would lead you to suspect the cause of the creep? A. Not 
further than I gave within the first two or three days. In looking round I came to the conclusion that it 
had been from a fall above, and that had smashed the timbers down below and allowed the mullock to run, 
and I concluded a second fall came to the surface, and being fairly heavy that it spread and broke the mine 
generally. 
4715. Q. You heard the evidence of the mullockers at the 600 level in the South Mine that they felt two 
puffs of wind? A. Yes. 
4716. Q. Would that be likely to be a fall or a run of ground? A. I think a fall in 1)0th cases. 
4717. Q. Of course, the evidence of the two timber-men in the Central shows that there is no doubt about 
there being a very heavy fall? A. Yes. 
4718. Q. And your opinion is that the cause was a fall from the upper levels? A. The first one was not 
very high up_it might have been up a good distance but I think the second one came right from the 
surface. The first one left certain spaces, and, having room to fall, would naturally come fairly heavy. 
4719. Q. In this cavity above the 400-foot level—the one we were in—there seems to be a solid back 
overhead? A. Yes, there was a solid back. 
4720. Q. That would not take the pressure? A. I think the fall that occurred first must have occurred at 
the east side and made a track on that side, and allowed the stuff to run from there. 
4721. Q. You know the Central Mine pretty well? A. Yes. 
4722. Q. Is there any cavity that you know of that would take a large quantity of mullock? A. There are 
no cavities that would take a large amount ; certainly when the crush came it would make space, and the 
gangways would take some. The old east stope at the 400-foot level would take a little mullock where the 
winze was sunk. 
4723. Q. Do you think that sufficient to account for the cavities that have been left? A. I could not say 
that. A little ran away from the west stope on the south boundary A 4 and A 5. I do not think you 
can account for the mullock that has gone away in the south Mine. 
4724. Q. In view of the cavity formed in June, there mus have been some cavity for that also to run into? 
A. Mr. Godfrey saw that. I did not. 1 did not know what the cavity was like. 
4725. Q. You have heard a good deal about B 5 chute;—do you think that was a fit place for men to work 
in, from what you saw of it? A. I saw it a week or two before the accident. I went in with Dawe. We 
came along from the A 4 and turned into the chute. We had to crawl in on our hands and knees to get 
to the chute. When we came back I said to Dawe, "You are not stinting us of mullock here." He 
replied, "No ; we put in as much as we can get in." I said it would not be much harm if be would only 
leave room for travelling. He said, ' This is not the way it is only used by the mullockers to come and 
run the chute occasionally." I said, "Perhaps it would be better to have a little more room." He told 
me it was done for the safety of that particular place. I saw nothing wrong with the chute." 
4726. Q. Can you give me any idea of how often you visit these mines? A. We change backwards and 
forwards at intervals, Mr. Godfrey and 1. I think, taking year in and year out., I visit the mine about 
once a week ; sometimes it is longer between visits, and sometimes oftener. We might have to pay 
attention to one mine, and might be at it pretty constantly. On the other hand, we may be at another 
pretty constantly. 
4727 Q. Can you visit these mines often enough—in your opinion? A. That is, provided we have not got 
to be shift bosses, underground-managers and foremen of the mine. If we are to be inspectors we can 
visit them often enough. 	- 
4728, Q. Do you have many complaints from the miners? A. Very, very few. 
4729. Q. They are attended to? A. Yes, always. There are a lot of the miners who are afraid to make 
complaints to the inspectors, they think they will be named to the managers. I have eveti asked the 
secretary of the Amalgamated Miners' Association to let us know of any complaints—and I do not think 
the mine managers could sack the secretary of the Amalgamated Miners Association. 
4730. Q. There seems to me to be a sort of feeling between some of the miners to look upon the inspectors 
rather as their enemies instead of their friends? A. Some of the miners do. The more reasonable men 
know we are here for their protection as far as we can be. 
4731. Q. Can you point to anything, that has been left undone that could have been done to avoid this 
accident I A. No, I cannot. 
4732. Q. You cannot say that anyone was to blame? A. No. 
4733. Q. Is it an unusual thing for a creep of this kind to happen without the timbers talking beforehand 1 
A. Such a thing could happen, but a sudden fall like that would crush down any amount of timber. 
4734. Q. It strengthens your theory that it was a fall in the first instance? A. Yes; it would have given 
some warning if it had been caused by the crumbling away. 
4735. Q. Can you suggest anything as to the working of the boundaries ;—there seems to be a lot of doubt 
about the mattei I A. I could not give any suggestion any further than as we wrote to the Chief Inspector 
of Mines, recommending that the stope should be worked toc-thier on each side or an ore pillar left between 
the two—each party leaving a pillar. I cannot see any other reasonable way of working it. It is not 
always convenient for two parties to work on the boundary. 
4736. Q. In the case of Block 10 and the Central for instance ;—one is at 1,100 feet, and the other is only 
at the 800? A. It might be years before one or the other could get to that particular level. 
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4737. Q. It would be better that a pillar be left until the other could work it? A. Yes ; but it might be 
lost altogether. 
4738. Q. So long as it adds to the safety of the mine it would not matter? A. No. 
4739. Q. What do you think about preventing this creep from spreading ;-do you think it possible to 
leave a floor below the present levels I A. Yes, if left sutliciently thick it would prevent it going any 
further. It would mean a big loss of ore in that way. 
4740. Q. Still if a movement like what we have seen might result in losing men's lives, that too has to be 
considered as well as the ore? A. Yes. 
4741. Q. Do you think it would be safe working under this present creep? A. It will always be an ugly 
job ; but it can be hanclled-broken ground like that can be handled, and they have men here who can do it. 
4712. Q. About these cavities in the top levels, could anything be done to fill them? A. I do not know 
anything about them. 
4743. Q. Could something be done with diamond drills to locate them? A. I do not think so. You might 
locate a big cavity in hard ground, but not in broken ground like you have in the Central. It would not 
be much use. 
4744. Q. These old stopes are a source of danger, more or less? A. They must be. 
4745. Q. They can only be filled up from the surface? A. That is all, 
4746. Q. Do the old plans enable you to locate these old stopes? A. I have never seen an old plan of any 
of these old stopes. I believe there is one in the Central Mine prepared by Mr. Smallwood and Mr. 
Creswell some time ago. I lia e asked about them, and have been told there is no chance of getting into 
them to see what they are like. 

4747. Q. Have you ever found a movement in any of the old stopes except the present one in any particular 
mine? A. In the Proprietary from some of the old stopes there is a great deal of settlement, but I do not 
know of any others. 
4748. Q. Can you give me any idea of the proportion of mullock that should be put into a mine in proportion 
to the output? A. I could not give any proportion. Every man uses his own judgment. 
4749. Q. I suppose there is nothing wrong with the system of working-so far as you know- speaking of 
t he two mines? A. No, nothing wrong they both work under good systems. 
4750. Q. I take it for granted that the mullock should be put in as soon as the ore is taken out? A. It 
is always better and cheaper to put it in then-keep it as close to the work as you can, it saves a lot of 
staging. 
5751. AIr. Slee.] Q. As inspector of mines you go to these mines as well by night as by day? A. At times. 
4752. Q. Do you ever give notice to these managers that you are coming? A. No. 
4753. Q. Do you ever divulge any name of a miner or mullocker who aught give you information that any 
particular mine might Jiot be worked as it should be? A. No. 
4754. Q. Is there not a rule in your department that no information given by them shall ever be divulged 
A. Yes. 
4755. Q. On the other hand, if any of these men came to you, would you not go as soon as possible and see 
any places complained of? A. Yes, I should certainly be too glad to get there before anything happened, 
and be the means of preventing any accident. 
4756. Mr. hail.] Q. I take it this system of mullocking in horizontal filling as carried out in the Central is 
a better way of mullocking? A. You cannot always mullock horizontally. You have to take it under the 
circumstances of your particular work. It would certainly set much quicker. 
4757. Q. The shrinkage of a completed stope done that way is less than if filled vertically? A. No, exactly 
the same. 

4758. Q. On the other hand, if you take out your stope ten sets high, or even 100, and then fill it in with 
mullock, that mullock would have a greater shrinkage? A. Yes, because you would get on it sooner. 
4759. Q. I think you saw the return that was put into Mr. Mayne's hands yesterday showing the amount 
of mullock that was sent in in the return to the mining inspectors up to the end of 1902? A. It has been 
made for two years back, and further back still, although I believe they missed giving us returns for a 
couple of years. I have the returns here. 
4760. Q. Can you tell us from these returns how much was put into the South Mine for the twelve months 
ending 1901, 1900, and 1890? A. I can give you 1902 and 1901. In 1901 the nmullok put in was 13,000 
cubic yards. In 1902 it was 38,723 cubic yards. I have no returns from the Suth Mine for any other 
years. 

4761. Q. Is it not a fact that during the last eighteen months the South Mine have been putting mullock 
into their mine in much larger quantities than they did before the fall occurred in May, 19011 A. That 
would be accounted for in their having better conveniences. They were rather badly fixed for mullocking 
appliances. 
4762. Q. In the Central Mine, what was the amount of mullock put in during the same periods? A. Central, 
1901)  52,483 cubic yards put in ; 1902, 68,743 cubic yards. 
4763. Q. I suppose sometime after the June creep you inspected the South Mine and found they were 
unable to get to the .stopes between the 500 and 600 levels? A. Yes. 
4764. Q. As mining inspector, do you know if the managel' of the South has been able to get into these 
places between June and October? A. It came as news to me, as I have frequently asked if there was any 
possibility of getting through to the stope. 
4765. Q. And you had Mr. Mayne's assurance that it was not possible? A. Yes ; if I had known there was 
any means of getting through I would have been there. 
4766. Q. So far as you could make out from your inspections of June last, what would that fall indicate- 
was it connected with the fall that occurred in May the year before? A. No; I do not think there was 
any connection at all. 
4767. Q. Do you know how far it is from the entrance to the stope where you found it filled up in June 
last year-how far from where Havelock and others were killed? A. I cannot say. It is not very far--a 
few sets. 
4768. Q. Looking at Exhibit No. 14, do you notice a piece of ground within a few feet of the Central 
boundary on which is printed " 500 feet-crushed ground" ;-1 believe in going along this drive that is 
labelled 500 level, in June after the creep, you could not get any further in there? A. No. 
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4769. Q. Was not that, approximately, 30 or 35 feet from where these men were killed? A. Judging by 
that plan it is. From the plan it would appear to be about 30 feet. 
4770. Q. After that fall nothing was done to that ground? A. No nor at any time since. 
4771. Q. You said that the pitch of that cavity that you saw in the Central Mine leading from the bottom 
of the old South shaft on the 400 level was to the south and east ;-does it not occur to you that some of 
the mullock of the Central Mine might have run into that cavity of the October creep? A, I think it must 
have gone there. 
4772. Q. You do not think that the passes and gangways and drives in the Central Mine took it, but some 
of it must have broken through into the South'? A. I believe when the timbers broke it got into the South. 
I could not say how much. 
4773. Q. You were here when Slocum and Prior gave their evidence? A. Yes. 
4774. Q. One or both of them stated that they heard a rumbling sound between the first fall and the second 
fall ;-is it possible that the rumbling was caused by the running out of the mullock I A. Yes. 
2775. Q. Have yot ever visited the stope in the South Mine-the scene of the 1895 accident? A. No, not 
right through it. 
4776. Q. Could you say what thickness of ground there is between that stope and the footwall side? 
A. No. 
4777. Q. How high above the 500 level did that stope extend, where the accident occurred in May, 19017 
A. A floor and a half or two floors. 
4778. Q. Have you been able to see since the creep in June of last year whether any further fall has 
come off the backs? A. I have never been able to get into that stope since. 
4779. Q. Can you say from your experience whether this October creep might not have opener] a way up 
that was not there between June and October? A. No; I could not say. 
4780. Q. You have heard Mr. Hebbard's theory as to the reason of the accident, do you think it is valid in 
every way? A. I suppose every man has his own idea. 
4781. Q. Can you point out any reasons why that theory should not be supported? A. I think the fall 
must have come from the top first to crush it down. I think there must have been some force from above 
first to cause the pressure down below. 
4782. Q. Would not a further fall at the hack of the 525 level start such a creep as this? A. No; I hardly 
think so. There would not be sufficient space at the time I saw it last. 
4783. Q. In your 6pinion it was not the B 5 chute that started this creep in any way? A. No. 
4784. .ylr. Edwards.] Q. Having made as full investigation as you could, would you like to go and see the 
stope at the 600 and 500 levels ;-wouid it throw any special light on the subject? A. It might. 
4785. Q. As far as your own personal investigations are concerned, have you any reason to alter your 
report? A. One place I should like to make more definite. What I mean is that the 500 level was 
practically the same after the October creep as it was at the June creep. 
4786. Q. You think the fall took place somewhere above the 400 level ? A. Yes. I think somewhere on 
the boundary_I should say the boundary levels. It was a boundary movement-that is all I can say. 
4787. Q. In all probability arising from the old original creep on the boundary I A. Yes. 
4788. Q. That would account for the rails and other things being pitched in a north-easterly direction? 
A. Yes. 
4789. Q. And I presume there must have been rome cavity or something below the 400-foot level to the 
north to allow that stuff to run into it? A. Not necessarily. 
4790. Q. On the question of muilocking_-from the nature of the ore body, which mine requires the larger 
quantity of mullock ? A. The Central. 
4791. Q. The ore body in the South runs in pipes with intervening layers of mullock or country rock-in 
the Central it is a body from the hanging-wall to the footwall with an intrusion here and there? A. Yes, 
that is so. 
4792. Q. You have heard the evidence of Mr. Mayne that most of the mullock put down in 1902 went into 
the sets on the northern boundary? A. Yes. 
4793. Q. Have you ever found Mr. Mayne refuse to do anything? A. No, nothing I have ever asked-
always very good in looking after the safety of the mine and men. 
4794. Q. Can you attribute the fall in the Central Mine to any want of skill or attention on the part of 
the South Mine 1 A. No, not to either party. I do not see any blame can be put on either of them. 
4795. Q. I suppose the fact will remain that working the pillar and stope together is hardly a correct system 
of mining? A. I do not think it is very often done. 
4796. Q. You know from the 800 to the 500 level there is no pillar on the boundary? A. I could not be 
too certain of that. I know the stope at the 800 is 75 feet out, but I would not be certain about higher up. 
4797. Mr. Wise.] Q. Do you often have to visit the mines at night time? A. No. 
4198. Q. How often didyou visit B 5? A. It is a place you would not visit very often. It was part of the 
mine that was finished with. 
4799. Q. How long is it since you were there last? A. Two or three weeks before the accident happened. 
4800. Q. You had to crawl in to mr. the chute I A. I never say anybody running the chute, and I say if a 
man liked he could get into that position to run the chute. lie would only have to clear away a little 
inullock, and he could place himself in any position lie liked. 	 - 
4801. Q. Do you think it was a fit place for men to go in ? A. The onJy ohection I had was the crawling 
in, and that the amount of filling was more than was required for the actual support of it. 
4802. Q. Have you ever prosecuted any of time mining companies for infringement of the Nining Acts ;- 
have  you power to prosecute? A. I believe I have, under the new Act; but we have to get instructions 
from the head office. 
4803. Q. Do you ever send down any recommendations to prosecute? A. I believe suggestions have been 
sent down. 
4804. Q. Do you ever get reisons for not prosecuting? A. They weighed it out down there, and satisGed 
tl-nise1 i'e t hit there was not sufficient grounds for taking up the matter before they would go into it. 
4$05. Q. Flow many men mvere engaged in rescue work in the Central after the accident? A. There were 
a lot ; about twelve, I think. I would not be positive. 
4806. Q. Do you know if there are any men engaged at the present time? A. Yes, I believe there are. 
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4807. Q. Is it not a fact that there have been no men engaged since the inquiry 	A. There were the last 
time I was in the mine. 
4808. Q. Did you ever at any time suggest to the Central Mine that they should withdraw the men from 
the open cut near Block 10 and Campbell's shaft? A. One day I think there was such. 
4809. Q. Did Block 10 ever complain to you about the Central Mine workings? A. I believe they did. 
They wrote me a letter about it. 
4810. Q. Is there any truth in the statement that the men had to crawl out backwards after finishing their 
work? A. If be did it is his own fault. 
4811. Mr. Hall.] Q. Explaining your report, you said you mean to say the stope at the 500foot level was 
the same after October as after June ;—as a matter of fact, you could not get in to see? A. You could get 
up to the entrance of the stope, but not into it after the June or October creeps. 
4812. Q. Turning to that part of the mine at the 500 level where the plat sheets were—you will remember 
Mr. Hebbard pointing out on the 19th June that the ground was stoped out more at the 500 level than at 
the 400, and you heard Mr. Hebbard's theory how he explains the plat sheets being in that position ;—I 
understand you support that theory, and approve of it? A. Yes ; there is ample proof in going to the 500 
level to look at it. 
4813. Q. Do you think from what you have seen that the October movement was connected with the June 
movement? A. I believe the June movement had something to do with the October one. 

[The Commission adjourned till Tuesday, 31st March, 1903, at 1030 am.] 

TUESDAY, 31 MARCH, 1903. 

[The Royal Commission sat at 1030 am., in the Town Hall, Broken Hill.] 

ERNEST LESLIE MAITLAND, ESQUIRE, POLICE MAGISTRATE ANI) WARDEN, 
BRoIEN HILL, POYAL CoiMIssIoNER. 

Mr. W. H. J. Sloe, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agi iculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Sulphide Corporation (Limited), Central Mine. 

Mr. J. B. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silver.mining Company 
(No Liability). 

Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared to represent that 
Association. 

David Mime, called in, re-sworn, and examination continued 

4814. Mr. flail.] Q. Yesterday you quoted from some returns that had been furnished you by the Central 
Mine for 1902 and 1901, of the amount of mullock put in the mine ;—have you the returns showing the 
amount of mullock filling put into the South Nine during the years ending 1900 and 1899? A. I have 
looked up the papers and cannot find them. They may be somewhere in the office, but I could not find 
t h em. 
4815. Q. Could you say of your own knowledge whether more mullock was put into the South Mine in the 
year 1900 than in the year 1902, or whether it was less? A. I could not say. 
4816. Q. I take it the biggest year would be 1902 ? A. Yes. 
4817. Q. I think you stated that King made a complaint to you about the ground in the winze being unsafe, 
and you examined it? A. Yes. 
4818. Q. I suppose the precautions adopted by you mininused the dangers? A. We did the only thing that 
could be done. 
4819. Q. The work was necessary? A. Yes, to prevent a further movement. 
4820. Q. During the whole time of your term as inspector has the Central Mine thoroughly satisfied you 
with the way they filled their depleted stopes? A. Yes; it is a well-muhiocked mine. 
4821. Q. And that is the safest course to adopt with regard to depleted stopes that could be adopted in 
Broken Hill? A. Yes. 
4822. Q. Ithink in your evidence in the fall or creep which took place in May, 1901, you stated that the 
fall showed there was a soapy head in these backs? A. Yes. 
4823. Q. And that soapy head, after the fall in May, 1901, had been standing without being timbered for 
nearly two years? A. Yes. 
4824. Q. Although the back may seem perfectly firm and sound to-day, such an accident as the 1901 
accident may happen at any moment? A. Yes. 
4825. Q. You remember going into both the South and Central Mines at the beginning of this Commission? 
A. Yes. 	 - 
4826. Q. Do not you remember the question being asked on one of the levels as to which way the timber was 
trending, and Mr. Mayne said while in the South Mine that the timber was trending in towards the South 
Mine? A. I do not remember. 
4827. Q. Has Mr. Courtney ever complained to you about the want of filling in the South Mine? A. Some 
time ago be said be did not think the South Mine was properly filled on the boundary. 
4828. Q. He showed to you clearly that he was not satisfied? A. That is a good time ago. There has been 
a lot of filling done since in the South Mine, 
4829. Q. Within the last eighteen months or two years the South Mine have been filled more completely 
than has ever been done before? A. As far as I know. 
4830. Mr. Wise.] Q. I will refer you to Question No. 4809: "Q. Did Block 10 ever complain to you about 
the Central Mine workin-sq A. I believe they did. They wrote me a letter about it." I want you to get 
that letter. I want it for the information of the Commissioner? A. Very well. 

John 



132 

Tohn Race Go1frey, called in, sworn, tni examined 

4831. Commissioner.] .. What is your full name? A. John R Lee Gothrey. 
4832. Q. You are a mining inspector? A. Yes. 
4833. Q. How long have you held that positioi? A. Ab u ten and a half years. 
4834. Q. How long have you been in Broken Hill I A. Since June, 1901, as inspector this time. 
4835. Q. And before that 1 A. Previously I was here relieving Inspector Hebbard for two months in 1895. 
4836. Q. You pay periodical visits to these mines? A. Yes. 
4837. Q. What is your average r.umber of visits? A. About once a week, or one visit in eight days on the 
average. 
4838. Q. How often with reference to the Central Mine? A. I inspected the Central Mine twenty times 
in twenty-six weeks, and the South Mine eighteen times in twenty-six weeks-that is, approximately. 
4839. Q. You were here in May, 1901 ? A. No. I arrived between the time of the accident and the 
opening of the Commission in June. 
4840. Q. You visited the scene of the accident? A. Yes. 
4841. Q. Do you know what level it was on? A. Just above the 500-foot level. 
4842. Q. How far from the boundary? A. At that time I did not know much about the stope-it was 
not very far from the boundary. 
4843. Q. In June of last year there was some movement in the Central Mine? A. Yes, at the 400-foct 
level, close to the South boundary. 
4844. Q. How far did it extend in the Central Mine 1 A. Back to the old South shaft at the 400-foot level. 
4845. Q. Were you down the cavity formed at that time? A. o; it was filled up before I got down there. 
4846. Q. A winze was put in somewhere near the South boundary? A. Yes. 
4847. Q. Did you go down that winze? A. Yes. 
4848. Q. Were you through the winze after it opened out at the bottom? A. Yes, I went to the bottom of 
the winze, about 44 feet, and on the east side they had broken through about 2 or 3 feet into an old stope 
that was standing only about one set high and two sets wide, partially filled since the winze had been sunk. 
489. Q. Did the cavity appear a large one? A. It was in the stope. I could see it had been filled up. 
4850. Q. Did the timber seemed disturbed? A. No, it seemed to be standing perfectly. 
4851. Q. Did you try to locate the cavity from the south side? A. Yes. 
4852. Q. Could you find it? A. We went to where the accident was in 1901, and we found the gangway 
and the stope was closed up with broken ore ; we could not get in. 
4853. Q. The fact of seeing broken timber and mullock would give you an idea that a further movement 
had taken place in that stope? A. Yes. 
4854. Q. There was nothing to connect the cavity in the Central with the movement of 19017 A. The 
only thing to connect it was the break of the old South shaft in the Central, the break at the bottom of 
the winze, and the break in the South Mine were in the same line-it would bring it out just about where 
it was showing. 
4855. Q. Have you ever tried to get into the South stope? A. I tried on that occasion, but could not 
get in. 
4856. Q. I believe at the time the winze was being sunk King made a complaint to you? A. Yes; he 
complained to us. He said he was sinking a winze and that the ground was dangerous, and asked us to go 
and have a look at it. I had seen the break before. I asked Mr. Milne to go with me and look at it. We 
spoke to the men about the danger and about the marks they put in. We satisfied ourselves that every 
precaution was being taken. 
4857. Q. Mr. Milne suggested their putting a drive into the South boundary for a further escape? 
A. Yes, we did at the time, and it was done later on. We considered that if the ground moved again it 
might take this drive with it ; we thought it well to have it done. I have never seen it since. 
4858. Q. In October last you got some notice of the accident in the Central Mine? A. Yes; Mr. Milne 
asked me to go and look at the movement. 
4859. Q. What time did you go there? A. During the day-the 8th October. 
4860. Q. Did you go through the Central Mine? A. Yes. 
4861. Q. What levels did you examine? A. As far as I remember we went to all the levels where the 
creep was showing. We went into the cavity at the 400 foot level. 
4862. Q. Since this you have further examined the ground both in the Central and South Mines? A. Yes, 
occasionally. 
4863. Q. Has there been a further movement in the ground, since you saw it on the 8th October, in either 
mine? A. I think there was a slight crush on some of the timbers, but nothing very extensive. 
4864. Q. You know the Central Nine pretty well? A. Yes. 
4865. Q. Have you been through between the 500 and 600 levels on the South Mine side? A. I have been 
in at the 500 and kOO levels, but I could not say if I have been down to the boundary. I have been to 
every working stope in the mine. 
4866. Q. Is there any large stope there in any particular place_are there any cavities or unfilled stopes? 
A. No; I do not know of any. 
4867. Q. Between the 600 and 700-foot levels? A. I do not know of any unfilled stopes there. I mean 
stopes that should be filled and are not filled. 
4868. Q. You saw no cavities capable of holding the stuff that must have left to make that cavity at the 
400-foot level in the Central? A. No. 
4869. Q. Do you know of any cavities in the South Mine that wou?d take a portion of the stuff from the 
cavity we saw at the 400-foot level? A. No. 
4870. Q. So far as you saw of the creep, which way did it trend in the Central and in the South Mines? 
A. In a south-easterly direction ; you could hardly say how it was trending in the South Mine, it looked 
like crushed down ground to me. I could not see which way it had gone. You could not see any definite 
marks to say which way it had gone. 
4871. Q. It extended much lower in the South than in the Central I A. Y(s. 
4872. Q. You made a joint report with Mr. Milne as to the cause of the creep? A. Yes. 
4873. Q. Have you any more recent knowledge since that would cause you to qualify or alter your report 
in any way I A. The only thing is, some of the witnesses gave evidence that they heard two distinct 

movements, 
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movements, and in that case I think there might have been two falls instead of one ; and, as Mr. Mime 
explained, in other respects I do not see any reason to alter it. So there must have been old cavites in 
the higher levels, above the 400 levels, near the boundary of the two mines, and the fall took place high up 
and broke down some of the tiriibers-broke through the stopes and spread itself. 
4874. Q. You know the accident of May, 1901, at the 50) level ? A. I did not know that stope very well. 
4875. Q. Suppsing t'io in'ervoning rock had broken from the sceno of the accident into the Central 
boundary, would that have affected the mullock on the B 5 slide ;_wouid it riTh out if there was a 
cavity ? A. No I do nat think there would be slide enough, because it was lower down than the June 
creep. 
4876. Q. You heard tha evidence of the whnes3es wIn said that at the first movement the timber above 
the B 5 was moving; do you think it possible that the movement into this cavity at the 500-foot level 
into the South would affect the timber in the Central I A. Yes; possibly the mullock might run out nearer 
the boundary, and give that a chance to go too. 
4877. Q. Do you think that a possible idea of how the accident happened 1 A. I do not think it did happen 
that way. Ny idea is exactly as I said in our report. 
4878. Q. As ruining inspector, do you think you have sufficient time to inspect these mines 7 A. Yes ; to 
carry out the duties of inspectors, we have. 
4879. Q. Have you had in any complaints from workmen as to the insecurity of the ground or otherwise? 
A. Very few. 
4880. Hr. Hall.] Q. You said you knew of no cavity in the South Mine which could take the filling from 
the cavity you saw in the Central ? A. Not from the cavity I saw in the Central. 
4881. Q. Have you been able, since June last., to inspect the stopes on the boundary between the 500 and 
600 levels or the 600 and 700 foot levels on the South side? A. I could not inspect the 500 level, because 
it was crushed in ; that is, above the 500-foot level. Mr. Mayne told us it was impossible to go up on 
the nIl of the stope. 
4882. Q. So there might have b:on a fairly large cavity between the 500 and 600 foot levels in the South 
mine which you were unable to investigate ? A. There may have been a cavity, but I do not think so. If 
at all, it could not have been very big. 
4883. Q. Do you not know that before the June creep, that from the 600 feet to the 500 foot levels in the 
South Mine the mine was only mullocked up some ten or twelve floors at the outside I A. I do not know; 
it was partially mullocked up. 
4884. Q. Belo .v the cavity at the 400-foot level in the Central Mine, your knowledge of the mine is that 
there were well filled stopes I A. Yes. 
4885. Q. And in the South Mine, since the June creep, you could not say what they were like? A. I could 
not say definitely. They have been filling up the stopes for some time. 
4886. Q. There could not have been a gloat quantity of mullock between the 600 and 500 levels in the 
South Mine without your knowledge of it? A. I think there could be a certain amount absorbed. 
4887. Q. Do you not consider the OAober creep is connected with the Jane creep? A. I think that the 
creep in October corinectd itself with the June creep. 
4888. Q. Supposing it further movement had occurred below the 500-foot level, would not that cause a 
sufficient angle for the mullock to run out fiom the Central? A. It depends upon where the mullock is to 
run out from. 
4889. Q. Say from the direction of the B5 chute? A. I do not think- mullock would run out under an 
angle of 45 degrees to any extent. 
4890. Q. You do not think the whole of the mullock would have to run out before that country would be 
afFected? A. No. I think if any inullock ran out from the Central, it would cause a movement in the 
vicinity. 
4891. Q. If it ran out from the boundary, would it not drag back 1 A. Yes. 
4892. Q. Referiiug to the June creep, you said that the break in the old South shaft in the Central Mine 
connected with the other rnoveuients,-it would be one movement? A. I believe so. 
4893. Q. If such a break had occurred, and the stuff were to run out into the South Mine, would it not 
shorten the angle and wake it run 1 A. I do not think so ; it depends if the ground had settled down. 
4894, Q. You know a creep occurred above the 400foot level; could you say how far above? A. No. I 
know nothing above the 400-foot level. I know there must have been a very heavy fall to cause the 
havoc it did. 
4895. Q. Do you mean a large piece of country fell a short distance, or a small piece of country fell a long 
distance I A. I know that after the June crep, the old South shaft was affected at the 400-foot level, and 
I know after the October creep it appeared again at the 220 feet; and I know it was on the boundary of 
the two mines, and it came to the siirfitce. 
4896. Q. You heard Mr. llebbard's theory that there was a second fall in the Central Mine, and you have 
heard it stated by Mr. Mime that when the rescue wiuze was sunk, a perfectly sound body of ore had 
given way slightly there? Y1. I was only down the rescue winze once. 
4897. Q. Do not you think the second fall, according to Mr. Hebtarcl's theory, occurred above the 400-foot 
level ; would ihat have had the effect you told us you found in the South shaft I A. Yes ; it was very likely. 
4898. Mr. Edwards.] Q. I understand that soapy heads are not confined to the Sou5h Mine? A. No. 
4899. Q. They also occur in the Central 1 A. Yes, in all mines, I think. 
4900. Q. You did not see the heavy ground cowing off the footwall at the 800 foot level in the Central 
Mine? A. I have not inspected it for about six months. 
4901. Q. As to the causes of the June creep, you never explored it? A. I could not get there. 
4902. Q. So the origin of that is purely problematical ? A. Absolutely conjecture. 
4903. 9. A crack of that sort might occur in the breaking of an arch over the stope 1 A. If there was 
working room to settle down on the timbers, it would clack. 
4904. Q. You never saw the stope that was diseloscd by the wiiiZe bJore ir was filled ? A. Yes, when it 
was half filled. 
4905. Q. You never saw the true extent of it? A. No. 
4906. Q. It is quite possible it might have originated within the boundaries of the Central Mine I 
4. Possibly a slight movement might have occurred in the Central ; it is hard to say. 

4907. 
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4907. Q. That stope has been filled for some years, and a settlement might take place in the mullock I 
A. It depends upon bow it was filled. If it was gradual, it would be absorbed day by day. 
4908. Q. It would not be possible for the arch to crack ? A. I do not think that stope was the cause of 
the break. 
4909. Q. If a fall had taken place at the 400foot or the 500-foot levels in the South, do you think men 
working at the 600-foot level in the stope 30 feet from the boundary would have had any warning ? A. If 
the break had been below the 400 foot level, the South Mine timbers would have given warning long 
before. 
4910. Q. One of the timber men in the main drive at the time of the creep taking place said he had been there 
five minutes before the creep in the gangway into the Central at the time; do you think a fall of that sort 
taking place would have given some warning by the timbers talking I A. Yes. If the creep had been 
below the 400-foot level, the timbers would have given warning. 
4911. Q. If there had been a heavy fall on the boundary, do you think the men who were at the lower 
level would have been above ground 1 A. If it was heavy, it would have closed the gangway at the first 
brcak. I think the rush of air would have killed the men ; that is, if the fall had taken place between the 
400-foot and 600 foot levels in the South Mine. 
4919. Q. You have read Mr. Sloe's report 1 A. Yes. 
4913. Q. He says, "In my opinion, no human being is capable of stating positively how and where the first 
movement in the last creep took place " ;-can you say where it originated 1 A. No, I cannot tell, because 
I do not know enough of the old workings. No one, unless they know the old workings, can say how it 
occurred. 
4914. .111r. Wise.] Q. Do you know anything about B 5 chute I A. No, I do not. 
4915. Q. You have never inspected this B 5 slide chute? A. I do not remember inspecting it. I do not 
thiok it is a place a man would go to inspect very often. I know where it was very well. 
4916. Q. Have you ever recommended any mining company or miner to be prosecuted ?A. I have ieported 
to the Department cases in which I thought there was infringement, and loft it to them to say whether 
proceedings should be taken. 
4917. Q. With what result? A. In some cases they thought there was not sufficient evidence. One reply 
was to that efThct. 
4918. Q. In that case, was it against one of the companies or a miner? A. A miner. 
4919. Q. D you know, the dilference between Block 10 and the ContrA Mine levels 1 A. About 36 feet 

- diffirence. 
4920. Q. Any extensive stoping carried on in Block 10 boundary since you have been here, on the Central 
Side 1 A. Yes. 
4921. Q. Could you give the Commission any idea of the extent of the stopes? A. I cannot say exactly. 
I know they are a considerable distance. The ordinary size of a stope. 
4922. Q. On Exhibit No. 2-what is the size of the stope on the boundary I A. About 10 sets. 

- 4993. Q. According to that plan they have gone in on the boundary ? A. According to that plan they have. 
4924. Q. Could you tell me before the. stopes were taken out at the 500 and 600 foot levels whether Block 
10 main gangway was where they were working? A. Block 10 was working before the Central Mine. 
4925. Q. Do you think it tends to the safety of Block 10 for the Central to go 10  feet above them with 
their stopes? A. I do not think so, if they block up well with timber. 
4926. Q. Was it you or Mr. Milne who suggested that men be withdrawn from the stope in the Central 
Mine near Campbell's shaft ? A. I did not. 
4927. dfr. Slee.] Q. Is it not a fact that you are to send monthly duty returns to the head office of all mines 
you go down on Broken Hill? A. Yes. 	 - 
4928. Q. Is it not a fact that you have frequently been four times a week in one mine, and have not visited 
another mine dudug that week? A. Sometimes. 
4929. Q. And you regulate your inspections according to the requirements of the mines? A. Exactly. 
4930. Q. Do you ever find, when you give notice to the managers or verbal notice to the shift bosses, 
that they are against you in any way or do not comply with your requests ? A. I have never had them 
refuse to do anything I asked them yet. 
4931. Q. Do you find in any way that they do not look after the safety of the men placed under them 1 
A. I think much more care is taken in Broken Hill than on any other mining field I have ever been in. 
4932. Q. Broken Hill mines are the most extensive and most ticklish that any mining manager could 
undertake to handle ? A. Yes. 
4933. Q. You and Mr. Milne visit these mines not continuously, but you each have yur district 	A. Yes. 
4934. Q. You have the south end and he the north end, as the case may be? A. Yes. 
4935. Q. And you change over every six months I A. Yes. 
4936. Q. During an accident or any important matter such as a creep, you both go together and consult 
over matters 1 A. Whenever anything serious takes place one gocs to the other and consults with him. 
4937. Q. If any miner or mullockes' came to you and told you any particular mine was dangerous, would 
you say to the shift boss or anybody, "John Smith told me so and so"? A. I never mention names. 
4938. Q. You know there is a fixed rule that the name of an informant will never be divulged? A. Yes. 

[Witness left.] 

William Henry John Slee, sworn, and examined 

4939. Comini..sioner.] Q. What is your full name, Mr. Slee? A. William Henry John Slee. 
4940. Q. You are Chief Inspector of Mines in New South Wales? A. Yes. 
4941. Q. What experience have you lead? A. About forty-eight years. 
4942. Q. All in Australia? A. Yes. 
4943. Q. In what parts? A. Eighteen years a common working miner, about five years mine manager, 
quartz crusher, and I was the first mining inspector in New South \Vales, and I ama now Chief Inspector 
and bold several other offices in the Department of Mines. My Inspector of Mines position I have held for 
twenty-seven years. 
4944. Q. You visit the mines at Broken Hill on various occasions? A. Yes, I have been here frequently. 
4945. Q. You came up shortly after the October creep? A. Yes. 	 4946 
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4916. Q. And you inspected the Central and South Mines at that time? A. Yes. I inspected the mines 
and got the different opinions of the parties concerned, and I wrote a report to the Government which was 
published and laid on the table of the House. I do not see that I can alter that report in any way. 
4917. Q. That report is in evidence, ExJibit No. 9 ;-you have learned nothing to make you change your 
opinion in any way? A. I have heard the evidence, and I see no reason to alter that report in any way. 
4948. Q. When you came up at that time some effort was made to recover the bodies of these unfortunate 
men? A. Yes, I talked to the men and ascertained that they had partly volunteered and partly went to 
work for the little extra pay they received. 
4949. Q. As far as you know, was everything done that could be done to recover the bodies? A. Yes. The 
ground was very loose, and they had to be very cautious how they worked in it. It was very dangerous 
work to perform. 
4950. Q. You have two inspectors here? A. Yes, Messrs. Mime and Godfrey. 
4951. Q. Can you tell me what their duties are? A. They are at all times to be in attendance by day or by 
night, to go through the whole of the mines--to different parts of the mines-and see that eN erything is 
kept safe. 
4952. Q. Do you think that two inspectors are sufficient to do the work necessary? A. I think it would be 
a calamity to the working miner to have too many inspectors in any mining centre for the reason that the 
managers would become mere puppets in the hands of the inspectors, perhaps more careless matters would 
be carried out. Ultimately the whole of the management of the mines would be thrown on the inspectors, 
and the mines would ultimately be managed by the Governments  and for that reason there should be no 
more inspectors of mines in this ditiict. 
4953. Q. You think if we had too many mining inspectors they would ultimately be brought to the level of 
shift bosses? A. They would became more puppets in the hands of the managers and shift bosses, or 
anybody below them. 
4954. Q. I suppose you get reports from your inspectors constantly I A. Yes, every month they send in 
returns, and I go through them. They send monthly reports of the doings of the mines. 
4955. Q. You have always moved to have extra filling put into the mines? A. Yes. 
4956. Q. You have impressed that on the inspectors here? A. Yes. 
4957. Q. Have you had any complaint from the inspectors that the South or Central Mines were not properly 
filled? A. No, I have had no complaints. The cause of this creep may have occurred some years ago. The 
only letter I have states that a creep took place between the South and Central Mines, and I took it for 
granted that was on the boundary. 
4958. Mr. hail.] Q. You received no complaints from the inspectors ;-did you not about the end of 
August, 1897, receive a letter from Mr. Inspector Hebbard complaining of the manner in which the South 
Mine had worked their boundary in breach of an agreement ;-no action was taken by you on that letter? 
A. No. 
4959. Q. You agreed with the sentiments expressed in that letter? A. Yes; but, it being a private 
arrangement between the managers, I considered it would be exceeding my duly to interfere. H it was-
made official, it would be a different thing. 
4960. Q. Do you not think as Chief Inspector of Mines you should have power to regulate the working on 
the various boundaries? A. The Chief Inspect- r of Mines has that power under the Nines Inspection Act. 
The 37th section of the Act givei more power than one man should have over another. I think we have 
ample P0 \V01'. 
4961. Q. I think from the days that Mr. llebbanl was Mining Inspccor lie has advocated tLe system of 
pi!lar an! stope, as well as timbering these depleted s1ope ? A. Yes ; in niy opinion, Mr. Hebbard has 
been a good Inspector of Mines, and will always make a good mine manager. 
4162. Q. You remember sending out your circular to the various mine managers in 1897 I A. Yes ; and 
they complied with it very well. 
4963. Q. One of the methods you advocated was well mullocking? A. Yes. 
4961. Q. And were not the Central Mine more assiduous in putting in mullock? A. Yes. 
4965. Q. To the satisfaction of everyone? A. Yes. 
4966. (Jomnrnissioner.] Q. In mines of this sort, can you say in which way you think it would be safe to 
work the boundary 1 A. I have not been much about the boundaries. I have only been two or three 
times, and a person who had not the opportunity of becoming thoroughly acquainted with the boundaries 
could say very little about them. 
4967. Q. Do you think clause 37 of the Mines Inspection Act gives power enough as regards boundaries? 
A. Yes. I think, according to the terms of the Act, we can compel them. 
4968. Q. Each inspector might have different ideas as to how they should be workedand could only interfere 
when the workings were considered dangerous? A. Yes. He has enormous power. 
4969. Q. One inspector might think one mode dangerous and another might think it safe I A. It is always 
dangerous if one takes it out and the other leaves it. 
4970. Q. So the inspectors have power to stop one mine from working up to the boundary ? A. I would 
not hesitate to take that power under the Act. I think the successful working of the boundaries of these 
mines is by leaving the pillars or blocks. 
4971. Q. Do not you think it better to fix by legis1 ation a mode of mining on the boundaries ? A. In the 
coal-mines they always leave blocks or pillars. In Yictcria they used to take then out and throw a little 
mullock in. 
4972. Q. Could you suggest anything to get over the present difficulty? A. I do not think you could work 
these mines on a better principle than they are worked now. If the different managers would talk things 
over and work on the boundary on both sides, there would be nothing dangerous. There certainly will 
always be accidents, and everyone must take- a certain amount of risk. 
4973. Mr. Wise.] Q. Were you surprised to hear that twenty-seven mullockers were in the mine without a 
competent miner in charge I A. I heard the men's evidence here. Yes. 
4974. Q. Can you suggest an thing that will be likely to prevent a recurrence of the creeps? A. I would 
suggest that there be plenty rf room for escape, and that the men should be able to walk from one mine to 
the other. I believe each nirn should be taught that if a fall takes place at a certain place lie is to walk 
over there 

4975. 
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4975. Q. You have a list of the accidents happening in Broken Hill? A. Yes, it is here ; it is in evidence. 
A list of all the accidents in the State, both fatal and serious. 
4976. Q. Could you say if any of your mining inspectors in Broken Hill ever recommended you to prosecute 
miners or mining companies for infringements of the Act? A. Yes; but we decided that as we had lost 
one case under the old Acts we could not try any more until we had greater power, and we now have it 
under the new Act. 
4977. Q. You have never proseouted anyone here? A. No, we have never had occasion to yet. 
4978. ui. Hall.] Q. You heard Crimp give his evidence ;-'Jo not you think a man with twelve or fourteen 
years' experience is sufficiently competent to be in charge of mullockers? A. He said here he was not a 
miner, and knew notlnng about mining. 
4979. Commissioner.] Q. Crimp was a .ked at Question No. 291, " Have you had any previous experience"? 
And his answer was, "Yes, thirteen years in the Central Mine altogether from the brace to the face, also 
on the plata and on timbering ;" and, in reply to Question No. 292, he said, " I worked in the face at 
various times ";-do you not think a man with that experience is sufficiently competent a miner to be in 
charge of mullockers? A. Yes, if he had that experience, he is. 
4980. dIr. Wise.] Q. You heard the evidence about the gangway at B 5 chute. Do you think from the 
evidence that was a fit roadway for the men to work in ? A. According to the evidence, I think it was 
only done for the safety of the men ; if the muflock had been less, it might have been better. They were 
trying to do too much. If they had taken a little mullock away, they would have had room. 

[\Vitr.ess left.] 

David Mime recalled, re-sworn, and further examined 
4981. Commissioner.] Q. You produce certain lettnrs asked for by Mr. 'Wise 1 A. I produce copies of 
letters__(1) Copy of letter from Manager of Block 10 Mine to myself, dated 24th October, 1902. [Put in 
aud marked Exhibit No. 33.] (2) Copy of letter from Inspector Mime to the Munager Block 10 Mine, 
dated 24th October, 1902. [Put in and marked Exhibit iVo. 3L] (3) Copy of a notice served on the 
Manager Central Mine, from Inspector Milne, dated 24th October, 1902. [Put in and marked Exhibit 
No. 36.] 	- 

[Witness left.] 

Thomas George Sweet, called in, sworn and examined 
4982. Commissioner.] Q. 'What is your full name ? A. Thomas George Sweet. 
4983. Q. You are manager of the Consuls Nine? A. Yes. 
4984. Q. And have been for how many years? A. Four and a half years. 
4985. Q. You have had an extensi-e mining experience in various parts of the world? A. Yes, about 
twenty-eight years. 
4986. Q. And held a posiiion under the Government? A. Yes; I was Inspector of Mines under the 
Government of British Guiana. I also was in charge of mines on the Rand, the Transvaal, South America 
Central America, and South America. 
4987. Q. Dave you ever been in charge of any lode similar to that of Broken Hill? A. Not so large. 
4988. Q. Or of similar character? A. No. 
4989. Q. What is your experience of boundary workings? A. I do not think I have come in contact with 
any except in Germany. The German law gives the power to the Government to say how much ground 
shall be left on the boundary. 
4990. Q. In mines such as we have here, should such a power be advisable? A. I certainly think so ; they 
should have the power to say how much ground should be left on the boundary, and also in the case of 
arches and pillars, there they should also be able to step in. 
4991. Q. That is, the Government should have the power to say that no boundary should be woiked 
without being supervised by some Government officers? A. The responsibility is then taken off the 
companies. 1 say as regards encroachments, the Prussian law is similar to the law on the Continent. If 
two parties are working on the boundary, and one encroaches, the Government sends its officers to see how 
much the encroachment is, and to ascertain how much and the value of the ore extracted ; the party 
encroaching is then liable to a penalty of $300 00 for the encroachment, or three months in gaol. 
4992. Q. Just look at the plans of the mines. You will see the extent of this creep, it extends for 290 
feet. Have you ever known a creep of those dimensions l A No. 
4993. Q. Could you suggest anything that might be done for the s:mfety of the miners in the future? 
A. The only thing I can see under the circumstances would be to leave a tremendous arch. 
4994. Q. Do you think it could be done? A. It could be done by sacrificing a lot of ore. 
4995. Mr. Slee.] Q. Have you ever had experience of, or seen mines as extensive as at Broken Hill 1 A. No. 
4996. Q. And do you think an arch could be left in a lode 300 feet? A. I do net see why it could not, 
4997. Q. How would you leave that ore standing afterwards? A. It would be taken out at the end of time 
life of the mine. 
4998. Q. A system of closely timbering, if carried out by both mines on both sides of the boundary, would 
that not have the proper effect? A. If timbered and properly filled up it should. I do not think you 
could adopt a better system than close filling. 
4999. Mr. Hall.] Q. Do you think the system being followed by some of the mines in Broken Hill of 
extracting the ore onthe boundary, is a proper system? A. I do not think you should rush to the boundary. 
There should be a block of ground left there. 
5000. Q. If a mine were to stope out all the ore on its boundary for a great numbcr of feet, they must be 
prepared to expect creeps to occur later on? A. Not if the two parties were to do it., one on each side. 
5001. dIr. Edwards.] Q. You have not been down either of these mines, and you cannot therefore express 
an opinion of them in particular? A. No, I have not been in either of them. 
5032. Mr. Godfrey.] Q. You say the Government should have power to step in and say what size pillar 
should be left? A. Yes. 
5003. Q. That means the local inspector hall step it? A. Yes. 

5004. 
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5034. Q. In that case should the Inspector not have some stated width laid down by the Government, and 
being armed with that, be able to say " Here is the regulation," instead of being left to take the 
responsibihty of deciding what size the pillar shall be 1 A. It would all depend upon the lode and the 
surrounding circumstances. 
5005. Mr. Stee.] Q. You think a hard and fast rule could not be adopted. A. No, certainly not. It should 
bo left to the Manager and the Inspector to decide. 

Charles Frederick Courtney, called in, sworn, and examined :- 

5006. Commissioner.] Q. What is your full name 1 A. Charles Frederick Courtney. 
5007. Q. You are General Manager of The Suiphide Corporation 1 A. Yes. 
5008. Q. And prior to that you were General Manager of the Central Mine? A. Yes, for about five years. 
5009. Q. Have you had any previous mining experience? A. Yes, about fifteen years. 
5010. Mr. Hall.] Q. I think about the year 1897, you had some interviews with Mr. Greenway on behalf 
of the South Mine with regard to the working of both mines on the joint boundary ? A. That is so. The 
question arose as to leaving 25 feet of ore in either mine for the protection against workings and fire. It 
was left to Mr. Greenway and myself to arrange, and we arranged that we should leave that amount of ore 
on each of our boundaries. We left that amount for some little time when we found that the South Mine 
were working to the boundary. I drew their attention to the fact that they were not keeping to the 
arrangement, and I cmmunicated with the Inspector of Mines asking him to do what he could to get them 
to keep to the agreement, which WS a good one. On mentioning the matter to Mr. Greenway, he said 
he regretted that he could not keep to the agreemeat as they were short of ore, and in consequence they 
worked up to the boundary and took the ore out. 
5011. Q. And I understand an absolute agreement was entered into between you? A. Not in writing, but 
a verbal honourable understanding. He explained he was unable to keep to it, and he had to take out the 
25 feet. 
5012. Q. Did he ever deny to you that that agreement had been made? A. No. 
5013. Q. With regard to the filling of the workings of the South Mine near the boundary, did you ever 
have a conversation or any communication with Mr. Greenway or Mr. Howard as to the necessity of the 
South Mine mullocking their stopes? A. Knowing that the South Mine were raising the whole of the ore, 
which was friable and easy to work, on the boundary at every level—I spoke to Mr. Greenway as to 
putting in filling as quickly as possible, and after he left the Company I spoke to Mr. Howard, impressing 
upon him the necessity of filling as quickly as possible the stopes adjoining our mine. I may mention that 
previous to Mr. Greenway leaving the Company, there was a slight movement in the ole! creep that opened 
to the surface just on the boundary it had been observed that the ground had gone 'down further, and I 
feared—knowing that there had been a very severe accident some twelve years before—the liability of 
there being a further movement. On investigating the matter and talking it over with Mr. Mayne, he 
said he had looked into it, and there was no danger at all. 
5014. Q. At that time Mr. Greenway was Consulting Engineer to the South company? A. Yes. 
5015. Q. Was it on one occasion that you had to urge upon the South company the necessity of mullocking 
their depleted stopes, or was it frequently? A. On several occasions I mentioned it. 
5016. Q. 1)o you know Mr. Molesworthi Green, the Managing Director of the South Company? A. Yes, 
the Chairman of Directors. When in Melbourne about eight months ago he happened to come into 
Gibbs Bright's office when I was there, and in speaking to him about mining work generally, I mentioned 
to him the necessity for their putting in as much filling as possible in the stopes on the boundary of the 
mines, as I had previously mentioned it to Mr. Howard. 
5017. Q. I understand you were so impressed about the necessity of the stopes being filled that you made 
some arrangement with Mr. Howard or someone for putting mullock into the South Mine between the 700-
foot and 600-foot levels? A. Mr. Howard stated that he had considerable difficulty in getting his filling 
arrangements completed, as their drive had broken down, which had hindered them very much, and I 
suggested we should fill in the stopes whatever they should require, as it would give us no difficulty 
whatever. An arrangement was consequently come to that the price should be is. per ton—the yardage 
was to be arranged between the two surveyors, mutually, who should certify as to the quantity put in. 
Shortly after this we commenced, and after about 170 sets, or 1200 yards, had been put in, we were told 
to stop. 
5018. Q. Was this arrangement ever made for a certain number of sets? A. Not to my knowledge. We 
were prepared to put in as much as was required to fill their stopes. 
5019. Q. Mr. Mayne, in his evidence, stated the arrangement betwren you was that 100 sets should be 
filled by the Central only? A. On one occasion Mr. Mayne and Mr. Howard and I were discussing it, but 
I have no recollection of any fixed quantity being agreed upon. It was left to them to say when they had 
sufficient in to fill and thoroughly protect the stopes. 
5020. Q. 'Would the filling of 100 sets only be of any practical value at all? A. I doubt if it would be any 
good whatever. I was extremely surprised when they asked us to stop filling. 
5021. Q. Do you know yourself if the Central met any oljection from the South as to putting in the filling? 
A. They impressed me by hesitating slightly ; but that could only be my impression. 
5022. Q. Do you recollect any oc3asion when the South Mine were drawing mullock from some place below 
the surface in their mine where it was running away, complaining to any of the officers of the South Mine 
as to that? A. Yes; either the mullock winze or the drive collapsed in the South Mine, and they went on 
drawing. We received advice that it was running out and leaving a cavity, we could not tell where, or the 
size of it. 
5023. Q. Was anything said about timbers? A. My recollection was that surprise was expressed that no 
timber appeared in time chute where this mullock was being drawn from. I said it was not at all likely 
that it would appear, as the filling was simply running out from the various tinibers. 
5024. Q. This filling was not accounted for by being put in from the surface in any way ? A. No. 
5025. Q. At the time the Central started, was there any mnullock in this stope, or was there timber there 
only? A. It was timbered up, and there was a little filling about the base, which was solid. It was 
mullock from the ore that was abstracted, a more tea-spoonful, as it were. 

21705 	104—S 	 5026. 
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5026; Q. What would be the effect of filling a stope of such a height, extending from the 600-foot to the 
700-foot;-would there be any shrinkage? A. A very considerable shrinkage, and the tendency would be 
to draw the timbers towards the centre, That is away from the backs-that is always known in mining 
5027. Q. Can you tell us if it was a matter of great concern to the Central, prior to 1901, the small 
amount of mullock filling that was put into the South ? A. It was of serious iniportance, inasmuch as 
they were on the boundary of our mine, 
5028. Q. You know the mullock quarry alongside Piper's shaft? A. Yes. 
5029. Q. Wouli it be a difficult matter to approximately calculate the contents of the material taken out of 
that quarry ? A. Not a difficult matter at all, you could get near enough for all practical PurToses 
5030. Q. That quarry was used by the South Mine for obtaining muhlock? A. Yes. 
5031. Q. You know the pillar that had been left by the Central Mine in consequence of your agreement 
with Mr. Greenway, and you know the nature of it ;-when the South Mine took away their pillar at that 
place, are you of opinion that it was a burden or a prudent thing to leave 2 feet of a pillar on your side of 
the boundary? A. It was very prudent; it was discussed many times as to whether it should be desirable 
to leave it or take it away and fill with rnuUock. 
5032. Q. It was worked in Mr. Rowe's time ;-it was not a matter of work done in the last few months I 
A. No, not by any means. 
5033. Q. It was replaced by well-mullocked timbers? A. Yes, well mulloeked. 
5034. Q. You have not been down the Central Mine since your return? A. No. 
5035. Q. You knew it thoroughly before you went away ;-could you give us any theory as to how this 
accident occurred? A. My opinion is that it originated in a cavity on the South Mine about the 500 foot 
level-either a little above or below--it is difficult to locate it absolutely. The back caine down with the 
first movement in that region. 
5036. Q. What would be the effect of that fall? A. It would immediately crush in the timber of the 
remaining stopes, and break down the timber and filling of both the Central and South Mines, and allow 
the filling to run into the cavity from the Central. - 
50.37. AIr. Edwards.] Q. You express that from your memory of the underground workings of the Central, 
without inspection I A. Without inspection. 
5038. Q. Some of the trend of the fall is in a vertical direction-at the 500-foot level it extends some 40 
feet further to the north than at the 400 ;-would you attribute that to the same cause? A. Yes. 
5039. Q. The plat sheets at the rescue winze were found about 12 feet in a north-easterly direction from 
where they had been-32 feet from the level where they were originally ;-what is your explanation of 
that? A. The angle of repose is about 35 degrees to 38 degrees, and it is well known that the pull, once 
you start it on the angle of repose, is considerable. The direction of the movement was to the south that 
means that this was an opening [illustrating], and it runs in this way and fills the cavity. 
5040. Q. Would it not go perpendicularly? A. No, it will follow into the vacant space. here it is all 
timbered, and that rather accentuates it. If you could get into that you would find that it is hanging over 
-so. 
5041. Q. There must have been a cavity for that ground to go into? A. If the whole body moves in a 
southerly direction, it must leave a space behind it where the timbered stope ends and the solid ground 
begins, wbch was the condition at this point. Direcly a movement starts, there is a tendency for every-
thing to crush. 
5042. Q. Is it not working on too liberal lines? A. An enormous amount has gone into the South Mine. 
5043. Q. Do you remember when you made that arrangement with Mr. Greenway? A. I would have to 
refer to the letters. I think that letter of 10th May, 1897, will be about it. 
5044. Q. And in August the Inspector writes to say that the agreement was broken? A. Yes; it was 
immediately broken. It was, practically, not observed at all. 
5045. Q. When you found that Mr. Greenway had broken Ins agreement, did you have any communications 
on the sulject? A. I communicated with Melhourne-we had a local board there then. Some correspondence 
was carried on. 
5046. Q. In estimating the amount of rnullock at Piper's quarry any engineer could take out the contents 
of that quarry I A. Yes. Use their instruments ; it would take a little time, but they could do it. 
5047. Q. In May, 1901, you made arrangements ta fill certain sets for the South Mine ? A. Yes. 
5048 Q. And on 30th June, the 5th May contract was finished, and the Suth mullock pass was finished 1 
A. I know at that time they commenced to put it in themselves. 
5049. Q. The mullock pass in the South Mine did hang up--I understand that occurs in other mines as 
well? A. Yes. 
5050. Q. Previous to Mr. Greenway's departure there was a further creep at the 350-foot level? A. Yes. 
50.51. Q. Was any arrangement made between the two companies to try and pick up the old bottoms? 
A. Never, to my knowledge. It was left as it was. 
5052. Q. You understood it was always a source of danger ? A. It was all crushed in. 
5053. Q. Nothing was ever done to pick it up? A. Not to my knowledge; it was for them to investigate it. 
5054. Q. You were equally interested with them? A. Not to my knowledge. 

- 5015. Q. It was never investigated? A. Never. 
5056. Commissioner.] Q. At the time of this movement, there were four men working in the South Mine, 
one in the main (irive within about 100 feet of the boundary ;-do you think if there was a fall on the lower 
levels these men would not be affected? A. I should say there would be .a slight movement there. It 
would just depend-if the South cavity was partially choked, the larger quantity of air would come up 
through the Central Mine.  
5057. Q. Crimp's idea was that this fall was between the 600 foot and 700-foot levels ;-I suppose it would 
l,e very hard t tell? A. It would be very difficult to tell by sound. It is quite probable that a movement 
did take place there. It corresponds with what I was saying. 
5058. Q. Do you not think a movement such as that would be gradual? A. From the evidence of the 
timber men, there seemed to be two movements with half-an-hour between them. 
509. Q. The first one aected right down to B 5, that is 80 feet from time boundary? A. That is the second 
or most extensive. 
5060. Q. There was a very heavy fall; the timber was all moving? A. Mr. Hebbarcl says they could see 
through, and they could have gone in. 	 5062. 
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5061. Q. These two unfortunate men were in on top and could not get out, so there must hae been a 
inovenient there at that time ;—there must have been a considerable movement? A. If it once begins, and 
the cavity is big enough ; it all depends upon what size of cavity it is going into. 
5062. Q. Men were working in the South Mine and were not affected, they just felt a puff of wind ; would 
that lead you to believe the fall was higher up? A. It is very strange they did not notice anything. 
5063. Q. Simmons and the other men who were trucking say that the second time the wind was far greater 
than the first ;—these men were at the 600-foot level, and they heard a rumbling sound in the far 
distance? A. Yes; the movement would, probably, be above that; about the 500-foot level, and they would 
not feel much wind. 
5064. Q. What I mean is this There has been a movement back 290 feet at the 500-foot level; would it 
be possible for that to run into the South Mine? A. The whole of that has not gone into the South. Once 
you start it it will go on. It is tightly locked by pressure. It pulls the backs. 
5065. Q. As to the boundary question, does it not appear to you to be very unsatisfactory. A. I tried to 
manage it once and failed. 
5066. Q. At the Proprietary and Block 10, they have some arrangement as to pillars? A. I do not know. 
5067. Q. Can you suggest .anything? A. In our case, from the 800-foot level up, it is impossible. There 
should be a mutual agreement between the managers and the Jocal inspector who should confer and draw 
out a formal agreement. If 25 feet had been left on the South boundary we should not have had any 
trouble at all, and there would be no dangr. 
5068. Q. Do you think it safe to leave it to agreement, or should it be compulsory? A. Presumably, an 
hionourable agreement drawn up and signed would be carried out. 
5069. Q. One party might refuse to enter into such an agreere cut? A. Allowance might be made for it in 
the Act. That is advisable. 
5070. Q. So far as regards the future working of the ground under the creep, could you suggest anything 
that would make it more safe ;—there will always be a certiin amount of danger? A. In the course of 
time it settles down tightly. My experience of working out 50 foot stopes is, we come up in places and 
completely fill. Within 30 feet of time filling up above us according to the condition of the roof we take it 
out in slices and gradually work backwards, and the whole is take:i out without any difficulty. You must 
take it out in small sections and well fill it. 
5071. Q. Originally this fall was from the boundary at the surface, and from that movement there seems to 
be movement ever since? A. If there are no cavities there will be no movements. 
5072. Q. Can something not be done to fill these cavities? A. Unquestionably —investigation should be 
made to find out where they are. 
5073. Q. Are there any old plans to show that? A. Not that I know of. 

[Witness left.] 

IJTRDNES'DAY, 1 APRIL, 1903. 

[The Royal Commission sat at 1030 am. in the Town hail, Broken lull.] 

l)rcocnt— 
ERNEST LESLIE MAITLA.ND, ESQUIRE, PoLIcE MAGISTRATE AND WARDEN, 

BRo1EN 11ILL, ROYAL CoMMIssIONER. 

Mr. W. H. J. Slee, Chief Inspector of Mines, appeared to represent the Department of Mines and 
Agriculture. 

Mr. Anthony Hall, Solicitor, appeared to represent the Sulphide Corporation (Limited), Central Mine. 
Mr. J. B. Edwards, Solicitor, appeared to represent the Broken Hill South Silvermining Company 

(No-Liabilit'). 
Mr. W. J. Wise, Secretary, Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, appeared to reprement that 

Association. 

Frederick Charles howard, called in, sworn, and examined :- 

5074. Mr. Bdwam.ds.] Q. You are Managing Director of the South Mine? A. Yes. 
5075. Q. How long have you occupied that position? A. For four years. 
5076, Q. Apart from that have you had any mining experience? A. I have had a large mining experience 
as director of some of the largest mines in Australia, extending over twenty-five years. 
5077. Q. And is it your practice to go through the workings of the South Mine? A. Constantly. I have 
been director of the South Mine for seven years. 
5078. Q. You have heard the evidence of Mr. Courtney that in 1897 an interview took place between you? 
A. Yes. 
5079. Q. And he had an interview with Mr. Greenway ;—what position did Mr. Greenway occupy 
consulting engineer? A. Yes. 

080. Q. That was in reference to leaving 25 feet on the boundary of the mines as a mutual precaution to 
pmevent creeps or fire? A. Yes. 
5081. Q. Have you any record or knowledge of the agreement that was entered into? A. No agreement 
was entered into. I know all about it. Mr. Courtney and Mr. Greenway had certain negotiations, aid an 
agreement was suggested, but the company would not have it, and I personally objected. It was impossible 
that at that stage we could leave on the boundary a large quantity of valuable ore for the convenience of 
the other company to go in at any time and remove the boundary ore. It would have nieant time closing 
down of the South Mine. Mr. Courtney's evidence was absolutely correct up to the point where the 
negotiations stopped. 
5082. Q. Had Mr. Greenway authority to make a binding agreement? A. No; lie submitted it to time 
hoard. 
5083. Q. That accounts for the fact that the interview with Mr. Greenway took place in May, and in August 
there is the letter written by Mr. Milne Inspector of Mines, complaining of the breach of this agreement? 
A. Yes. 	 5084. 
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5084. Q. Within two or three months the agreement was at an end? A. Immediately. 
5085. Q. I assume that if an agreement had been made between the companies it would have been kept? 
A. Yes; that is the practice of the South company. 
5086. Q. You had other agreements with the Central, and they have been observed by both parties? A. Yes. 
5087. Q. And the fact that the company in Melbourne refused to recognise the proposed agreement accounts 
for Mr. Greenway saying to Mr. Courtney he was very sorry he could not keep to the agreement? A. I 
know nothing of what took place between Mr. Greenway and Mr. Courtney, 
5088. Q. We heard from Mr. Courtney that there was some talk about the late creep showing on the 
surface? A. I know Mr. Courtney saw me about it, and I went with him on the surface to see it. 
5089. Q. No joint action was taken? A. Not to my knowledge. 
5090. Q. Complaint is also made that Mr. Courtney spoke to you about the subject of filling? A. There 
was a conversation with reference to filling stopes. 
5091. Q. And I believe it was arranged that the Central should fill certain stopes I A. Yes ; an arrangement 
was made to fill about 100 sets. I am quite clear about that. The arrangement was made for about 100 sets 
at £1 per set, and I minuted that matter when I got back to Adelaide. I wrote this minute, "I had an 
interview with Mr. Courtney, and arranged for a few of our sets at the boundary to be filled by him-I 
induced him to reduce his price to £1 per set. This will be only a small outlay, probably £100 at the 
outside, and soon after it is done we shall be ready with our own mullock." 
5092. Q. 178 sets were filled at £1 per set, and in June you had your own mullock pass? A. We took up 
the work immediately. 
5093. Q. How many mullock chutes had you working there? A. Piper's shaft, No. 2 shaft, and No. 1 pass 
afterwards. 
5094. Q. Piper's shaft and No. 2 were working at the same time, and you put on a third? A. Yes. 
5095. Q. You read the letter which has been written by Mr. Hebbard? A. Yes, I have. 
5096. Q. He says, "You will therefore see that with the pillar and stope system in vogue and the close system 
of mullock filling adopted" ;-is it true from your investigation that the pillar and stope system was in 
vogue? A. I could not see it. 
5097. Q. Did you see the pillars there? A. Yes; I saw one near the shaft. I was fairly astonished at 
what I did see. 
5098. Q. You heard the evidence of Mr. Hebbard that the pillar and stope had been mined at the same 
time ;-you have heard him state that between the 800-foot level and the 500-foot level there is no pillar at 
all; can you understand a statement of that kind? A. No. 
5099. Q. Then he says, "The facts of the case being as I have stated, we have on one side of the boundary 
line a series of very incompletely filled stopes which have suffered movement at four distinct periods without 
counting the original creep at surface-and on the other side a series of stopes protected by solid pillars 
and completely filled with mullock." In the face of what you have seen in the Central what do you say to 
that? A. As regards the reference to the South mine it wis untrue, and as regards the Central-I am not 
going to say it is not true. 
5100. Q. Then lie says, "My theory, which you will observe is based on facts as enumerated, is that the 
present creep was caused by a fall in some of the old creeps in the South Mine ;-the cavity in our mine 
could not have been caused by any other means than by the running of the mullock into some open space, 
and it is not accounted for by the possibility of any shrinkage in our own workings"? A. That cannot have 
any value, because he said he knew nothing about it underground at the time. 
5101. Q. Can you suggest any scheme that would be practicable as to the working on the boundaries-
some scheme that would work without being a hardship on a small mine, and give an advantage to the big 
one? A. I like very much Mr. Courtney's suggestion that we should join up on the stopes above. 
5102. Q. It must be by mutual agreement by adjoining lessees'? A. Yes; that we should be compelled to 
leave bodies of ore-that would work ruin on small mines. If the law compelled me to leave the ore it 
would mean ruin. It is all right for the big ones, but not for the small ones. 
5103. Q. If you cannot leave pillars, what could you suggest? A. I say timber and fill-up, and let him go 
his own way under proper supervision, as it is now. 
5104. Q. The mining inspectors say they do not want to be the managers of the mines'? A. Certainly; if 
we have much more legislation it will amount to that. 
5105. Q. The suggestion to deal with this present creep would be to leave a floor or full level; what have 
you to say to that'? A. I think it would aggravate it, and would give you a heavy weight. That would 
only aggravate the position. 
5106. Q. You have had one or two movements in the South Mine? A. Yes; in 1901 there was a small 
fall of earth. The men were timbering at the time the accident happened; we were actually trying to 
take it UI). 
5107. Q. Having been through the stopes on the boundary, can you say if they were left in a sound 
condition as to mullock and timber? A. Yes. 
5108. Q. Quite sufficient to bear the burden put upon them in your mine? A. Yes. 
5109. Q. You have read the report of the mining inspectors as to the cause of this fall ;-do you agree with 
them in their idea that it was a continuation of the old creep of some years ago, which may have probably 
left cavities above the 400-foot level on the boundary? A. I would rather not say I approve or otherwise. 
5110. AIr. hail.] Q. Referring to this arrangement between Mr. Greenway and Mr. Courtney in 1897, 
were you speaking from memory as to what took place then? A. Yes, to a certain extent. 
Sill. Q. Have you found any record in your letter-books of it? A. Yes. 
5112. Q. I understand you do not profess to have any practical knowledge of mining;-did you ever 
manage a mine'? A. No, not in the acceptation of the term "managing." I do not consider myself a 
mining expert. 
5113. Q. You rely upon Mr. Mayne for the management of the underground portion of the South Mine? 
A. Yes; Mr. Mayne is a reliable and responsible person, and I have every confidence in him. 
5114. Q. Is it not a fact that until recently there was a great deficiency in the filling of mullock in 
comparison to the amount of ore extracted from your mine? A. No. 
5115. Q. Do you know the quantity of filling required per ton? A. I think I should like to put in 75 per 
cent., and that would allow 25 per cent. from the drives and cross cuts and open stopes. 

5116. 
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5116. Q. Has that percentage, or anything near it, been put into the South Mine for the past six years? 
A. Something near it; you must take in the circumstances. 
5117. Q. I believe this stope between the 600-foot and 700-foot. level was taken out thirteen sets before 
inulkck was put in I A. It was taken out a good deal. That is why we made the arrangement with Mr. 
Couitney, who could get at it before we could. 
5118. Q. With regard to the prious collapse, has any exploration been made? A. Yes ; we have been 
doing that. 
5119. Q. There is no doubt that your ore was stripped from the boundary before the Central were working 
in their boundary 1 A. No doubt whatever. 
51 20. Q. Do you consider that a proper or safe method to adopt in working a mine? A. If you do it 
properly, certainly. 
5121. Q. Do you not think it would be more beneficial that both should work it at the same time? A. If 
circumstances permitted. I do not approve of waiting for years for your neighbour to serve his own time 
to do it. 
5122. Q. You have heard evidence of the creep of June last ;—have any drives been put in the South mine 
for the purpose of exploring to discover the extent of it in the South Mine? A. No; we do not know that 
it happened. It is supposition, and I am not going to spend thousands of Pounds looking for a supposition. 
5123. Q. You have not been in the sLopes on the Central boundary at the 400-foot level since June, 19017 
A. I have ben at the boundary at the 800-foot level, but no other. 
5121. Mr. Slee.] Q. You have it manager in the South Mine (Mr. Mayne) in whom the Company have 
confidence? A. Yes, every confidence. I would not change him for any two. 
5125. Commissioner.] Q. The only movements you have had have been on the boundary? A. That is all 
we know of. 
5126. Q. On the question of the boundaries, I think you say you do not think any fixed method should be 
adopted? A. No. 
5127. Q. It must be bound by the circumstances? A. I do not think we could do better than we are doing. 

quite agree with what Mr. Courtney says. We should come up and connect with the stope above. 
5128. Q. Do you noi think the adjoining mine should have something to say as to how the boundary shall 
be worked—under the supervision of the Government? A. We are now. The inspectors have given 
evidence that we do everything they require---we try to. 
5129. Q. The inspectors have limited powers ;—the boundary-line belongs to both patties, and they should 
say how it is to be worked? A. You could not say we are to wait. 
5130. Q. You are working at a lower depth than your neighbour ;—should not your neighbour be able to 
oversee your work? A. We have always assumed that the Central and we were on good terms, and you 
can see that if I had twenty five years' ore in sight I would be willing to leave the boundary. 
5131. Q. Put it the other way, that the neighbours will not agree as to the methodof work? A. I say if 
you pass an Act to compel us to leave our boundary ore, it will be the crippling of the small fry. At the 
time I was speaking of, the South Mine would have had to shut down if we could not have worked our 
boundary ore. 

[Witness left.] 

This being all the evidence forthcoming, the Commissioner asked all parties if it were their wish 
that any further witnesses should be called, and, receiving an intimation in the negative, the taking of 
evidence was declared concluded. 

APPENDiCES. 
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1902. 

LEGISLATIVE ASSEMBLY. 

NEW SOUTH WALES. 

CREEP IN THE CENTRAL MINE, BROKEN HILL. 
(REPORT 13Y THE CHIEF INSPECTOR OF MINES RESPECTING THE) 

Printed uncles- No. 27 Report from the Printing Committee, 18 December, 1902. 
[Laid upon the q'ceble of the honorable the Lrgislative Assembly of New South JVales, b1, the Secretary for Mines and 

Agriculture, in connection with a Question nsf-ed in Parliament on the 19/li November, 1902, by Mr. Williams, Jill'.] 

The Chief Inspector of Mines to the Under Secretary for Mines and Agriculture. 
Chief Insprctor of Mines Branch, Department of Mines and Agriculture, 

Sir, 	 Sydney, 15 December, 1902. 
I have the honor to inform you that, in accordance with the instructions of the Honorable the Minister, I 

proceeded to Broken Hill, for the purpose of inquiring and gleaning information as to the probable cause of the creep which 
occurred 10 the Central mine, by which two persons, namely, Thomas Jordan and Leopold Campbell, lost their lives, and 
whose bodies have not as yet been recovered, or any matter in connection therewith. 

Probable cause of the Creep. 

My inspections, both of the Central and South Mines, were made in company with the local inspectors of mines 
(Messrs. Mime and Godfrey), and the respective nuder-managers of the mines mentioned, and, after the inspections, the 
managers of the mines, as well as the inspectors of mines, were requested by me to give their individual opinions as to the 
probable cause of the creep. ]'his they did, and their reportsom- opinions are attached hereto. 

I also wrote to the Secretary of the Barrier Branch of the Amalgamated Miners' Association, informing him that I 
had learned that the managers of the Central and South Mines allowed four of the Association's officials to go below and 
inspect the creep In both mines, and that -I should be glad to confer with them on the matter, or receive their opinion in 
writing. I told bin I would b's ready on either Friday, Saturday, Sunday, Monday, or Tuesday to meet them, whichever 
day suited them host. My letter was written On tIle 21st November, but I received no reply from Mr. Wise, Secretary of 
the Association, until Wednesday, 26th idcm (the day of my departure for Sydney), when he stated that, in the opinion of 
his Association, it is advisable to have a properly-constituted judicial inquiry immediately, and further, that the deputation 
Who inspected the scene of the disaster would be prepared to give evidence on any nlquiry properly formed. 

- Mr. Hebbard, manager of the Central Mine, and Mr. Mayne, manager of the South Mine, gave me their conjectures 
as to how the creep Ilught have occurred, in writing, and they are attached hereto. 

I alsoobtainecl a written opinion from the two local inspectors of mines, Messrs. U. Mihle and J. R. Godfrey. 
Looking through the reports it will be seen that, although written from different points of view, they one and all 

point to the probability of an old creep in the Central or South mine being the cause of the recent disaster, and the local 
inspectors of mines add that they feel certain the creep has nothing to do with any mining operations carried out (luring 
the last two years. In my opinion, no human being is capable of positively stating how and where the first movement in 
the last creep took place. Probably it originated in one of the old creeps which occurred about ele en years ago in the shallow 
levels under 400 feet in depth, in the South mine, near the boundary of the Central. A creep also occurred near the 
Central boundary in the South mine, at the 425-foot level, in 1895, and other creeps eccurred later ; hence it is probable 
that the whole of these creeps of former years were in a great measure the cause of the recent one. The crusil took place 
without any warning, which strengthens my conjecture that the fall took place from one of the shallow creeps into the 
depleteci, unfilled stopes, crushing everything beforo it, until it reached the resistance of the thoroughly filled-in stopes. 

In the earlier (lays of mining operations at Broken Hill, the managers principally relied on the square-set timbering 
without any filling in of the depleted stopes. This system of securing the ground was carried on for some time, but as 
soon as its weak points were ascertained, the local inspector of mines was instructed by me to urge on managers the 
necessity of filling in the deplete] stopes with inullock in addition to timbering. To this the managers at once agreed, and 
filling, as well as timbering, became the order of the day, and this course has been adhered to up to the present. Hence, 
as stated above, whatever creeps have taken place lately must be credited to the earlier history of the Broken Hill mines, 
when, on account of crude knowledge in connection with the ore bodies, the resIstance and strength of square-set timbering 
and other matters, the practical filling-in of stopes with niuliock was not in vogue. 

A circular letter was sent by me to all the managers of the Broken Hill mines on 1501 June, 1897 (see Appendix 
E ''), in which their attention was drawn to the creeps, and they were requested to do all that in their power lie to 

minimise the danger to life and limb resulting from them, as the managers are well au-are of the fact that an accident in a 
mine, independent of the injury sustained by the unfortunate vIctim, always leaves behind a feeling of regret and anxiety, 
as well as a pecuniary loss to the coumpany whether the accident were preventable or not. To this circular I received 
satisfactory replies, and am certaiu that the purport of it is being carried out to the present day with good results. 

Search for s-eeoc-es-p of bodies—how carried ost. 

In regard to the recovery of the bodies of Thomas Jordan and Leopold Campbell, who lost their lives in the recent 
creep, everything possible is being clone by the Manager of the Central Mine, irrespective of cost, with due regard to time 
safety of the men who have undertaken very dangerous work, practically i-isking their very existence, for tile purpose of 
recoverilg the bodies. It is thought they may probably be found in the chute between the 400 and 5f0-foot levels. The 
first attempt was about the 500-foot level, but proveil too dangerous. At present twelve men, in three shifts of four each, 
are employed. They are re-siulcing a mullocic pass from the 400-foot level, and in sinking this pass to a deptil of 30 feet, 
plat-sheets, rails, light wires and air pipes belonging to the 400-foot level main crosscut were met with. If the position of 
the poiut at which the buried men were supposed to be has shifted in the same ratio, 32 feet will still have to be sunk to 
reach the position of the slide at wInch it is presumed the men weic at the time of the collapse. The manager, Mr. James 
Hebbard, informne I me that he should, continue to sulk the pass, and further on, when possible, take other exploratory 
nieasures, but he intimated to me that the work was risicy. As I had seen the men engaged in the work, personally 
questioned them, all 1 been informed by them that they did not mind the risk, Mr. Hebbard was perfectly agreeable that 
the work should continue until further Search) is hopeless, cr the bodies are recovered. 

I may here state that I iuterviewecl time men u-bc volunteered to undertake the risky work of searchiimg for the bodies, 
and was inturmued by them that they had not volunteered on aceouut of the increase 1 p-'  but they were anxious that the 
bodies might be recovered. I may add that every possible proeantion is taken to protect tilese men in their work against 
the occuri euoe of accidents. 

Mrs. Jordan and Mrs. Campbell, mothers of time two unfortunate young fellows who lost their lives, paid me separate 
visits. I'iley certainly deserve all possible symnpathy, practical an] otherwise, in having lost their principal breadwinners. 
They informed Ins they l'eaich all kinils of rumours in connection with the accident and the search for the bodies. I told 
them both I did not commeider the bearers of unauthentic reports to be friends of theirs, and if they came again to send them 
to me, as I would guarantee that the muanager of the Central mine would employ them, his sole object being to recover the 
bodies hence any sound advice fromn those who tllink they know where to find the bodies would be thankfully received and 
highly appreciated. • 	 Judicial 
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Judicial inquiry premature. 

I have no hesitation in saying that a judicial inquiry at the present juncture would be premature, as no satisfactory 
conclusion could be arrived at, and I would strongly recommend, in the interest of the general public and in justiac to all 
parties concerned, that such inquiry be not held until at least the bodies are recovered (when a Coroner's Inquiry will be 
held), or until further search for the bodies of Thomas Jordan and Leopold Canipl)ell is, after most careful cousiderati'n, 
deemed useless. To hold a judicial inquiry now would only pro\'e a waste of valuable time and public money which the 
result would not justify. 

In reply to questions asked, I may state that tha Mines Inspection Act, 1901, gives ample power to inspectors of 
mines to compel nianagars to secure the boundaries of their respective mines. 

Attached hereto are the following appendices —Appendix " A "—The Hon. the Minister's instructions to me. 
B "—Report of the Inspectors of Mines, Broken Hill. ''C "—Report of the Manager of Central Mine (Mr. James 

Hebbard). ' I) "—Report of the Manager, South Mine (Mr. Samuel Mayne). ' E "—Circular re Creeps sent by me to 
the Mine Managers, Broken Hill, on 15th June, 1897. " F "—Correspondence of Barrier Branch, Amalgamated Miners' 
Association. 	 I have, &c., 

W. H. J. SLEE, 
Chief Inspector of Mines. 

APPENDIX A. 

SunoxerRu INQUiRY is ViuwlalS OF CENTRAL Cscusie. 

(Jordan and Campbell.) 
4 November, 1902. 

Re the request made by the Secretary of the Barrier Amalgamated Miners' Association to have a full inquiry held 
as to the cause of the accident on the Central Mine, Broken Hill, I beg to submit that to hold an inquiry at the present 
juncture appears to be premature, and woul.l probably interfere with the due course of justice to parties concerned. A 
Coroner's Inquiry is sure to be held sJoner or later, and in the meantime everything possible is being done by the 
management and the local inspectors of mines for the discovery of the two bodies. 
The Under Secretary. 	 W. H. J. SLEE. 

I concur with Mr. Slee's view. For approval.—E.F.P., 411/1902. Approved.—J.K., 5/11/1902. 
Inform Mr. Cann, M.P., Chairman of Committees, per instructions of the Miuister.---W. H. J. SLEE, 51111 1902. 

J. H. Caiiii, M.P., 5/11/1902. 
I shall be glad if Mr. Slee visits Broken Hill as early as possible, and furnish a roport.—J.K., 1211111902. The 

Chief Inspector of Mines. —E. F. P., 12/11/1902. 

QuEsTioNs ASKED IN PARLIAMENT RESOECTING TilE CREEP IN CENTRAl, MINE, BROKEN I{ILL, 

Legislative Assembly, 19 November, 1902. 

Question answered. 

Question. 

12. Creep in the Central Mine, Broken Hill:—Mr. Williams asked the Secretary for Mines,— 
Does he intend to have an inquiry made as to the cause of the creep at time Central Mine, Broken Hill, with a 

view to prevent, as far as possible, such occurrences in future 
If so, what character will the proposed inquiry take? 
When mloes he intend such inquiry to commence? 
Is lie awaiting the action of the Coroner? 
Will he at the same time ascertain the necessity of obtaining greater powers to compel adjoining mines to 

conjointly secure their mines on their several boundaries? 

Answer. 

Mr. O'SUI.LIVAN answered,—Consideration will be given to these matters when it report has been received from the Chief 
Inspector of Mines, who is now on his way to Broken Hill. 

Sir. Slee.—H.B.S. for U.S., 20/11/1902. 	Seen--Pd. II. J. SLEE, 1/1"11902. 

APPENDIX B. 

The Chief Inspector of Mines, Department of Mines, Sydney. 

Sir, 	 Broken Hill, 25 November, 1902. 

We have the honor to inform you that in our opinion the late creep on the boundary of the Central aerd South 
Mines is a continuation of the old creep of some years ago, winch may lace and probably did leave cavities above the 400-
foot level ; and, as these old stopes have lung since Lean inaccessible, these cavities, as far as we know, have never been 
located or filled up with mullock, and it is, at any rate, reasonable to suppose that a heavy fall may have come away from 
the back of one of these cavities, crushing down the timber, and bursting away paddocking laths and allowing the 
mnllock filling to run and drag the other stopes. 

The suddenness with which the collapse occurred is a strong argument in favour of a fall from an old cavity above. 
It is im,ossil,le to say where the first movement took place but we know that the Central Mine has moved for a distance 
of abi Ut 250 feet north from the boundary at the 400-foot and 500 foot levels, whereas the South Mine has not been affected 
at any point for a greater distance than 75 feet at the 600-foot level, except on the surface near the subsidence. 

At the 500-foot level the stopes are practically the same as it was before the fall. 	 . 
The 800-foot level worked up on the boundary to within about two sets of the 700-foot level, and at this posmmt is 

affected for about four sets square. 
Whether the old inaccessible stopes in the vicinity of time creep in the South Mine of some years ago caused the 

collapse, or some old stopes in the upper levels of the Central, one cannot say for cei-tain, but we can say for certain that 
this disastrous collapse has not been caused by any work (lone in either mines during the last two years. 

(Signed by Messrs. Milne and Godfrey.) 

APPENDIX C. 

W. II. J. Slee, Esq, Chief Inspector of Mines, &c., Sydney. 
The Sulpbide Corporation (Limited), Central Mine, 

Sir, 	 Broken Hill, New South Wales, 24 November, 1902. 
In response to your verbal request of 21st instant, I have now the honor to submit the following remarks regarding 

the recent creep in time nnmie, togetimer with the conclusions asrived at by myself and officers concerning its cause. 
I may say at the outset that in consequence of the systemu obtaining in this umine, of pullar and stope alternately, and 

the thorough and comnplete way in wliicli mnullock-fmlling followed the ruimaing operation, together with time knowledge. 
possessed of time collapsed region and the nalimited comifidence in its security, as is evidenced by time fact that the magazines, 
tsmol.exelmange stations, niaclaine-fittimig shop, and travelling-way betweema levels were iii this region, that we could not, at 
the time of time creep, or even after considei-able lcimowledge of its extent has been gained, hid any reason for the collapse 
in the internal economy of the mimic. 	 - 

It nmight be well for the sake of clearness to summam-ise the yam-ions workings that formerly occupied the area 
included in the collapsed region. 

Beginning 
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Beginning at the South Mine boundary on 600-foot level, A5 and A4 stopes have been worked where ore existed 
through to 500-foot level. A3 is an unworked pillar, except for the three sets wide on sill floor, which constitute a 
gangway. -  A'2 has been partially worked, but continued through to 500-foot level, inclining north through the Al pillar. 
The workmg has, however, been continuous on the footwall, which shows as a separate stope. 

At 500-foot level from South Mine boundary AS and portion of A4 is intact, as the space is occupied by intrusive 
rock. A3 has been worked to a width of eight sets from footwall, the western portion remaining as pillar. A2 has been 
worked only partially about three sets wide and to a height of eight or nine floors, the remainder standing as pillar 
supporting Kintore shaft. The workings from this level also are continuous on footwall where payable ore existed. 

On 400-foot level the workings were almost continuous on footwall side of lotTe, but only to a height of three to five 
floors. 

On the western side of the large intrusion the ore body had been worked on a gradual rise to the northward, beginning 
at South mine boundary and ending at main crosscut, where the stope above the 400-foot level was flee sets in height. This 
height was the limit of the ore body, and the bacto then left standing is intact to-day, as you have seen. 

On boundaries of sections, stopes, and South Mine, paddocking-laths were invariably used to prevent the mullock 
filling from breaking away. 

You will, therefore, see that with the pillar and stope system in vogue, and the close system of mullock filling 
adopted, a creep of the extensive nature of the one under notice was practically impossible, and that every proviiion that 
human foresight could auggest was adopted with a view to the safe athninistration of the mine. 

Causes of f/ic 6' -eep. 

Under this head it is indispensable that I should go back some years and review the workings of the South Mine, our 
neighbour to the southward, as my theory of the cause or causes of the creep is inseparably connected with the old creeps 
in that mine, adjacent to the boundary of this mine. 

While free to admit that these old creeps were the result of a system of mining that was then held good and the best 
under the circumstances, viz., timbering without filling, I submit that the cavities resulting from the creeps have been 
considered a menace to the surroundings and to the workings of this mine in particular, and that the management of this 
mine was fully alive to the danger can be proved by the production of correspondence on the question, if necessary. 

To recapitulate, about eleven -years ago a creep occurred in the shallow levels somewhere above 33 i-toot level that 
involved the boundary workings of both Central and South Mines, and which eventually showed itself on surface by a 
cavity about 40 feet across, nearly the whole of it, however, being within the South mine limits. 

Subsequently, when mullock tilling of depleted stopes became the vogue, the South Mine opened a quarry some 
distance to the southward of the creep, the bi-okea mullock being sent down through an old shaft (which had been converted 
into a mullock pass) to one of the levels. In this connection it is admitted that more mullock was taken from the pass than 
was put in at the surface, thereby enlarging the cavity, but to what extent I am not prepared to say, as I do not know 
definitely how much the mullock taken out of pass was in excess of what was put in at surface, but that the existing cavity 
was enlarged is indubitable. 

In 1895 a creep occurred above the 425-feet level of the South Mine, which was unfortunately attended with fatal 
results, and later on, I think in 1897 or 1898, a movement of the footwall in the stopes above the 600-foot level. 

In the subsequent working of this stope last year for the i-enoval of the bi-oken ore and the securing of the ground, 
a further slip took place, and in consequence the stope was temporarily abandonel and has not since been operated. The 
stope at this mine had reached to about 500-foot level. 

On 4th June of this year I received a report that a fall had occurred, in the region of out south shaft, which is SO 
feet from the South Mine boundary. The depth of this shaft was 400 feet, and a stope On foot-wall from 500-foot level 
reached within three sets of the bottom of shaft or 400-foot level. This stope had been systematically filled, and on its 
completion the mullock pass that fed it was left full also. 

On investigation, it was found that a cavity existed immediately under the bottom of this shaft, the solid ground 
over which was like a sloping roof with the inclination towards the South boundary. A reasonable conjecture from what I 
knew of the South mine workings, was that there had been a further fall from the back of the stope above 500-foot level 
last referred to. 

In company with Mr. Mayne (undergi-ound manager of South Mine) and Mr. Dawe (underground manager of this 
mine), I visited the 50i)-foot level of the South Mine next clay and proved that my conjecture was correct, the stope having 
again collapsed and to such an extent that it could not be entered from the level cross-cut. The collapse had evideistly 
broken the timbers on our boundary, allowing the mullock filling to run out, causing a creep its conformity with the shape 
of the ore body and stope which had followed the shape and contour of the ore body. To further prove the connection 
between the collapse of the South Mine at 500-foot level stope and the cavity under our 400-foot level, a winze was sunk 
midway between the cavity and south boundary, which entered the cavity at 42 feet. This cavity, as well as that under 
the shaft, was promptly filled at considerable expense, and while the work was in progress a small driv& was put in through 
our boundary pillar to afford a ready means of egress should a further movement take place. This work was undertaken 
at the suggestion of the Covet-unseat inspector. The whole of this work was undertaken with a view to the future security 
of the mine, and to prevent the creep extending further northwards. 

To my knowledge, nothing in the way of investigation of the extent or position of the series of creeps in the South 
Mine has ever been undertaken, there being so little ground or ore between them that a heavy fall in either of them would 
break the separating ground, and make them one, as has evidently happened, seeing that in the South Mine a movement 
can be traced from surface down to 700-foot level. 

The facts of the case being as I have stated, we have on one side of the boundary line a series of \-ery incompletely-
filled stopes which have suffered movement at foiu- distinct periods without counting the original creep at surface (the lack 
of filling is proclaimed by the official reports and is well known to your officers), and on the other side a series of stopes 
protected by solid pillars and completely filled with naullock. 

The plans and sections furnished to Messrs. Milue and Godfm-ey show that the workings of the two mines join on the 
boundary, and this series of creeps being adjacent to the boundary, I contend that a fall in any of them would be likely to 
cause a break in the boundary timbers and allow the nsullock filling to run out of our stopes into the cavities. 

It has been argued that a creep tends to fill itself, but the c uvity at the back of our 400-feet level, as the result of 
the recent movement, is a convincing proof of the falsity of the argument ; and the theory that a cavity fills itself remains 
a theory as far as Broken Hill mine workings are concerned, and therefore the presumption is that cavities existed as the 
result of the creep under notice. 

Observation during the whoie time since the creep occurred shows that the whole of the movement is in a slanting 
direction to the south. 

My theory, which you will observe is based on facts as enumerated, is that the present creep was caused by a fall in 
some of the old creeps of the South Mine. The cavity in our mine could not have been caused by any other means than by 
the running of the mullock into some open space, and it is not accounted for by the possibility of any shrinkage in our ow-mm 
workings. 

I am rather inclined to think that the movement had its couamcncemeist in a fall from the old cavity near the surface 
which had been eniam-ged as before mentioned, and that the fall broke thro-ugh the ground or ore separating the other creeps 
and so demolished the boundary timbers. Evidences of a vel-y extensive surface movement in the South Mine are easily 
traceable in the cracks that extend to a distance of 200 feet south from the Central boundary, and in their mullock tunnel 
at about the sauce point, but about 50 feet below the surface, which has been considerably damaged by the movement. 

As bearing somneu-hat mc the subject, I may say that there had for sonee years been an uneasy feeling on the part of 
the management of this mine as to the security of the boundary, and a verbal arrangement was made between Mr. Cout-tney 
and Mr. (reenway (then the South Company's consulting manager) whereby a strip of ground was to be left by cachi mine 
out the boandam-y for security against creeps or fire, As Inspectom' of Mines, in August. 1697, I wrote you enclosing a letter 
I had received from Mr. Couruney complaining that the South people were not abiding by the agreement to secure the 
boundary, and which pointed out that such a disregard of so necessam-y a precaution could only be eharacterised as reckless. 
Personally, I did all I could as an inspector to help Mr. Courtney in keeping the South Mine to their engagement ic the 
boundary ; but itotuvithstanding this the South boundary was stripped of its ore and the Central pillar of about 25 feet left 
standing. 

I would like to direct your attention to the correspondence in re this matter, which is in the books of the local 
iaspector's office. 

To 
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To further show that there was some conniderabie anxiety on tI e I  art of this mine's officials an to the state of the 
South Mine's boundary workings, I may say that shortly after becoming connected with this corj oration 1 suggested the 

	

advisability of offering to fill up a section of the South Mine workings on 	our boundary, which offbr was accepted after 	a 
little pressure hal been brought to bear, and the work commenced. The section proposed to be filled would have taken 
about 8,000 cubic yards to fill it, but we were ordered to stop when about 1,200 yards had been put in. 

The certainty that in the event of a further creep in the South Mine the boundary pillars would run into the old 
cavities caused their removal between 500-foot and 60)-foot levels while it was still possible, there being no particular 
object to serve seeing that South Mine had (lisregardeil an agreement that was so obviously fcr the benefit o 1)0th parties. 

The foregoing statement of the case, based on facts, should be sufficient and clear enough to prove that nothing in 
the internal working of this mine is in any way respons;ble for the creop, or that anything in the way of precautions that 
the exercise of forethought dictated by the experience of ourselves or the underground oflicers were not taken. 

The system of pillars in vogue in this mine in a great measure prevonted the movement from being more wide. 
spreading in its effects than it would otherwise have been, and there is no doubt but that the piflars immediatey to the 
north of the main cross-cot on the various levels presemnted the mon-ennaut spreading in that direction. 

I would also like to say that so closely were the whole of our (leploed stopes packed with mullock that the cavity 
showing above our 400-foot level can only be accounted for in one way, and that is on the Supposition that our mullock had 
run into the South Mine. Into this cavity we have already put mullock and timber to the extent of over 6,U00 cubic yards 
besides about 2,000 cubic feet of timber. 

I have no desire to throw personal blame on the officers of the South Mine, because I know that in the matter of the 
notorious incompleteness of the filling of the mine they are more or less the victims of circumstances, but I do maintain 
that the facts of the case show- that the recent creep is the direct result of the old creeps in the South Mine which have 
never been investigated or filled, and that the management of this mine is in no way responsible for it. 

I have, &c.. 
JAMES HEBBARD, 

	

APPENDIX D. 	
Manager. 

- 

Effects of Recent Creep of 8th October, 1902, on the South Mine. 

W. II. J. Siee, Esq., Chief Inspector of Mines, Broken Hill,— 
The Broken Hill South Silver-mining Company (No.Liability), 

Dear Sir, 	 Broken Hill, 26 Novembr, 1902. 
In compliance with your wishes I now hand you the following report 

I have made periodical inspections of this Company's underground workings on the 8th October and on subsequent 
dates. 

On the surface a large depression extending from within the Central boundary to a distance of 145 feet in the South 
is visible. This embraces the old Central and South creep, evicicince of which mvas previously visible at the surface. 

Mullock tunnel—At 57 feet from Piper's sinaft going north-w-est the subsidence had affected the ground for a length 
of 120 feet. No settlement was visible, but shgint cracks were to be seen traversing the wail and back from a north-easterly 
direction. As a precautionary measure several sets of timber were put in, and mnullocking open ations were resound 
through this tunnel. 

250-foot level. —On going through the crOss-cut to the foot-wall, and thence in a north-easterly direction as far as 
possible towards Piper's shaft, no signs of settlement were visible. 

425-foot levcl.--No new settlement was visible at this level. 
525-foot level--Neither was there any indication of recent movemnnent mere. 
625-foot level—At a distance of 30 feet from the Central boundary the drive had collapsed, and general signs of 

heavy pressure from a mnortherly direction were eviclemnt. 
72.3-foot level—At a distance of 50 feet from the Central boundary ou the foot-wall side and diagonally to it point 

20 feet distamnt from the boundary on the lnanging-nvali side this stope had collapsed, and also chewed signs of heavy 
pressure. 

825-foot level. —Within three and a half floors of the 725-foot level an area approximately 20 feet x 15 feet, at about 
25 feet from the Central boundary, shows the effects of heavy supen-iucunnbent weigint, several sets of timber having been 
crushed. No disturbance is visible b&ow this point. 

Muilock pass—This pass, which is sunk at a distance of 110 feet from the Central boundary, on the banging-wall 
side, to the 800.foot level, is unaffected by the movemnnent in questioni, and is in regular operation. 

At the 825, 725, and 625 feet levels the general appearance of the drives and stopen show no indication, so far as I 
ant able to judge, of a local collapse having been the cause of any nnovements in the upper levels. 

I ann, &c., 
S. IIIAYNE, 

Underground Manager. 
P.S.---Two plans explanatory of the accompanyilng report are enclosed. 

APPENDIX E. 

Chief Inspector of Mines and Diamond Drill Branch, 
Sir, 	 Departnnent of Mines and Agriculture, Sydmney, 15 June, 1897. 

I do nnysclf the honor to draw your attemntion to creeps winicim have occurred, and are likely to occur again, in 
connection with the extensive underground workings of the Broken Hill mines. 

'In view of that fact, I beg to solicnt your co-operatiomn by reqnnesting you to keep open, as far as practicable, as many 
levels or stopes, not only in your own mines, but also consections with 3-onnrs and the adjoiining mines, tlnereby mninimnnising 
the danger of creeps to life and limb, by not only allowing the compressed air generated by the siaddemn collapse of stopes 
to escape more freely, but also to give extra oppom-tunity of escape to persomns employed in the mine when such creeps take 
place. 

Every mine should be provided with more than one outlet winemnever and wherever practicable. Had such an opening 
not existed between the Junction North Mine and the Junction Mine a great mining calamity may have had to be recorded. 
Some of the miners cnnployed would certainly have lost their lives had there been no escape from the Junction North to 
the Junction Mine. 

Feeling sure that you will assist me as far as possible to prevent accidents, you being well aware of the fact that 
accidents in mines, imndependemnt of the injury sumstaineei by nmnfortunate imneliridnials, leaves always behind a feeling of regret 
and anxiety to the manager as well as a pecuniary loss to the Company, whether such accidents were preventable or not. 

I have, &c., 
\Y. H. J. SLEE, 

Chief Inspector of Mines. 

APPENDIX F. 

W. J. Wise, Esq, J.P., Secretary, Amalgamated Miners' Association, Broken Hill. 
Dear Sir, 	 Freemasons' Hotel," Broken Hill, 21 Novemler, 1902. 

On my visit to the Central Mine this morniing, I learned that you and other miinems as a deputation or party had 
inspected the Central Mine with a view of being ainle to fornna some conclusionn vs the recent creep in the Central Mine, ly 
which two persons named Jordan and Campbell lost their lives. 

I should be very glal to obtain your opinion in writing on the matter, eitlner individually or collectively, and should 
be pleased if you could pay me a visit at my hotel either to-morn-ow (Saturday) or Sunday, Monday, or Tuesday next, but 
no later, whicinever suits you best. Kindly acknowledge this. 

louis, &c., 
W. H. J. SLEE, 

Chief 1uipector of Mines. 
21705 	107—T 	 Barrier 
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Barrier Branch Amalgamated Miners' Association, 
Trades Hall, Broken Hill, 26 November, 1902. 

W. H. J. Slee, Esq, Chief Inspector of Mines, Broken Hill,— 
Dear Sir, 

In reply to yours, 21st instant, is the fatality to Jordan an] Campbell in the Central Mine, I have the honor, 
by instruction from the above, to state that in the opinion of this S.)ciety it is advisable t have a properly-constituted 
judicial inquiry immediately, and further that the deputation who inspoctei the scece of the disaster will be prepared to 
give evidence oji an inquiry properly formed. 	 I remain, &c., 

W. J. WISE, 
Secretary. 

Barrier Branch, Amalgamated Miners' Association, 
Trades Hall, Broken Hill, 27 October, 1902. 

Mr. J. H. Canu, M.L.A., Parliament House, Sydney,— 
Dear Sir, 

Re Jordan and Campbell, the victims of the Central Crush. 

I am directed by the above to request you to urge upon the Honorable the Minister for Mines to have a full 
inquiry as to the cause of the accident,, for the following reason, viz. —That in all probability it may take months to 
recover the bodies, and if the inquiry is delayed until then, most, if not all, of witnesses will have left Broken Hill. 

I ama further directed to ask you to urge on the Minister to allow an official of the Amalgamated Miners' Association 
to appear at the inquiry on behalf of the deceased relatives, and further that President T. C. Roberts, Vice-President 
Charles Richards, Treasurer A. M. Dale, and Secretary W. J. Wise be subpwnaed to attend and give evidence on the 
inquiry. 	 Yours, &c., 

- 	 r• J. WISE, 
Presented by J. H. Cann, 30/10/1902. 	 Secretary. 

[Exhibit No. 11.] 
FATAL and Serious Accidents in the Metahliferous Mines of New South \Vales for the last twelve years from 1891 to 1902, inclusive. 

FATAL. 	 ' SERIOUS. 

- 	 Cause of Accident. 	 Cause of Accident. 
NtIIBER or 5Is 

- 	 Totals. 	
h f 	 Totals 	EsirsorED. 

Year. ' 	
F Miscel- alls. 

I!. ~Catioiis. 
Falls. 	laneoua 

- 	 . . 
	 [Exhibit No. 121 

[Stttttory Declaration.] 

Broken Hill, June. 
THIS is to certify that I, Charles King, working in the Central Mine under the name of Charles Goostracy, on the 400 

w (four hundred) level sinking a inze. I (is hereby declare that the place is unsafe to work, as the break in country, and 
a heavy side pressesre is forcing the timber down towards the South Mine and the traces of the break can be seen for 
200 feet in the west drive, our only means of escape. I have als) reported the matter to the Inspector of Mines. 

(Signed) 	CHARLES F.. C. KING, 
ahas C. 000STRACY. 

Wot NvLT1. Witness to Signature of Chas. F. C. King. J  
DECLARED at Broken Hill, in the State of New South Wales, this thirtieth day of June, 1902. Before me,— 

W. J. Wisx, J. P. 

[Exhibit No. 22-1 

Dear Sir, 
Broken Hill, 24 August, 1897. 

- 

- I have the honor to attach a letter just received from Mr. C. F. Courtney, manager of the Central Mine 
(Suiphide Corp oration, Ashcroft's Process, Limited). 

- 	In conversation with Mr. Courtney, lie explained the difficulty lie was labonring under. It appears that with the. 
idea of complying with your circular of the )5tli June, 1891, Mr. Courtney, of the Central Mine, and Mr. F. J. Greenway 
of the South Mine, had a conference, the rsnit of which was a verbal agreement that on the 600.foot level of their mines 
25 feet of ore should be allowed to stand on each boundary, thus making a solid pillar between the mines, the level being 
left op-en for ventilationaud escape if necessary in case of danger. 

On this understanding the Central Mine manager has laid off his work, and has not approached the boundary line 
within 25 feet, and provision has also been made for isolating the mine in case of fire. On the other hand the South Mine 
manager is carrying his stopes right up to the boundary, thins making the provision asked for in your circular a very one-
sid0d arrangement. 

I think the arrangement come to between the companies was a very admirable one—i.e., "leaving a solid pillar of ore 
on the boundary until the other portions of the lode were ovorked, thereby providing safe exits and a means of isolation in 
case of flre,"—and it is a pity it could not be adhered to. I would respectfully suggest that you should write the South 
Mine Company on the subject. 

I have, &c., 
JAMES HEBBARD, 

The Chief Inspector of Mines, Department of Mines, Sydney. 	 Inspector of Mines. 

Exhibit 
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[Exhibit No. 23.] 
[Memorandum.] 	 Chief Inspector of Mines and Diamond Drill Branch, 

Department of Mines and Agriculture, Sydney, 31 August, 1897. 
You us of 24th Angust with Mr. Courtney's letter enclosed came duly to hand. Although I fully agree with the sentiments 
expressed in both your and Mr. Courtney's letters, I am afraid I would be exceeding my duty were I to interfere in any 
way with private arrangements made between managers. 	 I have, &e., 

W. II, J. SLEE, 
Inspector Hebbard, Broken Hill. 	 - 	 Chief Inspector of Mines. 

[Exhibit No. 241 

	

Sir, 	 Broken Hill, 14 July, 1896. 
I have the honor to inform you that I to-day visited the Central Mine (Suiphide Corporation) Ashcroft's l'rocess, 

Limited), and inspected the scene of the creep which took place on Saturday night last. 
The locality of the creep is between 500-foot and 400-foot levels, and apparently extends a few floors above the latter. 
You will doubtless remember all old stope situated on the extreme western side of the lode on acconutof its peculiar 

nature. I can compare it to nothing but a mass of large rocks of ore tumbled loose into a quarry. 'l'his was charscterist)c 
of the lode for about 100 feet long and 30 to 40 feet wide, and had evidently been a large vug or water-channel that hehi 
evidently collapsed at some period. The ground was always heavy in this stope, and since re-starting ciperations the 
management has kept the muhlock filling as close up as was possible. The trend of the foot-wall at this place, with the 
character of the ore, together with the fact that a goodly quantity of water has always flowed from the foot-wall, are tile 
tauses of the creep, and I am of opinion that all that was possible in the way of timbering and mullocking had been done. 

The workmen were removed from the stope at 9 a.m., and the creep did not occur until about 9 p.n1. on the 11th 
instant. The effects of the fall were very munch mininiised by the great cuantity of mullock in the stope. 

After thoroughly examnimling the place at every possible point, I gave permission for the entrance of workmen for the 
purpose of repairing and securing only. 

The fall has blocked the gangways in the western portion of the mine ; but otherwise the working of the mine will 
not be afibcted. 

All the other parts of the mine are in good condition. The good-effects of the thorough filling of depleted stopes is 
very well exemplified in this instance. 	 I have, &c., 

JAMES HEBBARD, 
The Chief Inspector of Mines, Department of Mines, Sydney. 	 Inspector of Mines. 

[The area of the deep is about 100 feet long, 30 feet wide, and about 100 feet high.] 

	

[Exhibit No, 25.1 
Sir, 	 Broken Hill, IS June, 1892. 

I have the honor to inform you that it heavy fall of ground took place On the boundary of the Broken Hill South 
and the Broken Hill Central companies' mines on \Vednesday night last at about ii p.m. 

The fall has an extent of about 150 feet 00 the line of lode, and in height from the 350-foot level to above the back 
of the 200-foot level. 

In. my opinion, the fall was consequent on the rottiz'g of the timbers about and above the 200-foot level, the ore here 
having been extracted over two years ago. 

It is my opinion also that it has been emphatically demonstrated that the style of timbering in vorue here is 
inadequate to support the pressure imposed on it without the added assistance which would be rendered by the filling in of 
the stopes with mniiock. This is being clone iluring the last six nsoilths more generally than for any pre\'ious period ; and 
I shall continue, with your perm!ssion, to still impress the mlecessity of it. It is only in some instances that speci d 
provision is made for filling in—this being particularly the case at Block 14—tile other companies relying chiefly on the 
mnullock in the lode and poor ore for filling up stopes. 	 - 

I may say that 111 the ordinary courso of visiting and inspecting I examined these stopes where the fall occurred on 
Wednesday afternoon, and saw what w.is Ilappening, and saw also that provision was being made for the men's safety. 
I have since been caiefnlly through both mines, and by my instructing all ingress to the broken portion has been stopped 
nkl barricades built up. 	 I have, &e., 

JAMES HEBBARD, 
The Chief Inspector of Mines, Mines Department, Sydney. 	 Inspector of Mines. 

[Exhibit No. 26. 
TimE S U'imiDE Con i'oRA'rION, LsrmsTEo, CENTIrAL Maxa, BROKFN luLL. 

RULES and 1ieguiatioas to be observed (in conjunction with the Government Mining Regulations of New South Wales) 
by all Underground Workmen, including Braceinen, Biace Truckers, Winding Engine Drivers, and all other illfl 

employed in or about the drafts, oil the surface, or connected with the Underground Department. 

]. All workmen connected with the Underground Department shall work shifts of S hours less 20 minutes for crib. 
Any workman arriving late will lose one shift. 
No workman shall be permitted to enter or remain on the Mine while in a state of intoxication or to bring 

intoxicating liquor on the Mine. 
Lowxmuo AND Hoisnxu MuN, &c.—No workman shall enter a Cage under any circumstances without tire 

perulission of the flracenlan or l'iatman, and in no case may any persou ride in the Cage Nvith or in trucks. When it Cage, 
resting on chairs, requires to be lowered below that level, the Engine Driver, after 1-eceiving the signal to lower, sirrili, 
before lowering, raise the Cage about tin-ce inches to allow the chairs to be withdrawn. Bracemen and Platmeml and any 
who may be autiiorisecl from time to time to attend to this matter, are strictly forbidden to withdraw the chairs till tile 
Cage has bren raised as above stated. When both Cages are in gear, the Engine-Driver shall not move either Cage before 
receiving signals for both of them. Shift Bosses on duty when slufts are changing shall remain at the 1jlats underground 
and at surface brace until this operatioml is completed. No signal shall be given to the Engine Driver aflecting any Cage 
unless such Cage is at the level from which the signal is to be given. In all cases when the Platmnan leaves time p1st shall 
tile chairs be securely fastened hack by hUll before leaving. The Braceulall, Platman, and Engine Driver shall pay st riot 
attention to the signals and shall be reSpOmlsil)le for carrying out same. No Bi-acenran to leave the shaft, and no I'latm.amm 
to leave the piat when sllifts are being relieved. Oil 110 acCOuilt shall memo get in or out of the Cage whilst in motion. No 
one is allowed to make alterations or interfere with the Cage without first advising the Bracemnan or Platman, or to lean 
on or over the Pi-otection Bar of the shaft or plat. 

All workmen are prohibited from enterimlg any place throughout the Mine where not absolutely required by duty 
to be at the time. 

Workmen shall not remove or interfere with any precaution for the safety of the Underground employees, such 
as coverings over, or guard i-ails aroumlrl, shafts on surface, winzes, ore shoots, or other damigerous places, and shall keep all 
such places in the vidimlity of their work as it proceeds, properly covered or railed off. As a maatter of cornulon safety any 
worknman who shall observe, or collIe to the kmlowleelge of, any damage to, or deficiency in, any part of the workings, airy 
defect or flaw in the cages, chails, ropes, or chairs, or in any part of the engine, machinery, gearing, or plant used in or 
about the Mine whereby the safety of workmen or others may be impaired, shall be bound fortilivithi to domnmnullicate same 
to the Shift Boss or Foreman. \Vorkmncn are prohibited from tampering with any miiarks -which uliry be made in any part 
of the workings for the guidance of the workmen or the illamlagdmlleilt ; or imlterfering without authority -viitli any part of 
the machinery, gearing, or plant, in any way whatevc-i-. It in the yam-ions mining operations underground, the sv,mkmereml 
notice any undue jir 550cc omm the timbers, or any uroveumelit or distrmrhance in thre ground which might be in amly svuuy 
considered dangerous, they shall iulnlc'diatcly convey iufornlation of such to their Shift Bess, who shall at once advise tire 
Underground Manager or Foreman. It wiil be the duty of the Shift Boss whose attention has been directed to such 
mnattei-s, to fully explain (before he leaves the urine) to the Shift Boss who relieves him, the nature of the mllOvenlemlt in tile 
ground, or anythimrg eke which may require special attention, and the relieving Shift Boss ilavnlg been so informed shall 

notify 
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notify the workmen under his charge of any danger or indication of same. If at any time a movement in the underground 
workings should occur which would be at all likely to cause a subsidence on tl.e surface, it will be the duty of the Shift Boss 
in charge of that particular section of the Mine to immediately notify his Foreman about it, and the foreman shall, without 
delay, inform those in charge of the surface work. If the Shift Boss cannot queckly find his Foreman he must himself 
convey the information to those in charge of the surface work. 

BLuSTINes IJNDEIUsRorND.—No men are to bore more than twelve holes in one place, and in no case to bore in old 
bottoms of holes that have previously been blasted. Six holes only are to be charged and blasted at any one time. Before 
the fuse in a charged hole is lighted due notice must be given by the man or men in charge of the blasting by calling out 
in a loud voice not less than three times Fse," the number of holes charged, and the number of the 

blasting 
on. After 

the fuses are lighted the men in charge of the blasting must guard the passages leading to where the blasting is being carried 
on, and they must prevent anyone from going dangerously near to the holes. If a hole has missed fire, the place where 
the missed hole is must not be approached in less than ONE HOUR AN I) A HALF from the time that the fuse in such 
missed hole was lighted ; a man must be left to guard the place, and advice at once given to the Shift Boss. A charge or 
explosive of any kind which has missed fire shall not be unrammed, and a fresh hole shall not be drilled within an unsafe 
distance of the missed hole. When blasting in the square set timbering where the material to be blown out by the blast 
will fall upon the plank flooring of the square sets, such flooring must be protected by laying loose planks or timbers across 
the regular floors. 

8, Shift Bosses are fully empowered to discharge or suspend workmen under their charge for neglect of work, 
idleness, or insubordination. 

Any employee or any other person, or persons, found removing from the mine specimens of ore, tools, candles, or 
any other property belonging to the Company will be liable to criminal prosecution. 

All sharp and blunt tools (hammers, gacls, picks, &c.) used in the works are to be returned at the completion of 
each shift to those in charge of the tool-boxes. Planting and secreting of tools of any kind is strictly forbidden. All blunt 
tools shall be delivered when required during working time to those in charge of the tool-boxes at the various levels and 
there exchanged for the sharp tools. 

CHANGING Rnosi.—All clothes left on the floor of the Changing Room will, be thrown out by the Attendant. 
Smoking or the lighting  of pipes in the Changing Room is strictly prohibited. No matches or other inflammable material 
to he left in the pockets of the clothes. Every care to be taken in using the taps, valves, sprays, he. No taps or valves 
to be left open after using. The electric lighting arrangements are not to be tanspereci with, and it is requested that those 
last leaving the room when the light is switched on will turn it off by the sn-itches that are fixed immediately inside 
the entrance door. 

In case of accidents in the Miue, the Shift Boss on whose level the accident may occur will at once take charge 
of the case and make arrangements as may be advisable. Advice is to be at once sent into the General Office so that a 
Doctor may be called by telephone and a conveyance obtained if necessary. Should an accident occur between the hours 
of 10 pm. and S am, and difficulties are experienced in obtaining connection with the Doctor by telephone, the Shift Boss 
or Foreman is to send one of the workmen to advise a Doctor and obtain a conveyance if it should be considered necessary. 
It is to be understood that during the absence of a Shift Boss from his level that the one in charge from either the level 
below or the one above will take charge during his absence whilst making the required arrangements for dealing with the 
acuident. A report is to be handed in to the Underground Manager as early as possible after the accident. in case of a 
fatal or serious accident occurring at any time the Underground Manager is to be at once advised. 

Pay day is on alternate Fridays, the Company retaining the time worked during pay week. 

The above rules are Ira med for the purpose of facilitating the work in the mine and for the sisfety and benefit of all workmen 
on contract or otheru-ise. As it is impossible in print to provide a rule for everything, employees are required, under pain 
o,f dismissal, to strictly comply with any s-ale-s or instructions which 777ay be mode and given verbally by the management 
from time to time, and are further required personally and individually to exercise every care to prcrent acckients to 
themselves or to their fellow workmen. 

C. F. COURTNEY, 

	

Broken Hill. 	 Manager. 

[Exhibit No. 27.1 

	

Dear Sir, 	 The Broken Hill South Silver-mining Co., N..L., Melbourne, 10 May, 1897. 
In reply to yours of the 3rd ultimo, I am to inform you that Mr. J. T. Greenaway, of Block 14 Company, has 

been appointed to confer with the manager of the Central Company with a view to the preparation of a joint report as to 
the best means to be adopted for the mutual protection of the "Cential" and " South" Companies against the spread of 

	

fire or other 	injuries. 	 Yours, &c., 
R. FORD, 

Manager. 
The Secretary, Snlphide Corporation (A. P), Limited, Melbourne. 

P.S.—Mr. Greense-ay is Consulting Engineer to this Company. 

	

Dear Sir, 	 Adelaide, 21 March, 1901. 
I am instructed to confirm the arrangement entered into with you by our Managing Director, by which certain 

sets at the boundary of our mine and yours are to be filled by your Company on our behalf, on the understanding that we 
pay you LI per set. Our underground-manager has been instructed to sgiee with your officers beforehand the sets which 
are to be filled. 

J. K. SAMUEL, pro Secretary. 
C. F. Courtney, Esq., General Manager, Sulph:dc Corporation, Broken Hill. 

	

Dear Sir, 	 The Suiphide Corporation, Limited, Broken Hill, 22 March, 1901. 
I am in receipt of yours of the 2'st instant, confirming arrangements made wih your Managing Director. Our 

purveyor, during next week, will therefore note, with your officers, the general clmsposition of the sets, so that when filling 

	

is completel 	they will be able to ascertaid btweeu them the number HUed. 	 Yours, he 
C. F. COURTNEY, 

hianager. 
J. K. Samuel, Esq., S.cretary, South S.M. Company, Adelaide. 

TxcnrtrT from the Monaging Direetce's Bepm t cf 11 March, 1101. 

I HAD an interview with Mr. Courtney, and arranged for a few of our sets at the b undary to be filled by him. I i,duced 
liimii to reduce his price to LI per set. '!'his will be only a small outday, probably LlOJ at the outside, and soon after it is 
done we shall be ready with our own nsullock," 

[Exhibit No. 33.1 
'IIItTCSDAY, 27 JUNF., 1901. 

[The Comuiissicn sat at 10 am., in the Council Chamhrrs, Broken Hill.] 

Present :—Cliarles Gregory Wade, Esq., B.eri-iser-at-Law, Royal Commissioner ; Mr. J. R. Edwards, SAieitor, 
representing ilmo Coin1 any ; Mr. D. blilne, Inspector of Mines. 

Samuel Muyne called in, sworn, and examined 

Conmnmisdosu s- ] What is 3 our nara e ? Samuel Mayne. 
What are 3 ou ? A mine manager. 

3, Where? At Broken Hill South Mine, 
How long have you been manager? About four years. 
Have you been at the Bioken Hill South Mine all the time? I have been at the Proprietary Mine; but I I a worked at 

the Broken Hill South Mine as manager ard shift-boss for about seven years, 
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Does your work take you underground ;-is that pai t of your duty to supervise the underground work ? Yes. 
What is your experience of metal-mining altogether? 'thirty years. 
How long have you been on the Broken Hill field ? Fifteen years next September. 
To what depth is the Broken Hill South Shoe developed ? To the 800-foot level. 
How nruiy levels are there ;-are they at every 100 feet? Yes, every 100 feet. 
What is the cli arac ter of the ore formation ? The upper levels are friable. The under levels are harder, fuller, and 

more compact. 
At what level do they cease to be friable? Aabout the 500-foot level. 
Do you require timber in the drives of the workings above the 500-foot level? Yes ; all close timber. 
Cumrni.ssionei'.] Do you requiru timber below the 503-foot level ? Not quite so much. 
What is the occasion for tiinberin.g below the 500-foot level ;are there soft patches or what? The soft patches are 

above the 500-foot level. 	 - 
I think you just said you require occasional timbering below the 500-foot level ? Yes ; but not quite so much timber. 
What is the occasion for timbering below the 500 feet ;-is it because you cut across soft patches of ground, or for what 

reason? For the safety of the men in the mine and everywhere it is necessary. 
But is time formation pretty uniform be?ow the 50)-foot level, or do you get soft patches? There are places with soft 

patches. 
Can you always detect those place-0 No. 
I understand that where you call detect them the timber protects them ? Yes. 
Will you explain what the method is of working the stopes ? I have a plan with me which shows the working. 
But I wish you to explain it? We put in set timbers first and build sets on them, and where the material is very hard 

we shoot it and build bulks. That is the only method we have of timbering. 
What do you call bulks ? Some persons call them pig-styes ; it is building one on top of the other. If there is any 

place from these timbers about which we have any doubt we run out what we call booms to cover the men over fur 
protection. 

how do they stan -I ? Tmey are affixed to the other timber i from the square sets, lmt very often, f anything gives way 
on those booms, they act as a levem-, and capsize all the timber. 

What would be the height of the roof where the timber is being set ;-I suppose you would call it from the nearest 
timber? When we are carrying timber right along we carry it right along on the back. It is built right up and carried 
forward on the back. [Time (Yemmissionvr ins-pectc-d the plan pm-educed.] 
20. I suppose, when you afe stoping, you work upwards ? Yes, we always work upwards. 

And you have the roof over your head whilst working the stopes ? Yes. 
Do you say if there is any loose stuff you timber? We timber everywhere where it is necessary. 
But if the stuff is solid, do you (10 without timbering ? If it is all solid we would not shift it before putting the 

timber up. 
I suppose the stope is something like this room-solid ? Yes. 	 - 
And you work from the bottom ? Yes. 
Do you work the whole width at one time or only a portion of it? Only a portion of it. 
And as you work, do you take one set wide at a time? Yes; if it is soft we take out one set altogether. 
Do you work out one width right through ? Yes ; from wall to wall. 
And then you work out another w ilth ? Yes ; always from the foot to the hanging.w-all, so as to block both timbers. 
Homv do you describe time place we are speaking of? Just on to the 500-foot level, between the 600 and 500 levels. 
When was that first worked ? Something like four years ago. Something like two years ago the ground all came away 

and broke the timber away. 
Whereabout did it give way? On the stope that the Commission saw at the mine yesterlay. The timber was bad, 

and new timber has been put in. We have been taking out the stuff that gave way, and putting in new timber. The 
back there has been standing for two years, 

When that came away you were then at the mine ? Yes. 
Were you (ion-mm the mine on the spot aftei- it gave way? Do you mean on the first occasion? 
Yes? It only gave way gradually ; it eased off. We knew it was coining, and we let it stand till it was settled. 
You mean it gave way in small quantities at it time? Yes ; we knew it was coming. We kept the men working there 

till all was quietly settled down. 
There was no heavy fall at that time --nothing nnunal ? No. It gradually crushed away on the timbers; what we 

called settled down. The fiiable stuff settled off to the hard back. 
41 Were you down the mine about that time examining that locality ? Yes ; I went all through it. I have been through 
the stope hundreds of times during time past eighteen months. 

Was anything notice mbe then to suggest further fall? No; there has been no fall from that time up to this. 
Was there anything in any way suggestive of clamiger ;-did you see anything in the roof ? No ; nothing to speak of. 

Before we started to repair the stope we could go right over the back on the old timber, and all that came away. We went 
over it, and removed everytimir.g that was loose, 

Did you take down alt the loose stuff you call backs? Yes. 
After taking down the loose stuff, when was it next worked? We went all over the backs before we started to take out. 
When would that be? Something like eighteen or nineteen months ago, the first time, 
It had some months to settle in the meantime ? We were continually going over the backs. We were two or three 

days at a time going over them. 
\Vhcn you started to repair, had the fall ceased? Yes. 
What would be the size of the opening at that time? Do you mean at the time we started it? 
Yes ; nineteen months ago, you say ? I should say 50 feet long. 

SI. And how high ? It was not very high ; you could reach it with your hand all along at that time. 
55. What would the width be ? I suppose about 30 feet. 
56. In walking on to the timbering, after passing through the passage I saw yesterday, which would be the longest 
direction-froin time left to time right ? As we were looking at time fall, that would be time longest way. 
57. 'l'lmat would be at right angles ? North to sutli. The foot-wall you saw on the left-hand side was the course of 
the wall. 
58. Do you mean the left.hammd side as you face time wall ? Yes, 
59. What was (lone when you got to work to repair it? The stope was all timbered ci se ; a piece of heavy ground came 
away and crushed time timber oon-mm. 
60. 1 hat was time effect of the fall two years ago ? Yes ; we had to take out all the stuff and put in fresh timber. 
61. Themi it was timbered at time time cf time fall ? Yes, close timbered. 
62. What did you do when you started work to repair? We had to work back towards time foot-wall. We had to put in 
large sills on which to build the timber, and we had to work away time foot of the rill to get a solid foundation for the sil 
timber to rest upo:m. If we hi put timnbcr on top of th rJl, we wi-old still have had to take away the rill of muilock in 
order to get time foundation for the timber. 
03. Othmem'mvise it would give no foundation? No. Since that time we lmavebeen carl-ying on time timnb r as you observed. 
I suppose we put in there, since we started, 700 or 800 sets of timber --anyhow, 600 sets. 

What height would it be-about 14 feet-how high are the sets put up? About six sets high-then we have been 
filling with mullock as we were bringing them up. 

Were you there yourself pretty frequently during this work ? Yes. 
Did you sound the wall in the roof? Yes ; I soumided all round, as far as I could roacim, only a week before time 

accident. 
Did you see any sign of time ground being treacherous or uncertaiu ? None whatever. 

63. \Vas there ammy Cl uslnimg Cr fiakimig between time nineteen months ago, when you startcl to repair, and time time of time 
urcolemit ? No. 

The accident occum'red on time 2 Ithm May ? Yes. 
You say you were there a week prior to time 241h May ? I was there, and sounded it w- ith anothmem' maim. 
Who was the other maim? Prideamix, a man working there, 
Is he alive, or is he one of time men that were killed ? He is one of time men that were killed. 
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What was the space left untimbered then? I should think about 20 feet high, and, I suppose, about 25 feet wide. It 
was not that all the way--only on the foot-wall side, because the hanging-wall side came out on a slant. It would be only 
about 12 feet high on the hanging-wall side. When we got the ground to run like that along the foot-wall, we always 
considered it was pretty safe. 

Why was it that you considered it pretty safe? Because it was like a foot to it. It was resting on the timber, right 
aainst the foot-wall, like an angle. It formed a support to the timber should any pressure be on it. 

You said it was about 20 feet high on the foot-wall side ;-how wide did you say it was? About 24 or 25 feet. 
What was the length ? It ran away on a level from the timber. We were cleaning out this old pile, and the nil ran 

away from the timber, I suppose, 10 or 12 feet from the timber. 
You say you also built up a wing? Yes, on the hanging-wall side. 
And you were prepared to do-what? To put in sill-pieces from this wing to the foot-wall. 
And, in order to got a foundation for the sills, you required to clear away the inullock ? Yes. 
Was that the position of affairs when you were last down the mine, or before the 24th May ? Yes ; I was down two 

days before-on the Wednesday before the accident. On the 22nd May I was through there. 
Was that the position of affairs on the 22nd? Yes ; they were gettir'g ready to pest in these two sill-pieces. 
Who were working there then 9 Mason, Prideaux, and Downes. Two otliese men were working there eighteen 

months. 
Who were they ? Prideaux and Downes. 
You say Prideaux is dead ;-what about Downes and Mason ? They were also killed. 
Were there any other men engaged working there besides the three you have mentioned ? Yes ; others were tlnre 

shifting the mullock for them. 
Who were they ? Havelok, Edwards, Bennetta, Smith, and (Jawen. 
Snaith and Gawen are alive, are they not? Yes. 
What about the other three ? They are dead. 
There were six men killed? Yes. 
Were there any other men who ejther worked in that stope cc near it? Not that week. There were two men working 

on the other end of the stope. 
Who were they? O'Neill and Thomas. 
How far away wese they? I suppose about 40 or 50 feet. 
Was there anybody else whose work would take them in the neighbourhood of the spot where the fall took place? 

There was another man who went there that morning to receive some drills. 
Who was lie ? I think Bi'ock was his name. He was there a short time before the accident. 
Mr. Edwards: His Christian name is Alexander Baird Brook. 
Commissioner: The reason why I ask is that the responsibility is cast upon me, more or less, now to find out who 

can speak of the condition of this stope both before and after the accident, and I shall have to issue summonses to such 
men as may be able to speak about it. 

Would there be anybody whose duty it was to inspect that part of the mine? I always inspected it.. 
Would there be anybody besides yourself? The shift bosses go through, too. It is their duty to look at these things. 
How often did they go through ? Twice a day. 
Who were the shift bosses? Driscoll and Beunetta. 
Did you receive any complaint from any workman with regard to the condition of the stape 9 None whatever. 
Or was any report made to you by any shift buss or workman under you? No. 
Are there any rules of the mine with regard to workmen reporting danger? Yes. 
Have you a copy of the rules with you? No. 
Is the report made to you in the first instance? To the shift boss that comes along. It is a recognised rule that tIle 

miners, if they see anything dangerous, are to report the matter at once to the shift boss. 
Are the men given a copy of the rules ? They are posted on the explosives magazine door. 
Does each individual get a copy besides that posted on the door? No. 

116. The accident, you said, occurred on the 21tls May; -how many shifts did you have at that time, and di.rind  the 
previoud week ? Only the one shift-day shift. 
107. That comprised how many men ? Three miners and the truckers. 
103. Were the truckers engaged in wheeling out the mullock ? The inullockers were. 
103. 1 hey wera wheeling it away ? Just trucking it back from the stope. 

Out of the six men, who were the miners 9 Prideaux, Mason, and Dewncs. 
How long had they been working? Eighteen months. 
At that particular spot? At that particular spot every shift. I do not mean to say, the exact spot in which they 

were killed, but in that stope. 
Were they men of experience? Yes ; I worked with Prideaux as his mate twenty-nine years ago. 
What was the first you heard about the fall? I heard of it on the Friday in riling unilergroun 1; 1 was on the 

700-foot level ; I was just about taking the cage to go up. 
That was the 21th Slay? Yes. 
Did you go to the scene of the accident? Yes. 
About what time was it when you got there? Directly after it had happened. 
What time in the (lay would it be ? Between 9 and 10 o'clock. 
Will you say what you saw at the time, and what was done? I c )uld see the man were bui-ied ; we started to 

relieve them at once. 
123. What difference did you notice in the appearance of the rcof ;-had there been it fall? Yes; there had been a fall. 

To what extent ;-can you say! When I got there first there was a good big fall--I could not judge it. 
Can you say how much the opening was increased by ; -you stated it was 20 feet by 25 feet 9 it was increased a 

good deal. 
123.- Roughly speaking, what rio you eonsider it would be-give uaa an estimate ? I should think over 233 tons of stuff 
came down, and that would make a pretty large hole. 
124. Would that be about 200 cubic yards? No. 
125. Does it go a ton to the cubic yard ;--c:ou you siy how mush it weighs? I ouppuse it would weigh about 5 to-is to 
the cubic yard. 
126. Did I understand you to say that the seta of timber that are sta:iding there now were standing there on the 24th 
May? Yes. 
127. And the fall would ba between that timber there now and the face of the stupe 9 Yes ; oa the side. 
128. The night.hand side ? Yes. 
129. Did any further falls take place after your arrival? Yes thrre was a bigger fall afterwards. 
130. How long after? Abaut three or four horn-s ; something like that. 
131. When you arrived on the scene could you see the muon, or were they covered up? They were cove:e I. 
132. What took place with regard to the rescue ? We started to clean away the dirt to take-  the men out-and we placed 
timber from the timber on to the dirt after the fall for the protection of the men engagsd in taking the dead man out. 
133. You mean to firm a roof for their p:oteetin ? Yes ; in case of uiother fall. 
131. had you unearthed any of the unfortunate mon before the next fall took I  lice? Yes ; two. 

Were they dead? Yes 1)0th lead. 
Which two? hiennetta and Edwards. 
Can you say whereabouts they were ;-would they be close to the faec of the wall? They were about 5 or 6 feet 

away from the timber. 	 - 
What took place when the secoud fall occurred ;-you ray there was a heavier f111 abjut th:ee hoscre af.cr  you got 

there ;-was there any further damage done, or anyone iujurc-d? No. 
Did you continue the work of rescue 9 Yes. 
And did you recover the other men 9 We recovered the whole of the U'Jk-s th- 1). 
Was that the same day ? No ; on the Sunday morning. 	- 	 - 	- 
Were they all dead? Yes. 
Has anything been done sioce you recovered the bodies? No ; nothing. 	. 	- 	 - 
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141. Have there been any further falls since the 2461 May? The only opinion I can form is that the hlmcl soapy head 
behind the men gave way, as the result of pressure or something to ease it, such as blasting or something of that sort. It 
hs been eased in some way, and the air must have got behind it. 

The first factor is what you call a soapy head? Yes ; ri5ht away at the back. 
How did you conic to the conclusion there was a soapy head ;-have you examined the wall ? I have only seen it 

since the fall. 
47. Have you examined the face as it now stands ;-does that present the appearance of what you call a soapy head 

immediately contiguous to it? Yes. 
What is a soapy head? A joint between the rocks ; it is affected by water, and forms a greasy kind of substance. 
Supposing there was no pressure, is that under ordinary conditions liable to give way ? 'Iliey hang together for a 

considerable time. They are not good things. We do not like them. If we can detect them we always rectify them. 
What would be the indication of a soapy head-moisture, or do you tell by sounding? You might sound a big rock, 

and a soapy head might be behind it ; hut it takes so ne pressure so:netimes to remove it; if there is a heavy pressure, it 
will very often give way quickly. 

Can you get a layer of the soft material between the two faces of the rock and the soapy head ;-are there two fiat 
faces of rock joined together ? It is like a wafer between them. You might not be able to see it ; you can just get a thin 
edge between them. 

Would tho firing of shots in the neighbouring levels tend to disturb that soapy head? Yes ; in fact they were firing 
where the accident happened in taking away the back rock. They had to blast to remove it. 

Did you come across that soapy head in other parts of the mine ? I have not seen any for a considerably long time. 
:154. On what levels have you found them ? On the upper levels No. 4. 

No 4, and others above that ? Yes. 
What would they be in ? You get them where there is friable stuff. Sometimes wherethere is iron, and sometimes 

where there is mul1ocl, and in all kinds of places ; but they are more dangerous where there is softer ground. 
Can you say what would be the depth of stone between the old face before the fall and the face as it now stands since 

the fall ? No ; I cannot tell you. 
58. (Jan you give all idea-say, he feet or inches ;-I do not want to tie you down to anything definite ? No. 

In the case of a fall of that kind, do you get any warning in the way of crushing or flaking? We often do when there 
is a pressure like that. 	 - 

The pressure causes time flaking ? Yes. 
.161. ..?nd in course of time it causes dislodgment of the whole soapy head? Yes ; of course in this ease there was no 
flaking at all. 
162. Do you not always have some kind of flaking when the pressure is making itself felt? In most places we do. 
-163. 1 suppose that if there had been flaking in this instance it would have been a strong indication that pressure was being 
exerted in that part of the stope ? Yes, it would be. 

But does the fact that there is no flaking indicate that there is nothing more than the ordinary pressure? In this 

p
articular place where the accident occurred there was no sign of anything whatever uutil it collapsed ; there was not the 
east sign. 

I wish to know whethe time fact that there is no flat lug is an indication that there is no more than the ordinary 
pressure being exerted ? if there was no floking you would not consider there was any pressure about at all. 

.16(3. I suppose there is a large ansonut of piesnhle in every port of the mine from the superincumbent weight above? I 
suppose there would be some ; but it would take a great deal of timber to shift some of the timber. 
157. Taking the 400 or 590.foot level, is the mine what you would call a dry mine? Yes. 
-163. When you say city, is it absolutely dry:' Yes ; particularly dry in the place in question. 

There was no moisture at all? No. 
Would the presence of moisture in itself suggest that there might be a soapy head? No, not necessarily. 
Do you know of your own knowledge what length of tinie, the  men hail been firing shots in this part of the stope ;-

how long before the 24th May ? I could not say. The wituceses appearing 'viii be able to state when they fired the 
' shots. 

You mean Smith and Gawen ? Yes. 
Referring again to the fall that took place two yeats ago ;-can 3 on say what was the cause of that one? It was 

caused by some ground slipping away on the foot.wall ; We were working on the haugiug-wall side when it shifted and 
carried the timber away. 

Would that be from want of support? No ; the weight was too great for the timber. 
On the fout.wahl si,ie I mean ? Yes ; the timber was not support enough. 	 - 
That slip pushed out the timber on the foot.wall side, and fe tchied dowis the timber on the hsnging.wnll side ? Yes. 
Since that fall about a couple of years ago, has not that particular spot where the accident happened stood ever since 

without timber? Yes. 	 - 
And, you say, over nineteen months without a fall ? Yes. 
Have you 1mmd falls in other parts of the mine, either in stopes or drives, where there was no timber? No. 

iso. Have you had falls or crushings where there has been ti:miber ? Yes. 
\Vhmere would that be-in stoi.ies  or ordinary drives? In stopes ; the drives never fall. 
Where you had falls on time timber, were they places where the ground was treacherous and uncertain ? The ground 

.was very sound in those places. 
In this hard, solid formation, from the 560.foot to the .80?.foot level, have you had any experience of a similar fall 

.withont any warning ? We have had no fall at all. 
181. What time would the shift begin on which Prideaux and his mate were at work that day ? At 8 a. in. 

lnsperioi' Milime.] How mutiny sets wide were you working that ground ? Four sets. 
At the one time? One set ; four sets wide and one set to the face. 
How far would that necessitate the men goimmg out from the timber ? Just about 6 feet. 
The work they were doing at this time was really outside time one set wide ? Yes. 
Had they received ammy instructions to go outside the one set wide? No. 
Then they had done that on their ow it responsibility--going outside the one set wide? Yes; I 5UOSC they did. 
What would be the distance from the face of the timber to the breast of the ground ? I could not tell you ; I never 

tineasured it. 
Give a rough guess ; take to the face ? I do not know whether you mean to the nIl of this pile. 
From time timber to the face of the ground ? I. daresay about 15 feet. ; but the men were not working there. 
Conmnfisnioner.] \'t'hmen you speak of the face, do you mean time actual spot where you strike time solid wall ? From the 

,tmnmber Iimspector Milime referred to sip to time breast we were looking at yesterday. 
/imsper(or Mi/se.] \Vliat I want to know is the amount of ground standing opsms from the timber to this breast ; Mr. 

Slaymie says abeut 15 or 20 feet ;-the ground is slightly arched froln the breast? Yes, and also froln the hangimig.wall 
side. 

At any time you have been in that stope have you mioticed any cracks in the back ? No, never. 
.197. Well, how long would it be previo;is to time accident that time back was sounded ? I went over it myself with one man 
-a week before. 

Do you think it won]d have been possible to have founil any baulked ground ? Yes, it would be possible. 
And is it possible for time soapy head to exist in ground that would not give a sound ? Yes ; it is possible for it to be 

-there and not visihmle. 
Would it be possible for a soapy head to be there-say, a font or 18 inches thick-that would not give you a sound 

I have sounded where there have been soapy heads, and they have not sounded solid, it all depends whether there is a 
large quantity of stuff on the soapy head or only a small lot. 

in what thmickness of ground do you (hunk you could get a sound of baulked ground on a soapy head? I could not 
say. it might be 10 feet away, and you would get a sound, and it might be only 1 foot away and you would get no sound. 

It is almost impossible to tell? Yes. 
(looms sssiommer.] How wide is each set-are they square? Not perfectly square ; 5 feet 2 inches one way and 4 feet 

inches time other. 
And the height? 6 feet emsths and 7 feet lengths, 	

- 	905. 
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205. When you are stoping, do you work by putting the set first of all from the foot-wall ? Yes. 
200. After having got the four sets in across the width of the slope you then go on towards the breast ? Yes. 
237. And build up to the necessary height to secure the roof again ? Yes. 

When the men are building up the next row of sets in advance they have to be out under the unsupported roof, have 
they not 	Yes. 

It is necessary that they should take their chance over 0 feet of space ? If we have any doubts at all we would timber 
over it. 

It is part of the icstructions given to the men-do they k-yew that? Yes ; the two men were paid an extra shilling a day 
more than the ordinary ratea in tii spe to supervise ani use all prceaubi ma they could. They were like bosses over 
the slope. 

Like two bosses on the spot? Yea ; just the same as two bosses at an extra shilling a day. 
\Vhy did you pay them an extra shilling a day? To carry out the work properly ; they were experienced men. 
Was there any extra risk in the work which called for the extra shilling a day? No. It was given to them to 

encourage them to do the work well. 
Nothing more than that ;-just to encourage them? That is all. 
Not for any responsibility or greater risk than usual ? No. 
When did they first get the extra shilling a day ? When they first started. 
Nineteen months ago? Yes. 
Mr. Ewccivl&j You say that Prideaux was an experienced miner, with Downes ? Yes. 
Before he went into the South he was 'a shift boss at the Central, was he not ? Yes. 
He was thoroughly competent to judge of the safety of the men, and to secure it? Yes; I do not think there are two 

better men in the mine. 
Was Mason an experienced miner? Yes. 
How long did you know him? Two or three or three or four years. 
Had these men the absolute discretion to secure the ground in their own way? Yes. 
Was the necessary timber provided in the level? Yes; any timber they would require from 1 inch to 10 inches. 
From 1 inch to 10 inches in thickness ? Yes. 
And in what lengths? Any length that we could get it into the cage. 
I suppose if they required it they could have had stringers from 15 to 18 feet long? Yes. 
Could you have given them that length-could you get in the cage ? We could have got about 16 feet. 
Were these men warned from time to time to be careful of themselves, and the men woiking with them ? Yes; every 

man was warned each day. 
233. Commiasionu-.] Who warned them-yourself ? Yes ; and the shift bosses. 

Mr. Elwoi-ds.] So far as you know, is there anything in securing ground that you yourself could have taught either 
Prideaux or Downes ? I do not think so. 

And you had absolute confidence in them as skilled miners ? Yes I have known Prideaux for forty years. 
Did this fall come from the back or from the face? I think the first came from the face, and that released the back. 

Two of the men were found just in front of the timber between the hanging-wall and the foot-wall ; the other three were 
them a foot or two from the between the hanging wall and the foot-wall, only away froici the breast a few feet. 

Gommi.esioner.] The men had their legs broken, had they not? I said they were covered. 
I thought you said they were all covered ? When the men first rushed up they saw they had their legs caught, and 

as they tried to rescue them down came the second fall and buried them. 
\Vhere was Bennetts and his mate ? Just outside the timber from where we were standing yesterday. 
Are you speaking now from what you were told since the occurrence? I did not see it myself. The men who rushed 

in told me at the time. 
Mi. Edwaiols.] Were you there when the bodies were taken out? Yes ; when some of them were. 
Which of them were close to the timber? Bennett and Edwards. 
Who were the mccc nearest to the foot-wall? I could not say who was nearest to footwall ; they were in the centre 

between the hanging-wall side an I the footwall side, 1 think if anyone was nearest to the footwall it was Havelock 
I believe he was a little nearer. 

The men were engaged, I believe, in taking away the toe of this rill of dirt, coming from the foot-wall, in order to get 
a solid basis to build on ;-you say it would be impossible to put any timber up to stand any pressure unless it had a solid 
foundation? Yes. 

Do you think that if stringers were put up on the top of this nIl of dirt, and then timber built up to catch up the 
back, that would have stood any heavy pressure ? It might have ; but if any great quantity of dirt came on it it might 
give way. 

Say 100 tons ? You could not put stringers up to hold that amount. 
I suppose that during time time that men were putting the stringers up they would be exposed to any ground that might 

give way? Yes. 
And incur the same risk in putting Uj) the protecting timber as men incuni-ecl in cutting away the toe of this nh? Yes. 

216. As a rule, I believe the dribbling of fine stuff is a warning to the miners to look out from the face or from the back ? 
Yes. 
247. Did you heal-c any notice of a dribble from the face or back? I never heard of any. 

I believe there was some dribbling came from this mill as they cut away the toe-the stopo would naturally dribble 
down -would there be anything in that to indicate any danger or movement? No. 

Do you consult with mining inspectors as to the way in which that work should be done ? We go there pretty often 
together. 
259. With Mr. Milne, and also the late mining inspector? Yes. 

After consulting ivith them, did you consi icr you were carm-ying out this work in the safest manner possible for your 
men? I considered I was. 

If you were working there yourself you would have done the same thing ? Yes. 
253 I think you said at the time of the inquest, too, that it was quite possible for ground under certain conditions to sound 
solid at one iuomner,t, and then within a very short period of time become baulky ? Yes. Ground may be perfectly solid 
at one mmute, and a few hours afterwards become eased, and the air getting behind it it may fall. 
231. Was any notice given to you directly, or indirectly, by any person that the ground was considered to be unsafe for 
the w-orkmen ? No ; never. 
235. In no way unsafe? In no way. 

Or that any man had any hesitancy in wom-king in there? No. 
Commisaionei-.] You said a moment ago that the ground may sound perfect at one moment, and half an hour afterwards 

give a baulky sound ? Yes, that is in what we call floory ground. 
Was this stops in what you call jointy ground ? No. 
I suppose if that is so in jointy gconnii, as a matter of precaution you always had it timbered? Yes, we were very 

careful in jointy ground. 
203. And if the roof of the ground where a men is working shows any sigmcs of coming down, would it increase the risk by 
firing shots? Yes, it would. 

It would be a dangerous thing to do under those conditions ? Yes. 
You were asked whether there was not all kinds of timber at that place for use in case the ground wanted it ;-was 

there timber there by which they could build a roof over their heads while they were putting in the sets to protect them. 
selves ? There are all classes of timber kept there for use. If any special kind of timber is required they can get it. 

Was there timber for that purpose ? They could have had it there. 
261. Was it there ? There was plenty of timber there. I do not know of any pieces of 16 feet length. 

I think you said that Downes had been shift boss in the Central? Yes. 
Do you know wiieticer there is sincilar ground there ? I do not know anything about the Central, I was never in it. 
Is there any rule or Systein by which the shift bosses have to report to you in case they find a dangerous spot in the 

mine? Yes ; they always report to me. 
258. To the undergronud-naauager or the manager? Alsvays to me, the underground-manager, and I see what is required 
to repair it. 

269. 
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What is the rule with regard to the men ;-are they withdrawn? Yes : by the shift boss, until provision is made- 
in ordinary working, the shift boss will get the men to put in timber to secure the ground. 	- 

Mr. Edwtiro'.] Mr. James Hebbard, who was formerly Nitling Inspector, and. Mr. William Rowe, underground- 
manager of the Central Mine, inspected this place the day of the accident, or following the accident 	After the accident 

-the same day. 
Co,nnfissioner.] Is there anything you can suggest which would prevent the recurrence of such a fall in the future? 

No ; that is what I should like to try and find out. 
You say there were two tests of dangerous roofs-the flaking and the baulky sound.? Yes. 
Is there anything else you would like to say or suggest with regard to the matter? No. 

TUESDAY, 2 JULY, 1901. 

[The Royal Commission sat at 10 am, in the Council Chambers, Broken Hill.] 

Present :-Charles Gregory Wade, Eec1., Barrister-at-law, Royal Commissioner; Mr. W. H. J. 81cc, Chief Inspector of 
Mines ; Mr. D. Mime, District Inspector of Mines ; Mr. J. H. Edwards, solicitor, representing the Company. 

Samuel Mayne recalled, and further examined 

1782. Mr. Etlu'a-l.s.] Referring to the stope before the crush took place some two years ago, at that time was it simply 
timbered without any filling? Yes, it was filled oil to within two floors of the bat-k. 
1783. Filled with mullock? Yes ; filled with mullock from end to end, and wall to wall. There were only two floors 
standing, and they were up against the back. 
1784-. And, notwithstanding that the timber was filled throughout the stope, the crush from the foot-wall hi-oke all the 
timber away? Yes. 
1785. I suppose there is no question about the fact that filling timbered-up stopes adds to the stability of the ground? 
You cannot fill right up at the back. 
1786. You must leave working space above it? Yes. 
17b7. But a fall from the back would not create such a large hole as if the stope was simply timbered ? No. 
1788. Then this batter or nIl of dirt up against the foot-wall was the remains of the old mullock filling in the stope? No. 
1789. Was it a crush from the foot-wall? From the back and foot-wall. 
1790. Was all the mullock removed? No, the mullock was left there. The part that caine away was mullock. We were 
shifting it back in the stope while we were putting in new timbers. 
1791. What did you do with the mullock that was in the stope originally ? That was used in filling up timber for, say, 
ten floors from the 600 feet we filled up to the 800 feet. We worked up on two floors, and just started to fill again at the 
back as we came along ; that is where we built the timber in to catch up the break. 
1792. When you left working, how far back above the filled timbers were you before the crush ? Which crush (10 you 

refer to 
1793. The one two years ago? We were two sets-about 13 or 14 feet; but the timber was not then all over this place. 
1791. You said it was your intention to refill this stope with mullock ? Yes. 
1795. And would it have been possible for you to have put in the filling as you carried on the square sets ? Just a little. 
I have sunk 800 feet from the surface to get a new mullock path. 
1796. Commissioner.] From where ? Froin the surface to the 600-foot level. 
1797. Simply for the purpose of connecting with the different levels and running in the mullock ? Yes. 
1798. There was some evidence given to the Commission the other day that there was something like four or five floors of 
timber cnmslied down ? rca,1)  years ago. 
1799. Mr. Eo'wtn- la] In this particular spot? No. There may have been four or five sets in sinking a winze, so that we 
have always a chance to stope off from them ; perhaps be said there were four or five sets there. We very often run up 
three or four sets. As fam' as the stope is concerned, it was only two sets high. 
1800. Gonmmi.ssionrr.] Was there any wimize in this particular stope? Do you mean in the first case? 
1801. Two years ago? Yes. 
1802. Whereabouts was it ? On the north end ; it was sunk from the 500 feet to the 600 feet. 
1803. Was it anywhere near where time fall took place on the 24th May? That winze was filled up. 
1804. When was it filled up ? It was gradually filled up. 
1805. What was it filled up with-mnullock ? Yes ; because we were working our chute further away. Perhaps a winze 
did not come in where we started on a level, 
1806. You say that, when the crush took place two years ago, you timbered up to the backs in the stope ;.-was there any 
winze then in existence in this spot where the fall took place on the 24th May? No ; nowhere within 50 feet. 
1807. Was that the only timber;- was there not timber to support the backs? Yes ; the whole stope was " close 
timbered. 
lSOS. There was no timber in the winze that a man might mistake for the back? When I say winze, I mean you would 
wrk up two or three sets for a special purpose, then get the slack away so as to carry on your stope. 
1809. Was there any winze anywhere near the spot where the fall occurred on the 24th May? No. 
1810. What timber was there was simply a beam carried up to the backs ? Yes. 
1811. What height was it between the floor of that drive and the backs where the timber was standing? About two and 
a half sets. 
1812. Say 16 feet? Something like that. 
1813. Would the level of that drive be about the same level as the spot where the men who lost their lives were working 
No; it was one floor below that. It may have been three and a half sets from where they were to the back. 
1814. Where they were killed? Yes. 
1815. That would be about 25 feet? About 21 feet or 22 feet. 
1816. And in the open space, between the standing timber and the breast, was not the cavity caused by the fall on the 
24th above the level of the backs over the standing timber? Now it is. 	 - 
1817. You are quite clear about this ;-that at the time the crush took place two years ago, there was not more than 
14 feet between the filled-in ground in the stope and the backs ? That is all. The fact is, we were continually filling in at 
that time as we went along. 
1818. At the time of the crush, were you actually working in filling up that stope, or had you stopped work? We were 
filling up before the crush. 
1819. I mean at the time the crush took place two years ago ;-were you in the act of filling up the timbers with mullock? 
Yes. 
1820. You had nos got to a certain point and then left it? No ; as we were working we were filling up, and when the 
crush came we stopped till all was quiet again. 
1821. I suppose that there is no doubt that the smaller the space is between the filled-up ground and the backs, the more 
solid time support becomes ? If you are filled-up to within one set, that is as much as you can fill up, and then a big portion 
of the ground giviug way would briug clown the timber all the same. 
1822. To the extent of that one set? Yes. You could not put timber in there in some places. 1 have seen a crush carry 
it away when it was up to within 3 feet. 
1823. If it was was 	up to any height? It all depends on the crush. 
1824. Take the ground in this part of the stope that we have been referring to? W'ell, it did not stand. 
1825. Is it not a notorious fact that if you rely on timber alone it is not sufficient support? No ; not in some ground. 
1826. Would timber alone be a sufficient support in this particular stope? No; it would when we filled it in. 
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[Exhibit No. 31.1 
Sir, 	 24th October, 1902. 

On the 21st instant, I wrote to you notifying you that the firing of the afternoon shift in the Central Mine had 
caused a movement in our 6(J0foot level, and that the workings in this mine were in dangerous proximity to Campbell's 
shaft, which we are likely to lose. 

I have received no acknowledgment of this letter, and, in the meantime I have had an intimation from Mr. Hebbard 
that it is possible lie will go on working in this part of the mine. Since seeing -Mr. Hebbard, our surveyor, Mr. Gardiner, 
has been in and checked surveys with the Central Company's surveyor, and also examined their plans, which show that 
the Central Company have male encroachments of several feet into our boundary, and, what is more serious, one of these 
encroachments is right into the pillar em rounding Campbell's shaft. 

As this cannot be permitted to go on, and as you appear powerless in the matter, I propose telegraphing the 
particulars of njy correspondence with you on the subject to the Minister for Mines and to the Chief Inspector, asking their 
immediate intervention. I may add that Mr. Hebbard told sue yesterday that you had given him only a left-handed sort 
of notice that lie was not to work at the 600-foot level. 

Should any accident occur to any of our workmen owing to the mining operations of the Central Company of which 
I complain, I shall ask you to take your full share of the responsibility. The matter is of the most serious and urgent 
nature and will admit of no delay in being attended to. 

I have, &c., 
V. F. STANLEY LOWE, 

1). Mime. Esq., Government Inspector of Mines, Broken Hill. 	 General Manager, Block 10 Mine. 

[Exhibit No. 35.1 
Sir, 	 Broken Hill, 24th October, 1902. 

In reply to your letters of the 21st and 24th instant, vs Central Mine working on your boundary, I have to 
it) foim you that there is nothing in the Mines Inspection Act to pre\'ent a mine from working up to its boundory, or that a 
pillar should be left between each mine as a support therefore, I am unable to enforce this to be done. At the same time, 
I will do all that is possible to prevent accidents or loss of life botle in your mine and the Central Mine. 

Iii regard to the encroachments you mention by the Central Mine, that is purely a matter between yourselves, and 
on can take whmit,-ver steps you may cousider necessary in the matter. 

For your intoruistion, 1 may say that Mr. Hebbard has been infirined lie must not break ore for some little time on 
your boundary where it is likely to interfere with the safety of your mine. At the same time, it is absolutely necessary 
that some popping must be done on the loose rocks broken down by the creep, and which should be removed to make reomu 
fr tiniber necessary to support the stope on the boundary. If this popping affects Campbell's shaft, or any other part of 
your workings, it scorns to inc a ivise precaution to remove your men from tfie affected area. 

In notifying Mr. Hebbard ore was not to be broken on the boundary at the 500 and 600-foot levels in his mine, and 
in thawing your attention to the insectire state of the ground in the neighbourhood of Campbell's shaft, and the necessity 
for w 	sv ithdraing your men from such insecure ground, I consider 1 have done all the Act allows, and the responsibility of 
working the mimics rest with the Manager, not the Inspector of Mines. I would urge on you the necessity of vigorously 
pushing on Harvey's shaft ant coanections, thus rendering yourself independent of Campbell's shaft, and to secure the 
safety of workmen emplo ed in your mine, and also the necessity for locating the cavity which is suspected to exist 
somewhere above the recent creep with a view of securing it, and thus preventing a danger which menaces the safety of 
your mine. 	 I have, &c., 

1)AVID MILNE, 
V. F. Stanley Lowe, Esq., General Manager, Block 10 Mine, Broken Hill. 	 Inspector of Mines. 

[Exhibit No. 36.1 
Mis INSPEcTION Acm', 1901. 

NOTICE. 

To James Hebbard, Manager, Central Mine, Broken Hill. 

\VHEREAS at the above-mentioned mine I find the following matter wlnclm is not provided against byany express provision 
of the Mines Inspection Act, 1901, or by,  any special rule established thereunder, namely, that ore is being broken on the 
boundary of your mine and hock 10 Mine In the stopes at the 500-foot and 600-foot levels, and the shooting has again 
started a slight nioverient in tue creep. On time 15th September, 1902, I verbally requested that no more ore should be 
broken on the boundary until such time as time creep had fairly settled down. 

AND WHEIIEAS I am of opinion that the said matter is dangerous or defective, so as to threaten or tend to the bodily injury 
of workmen emnploeC in Block 10 Mine, as it jeopardises Campbell's shaft 

Now I hereby give you notice to remedy the said matter at once. 

he 24th day of October, 1902. 
DAVID MILNE, 

Inspector of Mines. 

[Twenty-three Plans.] 

Sydney : William Appiegate Gullick-, Goverirnerit I'uimmter.-1503, 
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Exhibit No. 1 

D eatli Rates from Accidents in and ab out MetalliferousMines from 189 0 to 19 02 

DEATH 

F
RATE 

O 1890 1691 1892 1893 1894 1895 1896 1897 1898 1899 1900 1901 1902 
EMPLOYED 

dii LI_ t 
Foa 

oj 

48- _+ Tt4 
4 JV 
_ _ 

70 00  

_ 

00 

00 

4 

21705 	S!G. 04— 	
FROM 	 FALLS OF 	[11111 	 lION SHAFT 
EXPLOSIONS 	CROIJND & LEIIIJSUFFQCATION 	FALLING 	 ACCIDENTS LtIJSURFACE ALL ACCIDENTS IN AND ABOUTMINES 

Syd, N.S. M' 






















